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عناوینخبرها

به همت فولاد مبارکه میسر شد؛ برگزاری 
نشست مدیران و کارشناسان بازار 
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سرمایه گذاری و فعالان اقتصادی
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نظام مسائلی کشور با رویکرد بسیج 
قابل حل است 
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امروز شهر ما کاریکاتوری است و شهر 
باید با مشارکت مردم ساخته شود
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بار نهضت کتابخوانی بر دوش نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور است
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دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی پشت 
پرده مروجان بی عفتی را کشف و 

معرفی کنند
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مهار تورم و کنترل نقدینگی نباید به 

بهای خشکسالی تولید دنبال شود
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ساخت کیت تشخیص سرطان روده 
در داخل کشور
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آمادگی صنعت بیمه برای پوشش 
ریسك های منابع طبیعی

7

زیرساخت سامانه تماس اضطراری در 
صنعت خودرو ایجاد می شود
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اولین خط تولید انبوه اتوبوس برقی 

ایران خودرو دیزل افتتاح شد
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ناوشکن دیلمان به ناوگان شمال نیروی 
دریایی ارتش ملحق شد
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باتوجه به حساســیت دولت و مجلس به اجــرای به هنگام و 
دقیق برنامه های توســعه اقتصادی و برنامه هفتم توسعه ، همراه 
با پیشرفت ایران در همه زمینه ها،به مصوبات نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی بصورت خلاصه می پردازیم . بررسی جزئیات 
لایحه برنامه هفتم توسعه کل کشور،نمایندگان مردم در مجلس 
دولــت را موظف به بــه واریز ماهانه ۶۰ درصــد عواید حاصل از 
صادرات و فروش داخلی محصولات گازی به حساب سرمایه گذاری 
نفت و گاز کشــور کردند.تکلیف دولت برای تسویه بدهی خود به 
ســازمان تامین اجتماعی و صندوق بیمه کشاورزان ،نمایندگان 
مردم در مجلس مقرر کردند تا کارفرمایان اعم از اشخاص حقیقی 
یا حقوقی غیردولتی، مشــروط به عدم پوشش بیمه بازنشستگی 
در ســایر صندوق ها می توانند در زمره مشــمولین قانون تأمین 
اجتماعی قرار گیرند.امکان پوشــش بیمه رانندگان تاکسی های 
اینترنتی فراهم شــد،نمایندگان مــردم در مجلس وزارت تعاون 
را مکلف کردند تا ســالانه ۲۰ درصــد از بنگاه های تحت مالکیت 
صندوق های بازنشســتگی را واگذار کند.ســازوکار مجلس برای 
تعیین سن بازنشستگی شاغلان کشور،لغو معافیت سهم کارفرما 
از پرداخت کســور بازنشستگی مازاد بر ۳۰ سال ، بیمه قالیبافان 
و شــاغلین صنایع دســتی منوط به ارزیابی آزمون وسع وزارت 
کار شد،نحوه احتســاب بیمه دوران خدمت وظیفه عمومی بیمه 
شدگان تأمین اجتماعی مشخص شد ،نمایندگان مردم در مجلس 
با حذف بنــدی موافقت کردند که براســاس آن کارکنان بعد از 
بازنشســتگی، مجدد می توانستند با پرداخت ۱۰ درصد از حقوق 
خود به عنوان مالیات مجدداً مشغول به کار شوند، فقر شدید طی 
۵ ســال آینده ریشه کن می شــود ، مصوبه حمایتی و ضدتورمی 
مجلس برای کمک به اقشار کم درآمد؛ ارائه بسته های معیشتی 
در قالب کالابرگ الکترونیکی ،پنجره واحد خدمات برای حمایت 
از اقشار آسیب پذیر راه اندازی می شود،وزارت رفاه موظف به ارائه 
خدمــات رایگان به افراد نیازمند به مراقبــت های ویژه از جمله 
نگهداری سالمندان و معلولین شــد،میزان مستمری خانوارهای 
مددجوی تحت حمایت نهادهای حمایتی مشخص شد،نمایندگان 
مجلــس دولت را به اصــلاح و تجمیع تمامــی قوانین و مقررات 
موجود در حوزه خدمت رســانی به ایثارگران تا پایان ســال اول 
برنامه هفتم توســعه مکلف و تا زمان ارائه این لایحه به مجلس، 
برنامه ششــم توسعه برای ایثارگران را تمدید کردند.کمیته امداد 
و ســازمان بهزیستی مکلف به ایجاد شغل پایدار برای افراد تحت 

پوشش و افراد کم درآمد جامعه شدند.
مصوبه حمایتی مجلس از اقشــار آســیب پذیر؛ تکلیف دولت 
برای تأمین ســبد معیشتی ۵ دهک اول جامعه ،یک و نیم درصد 
ســود معادن جهت احداث زیرساخت های مناطق معدنی هزینه 
می شــود، بودجه صداوســیما افزایش می یابد، وزارت آموزش و 
پرورش مکلف به بازنگری در اساســنامه نهضت سوادآموزی شد 
،نمایندگان مجلس به نیروی انتظامی اجازه دادند نیروی انسانی 
موردنیــاز خود را تامین کند.تخفیف مالیاتی به خیّرین ســازنده 
طرح های تملک دارایی از ۲۵ تا ۱۰۰ درصد، تشــکیل دســتگاه 
اجرایــی جدید برای ارتقــای نقش روســتاها در تقویت اقتصاد 
ملی،تکلیف بنیاد مسکن برای ســاخت مسکن روستایی، وزارت 
راه و شهرســازی مجاز به واگذاری مدیریت فرودگاه های کشــور 
با مشــارکت های داخلی و خارجی شــد.تکلیف مجلس به دولت 
بــرای جبران زیان بخش مســافری شــرکت راه آهن در بودجه 
سنواتی،سازوکار ارتقای کیفی خدمات مسافر و بار ناوگان هوایی 
کشور تعیین شد،وزارت بهداشت مکلف به ارائه خدمات یکپارچه 
ســلامت الکترونیکی شد.راهکار مجلس برای حفظ گونه های آبی 
در معرض خطر انقــراض، تمامی تصمیم گیری هــا برای اجرای 
طرح های گردشگری ساحلی و دریایی به شورایی با ریاست وزیر 

کشور تفویض می شود.

رهبر  معظم  انقلاب اسلامی :

صفحه 2

مختصات جغرافیای سیاسی 
جدید منطقه با محوریت 

هسته های مقاومت

رئیس جمهــور گفت: معتقدیم امروز روند عادی ســازی  روابط با 
رژیم صهیونیستی کاملا به حاشیه رفته و پرونده آن بسته شده است. 
عملیات طوفان الاقصی، مقاومت ملت فلسطین و شهادت هزاران نفر 
از زنان و کودکان غزه معادلات در جهان اسلام را هم تغییر داده است.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی، در گفت وگویــی همزمان با ۵ 
شبکه تلویزیونی محور مقاومت، شــبکه المنار لبنان، الاتجاه عراق، 
فلســطین الیوم فلســطین، الاقصی فلسطین و المســیره یمن، به 
ســؤالات خبرنگاران آنها درباره ریشــه های عملیات طوفان الاقصی، 
ابعاد جنایت های رژیم صهیونیســتی، نقش آمریکا و دیگر حامیان 
غربی رژیم صهیونیستی در این جنایات، ابتکارات گروه های مقاومت 
اسلامی و شکل و سیاق روابط آنها با یکدیگر و مکانیزم تصمیم گیری 
و اقدام این گروه ها، تاثیرات روشــنگرانه خون مطهر شهدای غزه و 
ارتباط آن با ایجاد نظم نوین عادلانه در جهان، حمایت های جهانی از 

فلسطین و فرجام نبرد غزه پاسخ گفت.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست جمهوری ، آیت ا...  سید 
ابراهیم رئیســی، در ابتدا ضمن تشــکر از اصحاب رسانه که صدای 
ملت مظلوم فلسطین هستند درباره فلسطین گفت: بسم الله الرحمن 
الرحیم. در ابتدای سخن از شما اصحاب رسانه که صدای مظلومیت 
فلســطین مقتدر را به عالم مخابره می کنید، تشکر می کنم. موضوع 
فلسطین موضوعی مهم و مهم ترین مســئله جهان اسلام است، نه 
امروز که از بدو پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی، امام عظیم الشان 
و راحل ما فرمودند مسئله اول جهان اسلام، مسئله فلسطین و آزادی 
قدس شــریف است و نه فقط فلسطینیان بلکه همه مسلمانان امت 
اسلامی باید نسبت به آن حساسیت داشته باشند که بحمدالله دارند.

وی طوفان الاقصــی را این گونه توصیف کرد: طوفان الاقصی، به 
لحاظ گســتره کار، اهمیت موضوع و سطح شکنندگی که از دشمن 
به نمایش گذاشــت، عملیات بسیار مهمی بود. این عملیات هیمنه 
رژیم صهیونیســتی را شکست و ادعاهای آنها را درباره گنبد آهنین 
و اینکه جایگاهــی نفوذناپذیر دارند، بی اعتبار کــرد و به طور کلی 
تمام محاســبات دشــمن را به هم ریخت. این عملیات برای رژیم 
صهیونیستی یک شکســت حیثیتی بزرگ و تلخ نظامی، امنیتی و 
اطلاعاتی بود و حقیقتا هیمنه رژیم صهیونیستی را خرد کرد. به نظرم 
تحلیل عملیات 7 اکتبر بدون توجه به پیشینه رخدادهای فلسطین 
خطاست، باید مسئله را درســت تحلیل کرد. پاسخ به این سؤال بر 

می گردد به اینکه چه چیز باعث شکل گیری این عملیات شد؟
رئیس جمهور در ادامه اظهار داشت: علت این عملیات عبارت است 
از تداوم اشغال سرزمین فلسطین و جنایت هایی که رژیم صهیونیستی 
در طول 7۵ ســال هر روز مرتکب شــد. در کرانه باختری که دیگر 
ســخن از موشک نیست، اما در همین مدت کوتاه ۲۰۰ نفر فقط در 

کرانه باختری به شهادت رسیده اند.
رئیسی محدودیت ها و ســختی هایی که رژیم موقت اسرائیل به 
مردم غزه طی 7۵ ســال وارد کرد را این گونه عنوان کرد: به شهادت 
رســاندن، زندانی کردن، شــکنجه، خراب کــردن خانه های مردم، 
تصرف مزارع فلســطینیان، تداوم هر روزه تصرفات و شهرک سازی 
صهیونیست ها، وارد شدن و اهانت به مسجدالاقصی، اینها به صورت 
مــدام صورت گرفته، یعنی طاقت فلســطینیان بر اثر این ظلم های 

متعدد طاق شده است.
وی همچنیــن راجع به مقاومت مردم فلســطین مطرح کرد: 
موضوع مقاومت برای فلســطین و آزادی قدس شــریف موضوعی 

اســت مربوط به امت اسلامی و خط مقدم این قضیه فلسطینی ها 
هستند. فلسطینی ها 7۵ ســال است که مقاومت می کنند، ابتکار 

عمل در میدان امروز دست مجاهدان فلسطینی است.
رئیس جمهور هــدف آمریکا و رژیم صهیونیســتی را این گونه 
توصیف کرد: دیروز با ســرگرم کردن فلسطینیان یا سرگرم کردن 
کشورهای اسلامی یا سرگرم کردن دنیا به قراردادهای مختلفی مثل 
قرارداد کمپ دیوید، قرارداد شرم الشــیخ و قرارداد اسلو، دنبال این 
بودند که مسئله فلسطین را از اذهان دور کنند و از اولویت بیندازند، 
اما نتوانستند. تلاش کردند با موضوع جدید عادی سازی روابط رژیم 
صهیونیستی با کشورهای منطقه و عربی و اسلامی، اهمیت موضوع 
فلســطین را از بین ببرند تا موضوع آزادی قدس شریف در حاشیه 

قرار بگیرد و دیگر آزادی قدس مسئله اصلی جهان اسلام نباشد.
وی در ادامــه گفت: معتقدیم امروز روند عادی ســازی  روابط با 
رژیم صهیونیستی کاملا به حاشــیه رفته و پرونده آن بسته شده 
اســت. عملیات طوفان الاقصی، مقاومت ملت فلسطین و شهادت 
هزاران نفر از زنان و کودکان غزه معادلات در جهان اســلام را هم 

تغییر داده است.
رئیســی در ادامه خاطرنشان کرد: شما در این قضیه دیدید که 
جریان عادی ســازی روابط کاملا نقش بر آب شــد. امروز در دنیا 
هیچ کشــوری جرأت نمی کند از ترس ملت خودش بگوید رابطه 
ما با رژیم صهیونیســتی برقرار یا عادی اســت، اصلا فضا به حدی 
ضد صهیونیستی، ضد ظلم و پیگیر عدالت خواهی و حق خواهی شده 
که جرات نمی کنند از این موضوع حرفی بزنند و تازه اگر دستشان 
برســد، خواهند گفت ما نبودیم که آن روز روابط را عادی ســازی 
کردیــم و مثل اینکه یکــی دیگر بود که ایــن کار را کرد؛ از بس 
جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه نفرت ایجاد کرده و معادلات را 
به هم ریخته اســت.وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری اظهار 
داشــت: همچنان که رهبری معظم انقلاب اسلامی امام خامنه ای 
)حفظه الله تعالی( چند بار در ســخنان خــود گفتند، ما پیروز این 
میدان را مقاومت و ملت فلســطین می دانیم و بازنده این میدان را 
رژیم صهیونیستی و حامیانش؛ این بازندگی اول در وجدان ها ایجاد 
شــد و تمام وجدان ها آنها را محکوم کردند قبــل از اینکه دادگاه 

کیفری رســمی آنها را محکوم کند. یعنی الان محکوم این میدان 
آمریکا، کشــورهای غربی و رژیم صهیونیســتی هستند و آنها در 
وجدان ها محکوم شده اند. یقینا هم ان شاءالله خداوند متعال پیروزی 
را نصیب ملت فلســطین می کند و این را من به عنوان یک وعده 

الهی عرض می کنم.
رئیس جمهور در پاسخ به این سؤال که موضع کشورهای اسلامی 
و پیشاپیش آن جمهوری اسلامی ایران در خصوص این تحولات و 
صداهایی که از گوشــه و کنار جهان بلند می شود، چیست؟ بیان 
داشت: اینها می خواستند مقاومت را از بین ببرند و نتوانستند، آن 
هم مقاومتی که ۱۶ ســال محاصره بوده است. امروز غزه به عنوان 
یک زندان روباز شناخته می شود و از سوی دیگر آیا نیروی مقاومت، 
از نیروی هوائی مشابه آنچه که صهیونیست ها برخوردارند، برخوردار 
است؟ رژیم صهیونیســتی نتوانست با همه ادعاهای خود، در مدت 
4۰ روز، مقاومتی را که می خواست نابود کند، شکست دهد؛ در واقع 

پیروز این میدان تا امروز مقاومت است.
رئیســی در ادامه اظهار داشــت: آمریکایی ها برای چه جلوی 
قطعنامه ها را می گیرند؟ چون احســاس می کنند هیچ چیزی جز 
شکســت مفتضحانه نصیب رژیم صهیونیستی نشــده است. هم 
شکســت اول، هم شکست هایی که بعد از این همین طور پی در پی 
می آید. یعنی هر روز که می گذرد، چون صهیونیست ها به اهدافشان 
نرسیدند، این برایشان شکست است. ما صداها را می شنویم، اینکه 
می گویم خبر اســت، تحلیل نیســت. دارم این اخبــار را از درون 

صهیونیست ها به شما می گویم.
وی با اشــاره به به هم ریختگی نیروهای اسرائیلی گفت: ارتش 
رژیم صهیونیستی روحیه ندارد. اینها با رفتن به درون غزه ضرباتی از 
مقاومت خوردند که اگر چه آمار دقیق کشته ها و خسارت های خود 
را نمی گویند، اما خسارت ها بسیار سنگین بوده است. تعداد  تانک های 
منهدم شده را گاهی می گویند، گاهی نمی گویند، اما تعداد بسیاری 
از بین رفتند. برای پذیرش این حجم از خســارت و تلفات آمادگی 
ندارند، چون نه روحیه دارند و نه ایمان و تحلیل و استنباط آنها این 
است که ادامه این قضیه می تواند به نفع شان شود! آنچه امروز دارد 
در عالم اتفاق می افتد قطعا به نفع جریان مقاومت و آزادی فلسطین 

و قدس رقم خواهد خورد.
رئیسی در پاسخ به این سؤال که آنها به دنبال کوچاندن اجباری 
مردم غزه هســتند و از ایــن صحبت می کنند که بعــد از بیرون 
کردن مقاومت فلســطین، اداره غزه را به دست بگیرند، به نظر شما 
این شــدنی اســت، مطرح کرد: کوچاندن مردم غزه امکان ندارد و 
صهیونیست ها موفق نخواهند شد. مردم غزه مردمی مقاوم و استوار 
هســتند، درست است برایشان زحمت زیادی ایجاد شده، اما امکان 
اینکه صهیونیست ها بتوانند غزه را به دست بگیرد وجود ندارد. آنها 
فکر می کردند کرانه باختری به نحوی تحت سیطره خودشان است، 
اما آیا این طور بود؟ شهدایی که این روزها در کرانه باختری می بینید، 
مقاومت و ایســتادگی که در کرانه باختری می بینید، این مقاومت 

مردم فلسطین است.
وی درباره اینکه ملت فلسطین باید برای دفاع از خود مسلح شوند 
اظهار کرد: آنچه من در آن سخنرانی گفتم این بود که اگر قرار باشد 
آمریکایی ها و رژیم صهیونیستی همچنان به تجاوزات، بمباران ها و 
کشتن زنان و کودکان ادامه دهند، یا باید کاری کرد که این جنایات 
پایان یابد و یا در غیر این صورت باید به افرادی که به دفاع در مقابل 
این تهاجم و جنایت مشغولند، کمک  و یاری رساند. راه دیگری وجود 
ندارد و آنهائی که تماشــاگر باشند در کنار ظالم قرار می گیرند که 
این پیشنهاد عقلانی با مخالفت هیچ یک از کشورها نیز مواجه نشد. 
رئیس جمهور در پاسخ به این سؤال که این تحرکات دیپلماتیک 
گسترده جمهوری اسلامی چه نتایجی می تواند داشته باشد؟ گفت: 
جمهوری اسلامی ایران از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی حامی ملت 
فلسطین و خواستار احقاق حقوق فلسطینیان بود و به رغم چرخش 
و تزلزل بســیاری از کشورهای اسلامی در این مسیر، طی 4۵ سال 
گذشــته پای این آرمان خود نیز ایســتاد و به دنیا اثبات کرد رژیم 
صهیونیستی، رژیمی خونخوار و نژادپرست و مظهر همه زشتی ها و 
پلشتی هاســت که خود را نژاد برتر می داند و مقامات این رژیم علنا 
اعلام می کنند مردمان دیگر حیوان های انســان نما هستند، باید بر 
سر مردم فلسطین بمب اتم ریخت و مهم نیست بمب های ما کجا 
اصابت می کند، مهم آن است که هر قدر که می توانیم انسان بکشیم.
رئیســی افزود: مسئله دوم رســوایی آمریکا و کشورهای غربی 
مدعی حقوق بشــر بود که از این زمان به بعد آنها حق به کار بردن 
واژه حقوق بشر را ندارند، چرا که از نظر مردم دنیا ادعاهای آنها شبیه 

طنز و شوخی است.
وی عنوان کرد: مسئله سوم اثبات ناعادلانه بودن نظم جهانی و 
ناکارآمدی سازوکارهای بین المللی نظیر سازمان ملل، شورای امنیت 
آن و کمیسیون ها و شوراهای مدعی حقوق بشر برای مقابله با ظلم 

در نزد ملت ها بود.
رئیس جمهور خاطر نشــان کرد: ما نسبت به پیروزی و موفقیت 
فلسطینی ها و نابودی رژیم صهیونیستی تردید نداریم و معتقدیم که 
حق و حقانیت همیشــه پیروز است چرا که این اراده و سنت الهی 
اســت. ما به این سنت باور داریم و کسانی که در این مسیر طرفدار 

حق باشند حتماً مورد عنایت خدای متعال خواهند بود.
رئیسی در پایان گفت: بنده در جمع شما عزیزان رسانه ای یک بار 
دیگر یاد شهدای خبرنگار و اصحاب رسانه را گرامی می دارم و به روح 
بیش از ۶۰ شهید خبرنگار که خونشان گواه ظلم و تعدی بی حد و 
حصر رژیم صهیونیستی است، درود می فرستم. این ظلم پایان خواهد 

پذیرفت و ان شاءالله پیروزی مردم فلسطین حتمی است.

عادی  سازی  روابط با رژیم صهیونیستی کاملا به حاشیه رفته و پرونده آن بسته شده است

سرمقاله
 اجرای برنامه هفتم توسعه ، 

پیشرفت ایران درهمه زمینه ها )10(

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سومین سالگرد شهادت دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی کشور دکتر محسن فخری زاده:

علوّ مقامی که خداوند با شهادت به آن بزرگوار 
عطاء کرد، مزد زحمات و اخلاص کم نظیر او بود

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و

منتشــر شد

فرا رسیدن ایام فاطمیه و شهادت جانگداز گوهر آفرینش، دختر رسالت، همسر ولایت و مادر امامت حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها را تسلیت می گوئیم.



رهبر انقلاب اسلامی در دیدار صمیمانه مدال آوران بازی های آسیایی و پاراآسیایی هانگژو و جمع 
دیگری از قهرمانان، ورزشکاران، پیشکسوتان و فعالان عرصه های ورزشی، با تشکر عمیق از ورزشکاران 
و مربیان افتخارآفرین کشور، رفتارهای احترام برانگیز آنان در میدان های ورزشی را تجلی دهنده چهره 
برجسته ملت ایران خواندند و با تاکید بر ضرورت رسیدگی مسئولان به زندگی قهرمانان ورزشی افزودند: 
رژیم صهیونیستی در حادثه طوفان الاقصی به دست حماس ضربه فنی شد و با همه جنایاتش نتوانسته 

این شکست سنگین را جبران کند و در آینده هم نخواهد توانست.
حضرت آیت الله خامنه ای جلســه امروز را بسیار شیرین دانستند و با قدردانی از عزم و اراده و 
سخت کوشی مدال آوران گفتند: هم چنین از آن بانوی محترمی که با حجاب کامل پرچمدار کاروان 
ایران در بازی های آسیایی شد و آن بانوی ورزشکاری که هنگام اهدای مدال حاضر نشد با مرد نامحرم 
دست بدهد و نیز آن بانویی که با کودک خود روی سکوی مدال آوری رفت و با حرکت نمادین خود، 

احترام به خانواده و مادر را در دنیا برجسته کرد، صمیمانه تشکر می کنم.
ایشان اینگونه رفتارها را دارای ارزشی معادل خود ورزش خواندند و افزودند: سجده کردن، دست 
به دعا برداشتن، بوسه بر پرچم و کارهای دیگری که تشخص ورزشکار ایرانی – اسلامی و چهره »شاخص 
دارای منطق و اعتماد به نفس« ملت ایران را به جهانیان نشان می دهد، شایسته قدردانی حقیقی است.

رهبر انقلاب با تشکر از تیم ملی فوتبال که به نشانه دفاع از مظلوم در مسابقات چهارجانبه فوتبال 
در اردن با چفیه به میدان رفت گفتند: هم چنین از ورزشکارانی که مدال های خود را به کودکان غزه و 
شهیدان فاجعه آفرینی صهیونیست ها در یک بیمارستان اهدا کردند و ورزشکارانی که از رویارویی با 

ورزشکاران رژیم صهیونیستی خودداری می کنند تقدیر و تشکر می کنم.
حضرت آیت الله خامنه ای اینگونه رفتارهای تحســین برانگیز را بخشی از قدرت ملی ایران 
برشمردند و گفتند: ورزشکاران اغلب کشورها برای ملت خود افتخارآفرینی می کنند، اما این رفتارهای 

زیبا و پرمعنا بالاتر از افتخارات ورزشی است چرا که افتخارات انسانی است.
رهبر انقلاب به خاطر شاد کردن دل ملت نیز از قهرمانان تشکر ویژه کردند و گفتند: برای من 

خیلی مهم است که شما با مدال های رنگارنگ خود ملت را شاد و سرافراز می کنید.
حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه ایران قوی باید ورزش قوی داشته باشد به توصیه های 
خود در جلسات عمومی و یا خصوصی با مسئولان ورزش اشاره کردند و افزودند: آن مسائل و نکاتی 

که وزیر ورزش در این جلسه گفت باید یک به یک پیگیری جدی شوند.
رهبر انقلاب اتخاذ تدابیر درست در انتخاب مربی و ترکیب تیم های ملی و مراقبت برای جلوگیری 
از بروز آفاتی نظیر »فساد اقتصادی، تشکل مافیای داخلی و مشکلات اخلاقی« را از وظایف مسئولان 

ورزشی کشور خواندند.
ایشان افزودند: رفع مشکلات ورزشی و پاسخ به سوالات قدیمی مانند نقش دولت در ورزش، 
خصوصی سازی، قراردادهای ورزشی و مربی خارجی، به برنامه ریزی مبتنی بر اصول حرفه ای نیاز دارد 

تا یکبار برای همیشه پاسخ این سوالات مشخص شود.
رسیدگی به وضع زندگی ورزشکاران نکته دیگر مورد تاکید رهبر انقلاب در این دیدار بود. 

ایشان گفتند: نمی شود که از ورزشکاران، برای افتخار آفرینی در مسابقات جهانی توقع داشت 
اما با نیازهای آنان رفتار مناسبی نداشت بنابراین مسئولان به گونه ای عمل کنند که ورزشکاران در 
سطح قابل قبولی درباره زندگی خود اطمینان خاطر داشته باشند که مهم ترین آنها مسکن و اشتغال 

است.
نشست و برخاست صمیمانه با ورزشکاران 
رشته های مختلف، شنیدن درد دل ها و پاسخگویی 
به آنان توصیه دیگر رهبری به مسئولان ورزشی 

کشور بود.
رهبر انقلاب در ادامه، ورزشکاران را مخاطب 
توصیه هــای خود قرار دادنــد و با تأکید بر اینکه 
محبوبیت و شهرت، مسئولیت سنگینی به دنبال 
می آورد، گفتند: گفتار، رفتار و نوع زندگی چهره های 
ورزشی برای بسیاری از جوانان الگو است و می تواند 
بر آنان تأثیر سازنده ای بگذارد، اگرچه عکس آن هم 
ممکن است، بنابراین ورزشکاران باید در این زمینه 

کاملاً مراقبت کنند.
ایشان در توصیه ای دیگر، ورزشکاران را به 
قدردانی و شکر نعمت خدادادی توانایی جسمی و 
قدرت عزم و اراده، فراخواندند و گفتند: شکر این 

نعمت های الهی موجب افزایش آنها خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش پایانی 
سخنانشان، به بیان نوعی جمع بندی از حوادث اخیر 
غزه در قالب یک تعبیر ورزشی پرداختند و گفتند: 
رژیم صهیونیستی در حادثه طوفان الاقصی ضربه 

فنی شد و حماس نه به عنوان یک دولت و کشورِ با امکانات زیاد، بلکه به عنوان یک گروه مبارز توانست 
رژیم غاصب صهیونیست را با آن همه امکانات ضربه فنی کند.

ایشان با اشاره به ناتوانی صهیونیست ها برای خارج شدن از زیر بار فشار و ننگ این شکست 
مفتضحانه، افزودند: آنها برای جبران، در بیمارستان ها و مدارس غزه قدرت نمایی می کنند اما این کار 
مشابه کار ورزشکاری است که در میدان شکست خورده  اما برای تلافی با حمله به طرفداران تیم 

مقابل، به آنها فحاشی و کتک کاری می کند.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه باخت سنگین رژیم صهیونیستی با این جنایات جبران نخواهد 
شد، گفتند: بدانند که این ظلم و بی رحمی ها بی پاسخ نخواهد ماند و بمباران ها عمر رژیم غاصب را 

کوتاه تر خواهد کرد.
ایشــان با اشاره به خودداری تحسین برانگیز ورزشکاران ایرانی از مسابقه با نمایندگان رژیم 
صهیونیستی، افزودند: امروز همه دنیا علت این کار ورزشکاران ما را فهمیده اند چون آن افراد برای یک 

رژیم جنایتکار و تروریست و جنایتکار به میدان می آیند. 
ایشان در بخش دیگری از سخنانشان با انتقاد شدید از مسئولان مراکز جهانی ورزش که تحت 
تسلط قدرت های مستکبر قرار دارند افزودند: آنان که در اقدامی سیاسی به بهانه جنگ، یک کشور را 
از حضور در همه میدان های ورزشی محروم می کنند، اکنون حدود ۵ هزار کودک شهید فلسطینی را 

نادیده می گیرند و به بهانه پرهیز از دخالت سیاست در ورزش، رژیم صهیونیستی را به علت نسل کشی 
و جنایات جنگی محکوم و محروم نمی کنند که امیدواریم روزی به این اقدامات تبعیض آمیز رسیدگی 

عادلانه شود. 
ایشان هم چنین با تشکر از ورزش باستانی زیبای تعدادی از نوجوانان و جوانان در آغاز این دیدار 
گفتند: همان گونه که سال های قبل به مسئولان ورزشی گفته شد، ورزش باستانی ظرفیت تبدیل به 

یک ورزش بین المللی را دارد و باید در این مسیر تلاش شود.
در ابتدای این دیدار، وزیر ورزش و جوانان با اشاره به جلوه هایی از دفاع ورزشکاران کشورمان در 
میادین جهانی از مظلومان غزه و همچنین نمونه هایی از اقدامات نمادین و معنوی آنها، گزارشی از 
مدال آوری کاروان های ایران بیان کرد و دستیابی به جایگاه دوم در بازی های پاراآسیایی با کسب ۱۳۱ 

مدال را کار کارستان ورزشکاران جانباز و توان یاب کشورمان دانست.
آقای کیومرث هاشمی هم چنین از برنامه ریزی برای بهبود وضعیت رفاه و معیشت قهرمانان، 
گسترش ورزش همگانی، توسعه عدالت محور امکانات و تجهیزات ورزشی و تدوین سند ملی ورزش 

کشور خبر داد.
در این دیدار هم چنین معصومه زارعی کاپیتان تیم ملی والیبال نشسته بانوان ایران و امیرحسین 
زارع قهرمان ملی پوش کشتی آزاد، به بیان دغدغه هایی در خصوص حل مشکل مسکن ورزشکاران، 

توسعه زیرساخت های ورزشی و افزایش اعتبارات حوزه ورزش پرداختند.
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هفته نامه اقتصادی ایران

وزیر دادگســتری با اشاره به افتتاح مجتمع شوق زندگی در شیرخوارگاه آمنه گفت: بهزیستی مجاز شد پس از احراز صلاحیت، کودکان را به صورت موقت به 
خانواده های متقاضی واگذار کند تا رشد و بالندگی این کودکان در دامان خانواده صورت پذیرد. به گزارش روابط عمومی وزارت دادگستری، امین حسین رحیمی 
افزود: با توجه به شرایط خاص و زمانبر فرزندخواندگی، با پیشنهاد وزارت دادگستری، آیین نامه قانون حمایت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست اصلاح 
شد.وی مجتمع های شوق زندگی را حاصل تعامل جدی دولت و قوه قضائیه برشمرد و گفت: برکات و دستاوردهای ارزشمندی در مجتمع های شوق زندگی وجود 
دارد، نمایندگان همه دستگاه های ذیربط در این مراکز مستقر هستند و وضع  کودکان واگذار شده، در خانواده ها به صورت مستمر رصد و ارزیابی می شود. راه اندازی 
مجتمع های شوق زندگی در سراسر کشور و تخلیه مراکز بهزیستی این فرصت و امکان را فراهم می کند تا موضوع کودکان کار و خیابان را به صورت جدی و ریشه ای 
تعیین تکلیف کنیم.وزیر دادگستری افزود: وزارت دادگستری و مرجع ملی حقوق کودک پس از وقایع غزه، با دعوت از نماینده یونیسف در تهران، مراتب اعتراض 

شدید خود را در مورد نسل کشی زنان و کودکان بی دفاع غزه اعلام و خواستار حمایت و کمک رسانی به مردم مظلوم غزه شد.

واگذاریموقت
کودکان
بیسرپرستبه
خانوادههای
متقاضی

فرمانده کل قوا در دیدار جمعی از فرماندهان نیروی 
دریایی ارتش تاکید کردند:

نیروی دریایی ارتش؛ ظرفیت بزرگ نظام و کشور

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده کل قوا   در دیدار فرمانده کل 
ارتش و جمعی از فرماندهان نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
با اشاره به ظرفیت های فراوان در نیروی دریایی ارتش به خصوص 
ظرفیت این نیرو برای کمک به اجرای سیاست های اقتصاد دریا 
محور، بر لزوم کشف ظرفیت های جدید به منظور افزایش اقتدار نظام 

و کشور و همچنین ایجاد نشاط و امید در جامعه تاکید کردند. 
رهبر انقلاب اســلامی در این دیدار که به مناسبت 7 اذر روز 
نیروی دریایی ارتش برگزار شد، 7 آذر را یک روز تاریخی و فراموش 
نشدنی خواندند و افزودند: این روز باید به عنوان روز فداکاری نیروی 

دریایی ارتش معرفی شود.
حضرت آیت الله خامنه ای پیشرفت های نیروی دریایی ارتش 
از ابتدای انقلاب تاکنون را چشمگیر و غیرقابل باور خواندند و گفتند: 
در سال های اول انقلاب حضور نیروی دریایی ارتش فراتر از آب های 
سرزمینی غیرقابل تصور بود اما اکنون نیروی دریایی ارتش با قدرت 
و صلابت سفر ۳۶۰ درجه به دور دنیا انجام می دهد و با سربلندی به 

کشور باز می گردد.
ایشــان افزودند: یک روزی تصور نمی شد که نیروی دریایی 
ارتش امکان حضور در دریای خزر داشته باشد اما اکنون در سواحل 

دریای خزر ناوشکن ساخته و در آنجا به آب انداخته می شود. 
رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر ارتقای بیش از پیش توان و 
آمادگی های رزمی نیروی دریایی ارتش با استفاده از ظرفیت های 
این نیرو خاطرنشان کردند: یکی از ظرفیت های نیروی دریایی ارتش 
که می تواند موجب ایجاد امید و نشاط در میان جوانان شود، زمینه 
سازی برای امکان بازدید اردوهای راهیان پیشرفت از کارخانه ها و 

توانمندی های این نیرو است.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: باید تلاش شود 
تا نیروی دریایی ارتش یک نیروی راهبردی، به صورت جامع باشد.

در این دیدار امیر دریادار ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش 
ضمن ارائه گزارشی از توانمندی ها و فعالیت های این نیرو، از ابلاغ 
سیاست های توسعه دریا محور تشکر و قدردانی و بر آمادگی نیروی 

دریایی ارتش برای کمک به اجرای این سیاست ها تاکید کرد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش، گسترش حوزه نفوذ در دریا و 
تکیه بر فناوری و دانش را دو سیاست اصلی این نیرو در جهت تقویت 

مؤلفه های قدرت نظام برشمرد.

رهبر  معظم  انقلاب در دیدار مدال آوران بازی های آسیایی و پاراآسیایی هانگژو تاکید کردند:

ایران قوی، ورزش قوی
خبر
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 رضایت مردم 

شرط استحکام نظام است

سرلشکر یحیی صفوی مشاور فرمانده معظم کل قوا با بیان 
این که انســجام ملی و استحکام قدرت درون زا با حل مشکلات 
اقتصادی مردم و جدی گرفتن رضایت آنان از وضعیت کشور ممکن 
می شود، تاکید کرد: از طلب های چند میلیارد دلاری که وصول 
می کنیم، یک میلیارد دلارش را هم به سفره ها و یخچال های مردم 
برسانیم. مردم باید از حکومت ما راضی باشند تا انسجام و استحکام 
قدرت درون زا هم محقق شود. وی در »همایش ملی فرصت ها و 
تهدیدهــای نوپدید دریایی« با بیــان این که حضور قدرت های 
دریایــی نیروهای نظامــی ایــران در دریاهای مجــاور و آزاد 
تضمین کننده ترانزیت تجاری و انرژی کشور است، اظهار داشت: 
صحنه های نبرد کنونی و آینــده تحت تأثیر پارادایم فناوری در 
عرصه های نظامی قرار دارد و توســعه روزافزون فناوری ســبب 
حرکت نیروهــای نظامی به تقویت توانمندی های تکنولوژیکی 

متاثر از نیازمندی ها 
شده است . دریا یک فرصت و یک تهدید است. فناوری قدرتی 
است که هر دو طرف می توانند استفاده کنند. تهدیدات آینده علیه 
ایران دریاپایه و هواپایه خواهد بود. راهبرد دشمن را باید درست 
تشخیص دهیم و راهبرد خودمان را باید صحیح تدوین کنیم و از 

تکنولوژی ها و فناوری های جدید در این زمینه بهره ببریم.
یکی از فرصت ها، افزایش توان نظارت اســت که با کشــف، 
شناسایی و رهگیری اهداف در سطح دریاها معنا پیدا می کند. در 
پدافند هوایی هم همین معادله برقرار است و اگر بتوانیم به قدرت 
کشف، شناسایی و رهگیری پرنده های نظامی برسیم می توانیم 
توان بازدارندگی را افزایش دهیم.صفوی با تاکید بر این که باید از 
فرصت حضور تاثیرگذار در سازمان همکاری شانگهای و بریکس 
استفاده کنیم، اظهار داشت: به ویژه که اکنون روسیه به دلیل جنگ 
با اوکراین با آمریکا در اختلاف اســت و چین هم رقیب اقتصادی 
آمریکا اســت. ما باید از این فرصت استفاده کنیم و نقش خود را 
سازمان های همکاری  منطقه ای و بین المللی ارتقا دهیم. تقویت 
راهبرد دریایی در ابعاد اقتصادی و سیاســی و نظامی را باید مورد 
توجه قرار دهیم. در سطح هوایی و دریایی باید قدرت خود را افزایش 
دهیم و البته به تقویت نفوذ فرهنگی و افزایش قدرت اقتصادی هم 
مثل افزایش قدرت نظامی توجه داشــته باشیم و بدانیم افزایش 
قدرت فقط بعد نظامی ندارد.همچنین در این مراسم کتاب مسائل 

حقوقی – نظامی خلیج فارس رونمایی شد./ایسنا

رهبر  معظم  انقلاب اسلامی در دیدار با هزاران نفر از بسیجیان تبیین کردند:

مختصات جغرافیای سیاسی جدید منطقه با محوریت هسته های مقاومت
رهبر معظم انقلاب اسلامی  در دیدار هزاران نفر از بسیجیان سراسر کشور، منطق امام خمینی)ره( 
در ایجاد بســیج را »مقاوم سازی حداکثری ایران در مقابل تهدید ها و خطرات« خواندند و با تبیین 
شاخصه های فرهنگ و تفکر بسیجی و بیان توصیه های مهم کاربردی، تأکید کردند: پیش بینی و بشارت 
امام درباره تشکیل هسته های مقاومت جهانی محقق شده و طوفان خاموش ناشدنی الاقصی، شکل دهی 
یک جغرافیای جدید سیاسی در منطقه غرب آسیا را تسهیل کرد که آمریکازدایی و ایجاد دوگانه 
»مقاومت و تسلیم« به جای دوگانه های جعلی و تحمیلی، و تسریع در حل مسئله  فلسطین، مهمترین 

خصوصیات این جغرافیای جدید سیاسی است.
حضرت آیت الله خامنه ای در آغاز سخنانشان در این دیدار که به طور هم زمان برای حوزه های 
مقاومت بسیج در سراسر کشور پخش می شد، بسیج را یادگار گران بهای امام خمینی برشمردند و 

افتخار امام به بسیجی بودن را نشان دهنده شأن عظیم بسیج دانستند.
ایشان، دوراندیشی امام در تشخیص نیاز مبرم کشور به یک نیروی عظیم مردمی را منطق تشکیل 
بسیج خواندند و گفتند: منطق حداکثرسازی امکان مقاومت کشور در مقابل همه خطرات و تهدیدها، 
امروز و در آینده هم مستحکم و جاری است و وجود بسیج برای »دفاع همه جانبه مادی و معنوی از 

هویت ملی، امنیت ایران و منافع ملت«، کاملا ضروری است.
رهبر انقلاب کارنامه بسیج در 44 سال اخیر را نشانه دقیق بودن هدف گذاری امام در ایجاد این 
نهاد مردمی دانستند و افزودند: عملکرد سرنوشت ساز و پیروزی آفرین بسیج در دفاع مقدس، نمونه ای 

روشن از دوراندیشی امام بود.
ایشان در تبیین جایگاه بسیج در مکتب امام به دو جمله امام راحل استناد کردند و گفتند: بسیج 

در نگاه امام لشکر مخلص خدا و مدرسه عشق است.
رهبر انقلاب، استفاده امام از تعبیر لشکر را نشان دهنده وجه رزمی بسیج خواندند و گفتند: 
رزمندگی یعنی ترکیب قدرت »مادی و جسمانی«، قدرت »روحی و اراده و شجاعت« و قدرت »فکری« 

یعنی تدبیر و ترفند جنگی.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین »لشکر مخلص خدا« نیز گفتند: این جمله امام یعنی بسیج 

و بسیجی، خالصانه برای خدا می رزمد و در رزم، مظهر اشدّاء است.
ایشان، استفاده امام خمینی از تعبیر مدرسه عشق را برای بسیج، نشانه این حقیقت دانستند که 
بسیج »با عشق به خدا و معنویت و مردم«، در مسیر حق حرکت می کند و عشق واقعی را تعلیم می دهد 

و تدریس می کند.
رهبر انقلاب اسلامی عملکرد بسیج را تجلی این مفاهیم برشمردند و گفتند: بسیج در دفاع 
مقدس با قله های درخشانی چون سردار سلیمانی، صیاد شیرازی، همت، بابایی، شیرودی، همدانی و 
صدها ســردار دیگر کاری کارستان کرد که این حرکت در دفاع از حرم و میدان های دیگر هم ادامه 

داشت.
ایشان با اشاره به حضور نمایان بسیج در میدان های محبت و خدمت  و تلاش از جمله در عرصه های 
سازندگی، سلامت، بلایای طبیعی و علم و پژوهش، شهید فخری زاده و مرحوم کاظمی آشتیانی )موسس 

پژوهشگاه رویان( را دو بسیجی عرصه علم و دانش خواندند که مرزهای علم را در کشور جابجا کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با بیان مفهوم وسیعی از بسیج تأکید کردند: بسیج بیش از اینکه یک 
سازمان باشد، یک فرهنگ و تفکر است و هر فردِ صاحب این فرهنگ و تفکر ولو در سازمان بسیج نباشد،  
یک بسیجی است و با این توصیف، جمع کثیری از ملت بسیجی هستند بدون اینکه در سازمان بسیج 

عضو باشند.
رهبر انقلاب سپس به تبیین خصوصیات مهم فرهنگ بسیجی پرداختند.

مردمی بودن، داشتن تعهد و احساس مسئولیت، بی اعتنا نبودن به مسائل جاری و آینده کشور، 
درک معنای انقلاب، انقلابی بودن، نظم ناپذیر نبودن، قانون گریز نبودن و هنجارشکن نبودن از جمله 

ویژگی هایی بود که ایشان در تشریح فرهنگ بسیجی بکار بردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در همین زمینه افزودند: بسیجی البته ممکن است به مطلبی یا شخصی 
یا واقعیتی معترض باشد اما این اعتراض را با هنجارشکنی بیان نمی کند تا با دشمن مخرج مشترک 

پیدا نکند.
پرهیز از کارهای نمایشی و بدون محتوا و ویترینی، یاری افراد ضعیف، مواجهه با ظالم، دوری از 
کبر و غرور، پرهیز از طلبکاری از انقلاب و کشور و ملت، تکلیف گرایی، پرهیز از صرف امکانات و توانایی های 
ســازمانی برای منافع شــخصی و امانت  داری از دیگر خصوصیاتی بود که رهبر انقلاب برای تبیین 

ویژگی های فرهنگ بسیجی برشمردند.
ایشان در نکته ای مهم گفتند: فرهنگ بسیجی -همچنان که در کمک به مردم در بلایای طبیعی 

شاهد بودیم- خدمت به همه مردم است؛ فراتر از دین و قومیت و سلیقه سیاسی مردم.
ایشان امام خمینی را مظهر همه ویژگی های فرهنگ بسیجی نامیدند و گفتند: امام همیشه خود 
را بدهکار مردم و پایین تر از آنها می دانست و لحظه ای از عمر خود را در جهت تأمین منافع خود صرف 

نکرد.
»جنبه فراملی و فرامرزی« خصوصیت برجسته دیگر بسیج بود که حضرت آیت الله خامنه ای 
درباره آن گفتند: بشارت امام بزرگوار درباره »تشکیل هسته های مقاومت جهانی« امروز در منطقه 
محقق شده و هسته های مقاومت در حال تغییر سرنوشت منطقه هستند که یک نمونه آن، همین 

طوفان الاقصی است.
ایشان با اشاره به نقشه شکست خورده آمریکایی ها برای تغییر نقشه جغرافیای سیاسی غرب آسیا، 
خاطرنشان کردند: آنها چند سال قبل در قضیه لبنان گفتند به دنبال تشکیل »خاورمیانه جدید« بر 

اساس نیازها و منافع نامشروع خودشان هستند که البته ناکام ماندند.
ایشان با برشمردن نمونه های شکست آمریکا در ایجاد نقشه جدید منطقه گفتند: آمریکا به دنبال 

نابود کردن حزب الله بود اما حزب الله بعد از جنگ ۳۳ روزه، بیش از ۱۰ برابر گذشته قوی تر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای ناکامی آمریکا در بلعیدن عراق از طریق ایجاد حکومت آمریکایی و حاکم 
کردن یک ژنرال آمریکایی یا یک رئیس غیرنظامی آمریکایی و حتی یک عراقی وابسته به آمریکا را در 
مقاطع پس از اشغال، یکی دیگر از جلوه های شکست تشکیل خاورمیانه جدید خواندند و افزودند: در 

عراقی که آنها به دنبال بلعیدن آن بودند، امروز هسته های مقاومت در قضیه فلسطین وارد شده اند.
رهبر انقلاب، شکست آمریکایی ها در تسلط بر سوریه از طریق عوامل نیابتی آن مانند داعش و 
النصره را نمونه دیگری از ناکامی آنها دانستند و گفتند: یک برنامه دیگر آنها در طرح خاورمیانه جدید، 
تمام کردن مسئله فلسطین به نفع رژیم غاصب بود به گونه ای که چیزی به نام فلسطین باقی نماند، اما 
همان طرح خائنانه دو دولتی هم که قبلاً تصویب کرده بودند، محقق نشد و موقعیت و پیشرفت امروز 

فلسطین و حماس و جهاد اسلامی و سایر گروه های مقاومت قابل مقایسه با ۲۰ سال قبل نیست.
ایشان در نوعی جمع بندی، تأکید کردند: البته جغرافیای سیاسی منطقه در حال دگرگونی است 

اما نه به نفع آمریکا بلکه به نفع جبهه مقاومت.
حضرت آیت الله خامنه ای با برشمردن خصوصیات نقشه جدید و در حال شکل گیری غرب آسیا 
گفتند: خصوصیت اول غرب آسیای جدید، »آمریکازدایی یعنی نفی سلطه آمریکا بر منطقه« است که 
البته این به معنی قطع روابط سیاسی کشورها با آمریکا نیست بلکه به معنی زائل شدن قدرت و تسلط 
سیاسی آمریکا است و همانگونه که می بینیم برخی کشورهای صد در صد تابع هم در حال زاویه گرفتن 

با آمریکا هستند.
ایشــان از جمله اقدامات ســالهای دور و نزدیک آمریکا برای تسلط بر منطقه را تقویت رژیم 
صهیونیستی و تشویق کشورها به ارتباط با آن خواندند و افزودند: یک نشانه واضح و آشکار آمریکازدایی 
از منطقه، حادثه عمیقاً تاریخ ساز طوفان الاقصی است که اگرچه علیه رژیم صهیونیستی بود اما در جهت 
آمریکازدایی اســت؛ زیرا جدول سیاست های آمریکا را در منطقه بهم ریخته و با استمرار آن، جدول 

سیاست های آمریکا در منطقه محو خواهد شد.
»بهم ریختن دوگانه های جعلی و تحمیلی در منطقه« خصوصیت دیگر غرب آسیای جدید است 
که رهبر انقلاب با اشاره به آن گفتند: دوگانه های »عرب و غیر عرب«، »شیعه و سنّی« و افسانه هلال 
شیعی، رنگ باخته که نمونه واضح آن در قضیه فلسطین است چرا که در طوفان الاقصی و قبل از آن، 

بیشترین کمک را به فلسطینیان شیعیان عرب و غیر عرب کرده اند.
حضــرت آیت الله خامنه ای افزودند: در مقابل آن دوگانه های تحمیلی، دوگانه جدیدی به نام 
»مقاومت و تسلیم« بر منطقه حاکم شده است و امروز جریان مقاومت یعنی تسلیم نبودن در برابر 

»زورگویی، زیاده خواهی و دخالت های آمریکا«، یک جریان واضح در منطقه است.
ایشان »حل مسئله فلسطین« را خصوصیت دیگر غرب آسیای جدید و در حال شکل گیری 
دانستند و افزودند: مسئله فلسطین به توفیق الهی به سمت حل شدن یعنی تشکیل حاکمیت فلسطینی 

در همه سرزمین فلسطین در حال حرکت است.
رهبر انقلاب با اشاره به طرح و منطق دنیاپسند، قابل قبول و متمدنانه جمهوری اسلامی برای 
فلسطین یعنی همه پرسی از همه فلسطینی ها، گفتند: غیر از اشغالگران، همه فلسطینی ها چه ساکنان 
فلسطین چه ساکنان کشورهای همسایه و اردوگاهها و مناطق دیگر باید بتوانند برای اداره فلسطین نظر 
دهند البته برخی می گویند رژیم صهیونیستی زیر بار این طرح نمی رود اما باید این اراده به آن تحمیل 
شود و اگر این طرح دنبال شود که ان شاءالله دنبال خواهد شد و اگر هسته های مقاومت، اراده و عزم خود 

را به طور جدی دنبال کنند، این هدف محقق خواهد شد.

ایشان با اشاره به انتساب یک نظر دروغ به جمهوری اسلامی ایران از زبان برخی ها در دنیا مبنی 
بر به دریا ریختن یهودیان و صهیونیست ها برای حل مسئله فلسطین، گفتند: نظر جمهوری اسلامی به 
دریا ریختن کسی نیست بلکه این است که باید دولتی با نظر مردم فلسطین تشکیل شود و درباره این 

گونه افراد نیز همان دولت تصمیم بگیرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه حادثه مهم و بی نظیر طوفان الاقصی باعث نزدیک 
شدن اهداف و تسهیل راه شده است، گفتند: رژیم صهیونیستی که اعصابش از این طوفان تکه پاره شده، 
برای خاموش کردن آن دست به بمباران بیمارستان و مدرسه و جمعیت های مردمی و کشتن کودکان 

کرد که البته با این جنایت ها نتوانسته و نخواهد توانست طوفان الاقصی را از بین ببرد.
ایشان با اشاره به ناکامی رژیم صهیونیستی در همه اهداف خود در این جنگ، تأکید کردند: این 
شکست با عصبانیت و وحشی گری ها جبران نمی شود بلکه اینگونه اقدامات باعث بی آبرویی بیشتر رژیم 

صهیونیستی و آمریکا و حتی بی آبرویی فرهنگ و تمدن غرب شده است.
ایشان با تقبیح موضع گیری یکی از سران غربی در زمینه توجیه جنایت های رژیم صهیونیستی 
با عنوان »دفاع از خود«، گفتند: فرهنگ و تمدن غربی این است که اسم به شهادت رساندن ۵ هزار 
کودک فلسطینی و استفاده از بمب فسفری را دفاع از خود می گذارند؛ بنابراین فرهنگ غرب هم در این 

قضیه بی آبرو شد.
رهبر انقلاب، فجایع ۵۰ روز گذشته را فشرده  ی 7۵ سال جنایت صهیونیست ها در فلسطین 
خواندند و افزودند: کشتار و آواره کردن مردم اعم از زن و کودک و شهرک سازی با ویران کردن خانه ها 
و مزارع فلسطینیان از جمله جنایت های مستمر اشغالگران در این 7۵  سال بود که همه آن جنایت ها 

را به صورت فشرده در این ۵۰ روز نیز انجام دادند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین تأکید کردند: طوفان الاقصی خاموش شــدنی نیست و 

ان شاءالله این وضع نیز ادامه نخواهد یافت.
بخش پایانی سخنان حضرت آیت الله خامنه ای به بیان توصیه های کاربردی به سازمان بسیج و 

همه بسیجیان اختصاص داشت.
بصیرت افزایی، داشتن ابتکار عمل در مسائل مهم، پرهیز از بازی در زمین دشمن، امیدواری 
مستمر به آینده با تکیه بر پیشرفت های حقیقی کشور در شدیدترین تحریم ها و فشارها، پرهیز از غرور، 
قدردانی نعمت بسیجی بودن و آن را امانت گران بهای خدا دانستن، توکل همیشگی بر پروردگار، جذب 
»نیروهای طراح« در کنار نیروهای عملیاتی و اهمیت دادن بیشتر به تدبیر و فکر و طراحی، از جمله 

توصیه های ایشان به بسیج و بسیجیان بود.
رهبر انقلاب همچنین  پرهیز از دوقطبی های کاذب را مورد تأکید قرار دادند و افزودند: برخی 
اظهارات در فضای مجازی و جدا کردن مردم تحت عناوینی مانند »طرفدار این یا آن«، واقعا جای گله 
دارد؛ کسانیکه دین و مبانی و انقلاب و ولایت فقیه را قبول دارند، با هر اختلاف سلیقه برادرهای شما 

هستند و نباید دچار دودستگی شد.
در ابتدای این دیدار سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین ضمن بیان 
گزارشی از آخرین اقدامات این سازمان در زمینه های فرهنگی، اجتماعی، امنیتی و علمی؛ »جهاد 
تبیین«، »جهاد خدمت« و »جهاد امیدآفرینی« را ۳ رویکرد اصلی بسیجیان برشمرد و بر آمادگی این 

نیرو برای مقابله با هرگونه تهدید علیه کشور و مبارزه با جنایات رژیم صهیونیستی تأکید کرد.
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خبرخبر محسنی اژه ای در نشست سراسری جبهه علمی فرهنگی بسیج اساتید:

دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی پشت پرده 
مروجان بی عفتی را کشف و معرفی کنند

 سپاه با تمام ظرفیت پای کار 
امنیت و آسایش ملت ایران است

هزینه  شکست های اسرائیل را باید 
شهروندان آمریکایی پرداخت کنند

بسیج ضامن عزت و شرف مسلمانان در تمام جهان است.
سرلشکر حسین سلامی، فرمانده کل سپاه در جریان سفر به استان 
یزد با حضور در مراســم آغاز عملیات اجرایی مجتمع بیمارستانی ۱۲۸ 
تختخوابی الزهرا )س( یزد، اظهار کرد: بسیج ضامن عزت و شرف مسلمانان 

در تمام جهان است.
به گزارش ســپاه نیوز، سلامی با بیان اینکه سپاه حامل بخشی از 
رسالت های الهی است، تصریح کرد: سپاه علاوه بر این که مکلف است راه را 
چه در دریا، زمین و چه در هوا و زمین بر دشمنان نظام و دین خدا ببندد، 
مسئولیت دیگر ما این است که به کمک دستگاه های نظام برای خنثی 
کردن جنگ نرم بسیار پیچیده و فراگیر دشمن کمک کند. در هر نقطه ای 
که دشمن بخواهد شرف وکرامت مسلمانان را مورد تهدید قرار دهد، سپاه 
و بسیج در آن نقطه حاضر می شوند و دشمنان را تعقیب می کنند و میدان 
را برای ادامه سلطه دشمنان ناامن و تنگ می کنند و این واقعیتی است که 
امروز بخشی از آن در فضای مجازی نمایش داده شده است. فرمانده کل 
ســپاه خاطرنشان کرد: دشــمن قصد دارد طهارت اخلاق جامعه ما را و 
معصومیت مظلومانه نوجوانان ما را با نماد های شیطانی آرزو های خود 
جابه جا کند و سپاه در این باره هم مسئول است. وی با بیان اینکه هر نقطه ای 
که تهدیدی ظاهر می شود، سپاه در آن نقطه نقش مؤثر خود را انجام می دهد، 
تصریح کرد: تحریم های اقتصادی واقعی با مقیاس جهانی که بیش از دو 
دهه است که در یک شکل فشرده و جدی و واقعی به ملت ایران تحمیل 

شده است از جمله مصادیق تهدیدات دشمنان علیه ملت ایران است.
فرمانده کل سپاه اجرای بیش از ۳۳۰ طرح بزرگ و عظیم ملی در 
عرصه خنثی سازی تحریم ها از جمله دستاورد های بزرگ قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاست که توانسته میخ های مستحکمی بر تابوت سلطه دشمن 
در ایران عزیز بزند و گستره فعالیت خود را در خارج از مرز های ایران هم 
افزایش داده اســت. وی در ادامه با اشاره به اهمیت فعالیت قرارگاه های 
محرومیت زدایی بسیج و سپاه، گفت: این قرارگاه نقش عظیم و سازندگی 
کشور را به خوبی ایفا کرده است که مصادیق آن را در ایام کرونا، سیل و زلزله 
در نقاط مختلف کشور شاهد بوده و هستیم. سردار سلامی با بیان اینکه بنا 
داریم طی سه سال آینده مجتمع بیمارستانی الزهرا )س( را در استان یزد 
افتتاح کنیم، گفت: سپاه با تمام ظرفیت تا آخر پای کار امنیت و آسایش 

ملت ایران است.
تمام اندوخته  غرب با طوفان الاقصی بر باد رفت

فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی با بیان اینکه تمام 
اندوخته های آمریکا و غرب و صهیونیست ها تحت طوفان الاقصی بر باد 
رفت گفت: هرچه آمریکا برای خود سیطره سیاسی ایجاد کرده و از جنگ 
نرم و رسانه استفاده کرده بود، پس از طوفان الاقصی همه یکباره فرو ریخت.
سردار سرلشکر پاسدار »حسین سلامی« در نشست سراسری ۳۰ 
هزار نفری جبهه علمی فرهنگی بسیج اساتید کشور اظهار کرد: همه با این 
اعجاز ذهنی امام عظیم الشأن آشنا هستید که چگونه حکمت الهی بر قلب 
مبارک امام)ره( و پیشوای بزرگ انقلاب اسلامی تجلی پیدا کرد و این شجره 
مبارکه و درخت تناور که ریشه های آن در عمق ایمان و احساس و عاطفه 
مردم ما عمیق است و شاخص های پرثمر آن در آسمان افتخارات انقلاب 

اسلامی شاداب و با نشاط سیر می کند.

امیر سرتیپ آشــتیانی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح طی یادداشتی نوشت: این جنگ با تمام فراز و فرودها و 
موفقیت ها و تلخی ها چندین دستاورد مهم دارد، نخست شکل 
دادن فرهنگ راهبردی جدید از فلســطین اســت؛ فرهنگی 
راهبردی در تعریف ســاده شــیوه جنگیدن ملت ها. یکی از 
مولفه های ارزیابی کشورها برای آغاز هر جنگی، توجه به فرهنگ 
راهبردی آن سرزمین   و ملت آن است؛ اینکه تا چه میزان و به 
چه شکل ملت ها می جنگند و مقاومت می کنند. در تمام مدت 
عملیات توفان الاقصی، ملت فلسطین مختصاتی همانند توکل، 
صبر، اســتقامت و ســازش ناپذیری، خلاقیت و  شــجاعت، 
میهن دوستی و پایبندی به آرمان فلسطین را به مولفه های اصلی 
فرهنگ راهبردی خود تبدیل کرد. دوم اینکه ضربه وارد شده 
به پیکر رژیم صهیونیستی که ماه ها موریانه فساد آن را جویده 
بود با عملیــات توفان الاقصی دیگر غیرقابل ترمیم اســت و 
پس لرزه های این شکست سال ها دامن رژیم را خواهد گرفت و 
ســرافکندگی آن به عنوان آموزه هــای اطلاعاتی و مصداق 
غافلگیری در مکاتب امنیتی و سیاســی تدریس و مثال  زده 
خواهد شــد. ترمیم  و بازســازی ضرباتی از این دســت برای 
کشورهای قدرتمند و صاحب سبک، سال ها به طول می انجامد 
و برای رژیم سست صهیونیستی که تمرکز لازم را ندارد حتما 
به درازا خواهد کشید. ســوم رژیم صهیونیستی در  کابوس از 
دســت رفتن رویای آرمان صهیونیســم و بازگشــت انبوه و 
مایوس کننده صهیونیســت هایی اســت که با هزاران وعده 
ایدئولوژیک و توخالی به سرزمین های اشغالی آورده شده بودند. 
مهاجرت شــدید، بی اعتمادی یهودیان، کاهش شدید ارزش 
دارایی های این رژیم و بحران پولی، آینده ســیاهی را ترسیم 
می کند و تداوم این روند برای رژیم غیر ممکن اســت. چهارم 
اختلافات شدید داخلی میان احزاب و نفرات موثر در کنار نفرت 
جهانی و از دست رفتن اعتبار و شخصیت بین المللی این رژیم 
از تنگناهای راهبردی است که همه این هزینه ها به صورتحساب 
آمریکایی ها نوشته می شــود و مالیات دهندگان و شهروندان 
آمریکایی بایــد آن را پرداخت کنند، البته حجم آوار و خرابی 
بحران های رژیم برای آمریکا بیش از آنچه برآورد شده خواهد 
بود و می تــوان گفت بحران جدیدی را به بحران فعلی آمریکا 

اضافه خواهد کرد./ فارس 

هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس قوه قضائیه گفت: امروز دشمن نهایت تلاش و 
همت خود را مصروف و معطوف به شقه شقه کردن و ایجاد 
قطب های کاذب در جامعه ما کرده اســت و ما به هیچ وجه 

نباید غفلت کنیم.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام 
والمسلمین غلامحســین محسنی اژه ای همزمان با هفته 
بســیج در نشست سراســری ۳۰هزار نفری جبهه علمی 
فرهنگی بسیج اساتید کشــور در دانشگاه تربیت مدرس 

حضور یافت.
رئیس قوه قضائیه طی سخنانی در این نشست، با بیان 
اینکه رفتار و  رویکرد امام خمینی)ره( از ســال ها پیش از 
پیروزی انقلاب اسلامی، همچون یک بسیجی زمان شناس 
و شــجاع بود، گفت: امام راحل با ایمان به خدا و اعتماد به 
بسیج مردم، توانست در برابر استکبار جهانی و رژیم پهلوی 
ایستادگی کند و امروز شاهد هستیم که شاخه ای از شجره 
طیبه بســیج، یعنی جریان مقاومــت و جریان حماس، با 
ایستادگی خود، در حال ذلیل کردن استکبار جهانی هستند.

محسنی اژه ای با تشریح شاخصه های بسیجیان اظهار 
داشت: بســیجی یعنی حضور در صحنه ها؛ بسیجی یعنی 
اقدام بموقع؛ بسیجی یعنی نهراسیدن؛ بسیجی یعنی آگاه 
بودن و آگاهی بخشیدن؛ بسیجیان در هر عرصه  و صحنه ای 
اعم از خدمت رسانی به مردم سیل زده یا زلزله زده، مبارزه با 
مظاهر فســاد و  ناهنجاری های اجتماعی، امر به معروف و 
جبهه های فرهنگی، پیشــقدم و پیشگام هستند و  در این 
عرصه ها، شــهیدان و جانبازانی را تقدیم ایران اســلامی 

کرده اند.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به قدرت بازدارندگی بالای 
جمهوری اسلامی ایران بیان داشت: امروز به واسطه تولید 
قدرت صورت گرفته در کشور، میزان بازدارندگی ما بسیار بالا 
اســت و حتی فکر تجاوز و تعدی به میهن ما نیز در مخیله 
دشمنان نمی گنجد؛ این تولید قدرت و این بازدارندگی بالا 
در نتیجه روحیه بسیجی و جهادی و انقلابی گری می باشد؛ 
برای حفظ و تحکیم بازدارندگی و قدرتی که از آن برخورداریم، 
باید با بصیرت افزایی که جزو لاینفک حکمرانی است، روحیه 
جهادی و بسیجی را در میان آحاد جامعه تقویت کنیم و توجه 
داشته باشیم که اگر نسبت به فتنه انگیزی ها و جنگ ترکیبی 
دشمن، آگاهی بخشی لازم را انجام ندهیم، ضربه می خوریم 

و غافلگیر می شویم.
اژه ای ادامــه داد: امروز تمام تلاش و همت دشــمن، 
مصروف آن است که ارزش های دینی را در جوامع اسلامی و 
جامعه ما به خصوص در میان قشــر جوان کمرنگ گرداند؛ 
امروز دشمن به برخی از ناهنجاری ها و احیاناً بی عفتی ها و 
مفاسد مالی و اخلاقی و سیاسی که بعضاً مشاهده می شود، 
چشــم امید بسته اســت؛ دشــمن یقین دارد که اقدامات 
نظامی اش ره به جایی نمی برد لذا دلبســته آن شده که به 
نحوی از انحاء، نسل جوان ما را نسبت به ارزش های اسلامی 

و عمل به آموزه های دینی، بی تفاوت گرداند.
وی اظهار داشــت: امروز وظیفه همه ما مســئولان و 
متولیــان برای مقابله با اقدامات ایذایی دشــمن در جنگ  
ترکیبی، ثقیل و ســنگین اســت؛ بر همین اساس، فراجا و 
دستگاه های امنیتی و  اطلاعاتی در کشف و معرفی مسائل 
پشت پرده که مروج ناهنجاری و بی عفتی هستند، اهتمام 
مضاعف داشته باشند و مطمئناً بر این مسئله فائق می آییم 
اما مهم آن اســت که این امر، هرچه زودتر و با هزینه کمتر 

انجام گیرد.
رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: امروز دشمن نهایت 

تلاش و همت خود را مصروف و معطوف به شقه شقه کردن 
و ایجاد قطب های کاذب در جامعه ما کرده اســت؛ دشمن 
می خواهد انرژی نیروهای انقلابی و ارزشــی صرف یکدیگر 
شود؛ در این راستا به هیچ وجه نباید غفلت کنیم و شاهد آن 
باشــیم که نیروهای حزب اللهــی و جریان های انقلابی، به 
تخریب همدیگر مبادرت ورزند؛ امروز هرچه بیشتر نیازمند 
وحدت و انسجام درونی هستیم. شیطان بزرگ »آمریکا« در 
ایجاد تفرقه و افتراء تلاش می کند و انگلیس نیز در این زمینه 
دارای سابقه طولانی است و انرژی خود را مصروف آن کرده 
است لذا ما باید نهایت هوشیاری را داشته باشیم و در مسیر 

خنثی سازی این توطئه و کید دشمنان گام برداریم.
اژه ای گفت: در جبهه مقابله با جنگ ترکیبی دشمن، 
علاوه بر تقویت روحیه جهادی و تسلط بر علم نوآور، باید به 
صبر و ازخودگذشتگی مجهز شویم؛ گاهی اقتضاء می کند که 
از آبروی  خود بگذریم و گاهی می طلبد که مال و جان خود 
را فدای ایران اسلامی گردانیم. در امر جهاد و مقابله با جنگ 
ترکیبی دشمنان، ضرورت دارد که هواهای نفسانی را کوچک 
نشماریم و نگوییم »ما در کسوت روحانیت یا انقلابی گری و 

یا لباس بسیجی هستیم و از مسیر منحرف نمی شویم«.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه گفت: تاکنون چهار قرارداد مشاورین املاک را استانداردسازی کرده ایم که بزودی رونمایی می شود تا کسانی که با حسن نیت فعالیت اقتصادی 
انجام می دهند، گرفتار کلاهبرداران نشوند.به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، علی اصغر جهانگیر، در مرکز ارتباطات مردمی قوه قضائیه افزود: بسیاری از پرونده هایی که برای مردم تشکیل 
می شود به دلیل عدم اطلاعات کافی حقوقی است. آنها زمانی که معامله ای را انجام می دهند به ابعاد حقوقی قضیه اشراف لازم را ندارند و از افراد صاحب نظر و صاحب فن استفاده کمتری می کنند 
لذا به دلیل عدم دریافت مشاوره های حقوقی در آینده گرفتار پرونده های متعدد می شوند. ضروری است که تمامی دستگاه ها، ارتقاء آگاهی های عمومی و حقوقی مردم را در دستور کار قرار 
دهند.در حال حاضر مجموعه های مختلف از جمله دستگاه قضایی، مشاوره تلفنی راه اندازی کرده تا به مردم خدمات دهند. مرکز امور وکلا نیز در این خصوص فعال است. معاونت اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم نیز در این خصوص فعالیت های مختلفی را در دستور کار دارد که استانداردسازی قراردادهای مشاورین املاک از آن جمله است. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه، 
به همراه حسین پورمند، مدیر کل پیشگیری از وقوع جرم، محمدرضا قنبری، مدیر کل برنامه ریزی و مطالعات اجتماعی و جرم شناسی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه و منیژه 

خاکی، سرپرست دفتر امور زنان و خانواده و پیشگیری های فرهنگی و اجتماعی قوه قضائیه، در مرکز ارتباطات مردمی قوه قضائیه با مراجعه کنندگان، دیدار و به پرونده های آنها رسیدگی کردند.

چهارقرارداد
استانداردسازی
شدهمشاورین
املاکبهزودی

رونماییمیشود

فعالیتی که موجب آلودگی غیرقابل جبران باشد ، ممنوع است 
حجت الاسلام و المسلمین محمدکاظم موحدی 
آزاد دادســتان کل کشوردر دیدار با علی سلاجقه رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به اصل ۵۰ قانون 
اساسی، فعالیتی که موجب آلودگی غیرقابل جبران باشد را 
ممنوع دانســت و گفت: مطابق قانون اساسی حفاظت 
محیط زیست که نسل امروز و نسل های بعد باید در آن حیات 
اجتماعی رو به رشدی داشته باشند وظیفه عمومی تلقی 
می گــردد. از این رو فعالیت های اقتصادی و غیر آن که با 
آلودگی محیط زیست یا تخریب غیرقبل جبران آن ملازمه 

پیدا کند ممنوع است.
این ممنوعیت برای دستگاه قضایی تکلیف ایجاد 
می کند که اجازه ندهیم این موهبت الهی در معرض آسیب 
قرار گیرد. کما اینکه موضوع محیط زیست یکی از مصادیق 
حقوق عامه بوده و ما بعنوان مدعی العموم موظف هستیم 
از حقــوق عامه صیانــت کرده و از تعــدی و تجاوز به آن 

جلوگیری نماییم.
وی در ادامه به اقدامات انجام شده در دادستانی کل 
کشور در راستای حفاظت از محیط زیست اشاره کرده و 
گفت: یکی از کارهــای مهم و خوب ما که جزو مطالبات 
سازمان محیط زیست هم بوده است ایجاد شعب تخصصی 

می باشد.
به جهت تسریع در رسیدگی به پرونده های مرتبط با 
جرایم زیست محیطی از جمله جرایم موضوع قانون هوای 

پاک و قانون حفاظت از خاک، شعب تخصصی در دادسرا و 
دادگاه ایجاد شده است.

در دادستانی کل کشور پیگیری و نظارت بر حسن 
اجرای قوانین و مقررات مرتبط با قانون هوای پاک، قانون 
حفاظت از خاک، قانون حفاظت و بهسازی محیط زیست، 
قانون مدیریت پســماند و قانون شــکار صید در اولویت 

برنامه های اجرایی دادستان ها است.
به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، موحدی در ادامه 
در توصیه هایــی به رئیس و معاونین ســازمان حفاظت 
محیط زیست گفت: یکی از رسالت های بلندمدت و دائمی 
خود را به ارتقاء آگاهی های عمومی جامعه در حوزه حفاظت 
از محیط زیســت اختصاص دهیــد. بدانید که بهترین و 
دلسوزترین افراد برای حفظ و حراست از محیط زیست خود 

مردم هستند.
خاک عنصری ارزشــمند و حیاتی برای بشریت 
می باشد و ما نباید به سادگی از چنین موهبتی غافل شویم. 
اکنون در بسیاری از شهرها به موجب توسعه شهری اراضی 
مرغوب و حاصلخیز از بین رفته و ممکن اســت در آینده 

فرصت چندانی برای احیای این اراضی نداشته باشیم.
وی در ادامه به موضوع ضابطان خاص سازمان هم 
پرداخت و گفت: یکی از وظایف اصلی ما در دادستانی کل 
نظارت وهمچنین آموزش ضابطان عام و خاص می باشد. در 
این راستا ما آمادگی داریم دوره های آموزشی و تخصصی را 

برای ضابطان سازمان حفاظت محیط زیست برگزار نماییم.
با توجــه به این که قانون هایی مثــل هوای پاک، 
حفاظت از خاک، مدیریت پسماند، شکار و صید و... وجود 
دارد بــر آموزش ضمن خدمت قضات اعتقاد داریم و لازم 
است قضات شعب تخصصی به صورت ویژه ای با قوانین و 

مباحث محیط زیستی آشنا شوند.
با توجه به این که مسائل محیط زیستی را از موضوعات 
حیاتی برای کشور و آینده کشــور می دانیم از اقدامات و 
برنامه های این سازمان در راستای صیانت از حقوق عامه 

حمایت خواهیم کرد.
در این نشست علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت 
از محیط زیســت ضمن قدردانی از همــکاری و تعامل 
دادستانی کل کشور در کمک به حفظ محیط زیست کشور 
گفت: دادستانی کل و دادسراهای سراسر کشور در موضوع 
حفاظت از منابع طبیعی، محیط زیست، حفاظت از دریا و 
تالاب هــا، تغییر کاربری اراضی، خلــع ید، رفع تصرفات 
غیرمجاز، صید و شکار با سازمان همکاری و تعاملی خوبی 

دارند و از اقدامات همکاران شما تقدیر و تشکر می نماییم.

 معاون اول رئیس جمهوری در جریان بازدید از 
انجمن اوتیسم ایران و دیدار با جمعی از والدین فرزندان 
اوتیسمی، با قدردانی از فعالیت ها و تلاش های این 
انجمن گفت: جلسه متفاوتی را تجربه کردم و مطمئن 
هســتم انجام وظایف ســنگین بــرای کمک به 
خانواده های دارای فرزندان اوتیسمی، یک توفیق الهی 
است که باید این الگو، اراده و خدمات خالصانه، تکثیر 

و برای جامعه تبیین شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت ، محمد 
مخبر با بیان اینکه غربالگری و شناسایی کودکان 
مبتلا به اوتیســم، به ویژه در ســنین زیر 7ســال 
کلیدی ترین اقدام برای جلوگیری از پیشرفت این 
بیماری در سنین بالاتر است، دستور تشکیل یک 
جلسه فوری جهت مساعدت و رفع چالش های این 

بیماری را صادر کرد.
وی پوشش بیمه ای بیماران اوتیسمی برای 
کاهش هزینه های درمان و توانبخشی را بسیار مهم 
توصیف و تصریح کرد: باید در صندوق بیماران خاص 
و صعب العلاج، سهمی از هزینه های مرتبط با مبتلایان 
به اوتیســم به ویژه در ســنین بالا گنجانده شود و 

همچنین برای بخش هایی از جامعه اوتیسم که امکان 
اشتغال در بزرگســالی دارند، بسترهای لازم برای 

داشتن شغل فراهم شود.
معاون اول رئیس جمهوری دســتور داد به 
فوریت جلسه ای با حضور وزرا و رؤسای دستگاه های 
مربوطه و مدیران و کارشناسان انجمن اوتیسم ایران 
تشکیل و درخواست ها و مشکلات خانواده های دارای 
فرزند اوتیســمی، مورد بررسی دقیق قرار گرفته و 
راهکارهای لازم برای مســاعدت و رفع چالش های 

موجود پیشنهاد شود.
»ســعیده صالح غفاری« مدیرعامل انجمن 
اوتیســم ایران هم در این جلســه با اشاره به اینکه 
۸هزارخانواده، خدمات مختلف درمانی توانبخشی و 
آموزشی دریافت می کنند، گفت: متوسط هزینه های 
خانواده های دارای فرزند اوتیسم ۱۲میلیون تومان در 
ماه است که بسیاری از این خانوارها به دلیل مشکلات 
مالی و همچنین وظایف سخت نگهداری فرزندان 
خود با مشکلات بسیار زیاد مالی و خانوادگی روبه رو 
شده اند و امیدواریم با مساعدت دولت و شخص معاون 
اول رئیس جمهوری، بخشی از فشارها و هزینه های 

درمانی و توانبخشی مبتلایان 
اوتیسم کاسته شود.

وی ابراز امیدواری کرد: با 
افزایش مراکز جامع استاندارد 
برای درمان، آموزش، توانبخشی 
و حرفه آموزی مبتلایان اوتیسم 
و همچنین تصویب سند ملی 
اوتیســم و ابلاغ مسئولیت به 
ســازمان ها و دســتگاه های 
مربوطــه، بتوان ایــن بخش از 

جامعه را در سنین بزرگسالی فعال کرد.
در این جلسه که خانواده های دارای فرزندان 
مبتلا به اوتیسم مشکلات، مسائل و دغدغه های خود 
در زمینه هایی چون هزینه های بسیار بالای درمانی و 
توانبخشــی، حمایت های لازم برای تشخیص زود 
هنگام مبتلایان، کمک برای نگهداری در خانه و مراکز 
درمانی، تحت پوشش بیمه قرار دادن بیماران، ایجاد 
مراکزی برای حرفه آموزی و توانبخشــی در سنین 
بالاتر، اختصاص اماکن تفریحی مختص کودکان 
اوتیسم، امکانات آموزشی و امکان ادامه تحصیل این 

بیماران، رفع مشکلات و موانع اداری، توجه به حرفه 
آموزی و اشتغال زایی، آگاه سازی و همراهی مردم برای 
کمک بــه خانواده ها و توجه به ایمنی و ســلامت 

مبتلایان را مطرح کردند.
گفتنی است انجمن اوتیسم ایران با 7هزار و 
چهارصد عضو رســمی در ۱۱خانه امید از ســال 
۱۳۹۲تاکنون فعال اســت و با توجه به اینکه از هر 
۱۰۰تولد در کشور، یک کودک با بیماری اوتیسم 
متولد می شود، این انجمن به دنبال درمان کودکان 
زیر 7سال به عنوان سنین طلایی برای جلوگیری از 

ادامه بیماری و معلولیت در بزرگسالی است.

دستور مخبر برای رفع مشکلات خانواده های دارای فرزند اوتیسمی
www.etebar.net

رونمایی از سرود غزه با حمایت بانك سینا

به گزارش روابط عمومی بانک سینا، در این مراسم معنوی که با حضور 
مدیرعامل، قائم مقام مدیرعامل، مدیران و کارکنان واحدهای ستادی در سالن 
اجتماعات ساختمان مرکزی بانک سینا برگزار شد، از سرود غزه تحت عنوان 
»باغ زیتون« که با حمایت بانک سینا در رابطه با مقاومت و حمایت از مردم 
مظلوم غزه و مقابله با رژیم صهیونسیتی ساخته شده است، رونمایی شد،سردار 
حسین کاجی از فرماندهان و پژوهشگران معارف دفاع مقدس به تبیین فلسفه 
شکل گیری بسیج و کارکردهای آن در طول حیات ثمربخش نظام مقدس 

جمهوری اسلامی پرداخت.
وی به نقش بی بدیل بسیج و آثار ترویج تفکر بسیجی در کشور اشاره 
کرد و افزود: جوانان و نوجوانان بســیجی در حوزه های مختلف فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و... گام های مؤثری برداشته اند و افتخارات زیادی کسب 
کرده اند. سردار کاجی با تشریح ثمرات پربرکت بسیج تصریح کرد: ارادت به 
اهل بیت)ع( در بطن فرهنگ بسیج نهادینه شده و رمز پیروزی های رزمندگان 

در دوران دفاع مقدس نیز در همین موضوع نهفته است.
همچنین در این مراسم از بسیجیان نمونه بانک تقدیر به عمل آمد.

گفتنی است این مراســم با مداحی و نوحه سرایی در رثای حضرت 
فاطمه)س( به پایان رسید.

عملکرد بانک سینا در حوزه مبارزه با پولشویی 
رضایت بخش است

هادی خانی، رئیس مرکز اطلاعات مالی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
در دیدار با مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره بانک سینا، ضمن ابراز رضایت از 
عملکرد این بانک در حوزه مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم، خواستار 

تقویت و بهبود بیش از پیش فعالیت بانک ها در این زمینه شد.
او ضمن اشاره به لزوم اجرای بیش از پیش قوانین مربوط به مبارزه با 
پولشویی توسط بانک ها، افزود: سنگ بنا و چارچوب های تعریف شده در حوزه 
مبارزه با پولشویی با رویکرد پیشگیرانه بودن، شکل گرفته است تا مفسدان 
اقتصادی نتوانند در بسترهای قانونی اقدامات پولشویی را انجام دهند.وی، با 
تأکید بر ملیّ بودن پروژه اجرای استانداردهای مبارزه با پولشویی، نظام بانکی 
را خط مقدّم این بخش دانست و عنوان کرد: ضرورت دارد در راستای اجرای 
ضوابط و قوانین مبارزه با پولشویی و سالم سازی زیرساخت های اقتصادی، 
تقسیم کار تیمی و سازمانی صورت بگیرد تا شاهد نتایج مطلوب حداکثری 
در این زمینه باشیم. غلامرضا فتحعلی، مدیرعامل بانک سینا نیز در این دیدار 
گفت: بانک سینا بر اساس رعایت الزامات قانونی و احتیاطی، در زمره بانک های 
شفّاف کشور قرار دارد.وی با تأکید بر اهمیت و ضرورت اجرای قوانین و مصوبات 
مبارزه با پولشویی، تصریح کرد: با آموزش های لازم و نظارت دقیق، میزان 
جرائم سازمان یافته و تخلفات مالی به حداقل خواهد رسید. به گفته فتحعلی، 
بانک سینا آمادگی حمایت از برگزاری دوره های تخصصی و آموزشی در حوزه 

مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم در سطح ملی را دارد.

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478
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سرعت شناورهای سپاه ۳ برابر 

شناورهای آمریکایی است

 دریادار علیرضا تنگسیری، فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در اجتماع کاروان های راهیان نور دانش آموزی در یادمان شهدای 
عملیات والفجر هشت با اشاره به توانمندی های نیروی دریایی سپاه گفت: امروز 
با عنایت خداوند و دعای شهدا قدم های بلند در زمینه ساخت شناور برداشتیم 
که شناور شهید سلیمانی، شهید صیاد شیرازی و شهید حسن باقری نمونه ای 

از این دستاوردها هستند.
وی ویژگی های منحصر به فرد این شناور را تاب آوری و سرعت آن بر 
شمرد و افزود: این شناورها به دست متخصصان داخلی ساخته شده که در دنیا 
بی سابقه و بی نظیر است و سرعت این شناورها سه برابر سرعت شناورهای 

آمریکایی است.
دریادار تنگسیری درباره موشک های دریا پایه اظهار داشت: قابلیت 
موشک های نیروهای دریایی سپاه در دنیا بی سابقه است و با استفاده از هوش 
مصنوعی می تواند اهداف خود را تا ۲ هزار کیلومتر به دقت مورد اصابت قرار 

دهند.
فرمانده نیروی دریایی سپاه خاطرنشان کرد: از جدیدترین دستاوردهای 
متخصصان این نیرو ساخت ۲ موشک هواپایه برای مقابله با پهپاد و موشک 
کروز با برد چهار کیلومتر و ۱7 کیلومتر است که اکنون به مرحله تولید رسیده 

است و در آینده رونمایی خواهند شد.
وی تأکید کرد: ما روز به روز به قدرت خود خواهیم افزود و در ایجاد امنیت 
و پیشرفت مردم مان روز و شب نمی شناسیم و مردم عزیزمان بدانند که فرزندان 
این خاک برای اینکه چشــم طمع دشــمنان را کور کنند تا پای جانشان 

ایستاده اند.
متولی یادمان شهدای عملیات والفجر هشت در اروند کنار شهرستان 
آبادان، نیروی دریایی سپاه است که تا پایان سال ۱4۰۲ هر هفته میزبان حضور 
دانش آموزان و دانشجویان سراسر کشور در قالب راهیان پیشرفت و راهیان نور 

دریایی است./ فارس
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سلامت و تغذیه4
محققان کشورمان در یک شرکت دانش بنیان موفق به ساخت کیت تشخیص سریع سرطان روده شده اند؛ محصولی فناورانه که سازنده آلمانی آن از سال ۱۳۹۸ صادرات این محصول هفته نامه اقتصادی ایران

به ایران را به دلیل تحریم ها قطع کرده بود.هادی باقری مدیرعامل شرکت دانش بنیان »زیست تشخیص سنجه« با بیان اینکه این شرکت فناور تولیدکننده کیت های تشخیصی سریع 
در حوزه سلامت کشوراست، تصریح کرد: با توجه به شرایط، از همان زمان شروع تحریم ها، مرحله تحقیق و توسعه برای ساخت این کیت را شروع کردیم و توانستیم نمونه اولیه آن را 
بومی سازی کنیم و این محصول در حال حاضر در مرحله کلینیکال ترایال در بیمارستان شریعتی و بیمارستان طالقانی استفاده می شود.برای ساخت این کیت از تکنولوژی نانو استفاده شده 
است و به همین دلیل معاونت علمی و ستاد نانو حمایت های خوبی از ما داشته اند. همچنین توانسته ایم گواهی ثبت اختراع این محصول فناورانه را از امریکا دریافت کنیم.او با اشاره به مزیت 
رقابتی کیت تشخیص سرطان روده ایرانی نسبت به نوع آلمانی گفت: مزیت رقابتی ما با شرکت آلمانی در وهله نخست قیمت آن است به طوری که شرکت آلمانی این محصول را ۱۵ 
دلار به ایران صادر می کرد در حالی که قیمت اولیه ما برای فروش این محصول کمتر از دو دلار است. وی ایجاد فرصت صادراتی و ارزآوری برای کشور و البته تأمین نیاز داخلی به این 

محصول فناورانه و جلوگیری از خروج ارز آن هم در شرایط سخت تحریمی کشور را از دیگر مزیت های این نوآوری در حوزه سلامت کشورعنوان کرد./ ایرنا 

ساختکیت
تشخیصسرطان
رودهدرداخل

کشور

دانشمندان مؤسسه فناوری ماساچوست موفق به ابداع 
cUSB- یک برچسب ســونوگرافی پوشیدنی موسوم به

Patch شده اند که مانند سونوگرافی اما بدون نیاز به ژل و 
متخصص، از اندام ها تصویربرداری می کند.

ایــن پچ در ابتدا به منظور اندازه گیری میزان پر بودن 
مثانه طراحی شــده بود، اکنون پژوهشــگران می گویند 
می تواند برای تصویربرداری از ســایر اندام های داخلی نیز 
سازگار شود و روش جدیدی برای نظارت بر بیماری ها ارائه 
کند. سونوگرافی به طور گسترده در عمل بالینی استفاده 
می شود و به عنوان یک روش تصویربرداری بدون درد و غیر 

تهاجمی از اشــعه یونیزان استفاده نمی کند و تصاویر را در 
لحظه ارائه می دهد. با این حال در حال حاضر، سونوگرافی 
به شرایطی نیاز دارد که بیمار روی یک تخت دراز بکشد و از 
یک ژل رسانا)معمولا سرد( و یک اپراتور برای کار با دستگاه 
استفاده شــود.اکنون به ســعی و تلاش پژوهشگران که 
سونوگرافی پوشیدنی به شکل یک پچ را طراحی کرده اند، 
نیاز به ژل و اپراتور از بین می رود و می تواند به طور دقیق از 
مثانه تصویربرداری کند تا میزان پر بودن آن را مشخص کند. 
ضمن این که به زودی می تواند برای تصویربرداری از سایر 

اندام ها سازگار شود.

اندامت را دوست داشته باش لاغر می شوی!
راهکار جدید محققان، به غلبه بر یکی از بزرگ ترین 
موانع کاهش وزن کمک خواهدکرد. نتایج تحقیقات نشان 
می دهد، افرادی که یــاد می گیرند کمتر نگران وزن خود 
باشند، می توانند کاهش وزن خود را سه برابر کنند. دلیل آن 
هم این است افرادی که تصویر بدنی بهتری از خود دارند، به 
خودی خود غذای سالم تری نیز مصرف می کنند؛ اما افراد 
دارای اضافه وزن اغلب دچار مشکلات تصویر بدنی می شوند. 
نگرانی در مورد این که دیگران چه فکر می کنند یا چگونه 
ظاهر می شوند، گاهی مانع بزرگی برای کاهش وزن است. 

در عوض، یادگیری دوست داشتن ظاهر خود و نگرانی کمتر 
در مورد اندازه آن، تاثیر مثبتی بر افراد دارد. مشکلات تصویر 
بدن در میان افراد دارای اضافه وزن و چاق، بسیار رایج است 
که اغلب به خوردن راحت و الگوهای غذایی سفت و سخت تر 

منجر می شود و مانعی برای کاهش وزن است.

سونوگرافی پوشیدنی

آیا تزریق واکسن آنفلوآنزا ضروری است؟
آنفلوآنزا بیماری شایع ویروسی است که معمولا از اوایل پاییز تا اوایل 
بهار افراد بسیاری را مبتلا می کند. این بیماری مسری در برخی موارد 
بسیار خطرناک و حتی کشنده است و البته شدت آن در افراد متفاوت 

است.
به گزارش وری  ول  هلث، این بیماری حتی می تواند جوانان را به  
شدت بیمار کند. آنفلوآنزا سالانه هزاران نفر را راهی بیمارستان می کند 

و به همین دلیل، تزریق واکسن آنفلوآنزا بسیار مهم است.
موارد خفیف تا ملایم آنفلوآنزا طی چند هفته و به خودی خود از بین 
می رود، اما در برخی موارد، سیستم ایمنی واکنش بیش از حد به آنفلوآنزا 
نشــان می دهد و در سراسر بدن التهاب گسترده ایجاد می کند. بدین 
ترتیب، واکنش ایمنی بدن از کنترل خارج می شود و به جای مبارزه با 
بیماری آنفلوآنزا به بافت هایی که به ویروس آلوده نشــده اند آســیب 

می رساند.
به  عنوان نمونه، آنفلوآنزای شدید ممکن است باعث میوکاردیت 
)التهاب قلب(، آنسفالیت )التهاب مغز( و نارسایی در اعضای بدن به ویژه 
در کلیه ها و ریه ها شود. شایع ترین علائم آنفلوآنزا سرفه، تب، لرز، بدن درد، 
گلودرد، خستگی، تهوع و استفراغ است. تا زمانی که ۲4 ساعت را بدون 

تب نگذرانده اید، جز در موارد ضروری از خانه خارج نشوید.

بزرگسالانی که به آنفلوآنزا مبتلا شده اند در موارد زیر حتما به پزشک 
و کارشناسان مراقبت های پزشکی مراجعه کنند: زمانی که تب و سرفه 
بعد از مدتی بهبود پیدا می کند ولی دوباره تشدید می شود. وقتی که تنگی 
نفس یا مشکل در تنفس به  وجود می آید. هنگامی که درد یا فشار مداوم 
در قفسه سینه یا شکم حس می کنید. وقتی در وضع روانی تغییری حس 
می کنید و با حالت هایی مانند گیجی یا بی حالی روبه رو می شوید. هنگامی 
که دچار تشنج می شوید. وقتی با علائم کم آبی یا ادرار نکردن مواجه اید. 

وقتی درد شدید عضلانی، ضعف یا سرگیجه دارید.
علاوه بر این موارد، پدران و مادران وقتی با علائمی مانند تنفس 
سریع کودک، عقب  کشیده شدن دنده ها حین تنفس، کبود شدن لب ها 
یا ناخن ها، خشک  ماندن پوشک نوزاد به مدت هشت ساعت، بروز تب 
در نوزاد زیر ۱۲ هفته یا تب 4۰ درجه در دیگر کودکان روبه رو می شوند، 

باید هرچه زودتر به پزشک مراجعه کنند.
مرکز کنترل و پیشــگیری از بیماری های آمریکا از سال ۲۰۱۰ 
توصیه کرده  است که همه افراد بالای ۶ ماهه واکسن آنفلوانزا بزنند. این 
توصیه شامل افراد فعال، پرمشغله و سالم نیز می شود. تنها گروهی که به 
واکسن آنفلوآنزا واکنش آلرژیک یا حساسیت شدید نشان می دهند از 

زدن این واکسن منع شده اند.

نانو؛ داروی ضد سرطان بدون عوارض
یک شــرکت دانش بنیان، دارویی ضد سرطان بر پایه 
فناوری نانو ســاخته  اســت که هم باعث صرفه جویی 

ارزی و هم صادر می شود
روند تولید دارو در کشــور به نقطه ای رسیده است 
که علاوه بر غلبه بر معضل کمبــود به دلیل تحریم ها، 
میلیون هــا دلار صرفه جویــی ارزی بــه همــراه دارد. 
متخصصان کشــور در غالب شــرکت های دانش بنیان 
موفق بــه تولید داروهای اساســی به ویــژه در زمینه 
ســرطان ها شده اند که نیاز به واردات را کم کرده است. 
در همین زمینه یک شرکت دانش بنیان در حوزه نانو، 
موفق به تولید یک داروی ضد سرطان لیپوزومال بدون 

عوارض جانبی شده است.
بیش از یک دهه فعالیت نانودارویی

شــرکت دانش بنیان ســازنده داروی ضد ســرطان 
دوکسوروبیســین نانــو لیپوزومــال بــا نــام تجاری 
سینادوکســوزوم از ســال۱۳۸۸ در حوزه نانو فعالیت 
می کند. احمــد پوراحــدی، مدیرعامل این شــرکت 
درباره ســاخت این دارو که تحــول عظیمی در حوزه 
بیماری هــای خاص ایجاد کرده اســت، گفت: »زمینه 
فعالیت این شرکت دانش بنیان، تولید داروهای نانویی 

و تولید داروی نانو میسلی و نانولیپوزومی است.«
صرفه جویی ارزی

به گفتــه پوراحــدی، ورود دوکسوروبیســین نانــو 

لیپوزومــال ایرانــی به بازار دارویی کشــور، ســالانه 
۲۵میلیون دلار صرفه جویی ارزی برای کشــور در پی 
دارد. یکی از داروهای ضدســرطان خارجــی در بازار 
ایران، دوکسوروبیســین لیپوزومال است که برای انواع 
مختلفی از سرطان ها و به طور عمده برای سرطان های 
پســتان و خون اســتفاده می شود. اما اســتفاده از آن 
همراه باعوارض جانبی بســیار زیادی است. چند سال 
گذشــته یک شــرکت آمریکایی، دارویی عرضه کرده 
که عــوارض جانبی دوکسوروبیســین را کاهش داده، 
اما این دارو قیمت بســیار بالایی دارد. در این شــرایط 
متخصصان شرکت دانش بنیان، نانویی مشابه این دارو 
را با کیفیتــی مانند نمونه خارجی امــا بدون عوارض 
جانبی، بومی ســازی  کرده اند. نکته مهم این است که 
قیمت تمام شــده دارو برای بیماران تا یک سوم نمونه 
وارداتی است؛ دارویی که تا پیش از تولید بومی، نمونه 
آمریکایــی آن در هر ویال از حــدود ۶۰۰ تا ۹۰۰دلار 
به فروش می رســید اما تولید داخلی آن باعث کاهش 
خروج ارز از کشــور می شود. پوراحدی با اشاره به سهم 
تولیدات دانش بنیان از بازار داروهای ضد سرطان گفت: 
»در ایران حــدود ۲۰ تا ۲۵هزار ویــال از همین دارو 

استفاده می شود.«
عملکرد دوکسوروبیسین وطنی

فناوری لپپوزوم به کار رفته در این دارو، همان نقطه 

عطفی است که باعث شده این دارو هیچ عارضه جانبی 
نداشته باشد. مدیرعامل شرکت سازنده دوکسوروبیسین 
در این بــاره گفت: »با تکیه بر این فناوری، ماده دارویی 
فقط به ســلول های سرطانی وارد می شود و سلول های 
ســرطانی را از بیــن می برد؛ به همیــن دلیل عوارض 
جانبی آن بسیار کاهش پیدا کرده است«. پوراحدی با 
تأکید بر اینکه مطالعات فناورانه برای ساخت این دارو، 
از یک دهه قبل توسط جمعی از متخصصان دانشگاهی 
این شــرکت دانش بنیان آغاز شــده، گفت: »با وجود 
ســختگیری های وزارت بهداشــت، توانسته ایم تمامی 
مجوزهــا را بگیریم و این محصــول دانش بنیان اکنون 

نیاز بیماران سرطانی را تامین می کند.«
صادرات داروی ایرانی

دوکسوروبیســین نانو لیپوزومال نه تنها پاســخگوی 
بازار داخلی است، بلکه قرار است به زودی به کشورهای 
دیگر صادر شود. پوراحدی گفت: »با وجود سختی های 
دریافت مجوز و تأییدیه صادرات، این محصول در عراق 
و فیلیپین در حال ثبت اســت و به کشــور سوریه نیز 
صادرات مســتمر دارد. او با اشــاره به حمایت معاونت 
علمــی و فناوری ریاســت جمهوری، افــزود: »معاونت 
علمی، همواره به شــیوه های مختلــف حمایت خود را 
از صادرات محصولات دانش بنیان نشــان داده اســت، 
اما صــادرات و ثبت محصول نیاز بــه مدارکی دارد که 

هزینه های زیادی به شرکت تحمیل می کند. حمایت در 
تامین مالی ثبت، می تواند ورود شرکت های دانش بنیان 

به بازار جهانی را تسهیل کند.«
داروی لیپوزومال چیست؟

لیپوزوم ها وزیکول های مصنوعی کوچکی به شــکل 
کروی هستند که می توانند از کلسترول و فسفولیپیدهای 
طبیعی غیرسمی ایجاد شوند. لیپوزوم ها به دلیل اندازه و 
ویژگی آبگریز و  آب دوست، علاوه بر زیست سازگاری، 
سیستم های امیدوارکننده ای برای دارورسانی هستند. از 
آنجا که کپسولاسیون میکرونیزه در برابر محیط خشن 
از دســتگاه گوارش محافظــت می کند، جذب از طریق 

مخاط دهان رانیز افزایش می دهد. / زهرا خلجی

توصیه های طب سنتی برای رفع چاقی

۱- چای سبز
چای سبز که متابولیسم بدن را تسریع می کند، گاهی اوقات به  عنوان 

یک درمان طبیعی برای چاقی شکم معرفی می شود
2- آب گرم و لیمو

موثرترین درمان  برای ازبین بردن چربی های شکم، مصرف یک لیوان 
آب گرم با چند قطره لیمو به صورت ناشتاست

۳- سیر
خوردن یک یا دو حبه سیر خام در صبح می تواند اشتهای شما را کم 

کند و موجب لاغری اندام در مدت زمان طولانی شود
۴- غلات سبوس دار

غلات کامل به معنی فیبر بهتر، تغذیه بیشتر و پروتئین و کلسیم بیشتر 
است که گنجاندن آن در سفره غذایی، تاثیر مناسبی در روند لاغری اندام 

دارد
۵- آب

مصرف حداقل هشــت لیوان آب در روز، یکی از ابزارهای موثر برای 
خلاص شدن از شر چربی های اضافی است

۶- سبزیجات خام
میوه ها و سبزیجاتی که می توانید به شکل خام مصرف کنید، بهترین 

گزینه برای کاهش وزن موثر است

خبـــر

لخته شــدن خــون در حالت عــادی اتفاقی چندان 
ناخوشایند نیست؛ آن قدر که حتی می تواند در زمانی که زخمی 
ایجاد می شود، خون را غلیظ کند و از ادامه دار شدن خونریزی 
جلوگیری کند و اتفاقا تاثیر مثبتی در روند بهبود زخم داشته 
باشد. اما اگر همین لخته شدن، زمانی که نیازی به آن نیست 
رخ دهد و رگ های خونی را دچار مشــکل کند، دردسر ساز 
می شــود؛ دردســری که گاهی به قیمت جان آدم ها تمام 

می شود.
این همه آن چیزی است که آمبولی را با اهمیت کرده و 
رسیدگی وتوجه بیشتری را در مواقع ضروری ولازم می طلبد؛ 
اماشما درباره خطر احتمال آمبولی بعدازعمل های جراحی 
چه می دانید؟ احتمالی که به کمی رسیدگی بیشتر نیازدارد 

تا تبدیل به واقعیت نشود. 
می گوید سه روز بعد از عمل جراحی پای مادر بزرگم و 
مرخص شدنش از بیمارستان و آمدن به خانه، حالش دگرگون 
شد؛ تنگی نفس داشت، تپس قلب گرفته بود و ما می فهمیدیم 
که حالت عادی ندارد: » اورژانس هم آمد و این علائم را ازعوارض 
ناشی از عمل جراحی دانست در صورتی که نشانه های آمبولی 
بود و ما نمی دانستیم.« اتفاقی که خیلی زود منجر به فوت 
مادربزرگش شد؛ آن هم فقط به خاطر یک عمل جراحی ساده! 
واقعیت این است که آمبولی می تواند برای هرفردی رخ دهد 
اما به گفته موسسه ملی سلامت آمریکا، برخی افراد احتمال 
بیشــتری دارد با تشکیل لخته خون مواجه شوند؛ از جمله 

آنهایی که به تازگی یک عمل جراحی داشته اند و طبیعتا نیاز 
به کنترل بیشتری بر علائم و نشانه های بعد از عمل دارند.     

از آمبولی که حرف می زنیم، از چه حرف می زنیم؟
 آمبولی یا Pulmonary embolism به یک لخته 
در بدن گفته می شود که معمولا از نوع چربی است و از جایگاه 
اصلی خود به علت های گوناگون جدا می شود و به همراه جریان 
خون شروع به حرکت دررگ و شریان های خونی می کند؛ این 
اتفاق در اندام هایی مانند قلب و ریه و مغز و... رخ می دهد که به 
دیواره رگ ها می چسبد و باعث بسته شدن آن شریان می شود. 
خلاصه این که اگر خون در یکی از رگ های بدن لخته شود و 
به ســمت اعضای حیاتی بدن حرکت کند، به آن آمبولی 
می گویند؛ عارضه ای نادر که اگر رخ بدهد، زندگی فرد را به 

صورتی جدی به خطر می اندازد.  
پیشگیری قبل از جراحی

»کم کردن وزن در حد امکان و نگه داشتن آن در شرایط 
مناسب، تحرک کافی، قطع مصرف سیگار چند هفته قبل از 
عمل و... از جمله راهکارهای طبیعی برای کاهش خطر آمبولی 
بعد از انواع عمل های جراحی است.« این را دکتر نادر افشاری، 
متخصص قلب و عروق می گوید. موضوعی که قریب به اتفاق 
پزشکان بر آن اتفاق نظر دارند و معتقدند که اگر شاخص توده  
بدنی تان بالای ۳۵ است، اقدام به جراحی زیبایی با بی هوشی 
عمومی نکنید.علاوه بر آن، متخصصان معتقدند قطع قرص 
ضدبارداری هم یکی دیگر از موضوعاتی است که پیش از انواع 

جراحی باید جدی گرفته شود؛ اینطور که 
مشخص است، دو هفته قبل و بعد از عمل، 
قرص ضدبارداری نباید مصرف شود. شروع 
مجدد قــرص ضدبارداری می بایســت در 
صورتی باشد که هیچ مشکلی در راه رفتن فرد 

بیمار وجود نداشته باشد.  
نشانه ها را جدی بگیرید

تپش قلب یکی از اصلی ترین نشانه های احتمال لخته 
شدن خون و آمبولی است؛ چرا که وجود لخته خون در قلب 
باعث می شود احساس تپش قلب داشته  باشید. تنگی نفس 
هم یکی دیگر از نشانه هاست؛ آن قدر که اگر ناگهان متوجه 
شدید نفس عمیق کشیدن برایتان سخت شده، ممکن است 
علامت لخته خون در ریه باشد که معمول ترین نوع آمبولی، 
آمبولی ریه است. سرفه بدون دلیل، درد در قفسه سینه که 
حالتی کوبنده دارد و ایجاد لکه های قرمز یا تیره بر روی پا، از 
دیگر علائمی است که نشان می دهد احتمال آمبولی وجود 
دارد و نیاز به رسیدگی سریع متخصص در کوتاه ترین زمان 
ممکن دارد. به همه این نشانه ها، درد بازو، حالت تهوع و استفراغ 
و تورم اندام های بدن به صورت ناگهانی را هم اضافه کنید که 
نشانه هایی جدی برای احتمال خطر آمبولی هستند. همه 
اینها علائم و نشانه هایی هستند که اگر بعد از عمل های جراحی 
مشاهده کردیم، لازم اســت در کوتاه ترین زمان ممکن به 

پزشک متخصص مراجعه کنیم. 

مراقبت های بعد از عمل
قریب به اتفاق افرادی که عمل جراحی را پشت سر گذاشته اند، 
تمایل به اســتراحت دارند؛ البته که حق هم دارند. درد وضعف 
خستگی ناشی ازعمل جراحی، آنها رابه سمت کم تحرکی، خواب 
واستراحت سوق می دهداما واقعیت این است که ازنظر دکترافشاری، 
چنین روندی، اشتباه ترین تصمیمی است که می تواند برای فرد 
جراحی شده گرفت و عملی کرد: »پس فراموش نکنید که بعد از 
عمل، از استراحت طولانی دربستر و بی حرکتی دوری  کنید و پاها 
را در تخت حرکت بدهید.« چرا که احتمال و خطر بروز آمبولی در 
ساعت های اولیه پس از عمل جراحی، به ویژه اگر جراحی بیشتر از 
یک ساعت باشد، بیشتر ازهروقت دیگری است. برای همین است 
که پزشکان و کادر درمان توصیه می کنند بیمار بعد از عمل در 
محیط راه برود و چند ساعت بعد از ورود بیمار به بخش، داروهای 
رقیق کننده تزریق شود؛ داروهایی که از چسبیدن خون به هم و 
تشکیل لخته جلوگیری می کند. همین تحرک  ساده مانند تکان 
دادن پــا یا چند قدم راه رفتن، می تواند از جمع شــدن خون در 

رگ های فردجلوگیری کند. / نرگس خانعلی زاده 

درباره علائم و نشانه های احتمال وقوع آمبولی بعد از عمل جراحی چه می دانید؟

خون تان غلیظ مباد
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با رب کپك زده چه کار کنیم ؟

رب کپك زده غیرقابل مصرف است
یکی ازبدترین اتفاق هایی که می تواند هنگام پخت غذا برای شما پیش 
بیاید آن است که وقتی رب را می آورید و می خواهید داخل غذا بریزید متوجه 

می شوید بخشی ازآن کپک زده است.
درچنین شرایطی بعضی از ما قسمت کپک زده رب را برداشته، دور 
می ریزیم و بقیه را برای پختن غذا استفاده می کنیم. اما اگر شما هم جزو 
کســانی هستید که از این راهکار اســتفاده می کنید باید بگویم سخت 
دراشتباهید، چراکه وقتی ماده ای خوراکی  مانند رب کپک می زند، کپک ها 
به تمام قسمت های آن نفوذ می کنند و این خوراکی این غیرقابل استفاده 
است و باید آن را دور بریزید. رب گوجه جزو موادغذایی بسیار حساس است. 
اگر در دمای پایین نگهداری نشود یا در ظرف مناسبی نباشد یا قاشق چرب 
و آلوده داخل آن برود خیلی زود دچار کپک زدگی می شود. اما نکته اینجاست 
که باید رب گوجه کپک زده را چه کار کنیم؟ آیا کپک های رب خطرناک 
است و باعث بیماری می شود؟ پاسخ این سؤال مثبت است. کار درست و 
اصولی آن است که وقتی رب گوجه شما کپک زد آن را کامل دور بیندازید 
و دیگر به هیچ عنوان مصرف نکنید. رب های خانگی بیشتر از رب های صنعتی 
در معرض کپک زدگی قرار دارند، زیرا مواد نگه دارنده در آنها نیست. به همین 
جهت توصیه می شود رب های خانگی را دریک ظرف و تماما دریخچال 
نگهداری نکنید، زیرا درصورت مشاهده کپک مجبورید تمام رب را دور بریزید 
و بدین ترتیب متحمل ضرر بســیاری خواهید شد. بهتر است رب را در 
بسته های کوچک و در فریزر نگهداری کنید و هر بار به قدر نیاز در یخچال 

بگذارید.
چرا نباید رب گوجه کپک زده را مصرف کرد؟

این موضوع برمی گردد به ساختار بیولوژیکی کپک ها. آنچه که ما 
به عنوان کپک می شناسیم در حقیقت نوعی قارچ سمی است که به وسیله 
اسپور یا همان هاگ تکثیر می شود. هنگامی که رب کپک می زند این کپک ها 
نوعی سم به نام مایکوتوکسین تولید می کنند. حتی اگر شما قسمت کپک زده 
و لایه زیرین آن را بردارید باز هم خطر وجود دارد، زیرا ممکن است سم به 
لایه های زیرین نیز نفوذ کرده باشد. همچنین هاگ های مولد این کپک ها 
نیز بسیار ریز است و با چشم قابل مشاهده نیستند. ممکن است این هاگ ها 
همچنان در رب گوجه باقی مانده باشند. بنابراین به نظر می رسد حتی اگر 
کپک را به طور کامل از رب حذف کنید باز هم نمی توانید سم ناشی از آن یا 
هاگ های مولد آن را ازبین ببرید. پس بهتر آن است که قید رب کپک زده را 
بزنید و آن را داخل سطل آشغال بریزید تا خدای نکرده در مورد سلامت 
خود یا اعضای خانواده تان ریسک نکرده باشید. این کپک ها ممکن است 
باعث مسمومیت های خفیفی شــوند، اما مواردی از آلرژی به کپک رب 

مشاهده شده که حتی به مرگ منجر شده است.  / لیلا ونکی 
www.etebar.net

به احترام کلیه!
هفته پایانی آبان ماه در تقویم بهداشت و سلامت به بیماران کلیوی 
اختصــاص دارد؛ هفته ای کــه هدفش ارتقای آگاهــی عمومی درباره 

بیماری های کلیوی، درمان و پیشگیری از این بیماری هاست.
شاید برای تان جالب باشد که بدانید یکی از معمول ترین بیماری هایی 
که افراد بسیار زیادی در ایران و البته در دنیا با آن درگیر هستند، بیماری 
کلیوی است. نوعی بیماری که دقیقا از زمان ظهور و تشخیص، فرد را وارد 
پروسه درمان می کند و افراد باید مرتب و مداوم تحت درمان قرار بگیرند.

در میان درد و مشقت بیماری، مسائل مالی و گاهی از آن مهم تر، کمبود 
کلیه برای بیماران نیاز به پیوند هم از دیگر دردسرهایی است که شاید بر 
رنج بیماری افراد اضافه کند و برای همین است که انجمن های حمایتی از 
بیماران کلیوی بر رفتارهای پیشگیرانه تاکید دارند و توصیه می کنند. 
رفتارهایی از قبیل مصرف مایعات و آب به میزان کافی، ادرار به موقع و تخلیه 
کامل مثانه، محافظت از کلیه ها در برابر سرما و ضربه و درنهایت تنظیم میزان 
قندخون وفشــارخون درحد طبیعی می تواند به پیشــگیری از ابتلا به 
بیماری های کلیوی کمک قابل توجهی کند. به نظر می رسد هفته حمایت 
از بیماران کلیوی، فرصت خوبی برای یادآوری این پیشگیری ها و در مرحله 
بعد، جدی گرفتن علائم برای درمان سریع باشد؛ علائمی که هشدار این 
بیماری را می دهد و نیاز دارد خیلی سریع در روند درمان قرار بگیرد. وجود 
خون در ادرار، درد در قسمت پهلو، سوزش ادرار، بالا رفتن غیرطبیعی فشار 
خون، تکرر ادرار به صورت غیرطبیعی و ... ازجمله نشانه هایی است که درباره 
این بیماری هشدار می دهد؛ نشانه هایی که دانستن آن کمک می کند تا 
خدای ناکرده در وقت بروز بیماری در زمان مناسب در مسیر درمان آن قرار 

بگیریم.  / ویکتوریا آذربرزین
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»ناوشکن دیلمان« به عنوان جلوه تازه ای از اتکا به توان بومی و مدیریت 
جهادی  ـانقلابی با حضور رئیس ستاد کل نیروهای مسلح به ناوگان شمال 

نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران ملحق شد.
 دستاورد دیگری از توانمندی علمی بومی در اوج تحریم ها با تفکر 
جهادی و عملکرد انقلابی رونمایی شــد. این دستاورد، ساخت ناوشکن 
»دیلمان« و الحاق آن به ناوگان شمال و منطقه چهارم نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران است که دیروز با حضور سردار سرلشکر محمد 
باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم 
موسوی فرمانده کل ارتش، امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی 

ارتش و دیگر مقامات لشکری و کشوری در بندر انزلی برگزار شد.
»دیلمان«، پنجمین فروند از ناوشــکن های پروژه موج و از کلاس 
جماران، تحت نظارت نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در مجموعه صنایع دریایی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 

ساخته شده است.
این ناوشکن تمام ایرانی مجهز به انواع تجهیزات و سامانه های دفاعی 
و رزمی ساخته شده در داخل کشور بوده، قابلیت دریانوردی طولانی دارد 
و توانایی جست وجو، کشف، شناسایی، رصد، مقابله و در صورت نیاز انهدام 

هرگونه تهدید هوایی، سطحی و زیر سطحی را دارا است.
عرشه پرواز با قابلیت نشست و برخاست بالگرد از ویژگی های مهم 

عملیاتی ناوشکن دیلمان است.
 ساخت ناوشکن دیلمان 

 با وجود ۴۵ سال تحریم جای کمال افتخار و امیدواری دارد
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در آئین الحاق این ناوشکن با تسلیت 
ایام سوگواری حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها و گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدا به ویژه شهدای نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران، اظهار 
داشت: حادثه هفتم آذرماه ۱۳۵۹ حادثه بزرگ و تعیین کننده در آینده 
نبرد در خلیج فارس بود که با مجاهدت نیروی دریایی ارتش، توان دریایی 

ارتش بعث عراق از بین رفت.
سرلشکر باقری با اشاره به رونمایی ناوشکن دیلمان، گفت: الحاق 
ناوشکن جمهوری اسلامی ایران دیلمان در ناوگان شمال و دریای خزر نماد 
توان دریایی کشور است، دریای خزر، دریای صلح و دوستی است و ما در 
این مراسم نیز پیام صلح و دوستی ملت ایران را به همه کشورهای همسایه 

اعلام می کنیم.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح اظهار داشت: ملت ایران و نیروهای 
مسلح با اتکا به قدرت الهی، توانمندی ملی و بومی و خوداتکایی در جهت 
اجرای تدابیر فرمانده معظم کل قوا و ایجاد امنیت ناوگان های تجاری و مقابله 
با دشمنی ها و شیطنت های استکبار جهانی توانسته است بایستد و مقاومت 

کند و امنیت را برای کشور رقم بزند.
وی با بیان اینکه نیروهای مسلح کشورمان بازدارندگی پایداری را برای 
همه فعالیت های ملی فراهم کرده است، تاکید کرد: نیروی دریایی سهم 
مهمی در قدرت بازدارندگی پایدار دارد. جا دارد امروز از توانمندی نیروهای 
مسلح، صنایع دریایی، صنایع الکترونیک، صنایع هوافضا، صنایع دفاع و همه 
مجموعه های وزارت دفاع و شرکت های دانش بنیان در مراسم الحاق ناوشکن 
دیلمان به نیروی دریایی ارتش در بندر انزلی قدردانی کنیم، زیرا کار بسیار 

بزرگ و در سخت ترین شرایط اتفاق افتاده است.
سرلشکر باقری تصریح کرد: ما در سال های اخیر در اوج تحریم ها 
هستیم و البته نیروهای مسلح در تمامی این 4۵ سال گذشته در تحریم 
آمریکا و همراهان مســتکبر آن بوده است. این تحریم ها در اوج خود قرار 
گرفته اســت، لذا در چنین شــرایطی ســاخت یک ناوشکن که در لبه 
فناوری های جهانی قرار دارد و تمامی بخش های آن توسط صنعتگران 
دانشمند ایرانی ساخته شده است، جای کمال افتخار و امیدواری دارد و باید 
به همه جوانان بزرگی که این کار بزرگ را انجام داده اند، دست مریزاد گفت. 
این اتفاق پیرو مأموریت بزرگ نیروی دریایی در انجام گشت راهبردی در 
دور کره زمین بود که مورد قدردانی رهبر انقلاب قرار گرفت و نشــان داد 
ناوشکن های ساخته دست جوانان میهن مان توانایی حضور در تمام نقاط 

جهان را با اقتدار و سربلندی دارند.
وی گفت: قدرت بازدارندگی در گرو توانمندی و آمادگی نیروهای 
مسلح است و نیروی دریایی با حضور در دریاها سهم مهمی را در این قدرت 
و بازدارندگی پایدار در برابر دشمنان برعهده  دارد. واقعیت دشمنان ما همان 
است که در غزه می بینیم؛ ظلم آشکاری که بر زن و کودک روا می دارند و 
آمریکای جنایتکار از آنان حمایت می کند و موازین حقوق بشری در مقابل 

این خوی جنایتکاری بازدارندگی ندارد.
در کنار تجهیزات، ســرمایه انســانی مؤمن و متعهد است که این 
تجهیزات را به کار می گیرد و به همین جهت من قدردان همرزمانم در نیروی 
دریایی ارتش هستم. جایگاه آموزش، مهارت و تمرین در آماده سازی این 
نیرو جایگاه والایی است و به لطف خداوند مراکز آموزش خوبی در نیروی 
دریایی ارتش وجــود دارد و هرچه می توانیم باید رزمایش ها را انبوه تر و 
نزدیک تر به واقعیت نبردهای آینده اجرا کنیم. مهم تر از سلاح، آمادگی 
نیروی انسانی است و در کنار همه یافته های آموزشی ایمان، اعتقاد، روحیه 
و فداکاری است که می تواند از این تجهیزات که در ظاهر آهن و آتش هستند، 

سلاحی مناسب برای کشور فراهم کند.
لازم می دانم پیروزی ارزشمند مردم فلسطین بر صهیونیست ها را 
تبریک بگویم. همه جهان جمع شده است و یک رژیم غاصب را در فلسطین 
جاسازی کرده و 7۵ سال به ظلم و جنایت پرداخته است، اما این مردم از 
ظلم و جنایت به ستوه آمده و تصمیم گرفتند در ۱۵ مهر ماه یک عملیات 

بدون نقص و با غافلگیری راهبردی را انجام دهند.
وی تصریح کرد: صهیونیست ها اعلام می کردند بدون نابودی حماس 
حاضر به پذیرش آتش بس نخواهند بود، اما به خاطر فشار عملیاتی حماس، 
مجبور به پذیرش آتش بس شدند اما ظرفیت عملیاتی حماس دست نخورده 
باقی مانده است و یک مورد هم نبود که مردم ستم دیده غزه لب به گلایه 
بگشایند، بلکه همواره در همه فشارها پرچم فلسطین و پرچم مقاومت را بر 
دوش می گیرند و شعار تداوم مبارزه تا آزادی قدس اشغالی را می دهند. وعده 
خداوند حق است و وارث زمین مستضعفان و صالحان خواهند بود و آن روز 

دیر نیست.
دریادار ایرانی: تنها راه آرامش مقاومت است

امیر دریادار شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران نیز در آئین الحاق ناوشکن دیلمان با تسلیت ایام شهادت 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها و با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهدای انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و شهدای مقاومت، خاطرنشان کرد: 
ناوشکن دیلمان با تجهیزات به روز و تسلیحات بالا می تواند با دریا مانی بالا 
در ارتقای سطح کیفی توان دریایی ناوگان شمال برای آموزش و پرورش 

نیروها و البته امداد و نجات عملکرد بسیار خوبی داشته باشد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: امروز منطقه در هندسه جهانی 

دچار التهاب است و تنها راه آرامش مقاومت است.
 سرلشکر باقری:  ما در دریای خزر

 تهدیدی را احساس نمی کنیم
سرلشکر باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در حاشیه آئین 
الحاق ناوشــکن دیلمان در جمع خبرنگاران با بیان اینکه ساخت این 
ناوشکن در شرایط تحریم کار بسیار سختی است و گفت: ساختن چنین 
ناوشکنی در شرایط تحریم به خصوص در چهار سال اخیر که اوج تحریم ها 
بود، کار بسیار بزرگی است. البته افتخار ما به جوانان تولید کننده بیش از 
افتخار کردن به خود ناو و هر تجهیزات دیگری اســت. ارزش اصلی این 
جوانان و دانشمندان ما هستند که با روحیه عالی شعار ما می توانیم را به 

عمل تبدیل کردند و این کار بزرگ را انجام دادند.
وی خاطرنشان کرد: ما در دریای خزر تهدیدی را احساس نمی کنیم 
و روابط بسیار گرم و صمیمی با همه کشورهای ساحلی داریم، اما به هر 
ترتیب امنیت حمل ونقل دریایی و آماده بودن برای هر حادثه غیرمترقبه ای 
و بازدارندگی در برابر هر بدخواهی ضرورت دارد که نیروهای مسلح آمادگی 
کامل را داشته باشند. در این جهت، تولید این ناوشکن کاملاً ضروری بود 
و بر همین اساس این ناوشکن ساخته و به آب انداخته شد و مأموریت های 

خود را به خوبی انجام خواهد داد.
 سرلشکر موسوی:  الحاق ناوشکن دیلمان 
در ناوگان شمال  نماد اقتدار ایران اسلامی است

سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش جمهوری 
اسلامی ایران نیز در حاشیه این آئین در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
خداوند را شاکریم که با تلاش و مجاهدت دانشمندان و کارکنان جوان 
صنایع دفاع و با همکاری شــرکت های دانش بنیــان و مراکز علمی و 
دانشگاهی ناوشکن تمام ایرانی دیلمان امروز به ناوگان شمال نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ملحق شد و یک توان دریایی بسیار خوبی برای 
تأمین بهتر امنیت در منطقه  ایجاد شد. وی دریای خزر را دریای صلح و 
دوستی دانست و گفت: خدا را شاکریم که در دریای صلح و دوستی، شاهد 
الحاق ناوشکن جمهوری اسلامی ایران دیلمان در ناوگان شمال بودیم که 
این دستاوردها نماد اقتدار علمی و فناوری ایران اسلامی است که به برکت 
انقلاب اسلامی به دست آمده است. فرمانده کل ارتش ابراز داشت: از حضور 
سرلشکر محمد باقری، ریاست محترم ستاد کل نیروهای مسلح در این 
مراسم باشــکوه از طرف تمام خانواده نیروی دریایی ارتش جمهوری 

اسلامی تشکر می کنم.
 فرمانده نیروی دریایی ارتش:  اقبال جهانی 

برای خرید شناورهای ایرانی بسیار است
همچنین، امیر دریادار ایرانی در حاشیه رونمایی از ناوشکن دیلمان 
در جمع خبرنگاران، اولین مأموریت دیلمان را مأموریت صلح و دوستی 
اعلام کرد و گفت: بازدید از کشورهای همسایه و تبادل آموزشی اولویت 
اول دیلمان است و البته در برقراری ایمنی دریانوردی و امنیت به طور مؤثر 

حضور پیدا خواهد کرد.
وی تصریح کرد: ما قطعاً از کلاس جماران، ناوشکن هایی در ناوگان 
جنوب در دســت ساخت خواهیم داشــت و به طور قطع تجهیزات و 
فناوری های به کار رفته در دیلمان بر روی شناورهای کلاس جماران که 
در حال دریانوردی هســتند نیز انتقال داده شده و آنها نیز مجهز به این 

فناوری ها خواهند شد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش خاطرنشان کرد: اقبال جهانی برای 

خرید شناورهای ایرانی بسیار است.
 معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع: 

 ناوشکن دیلمان کاملا رادار گریز است  که فناوری آن شاید
 در اختیار پنج کشور باشد

امیر دریادار مهدی خواجه امیری، معاون هماهنگ کننده وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح نیز در حاشیه این آئین در جمع خبرنگاران 
اظهار داشــت: ناوشــکن دیلمان جمهوری اســلامی ایران از جمله 
پیشرفته ترین ناوشکن های کشور است که در کلاس موج به صورت کاملا 
بومی ساخته شده و دارای ویژگی های بسیار خوب بوده و نسبت به سایر 

ناوشکن های قبلی برتری دارد. 
وی یکی از ویژگی های ناوشکن دیلمان را بدنه آیرودینامیکی آن 
دانست که باعث شده کاملا رادار گریز باشد و تصریح کرد: دکل مخابراتی 
نیز قابلیت کشف، شناسایی و رهگیری انهدامی را به سیستم فرماندهی و 
کنترل هدایت می کند؛ این یکی از ویژگی های بسیار بارز و عالی ناوشکن 
مذکور بوده و شاید تکنولوژی آن را فقط پنج کشور داشته باشند که به 

صورت چهاروجهی است و هر وجه دارای سه بعد است.
امیردریادار خواجه امیری بیان داشــت: از دیگر ویژگی هایی که 
می توان به آن اشاره کرد امکان سوخت گیری بیشتر همچنین حمل آب 
آشامیدنی اضافه تر بوده که باعث شده تاب آوری در دریا به مدت سه ماه 

افزایش پیدا کند.
معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح افزود: 
سلاح هایی که در ناوشکن دیلمان پیش بینی شده، اعم از سطحی و زیر 
سطحی، همچنین ضد هوائی از جمله سلاح ها و تکنولوژی های جدید و 
پیشرفته ای است که امیدواریم همان طور که مد نظر است همواره باعث 

بازدارندگی و برقراری امنیت بیش از پیش در این منطقه شود. / مهر

ناوشکن دیلمان به ناوگان شمال نیروی دریایی ارتش ملحق شد

صنعت، معدن
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امیرحسین مدنی نماینده دولت در نهضت احیای واحدهای اقتصادی گفت: در ابتدای دولت سیزدهم بیش از ۵۰ هزار واحد تعطیل و نیمه تعطیل داشتیم، و تشکیل نهضت احیای واحدهای اقتصادی در 
دولت تاکنون ۶ هزار و ۵۵۳واحد تولیدی احیا شده و به چرخه تولید بازگشته است. این میزان احیایی که اتفاق افتاده ۱۴۵ هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم ایجاد کرده و در مجموع به واسطه این احیا، 
۱۸۲ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری    انجام شده استبرای تامین مالی این واحدها استفاده از ابزارهای مختلف از جمله منابع و سرمایه   های مردمی در بورس، منابع بانک ها و صندوق ها برای سرمایه گذاری 
در واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل جزو اولویت   های این دولت بوده است. امسال با اولویتی که در تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۲ گذاشته شد و براساس ابلاغ وزارت اقتصاد و تصویب هیات امنای حساب 
عدالت و پیشرفت، احیای واحدهای اقتصادی در اولویت پرداخت تسهیلات قرار گرفت. امسال بیش از ۲۰ هزار میلیارد تومان منابع برای احیای واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل اختصاص خواهد یافت که 
تاکنون از این میزان، ۶ هزار میلیارد تومان پرداخت شــد. البته در ۶ماهه دوم پرداخت   ها سرعت خواهد گرفت. سال گذشته هم حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان منابع برای احیای واحدهای اقتصادی 
سرمایه گذاری شد. منابع مردم، احیاگران، سهامداران و صاحبان بنگاه   ها در کنار منابع دولتی به احیای واحدهای راکد و نیمه فعال منجر می شود. از ۶ هزار و ۵۵۳واحد احیاشده، ۷۰۰واحد با کمک احیاگران 

به چرخه تولید بازگشته است، به این ترتیب که احیاگران مسائل بنگاه   ها را احصا و عارضه   یابی و در تامین مالی و مسائل حقوقی کمک کردند و در نتیجه واحدها احیا شدند./ مهر 

۴۳هزارو
۵۰۰واحد
اقتصادی

راکددرایران

تجربه مشتری، محور تولید محصول در 
بانکداری هوشمند

مدیر عامل بانک توسعه صادرات ایران گفت: “تجربه مشتری” اصلی ترین 
محور برای طراحی محصول و ارایه خدمات به مشتریان در بانکداری هوشمند 

است.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران ، دکتر افشین خانی در 
نشست تخصصی “تجربه مشتری و بانکداری هوشمند” دهمین همایش بانکداری 
الکترونیک و نظام های پرداخت افــزود: یکی از اصلی ترین چالش ها در حوزه 
بانکداری و مطالبه مشتریان از بانک ها این است که خدمات با نیازهای مشتری هم 
خوانی ندارد ، بانک ها در اتاق های خود محصول را طراحی می کنند و سوالی از 
مشتریان نمی پرسند، خروجی تمام اقدامات ما برای مشتری است لذا باید به این 
سوال پاسخ دهیم که خدمات بانک برای او و شرکتش چه منافع و زنجیره ارزشی 
را خلق می کند؟ وقتی به این سوال پاسخ دهیم حرکت به سمت بانکداری هوشمند 
را آغاز کرده ایم. امروز در بانک ها سیستم های زنجیره ای مختلف و متفاوتی داریم 
که نمی توانیم آنها را کنار بگذاریم این سیستم  ها باید امنیت اطلاعات مشتریان 

ما را حفظ کنند و این مطالبه مشتریان برای حفظ حریم خصوصی آنان است.
کاهش ۳8 درصدی مطالبات غیرجاری نسبت به کل تسهیلات 

بانک توسعه صادرات ایران
رضا ساعدی فر معاون اعتبارات بانک توسعه صادرات ایران از کاهش ۳۸.۲۲ 
درصدی نسبت ) NPL( بانک در پایان شهریورماه در مقایسه با خرداد ماه سال 

جاری خبر داد.
نسبت )NPL( بانک در خردادماه سال جاری بالغ بر ۲۶.7۰ درصد بوده 
که در شهریورماه به ۱۶.4۹ درصد رسیده که بیانگر کاهش ۳۸ درصدی نسبت 

مانده مطالبات غیر جاری به کل مانده تسهیلات بانک است.
وی به تشــریح گزارش عملکرد اعتباری شش ماهه بانک در سال جاری 
پرداخت و اظهار داشت: بالغ بر ۸۲ هزار و ۸7۰ میلیارد ریال تسهیلات ریالی و ۲۹ 
میلیون دلار تسهیلات ارزی به مشتریان پرداخت شده است ، ۵ هزار و 4۲۰ میلیارد 
ریال از تسهیلات اعطایی در شش ماهه اول سال به شرکت های دانش بنیان و بالغ 
بر ۲۲ هزار و ۲۵7 میلیارد ریال نیز به شرکت های کوچک و متوسط تخصیص 
یافته است ، تخصیص کامل سهمیه تسهیلات قانون جهش مسکن، ۸۰۰ میلیارد 
ریال در قالب اعطای نیابت به بانک مسکن تا پایان سال ۱4۰۱، گفت : سهمیه 

تسهیلات تکلیفی یاد شده در سال ۱4۰۲ برای این بانک تعیین نشده است.

خبرخبر

محمدامین آقامیری رئیس مرکز ملی فضای 
مجازی در خصــوص آخرین وضعیت تایید 
صحت پیشرفت شبکه ملی اطلاعات گفت: 
تقریبا از اواسط شــهریور ماه ارزیابی مجدد 
شاخص های شبکه ملی اطلاعات آغاز شده که 
با توجه به اینکه این ارزیابی ها ادامه دارد در حال 
حاضر برخی مستندات آماده و برخی دیگر باید 

تکمیل شود. می توان گفت که تقریبا ۷۰ یا ۸۰ 
درصد ارزیابی ها از پیشــرفت شبکه ملی 
اطلاعات انجام شــده است. وی در خصوص 
زمان اعلام میزان پیشــرفت شــبکه ملی 
اطلاعات یا تایید صحت پیشرفت ۶۳ درصدی 
شبکه ملی اطلاعات افزود: از نظر ما فرآیند 
ارزیابی کامل است؛ یک سری داده ها وجود 

دارد که دستگاه ها باید ارائه دهند. زمانی که 
این گزارش ها به دســتمان برســد میزان 
پیشرفت دقیق شبکه ملی اطلاعات را اعلام 
خواهیم کرد.آخرین پیشرفت رسمی شبکه 
ملی اطلاعات که مرکز ملی فضای مجازی به 
عنوان ناظر شبکه ملی اطلاعات با ارزیابی برخی 
شاخص ها اعلام کرد، همان ۵۷ درصد بود. اما 
ما متوجه شدیم که برخی از اهداف در نظر 
گرفتن پیشرفت شبکه ملی اطلاعات قدیمی 

شــده اســت؛ یا برخی شــاخص ها زیاد 
بازتاب دهنده آن هدف نبود. بنابراین تصمیم 
گرفتیم این شاخص ها را هم بازنگری کنیم به 
این ترتیب به جز فرآیندی که در حال انجام بود 
بازنگری در شاخص های اهداف هم مطرح شد 
، ان شــاءالله به زودی بر اساس شاخص های 
موجود عدد پیشرفت را اعلام می کنیم، ولی 
بازنگری شاخص ها و اهداف یکی از اولویت های 

اصلی ما است که خواهیم داشت./مهر

راهاندازیسامانهارزیابیپیشرفتشبکهملیاطلاعات

مهدی صفری، معاون دیپلماسی اقتصادی 
وزارت امور خارجه ابراز امیدواری کرد، تجارت 
ایران و ترکمنستان به ۵ میلیارد و سپس به ۱۰ 

میلیارد دلار برسد. 
وی با بیان اینکه زمانی که دولت سیزدهم 
بر سرکار آمد، آیت ا... سید ابراهیم رئیسی اولویت  
خود را توسعه روابط با همسایگان قرار داد، ادامه 
 داد: »نخستین سفر رئیس جمهور به ترکمنستان 
انجام شد و پس از آن ارزش تجارت دو کشور با 

رشد خوبی به ۵۰۰ میلیون دلار رسید.« معاون 
وزیر امور خارجه ابراز امیدواری کرد تجارت ایران 
و ترکمنستان به ۵ میلیارد و سپس به ۱۰ میلیارد 
دلار برسد. »جمهوری اسلامی ایران در ۱۰ سال 
گذشته رشــد بســیار عالی از جمله در حوزه 
خدمات فنی و مهندسی داشته و صادرات این 
بخش ترکیب با فناوری های مدرن است، البته 
ترکمنستان هم رشد خوبی داشته است.امروز 
ایــران بر لبه فناوری حرکت می کند و به عنوان 

مثال پروژه هایــی را در امریکای لاتین در حال 
اجرا دارد که بازدهی کاری آن کشور را در کنترل 
ایستگاه ها، مسیرها و فشار گاز ۲۵ درصد افزایش 
داده و فاز نخست این پروژه ۱۰۰ میلیون دلار و 
فاز آخر آن ۱.۲ میلیارد دلار اســت. وی با بیان 
اینکه ایران امــروز می تواند به راحتی در بخش 
پتروشیمی و پالایشگاه لایسنس بدهد، گفت: 
جمهوری اســلامی ایران در تولیــد داروهای 
سرطانی بویژه سرطان خون ید طولایی دارد و 

در این زمینه در امریکای لاتین توانستیم شرکت 
امریکایی را کنار زده و برنده یک مناقصه شویم. 
از ترکمنستان می خواهیم به شرکت های ایرانی 
در بخش های  ساختمان، جاده، پل سازی، انرژی، 
مخابرات و غیره پروژه بدهد و در قبال آن تهاتر 
گاز انجام شود؛ در این صورت حجم تجارت دو 
کشــور به ۱۰ میلیارد دلار خواهد رسید. ایران 
مســیری ارزان در کریدور شمال - جنوب برای 

حمل بار و ترانزیت کالاست./ایرنا 
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تشریح زیرساخت های فقهی و 
حقوقی در بانکداری هوشمند

عضو اجرائی هیئت مدیره بانک صادرات ایران زیرساخت های فقهی و قانونی 
تحقق بانکداری هوشــمند را در نخســتین روز از دهمین همایش بانکداری 

الکترونیک و نظام های پرداخت در قالب یک کارگاه آموزشی تشریح کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، یاسر مرادی در این نشست 
در جمع حقوقدان ها و مسئولان حقوقی بانک ها و فعالان بانکداری الکترونیک به 
تشریح الزامات حقوقی و قانونی مباحث مختلف بانکی از جمله تجهیز منابع، 
تخصیص منابع، وثیقه گذاری، وصول مطالبات، خدمات بانکی، رمز ارزها و بررسی 

دستورالعمل های بانک مرکزی پرداخت.
وی با اشــاره به اینکه موضوع شناسی اگر به دقت مورد توجه قرار گیرد، 
می توان در مورد قاعده حقوقی و قاعده فقهی مباحث مختلف دقیق تر اظهارنظر 
کرد، گفت: مباحث بانکداری دیجیتال و بانکداری هوشمند نیز بر همین اساس 
نیازمند موضوع شناسی است تا بتوان از مباحث مطرح شده جمع بندی مفیدی 

داشت .
اگر خدمات بانکداری سنتی را بخواهیم در قالب بانکداری الکترونیکی یا 

دیجیتال ارائه کنیم، باید به چه نکات و قواعد فقهی توجه کنیم؟
او با بررســی شرایط قانونی افتتاح حساب غیرحضوری، به احراز هویت 
مشتریان و مجوزهای قانونی برای انجام آن توسط بانک ها و شرکت ها اشاره کرد 
و گفت: عاملیت ثبت الکترونیک بر اساس قواعد خزانه داری کل کشور برعهده 
بانک هاست اما برخی شرکت ها به نمایندگی از بانک و دریافت API ، احراز هویت 
مشتریان را انجام می دهند و این سوال مطرح است که آیا بانک بر اساس قانون 

می تواند احراز هویت انجام شده توسط این شرکت ها را بپذیرد یا خیر؟
وی با تعریف نئوبانک و بررسی آئین نامه تأسیس فعالیت بانک های مجازی، 
گفت: این آئین نامه وجود دارد اما فعلا به رسمیت شناخته نمی شود. بانک مجازی 
بر اساس تعریف قانونی به بانکی گفته می شود که بدون شعبه بوده و عملیات و 
خدمات بانکی را تنها از طریق درگاه های الکترونیکی انجام می دهد درحالی که 
نئوبانک های فعلی دارای یک بانک پایه هستند و مانند شعبه هایی از آن بانک به 
حساب می آیند. از این رو زیرساخت های حقوقی آن را داریم اما بانک مرکزی فعلا 
تصمیمی برای عملیاتی کردن آن ندارد و اســتقلالی برای آنها به رســمیت 
نمی شناسد. مدیر اندیشکده حقوق بانکی با مطرح کردن این سوال که آیا تمامی 
خدمات بانکی را می توان به صورت غیرحضوری انجام داد؟، افزود: در حال حاضر 
افتتاح حساب جاری، اعتبارات اسنادی و حواله به صورت غیرمجازی امکان پذیر 
نیست. ضمن اینکه تا پیش از سال ۱4۰۰ نیز افتتاح حساب غیرحضوری نیز 
ممنوع بود. وی ماهیت امضای الکترونیک از منظر حقوقی و متخصصان فناوری 
اطلاعات، عقود تسهیلاتی و لازم الاجرا بودن قراردادهای الکترونیکی را نیز خاطر 
نشان کرد و با تقسیم بندی وثیقه ها به دو نوع منقول و غیرمنقول، گفت: تمامی 
دارایی های منقول از قبیل سهام، طلا، سپرده، مجوز معدن، بیمه، پاداش پایان 
خدمت، برند و... برای اعطای تسهیلات قابل توثیق هستند.او در بررسی شرایط و 
قوانین چک کاغذی و چک الکترونیک، از جمله مزایای چک الکترونیک را عدم 
نیاز به تایید در سامانه صیاد برشمرد و مهمترین مزیت آن را صدور و انتقال وجه 
در هر ساعت از شبانه روز بدون توجه به محدودیت های ساتنا و  پایا، بدون سقف 
مبلغ و  نیاز به اسناد مثبته عنوان کرد ، در این نشست قوانین مربوط به تولید، 
معامله، تبدیل، نگهداری، توقیف و مطالبه رمزارزها نیز از منظر قانونی تشریح شد.

 افزایش امید به زندگی ایرانیان
 به 76 سال رسید 

دکتربهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به صدور 
مجوز استخدام ۲۵ هزار کادر درمان اشاره کرد و گفت: از این تعداد ۱4هزار 
نفر پرستار هستند و روند مصاحبه آنها طی می شود. البته خود را مدیون 
جامعه پرستاری می دانیم و سعی در برطرف کردن مشکلات و مطالبات 

آنها داریم.
وی درهمایش روز پرستار با بیان اینکه پرستار نباید فقط در بخش 
درمان فعال باشد، افزود: پیشگیری مهم تر از درمان است. پرستار باید بتواند 
در تیم سلامت به شناسایی بیماری های شایع و غیرواگیر از جمله کنترل 
دیابت و فشارخون بالا به تیم پزشکی کمک کند و ضروری است فرهنگ 

درمان محور در بیمارستان تغییر یابد.
او با اشاره به اهمیت حرفه پرستاری و جایگاه خاص آن در جامعه، 
اظهار داشت: اکنون ۲ هزار و ۱۵۶ عضو هیأت علمی پرستاری در کشور 
وجود دارد و سالانه ۱۰ هزار نفر در ۲۰۹ مرکز آموزشی تربیت می شوند ، 
در حوزه پژوهش نیز در سال ۲۰۲۳ حدود ۲ هزار و ۲۱۱ مقاله پرستاری 

داشتیم و در این زمینه از رتبه اول منطقه برخورداریم.
افزایش امید به زندگی ایرانیان به 7۶ سال رسید

دکتر عین اللهی، از افزایش امید به زندگی از ۵۶ سال به 7۶ سال در 
ایرانیان خبر داد و گفت: کاهش مرگ و میر نوزادان و مادران به ترتیب به 
هشت نفر در هر یکهزار تولد زنده و ۲۵ نفر در هر یکهزار تولد زنده و ایجاد 
۱۸هزار خانه بهداشت از دستاوردهای کشور بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 

است.
 انتقاد از فعالیت مراکز فاقد مجوز خدمات پرستاری 

در منزل
وزیر بهداشــت با انتقاد از فعالیت مراکز فاقــد مجوز ارائه خدمات 
پرستاری در منزل، اظهار داشت: وضعیت ارائه خدمات پرستاری خارج از 
بیمارســتان رضایت بخش نیست و برخی دفاتر از وزارت بهداشت مجوز 
نمی گیرند که باید این وضعیت ساماندهی شود و نیاز به نظارت بیشتر دارد 
، فعالیت مراکز خدمات پرستاری در منزل با مجوز و تأیید وزارت بهداشت 
می تواند حجم بستری های بیمارستانی را کاهش دهد و پوشش بیمه ای 

برای ارائه این خدمات نیزکمک کننده است./ وبدا 

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478

 نقش محوری ذوب آهن اصفهان
 در نهضت ملی مسکن

بیستمین نمایشگاه بین المللی متافو در محل دائمی نمایشگاه های بین 
المللی تهران با حضور ســیدمحمد موسوی معاون صنایع، ماشین آلات و 
تجهیزات وزارت صمت، مجتبی توانگر رئیس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس 
شورای اسلامی، عزت ا... اکبری تالارپشتی رئیس کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی و جمعی دیگر از مسئولین آغاز به کار کرد. سیدمحمد 
موسوی معاون صنایع، ماشین آلات و تجهیزات وزارت صمت ضمن بازدید 
از دستاوردهای ذوب آهن اصفهان با توضیحات علی نصیری معاون بازرگانی 

این مجتمع عظیم صنعتی در جریان دستاوردهای این شرکت قرار گرفت.
 سید محمد موســوی گفت : تولید ریل ملی در ذوب آهن اصفهان 
افتخاری فراموش نشدنی است، محصولی که محور توسعه و آبادانی ایران 

زمین در بخش حمل و نقل قرار گرفته است.
با توجه به اینکه دولت سیزدهم تاکید ویژه ای بر شتاب بیشتر طرح 
نهضت ملی مسکن دارد، مقاطع ساختمانی این شرکت در این بخش نیز 

تعیین کننده می باشند.
عزت ا... اکبری تالارپشــتی گفت : تامین پایدار مواد اولیه ذوب آهن 
اصفهان همواره مورد توجه ویژه ما قرار دارد زیر پایه و اساس تولید محصولات 
بی همتایی مانند ریل ملی است. با توجه به اینکه در سال رشد تولید داریم 
قانون گذاری و اجرایی صحیح قوانین نیز همراستا با تولید است تا بتوانیم بیانات 

مقام معظم رهبری را به شیوه مطلوب عملیاتی نماییم.           
تمام محورهای خط آهن کشور با ریل ذوب آهن ساخته می شود

مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در جمع خبرنگاران در 
بیستمین نمایشگاه بین المللی ایران متافو گفت: تولید ریل در این مجتمع 
عظیم صنعتی به گونه ای است که کشور به طور کامل از واردات این محصول 
اســتراتژیک بی نیاز شده است و تمام محورهای خط آهن کشور همچون 
همدان- سنندج که اخیراً افتتاح شد با ریل تولید شده در ذوب آهن ساخته 
می شــود . به زودی قرارداد تولید ریل برای کریدور شرق کشور از چابهار تا 
مشهد مقدس منعقد می شود که دستاورد بسیار خوبی است و در توسعه 
کشور نقش مهمی دارد. وی افزود : ذوب آهن اصفهان ، ریل مترو را نیز برای 
کشور تامین می کند و به زودی میزبان مدیران مترو کلان شهرها در ذوب 
آهن اصفهان هستیم تا با دانش فنی این مجتمع عظیم صنعتی در تولید ریل 
از نزدیک آشنا شوند. مدیرعامل ذوب آهن با اشاره به شتاب تولید محصولات 
صنعتی از جمله تیرآهن بال پهن در این مجتمع عظیم صنعتی گفت : در 
کشورهای توسعه یافته از جمله چین ، استفاده از تیرآهن های بال پهن و 
محصولات مدولار باعث افزایش ســرعت ساخت و ساز شده که ذوب آهن 
اصفهان نیز با توجه به توان فنی کارشناسان خود در این زمینه گام های مهمی 
برداشته که به ویژه در نهضت ملی مسکن بسیار اثر گذار است .استفاده از این 
محصولات صنعتی ، نه تنها موجب تسریع در پروژه های ساختمانی می شود 
بلکه هزینه را کاهش داده و ایمنی را نیز افزایش می دهد و به ویژه در هنگام 

زلزله ، باعث افزایش مقاومت ساختمان می گردد .
در جلسات اخیری که با وزیر محترم راه و شهرسازی برگزار کردیم ، 
مقرر شد محصولات صنعتی مورد نیاز طرح نهضت ملی مسکن را تامین کنیم 
که این موضوع در سفر استانی اخیر رئیس جمهور محترم نیز به اطلاع ایشان 
رسید . همچنین مقرر شد ریل مورد نیاز خط آهن ۹۰ کیلومتری شهرکرد- 

مبارکه نیز توسط ذوب آهن تامین شود ./روابط عمومی 
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر مهار تورم و کنترل نقدینگی نباید به بهای خشکسالی تولید دنبال شود
وزیر اقتصاد با اعلام آمار ۸ ماهه امسال تجارت خارجی کشور اظهار کرد: 
۲7 درصد افزایش وزن صادرات نسبت به ۸ ماهه سال گذشته محقق شده است 
اما به دلیل کاهش قیمت های جهانی برخی محصولات و همچنین فناوری پایین 

صادرات ما، تراز واردات و صادرات غیر نفتی منفی بوده است.
سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در سفر یک روزه به 
تبریز طی سخنانی در همایش »صادرات غیر نفتی« در تبریز، این شهر را قطب 
تجارت و پیشرو در اقتصاد توصیف کرد و  اظهار کرد : ابتدا باید ببینیم در کجای 
مسیر ایستاده ایم و همچنین دوم ببینیم چه مسیری را باید مشترکا دولت و بخش 
خصوصی طی کنند و محور سوم موانعی است که سرعت گیر حرکت ما هستند.

آمار 8 ماهه ۱۴۰2 تجارت خارجی
خاندوزی در ادامه آمار ۸ ماهه ۱4۰۲ تجارت خارجی را اعلام و تشریح 
کرد: در این ۸ ماه مجموعا ۲4.7 میلیون تن واردات به ارزش 4۲.۱ میلیارد دلار 
داشــته ایم؛  به لحاظ وزنی واردات ما حدود 4 درصد افزایش و به لحاظ ارزشی 
حدود ۱۲ درصد افزایش داشــته است در ۸ ماهه امسال به لحاظ صادرات غیر 
نفتی ۹۰ میلیون تن به ارزش بیش از ۳۲ میلیارد دلار به لحاظ ارزشی داشته ایم 
که در مقایسه با سال گذشته ۲7 درصد افزایش وزنی و ۱.۶ درصد به لحاظ ارزشی 

افزایش داشته است.
 وی افزود: این ارقام نقطه عزیمت ما را نشان می دهد که باید یک ملاحظه 
داشته باشیم و آن اینکه به ظاهر تراز تجاری غیر نفتی ما، تراز مثبتی نیست و 
واردات ما از صادرات غیر نفتی بیشتر است هرچند تراز تجاری کشور مجموعاً 

مثبت است.
 وی با اشاره به اینکه تراز تجاری کشور در ۸ ماهه اول امسال بیش از ۱۰ 
میلیارد دلار مثبت بوده است تاکید کرد: اگر نفت را فاکتور بگیریم بخش مهمی 
از کسری های تراز تجاری غیر نفتی ما ناشی از اتفاقاتی است که در حوزه قیمتی 
در اقتصاد بین الملل رخ داده نه در داخل کشور برای مثال محصولات پتروشیمی 
که بخش عمده ای از صادرات غیر نفتی ما هستند حدود 4۰ درصد کاهش قیمت 

جهانی داشتند.
وزیر اقتصاد گفت: به لحاظ وزنی ۲7 درصد بیش از سال گذشته صادرات 
غیر نفتی داشته ایم اما کاهش قیمت های جهانی موجب شده که به لحاظ ارزشی 

افزایش چندانی نداشت باشیم.
خاندوزی گفت: نکته دوم رابطه مبادله است و عدم پیچیدگی اقتصاد ایران 
به جهت فناوری موجب شده که متوسط ارزش یک وزن ثابت از کالاهای صادراتی 
کمتر از عدد واردات باشد؛ برای مثال محصولات حجیم صادر و در مقابل یک 
دستگاه گوشی همراه و یا کالاهایی که فناوری بالاتری دارند با ارز بیشتری وارد 

می شوند.
تدابیر دولت برای جلوگیری از صادرات خام

وی با اشاره به لزوم حرکت ما به سمت اقتصاد پیچیده تر و فناوری محور  
با جلوگیری از صادرات خام کید کرد: تدابیر خوبی در سال های اخیر در این زمینه 
اتخاذ شده تا به سمت صادرات با فناوری بالاتر پیش برویم؛ البته اقدامات خوب 
در جهت جلوگیری از صادرات خام نارضایتی هایی را هم به دنبال داشته است و 

در جلسات مختلف با اتاق های سه گانه انجمن های تولیدی و فعالان حوزه 

صادراتی شاهد هستیم که نارضایتی وجود داشته باشد که چرا مجلس 
درباره صادرات خام فروشی ورود کرده در حالی که هدف عوارض صادرات خام 
فروشی همین است که ما به سمت صادرات فناوری محور و کاهش خام فروشی 

پیش برویم.
وزیر اقتصاد گفت: ما در جایی ایستاده ایم که اقتصاد نفتی تمرکزگرای 
دولت زده در ادوار طولانی گذشته به ما اجازه عبور از اقتصاد نفتی و توسعه صادرات 
غیر نفتی را نداده است تا دیگر بازیگر اصلی آن شرکت ملی نفت نباشد بلکه بازیگر 

اصلی آن صادرکنندگان است و منفعت اصلی را تولید کننده می برند.
خاندوزی یادآور شد: گذار از اقتصاد نفتی که سال ها میراث دار آن بوده ایم 
به سمت اقتصاد صادرات محور قابل رقابت با دنیا است و اگر ما هزار برنامه توسعه 
بنویسیم اما این گذار را در آن لحاظ نکنیم موفق نخواهیم بود لذا باید ذینفعان  
اقتصاد نفتی و رانتی را به ذینفعان جدیدی که صادر کنندگان هستند تغییر 

دهیم.
 وزیر اقتصاد همایش صادرات غیر نفتی تبریز را به عنوان یکی از نهادسازی 
هــای پایدار معرفی کرد و اظهار کرد: نتیجه این نهادســازی ها اجماع میان 
سیاستگذار و تولیدکنندگان و صادر کنندگان عرصه های مختلف است و اگر این 

اجماع صورت گیرد، مسیر هموار شده است.
صادرات نباید با تنفس مصنوعی تقویت شود

وی گفت: ما در مســیر حرکت به سمت اقتصاد غیر نفتی تولیدگرای 
صادرات محور باید مراقب باشیم که وارد بی راهه ها نشویم و آدرس غلط به ما 

ندهند.
وی ادامه داد: اما بیراهه ها  کجاست؟ در تجاربی که در شرق آسیا و سایر 

نقاط دنیا داشته ایم بین راه و بیراهه تمایز قائل می شوند؛ یعنی اگر اقتصادها به 
دنبال رقابت پذیری هستند باید بر مبنای توانمند شدن درونی خود البته نه به 
معنای محصور شدن در داخل مرزها بلکه به معنای اینکه ریشه های رقابت پذیری 
باید در داخل یک اقتصاد باشــد، حرکت کننــد و نباید با تنفس مصنوعی و 

کمک های موقت به این سمت بروند.
توانمندسازی صادرات در اولویت باشد

وزیر اقتصاد افزود: در تجارب کشورها یا رقابت پذیری  بر مبنای کیفیت و 
فناوری و یا بر مبنای مزیت های اسمی موقت یعنی بر مبنای نرخ ارز است اما این 
نوع رقابت به معنای توانمند شدن تولید کنندگان برای رقابت با محصولات مشابه 
سایر کشورها نیست.  آنچه توانمندی بلند مدت ایجاد می کند توانمندسازی 
صادرات است.وی فتح بازار صادرات را بسیار مهم برشمرد و افزود: تاکید رئیس 
جمهور و تلاش دولت این است که آنچه بر مبنای دیپلماسی همسایگی و ارتباط 
با کشــورهای همسو دنبال می شود باید بر مبنای همین نوع رقابت و تقویت 
صادرکنندگان از تا بتوانند صادر کنندگان ما فاتح بازار صادرات دیگر کشورها 
شوند. خاندوزی مواجهه تزیینی و تشریفاتی با صادرات را نادرست دانست و گفت: 
اگر می خواهیم تورم را کنترل کنیم باید ارزآوران کشور تقویت شوند و اگر قرار 
است رشد اقتصادی پایدار باشد، باید صادر کنندگان را تقویت کنیم بنابراین 
صادرات از نان شب برای اقتصاد ایران واجب تر و هم برای مهار تورم و هم رشد 

تولید حیاتی است.
وی با بیان اینکه سالهای سال در کشور به بخش های غیر مولد امتیاز داده 
می شد و اکنون باید به بخش های مولد امتیاز داد و آنها را تقویت کرد، به رویه 
دشوار صدور مجوزها، موانع مختلف پیش روی تولید کنندگان و صادرکنندگان 
در سال های گذشته اشاره و تاکید کرد: اصرار دولت و همراهی مجلس این بود 
کــه ممنوعیت های صادراتی حــذف و در حوزه تنظیم گیری و مقررات باید 

صادرکنندگان در اولویت قرار گیرند.
وزیر اقتصاد اعلام کرد: امیدواریم مصوبه دولت و آیین نامه اجرایی ماده 
۲4 در آذر ماه نهایی شود که دستگاه هایی که میخواهند مقرره ای را صادر کنند 
از یک ماه و یا بیشتر پیش درباره آن اطلاع رسانی کنند و بتوانیم به عنوان گام 

جدید در تعامل دولت و بخش خصوصی آن را اعلام کنیم.
خاندوزی اظهار کرد:  بیراهه ای که اشاره کردم این بود که اگر بخواهید 
رقابت پذیری را با نرخ ارز دنبال کنید به بیراهه رفته اید اما باید رقابت پذیری از 
محل کیفیت و فناوری اتفاق بیفتد تا به شکل واقعی صادرکنندگان ما بتوانند وارد 
عرصه رقابت با محصولات مشــابه در دنیا شوند.در این مورد باید فهرستی از 
کمک های  ممکن به صنایع مختلف برای پیشرفت فناوری و کیفیت تهیه شود 
تا پشتیبانی قوی و تخصیص درست در این حوزه صورت گیرد.وی تاکید کرد: 
مهار تورم در اقتصاد ایران مهم نیست اگر با بستن مسیر تولید کندده ها و خاموشی 
چراغ تولید رخ دهد؛ باید بتوان مسیر تسهیلات را به تامین مالی تولید پیش ببریم 
تا کنترل حجم نقدینگی که البته ضروری است به قیمت خاموشی تولید ما رخ 
ندهد و باید بلندمدت تر نگاه کنیم که پیامد سیاست های ما این نباشد که در 
درازمدت به ضد هدف ما تبدیل شود و تنها با این ملاحظات است که طبق تاکید 

رئیس جمهور هر دو شعار سال به موازات پیش می رود./ شادا 

مجید عشقی رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در سومین کنفرانس 
بین المللی راهبری شرکتی، گفت : یکی از راه های بازگرداندن اعتماد به بازار 
سرمایه، اصلاح دستورالعمل های حاکمیت شرکتی است. بحث آموزش اعضای 
هیئت  مدیره، بحث مهمی است که هزینه چندانی به همراه ندارد؛ حال آنکه عدم 
رعایت این مهم می تواند ضرر و زیان سنگینی متوجه سهامداران شرکت ها کند. 
برای مثال در رسیدگی به پرونده ای مربوط به سال ۱4۰۰ و ۱4۰۱ مشخص 
شد بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان منافع سهامداران شرکت به نفع سهامدار عمده 
جابه جا شده بود! بحث های حاکمیت شرکتی و ترتیبات مربوط به تصمیمات 
هیئت مدیره اصلاً در این شرکت رعایت نشده بود و سهامدار عمده فقط با قدرتی 
که داشت، این اتفاق را رقم زده بود.البته در این مورد بعد از رسیدگی، اوایل سال 
جاری رأی صادر شد و این ضرر و زیان به نفع سهامداران شرکت جبران شد؛ اما 
این تنها مورد تخلف در شرکت ها نیست و موارد زیادی از این دست وجود دارد 
که بعضاً به آن ها رســیدگی شده اســت، اما تکرار موارد نشان می دهد هنوز 
بحث های آموزشــی به درستی جا نیفتاده است.یکی از ارکان بازار سرمایه ما، 
سرمایه گذاران هستند و در طول دوره های مختلف بالاخص در سنوات گذشته 
که دعوت عمومی و سراسری از سوی دولت انجام شد، سیاست های اتخاذشده، 
ضربات زیادی به سرمایه گذاران وارد کرده است ،قبل از سال ۹۸ مردم حضور 
پررنگی در بازار سرمایه نداشتند و فعالان این بازار را عمدتاً حرفه ای ها یا اشخاصی 
که آشنایی با ریسک های این بازار داشتند، تشکیل می دادند، ولی در سال ۹۹ 
میلیون ها نفر سهام دار وارد این بازار شدند و برخی روز ها بیش از یک هزار میلیارد 
تومان پول وارد این بازار می شد. بی آنکه  به زیرساخت های بازار سرمایه، ابزار های 
این بازار برای سرمایه گذاری مردم و بحث های حاکمیت شرکتی توجهی شود. 
به عنوان مثال بزرگ ترین شرکت سرمایه گذاری که در اوایل سال ۹۹ وارد بازار 
ســرمایه ما شد آیا ساختار حاکمیت شرکتی قابل اتکایی برای چند میلیون 
سهامدار را داشت که ما این شرکت را عرضه کردیم و این شرکت حدود شش 
میلیون سهامدار خرد پیدا کرد؟ آیا سهامدار عمده ای که این شرکت را راهبری 
می کرد، حقوق سهامداران اقلیت را رعایت می کرد؟    این روزها هم ریسک های 
بیرونی مانند التهابات منطقه ای و هم ریسک های داخلی روی بورس سایه انداخته 
و اجازه حرکت صعودی را نمی دهد، اما کارشناسان اعتقاد دارند قیمت سهام 
بسیاری از شرکت ها ارزشمند است و با کم شدن این ریسک ها و ورود پول های 

درشت به بازار، بسیاری ازسهم ها نیز رشد خواهد کرد./ تسنیم 

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به شناسایی ۲ میلیون و 
7۰۰ هزار مودی جدید از طریق تقاطع گیری سامانه ها گفت: بیش از ۱۸ هزار 

میلیارد تومان نیز از محل فرارهای مالیاتی شناسایی و وصول شد.
به گزارش رسانه مالیاتی ایران، سیدمحمدهادی سبحانیان در نشست 
هم اندیشــی اعضای کمیســیون مالیات اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران، به نقش موثر داده محوری در افزایش و تقویت عدالت مالیاتی 
اشاره و تصریح کرد: امسال به واسطه اشراف اطلاعاتی، اظهارنامه های مالیاتی 
بخش اصناف ۲.۵ برابر شد، بالغ بر ۶۰۰ هزار اظهارنامه برآوردی برای اولین 
بار تولید شد.وی افزود: نگاه ما به فعالان اقتصادی به خصوص فعالان بزرگ و 
شناسنامه دار این است که این افراد، شریک راهبردی ما هستند بنابراین اگر 
موانعی بر سر راه آنان ایجاد کنیم، در واقع هر دو طرف متضرر می  شود.معاون 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه یکی از الزامات این نگاه، سیستمی 
کردن فرایند شناسایی و مالیات  ستانی است، افزود: اگرچه در این خصوص 
نسبت به گذشته پیشرفت قابل توجهی داشته ایم اما باید با سرعت بیشتری 
به سمت محاسبه و اخذ سیســتمی مالیات حرکت کنیم.سبحانیان به 
ظرفیت های قانونی این موضوع اشاره کرد و گفت: قانون پایانه های فروشگاهی 
و سامانه مودیان، یکی از قوانین مترقی است که برای اجرای آن از اول دی ماه 
سال جاری آمادگی کامل داریم البته در مسیر توفیق آن، نیازمند همکاری 
تمامی دستگاه ها و نهادهای ذی ربط و همچنین آحاد اقتصادی جامعه هستیم.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی افزود: اجرای قانون سامانه مودیان و پایانه 
فروشــگاهی در واقع کمک به فعالان اقتصادی و در راستای توسعه عدالت 
مالیات ستانی است، اگر تاکنون اجحافی به واسطه شناخت غلط یک فرد 
صورت می گرفت، با سیستمی شدن فرایند شناسایی و اخذ مالیات این موضوع 
حل می شود.وی با بیان اینکه تکریم مودیان و حمایت از خوش حسابان، از 
راهبردهای اصلی ما در دوره جدید به شمار می آید، تصریح کرد: وظیفه ما به 
عنوان سازمانی که از مردم مالیات اخذ می کنیم، تکریم مودیان است و لذا در 
ایــن خصوص اقداماتی صورت گرفته که یکی از آن موارد، آموزش مودیان 
است. ایجاد میز واکنش سریع برای ارایه خدمات سریع و آسان و همچنین 
استقرار سامانه پاسخگویی به فعالان اقتصادی با شماره تلفن ۱۵۲۶ و اتاق های 

مشاوره از سایر اقدامات عملی سازمان در این زمینه است.

رسیدگی به تخلف بورسی 10 هزار 
میلیارد تومانی

18 هزار میلیارد تومان از محل 
فرارهای مالیاتی وصول شد

در راستای نوسازی ناوگان حمل ونقل درون شهری تهران صورت گرفت:تامین مالی خرید هزار اتوبوس توسط بانک تجارت 
با هدف رفاه شهروندان تهرانی ؛  بانک تجارت با هدف تامین رفاه و تسهیل سفرهای درون شهری شهروندان و در راستای نوسازی 
ناوگان حمل ونقل عمومی پایتخت، در قالب تفاهمنامه همکاری با شهرداری تهران، تامین مالی خرید یک هزار دستگاه اتوبوس 
شهری را بر عهده گرفت. به گزارش مدیریت روابط عمومی و ارتقاء سرمایه اجتماعی بانک تجارت، این بانک در راستای ایفای 
مسئولیت های اجتماعی و به منظور تسهیل سفرهای شهری شهروندان تهرانی، همکاری جدیدی را با شهرداری تهران آغاز کرده 
که در قالب آن با روش های متنوع تامین مالی، یک هزار دستگاه اتوبوس به خدمت شهروندان پایتخت در می آیند.بر اساس آخرین 
آمار، تاکنون ۱2۰ دستگاه اتوبوس با پشتوانه مالی بانک تجارت تحویل شهروندان تهرانی شده و مابقی اتوبوس ها هم طبق زمان بندی، 
به ناوگان حمل ونقل عمومی پایتخت اضافه خواهد شد.اتوبوس های مورد اشاره از تولیدات شرکت های داخلی بوده و مطابق آخرین 
استانداردهای این صنعت، به عنوان یکی از باکیفیت ترین وسایل نقلیه عمومی حال حاضر به شمار می روند.مشارکت در تامین مالی 
خرید و واگذاری اتوبوس ها و تاکسی های برقی با هدف کاهش آلودگی و افزایش کیفیت ناوگان حمل ونقل عمومی از دیگر مواردی 

است که بانک تجارت در راستای خدمت به شهروندان تهرانی و ایفای مسئولیت های اجتماعی خود در دستور کار دارد.
بانک تجارت از دیرباز همکاری های گسترده ای را با شهرداری تهران در اجرای پروژه های بزرگی همچون خطوط متروی 

شهری، اتوبان امام علی)ع( و دیگر طرح های کلان و عام المنفعه پایتخت داشته است.

مشارکتدرتامینمالی
خریدوواگذاریاتوبوسها
وتاکسیهایبرقی

بانک تجارت

خدمتی جدید از بانک ایران زمین: سامانه بارگذاری و مشاهده الکترونیکی تسهیلات بانک ایران زمین
به منظور ارائه خدمات با کیفیت و افزایش رضایت مشــتریان، بانک ایران زمین اقدام به راه اندازی ســامانه 
بارگـذاری و مشاهـده الکترونیکی قراردادهای تسهیـلات بانکی مشتریان خود کرده است.از این پس تسهیلات 
 OTC گیرندگان بانک ایران زمین می توانند اطلاعات مربوط به قرارداد تسهیلات و قرارداد وابسته خود را در سامانه
این بانک باگذاری و مشاهده کنند.مشتریان بانک ایران زمین می توانند با وارد کردن کد ملی و شماره قرارداد تسهیلات 
خود در سامانه تسهیلات مشتری، اطلاعات مربوط به تسهیلات دریافتی خود را مشاهده کنند؛ شرکت گروه مالی 
داتام )هلدینگ مالی بانک ایران زمین( در بورس تهران درج شد؛  هلدینگ مالی بانک ایران زمین )داتام - سهامی 
عام( با نماد “داتام”، در فهرســت نرخ های بازار دوم بورس اوراق بهادار تهران درج شد.به گزارش روابط عمومی، در 
جلسه هیأت  پذیرش بورس اوراق بهادار تهران، با پذیرش سهام شرکت گروه مالی داتام )سهامی عام( در تاریخ ۱۶ 
اسفند ۱۴۰۱ موافقت شد. شرکت داتام به  عنوان ششصد و یازدهمین شرکت پذیرفته  شده در بخش “سرمایه گذاری ها” 
با کد “۵۶”، طبقه “سایر واسطه های مالی” با کد “۵۶۹۹” و نماد “داتام DATAM” از تاریخ 28 آبان ۱۴۰2 در فهرست 

نرخ های بازار دوم بورس اوراق بهادار تهران درج شد.
شرکت گروه مالی داتام به عنوان هلدینگ مالی بانک ایران زمین در حوزه سرمایه گذاری و بورس فعالیت دارد.

سامانهبارگذاریو
مشاهدهالکترونیکی
تسهیلات

بانک ایران زمین

همایش گرامیداشت روز بیمه استان همدان با حضور استاندار همدان، رئیس کل بیمه مرکزی، دبیرکل سندیکای بیمه گران 
ایران ، جمعی از مدیران ارشد صنعت بیمه و استان در سالن اجتماعات استانداری همدان برگزار شد.

محسن پورکیانی در همایش روز بیمه استان همدان ضمن قدردانی از توجه ویژه استاندار همدان به چالش های بیمه گران 
این استان، بر لزوم تقویت جایگاه صنعت بیمه در استان تاکید کرد.وی در ادامه با اشاره به فروش سخت محصولات بیمه ای در یک 
استان کشاورزی و دامداری افزود: به دلیل شرایط خاص حاکم بر این منطقه، فعالیت بازیگران صنعت بیمه استان همدان جای 
تقدیر و تشکر دارد.صنعت بیمه نقش مهمی در یاری رساندن به دولت در زمینه جبران خسارت های وارده به شهروندان ایفا می کند. 
به همین دلیل لازم است تا دولت و دستگاه های اجرایی در مسیر تعالی اقتصاد کشور، با کمک به حفظ منابع صنعت بیمه، به دنبال 
تسهیل گری رشد و توسعه این صنعت باشند ، باید تلاش نمود انواع محصولات و خدمات بیمه ای با قیمت مناسب به دست مردم 
برسد، وضع عوارض مختلف بر صنعت بیمه را مانعی برای توسعه فرهنگ بیمه دانست و همراهی دولت و قوه مقننه را در مرتفع 
نمودن این چالش راهگشا دانست. موسسه مجری بیمه های شخص ثالث بین المللی رسما افتتاح شد؛به گزارش روابط عمومی 
سندیکای بیمه گران ایران، مراسم افتتاحیه موسسه مجری بیمه های شخص ثالث بین المللی)کارت سبز( با حضور رئیس کل بیمه 
مرکزیج.ا.ا ،معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی ج.ا.ا ،دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران و جمعی از مدیران عامل شرکت های بیمه 

در ساختمان سندیکای بیمه گران ایران برگزار شد.

صنعتبیمهنیازمندنگاه
حمایتیدولتاست

در نخستین روز از هفته بیمه، با مشارکت شرکت بیمه سامان، رویداد »زنگ بیمه« در مدرسه پسرانه حکمت و نجانیه 
استان قزوین برگزار شد.به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سامان، در این رویداد که با حضور عبدالرسول عطایی معاون 
اجرایی، نوید نظارتی مدیر منطقه یک و علی محمد قنادی پور، رئیس شعبه قزوین شرکت بیمه سامان و با همکاری اداره کل 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قزوین برپا شد، زنگ بیمه به صدا در آمد.
معاون اجرایی بیمه سامان در این مراسم با تاکید بر این که بیمه یکی از اصلی ترین و حیاتی ترین نیازهای امروز است، 
گفت: در زندگی همه انسان ها اتفاقاتی غیرقابل پیش بینی رخ می دهد و در آن روز است که خدمات شرکت های بیمه، یاری 

رسان خواهد بود.
عطایی با ابراز خرسندی از این که مفهوم بیمه پس از سالها به مدارس و کتاب های درسی وارد شده است،گفت: بیمه عمر 

و سرمایه گذاری، از مهمترین پوشش های بیمه ای است که باید توسط خانواده ها برای فرزندان تهیه شود.
در این مراسم، همچنین به 2۰۰ دانش آموز کتاب هایی با محتوای آموزشی بیمه برای کودکان و لوازم التحریر اهدا شد.

زنگ بیمه رویدادی است که به منظور آشنا کردن دانش آموزان با مفاهیم بیمه ای و با حمایت شرکت های بیمه در مدارس 
کشور اجرا می شود.

شرکت بیمه سامان علاوه بر استان قزوین، طی هفته بیمه در 22 استان دیگر نیز رویداد زنگ بیمه را اجرا می کند.

بیمهسامانزنگبیمهرادر
قزویننواخت

عبدالرسول عطایی

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل پژوهشکده بیمه، در این نشست دکتر محمدمهدی عسگری رئیس پژوهشکده 
بیمه، به تشریح فعالیت های پژوهشی و آموزشی پژوهشکده بیمه پرداخت و وجوه همکاری میان پژوهشکده بیمه و دانشکده 
علوم اقتصادی دانشــگاه قم را تبیین کرد.وی با اعلام آمادگی اعضای هیأت علمی پژوهشکده بیمه جهت برگزاری دوره های 
آموزشی برای دانشجویان دانشکده علوم اقتصادی قم در حوزه بیمه و تکافل، آمادگی پژوهشکده بیمه را برای همکاری مشترک 
در انجام طرح های پژوهشی، حمایت، راهنمایی و مشاوره پایان نامه های کارشناسی ارشد و رساله های دکتری در حوزه بیمه و 
تکافل اعلام کرد.او با اشاره به واگذاری وظیفه تایید صلاحیت حرفه ای مدیران صنعت بیمه به پژوهشکده بیمه و برگزاری برنامه های 
آموزشی و پژوهشی متعدد توسط پژوهشکده بیمه در دو سطح ملی و بین المللی، خواستار بهره مندی متقابل از توان علمی و 
تخصصی اساتید و اعضای هیات علمی دانشکده علوم اقتصادی و اداری دانشگاه قم در برگزاری دوره های آموزشی حضوری و 
برخط، انجام طرح های پژوهشی و داوری مقالات در حوزه بیمه و تکافل شد.دکتر سیدهادی عربی رئیس دانشکده علوم اقتصادی 
و اداری دانشــگاه قم با ابراز خشنودی از حضور در جمع رئیس و مدیران ارشد پژوهشکده بیمه، آمادگی کامل دانشکده علوم 
اقتصادی و اداری دانشگاه قم را برای همکاری با پژوهشکده بیمه در زمینه انجام طرح های پژوهشی، برگزاری دوره های فرصت 
مطالعاتی برای اعضای علمی پژوهشکده بیمه، ضرورت تعاملات میان دانشگاه و صنعت و همکاری دانشکده اقتصاد دانشگاه قم 

با ۴۰ واحد آموزشی در کشور، حضور اساتید جوان و دارای تخصص در زمینه های مرتبط با صنعت بیمه در دانشکده اشاره کرد.

نشستمشترکپژوهشکده
بیمهودانشکدهعلوم
اقتصادیواداریدانشگاهقم

محمدمهدی عسگری

به گزارش روابط عمومی و امور بین المل؛ مهدی شریعتی فر رئیس شورای هماهنگی شرکت های بیمه خراسان رضوی و 
مدیر استان خراسان رضوی بیمه دی در نشست خبری در آستانه هفته بیمه که به میزبانی بیمه دی و با حضور فرید میرموسوی 
مدیر روابط عمومی شرکت و دبیر کارگروه روابط عمومی سندیکای بیمه گران ایران برگزار شد، صنعت بیمه را دارای نقشی اساسی 
در اقتصاد کشور دانست و افزود: بانک، بیمه و بورس سه موضوع مهمی است که در جریان اقتصاد در سطح کلان کشور نقش موثری 
دارند.وی هدف اصلی این شورا را فعالیت های بیمه ای در راستای توسعه بازار و افزایش ضریب نفوذ بیمه در بین مردم اعلام کرد 
و افزود: حفظ و تقویت سلامت و انجام تعهدات بیمه شدگان از جمله اهداف شورای هماهنگی شرکت های بیمه در خراسان رضوی 
است.به گزارش روابط عمومی و امور بین المل بیمه دی ؛ شریعتی فر با بیان اینکه توسعه ضریب نفوذ بیمه در استان خراسان رضوی 
به تنهایی شکل نمی گیرد و این مهم با همکاری همه دستگاه ها به خصوص دستگاه های فرهنگی و رسانه ها امکان پذیر است، 
ادامه داد: ضریب نفوذ بیمه در کشور حدود ۱.۹ درصد و در استان خراسان رضوی 2.۱۵ درصد است. هر چند به نسبت آمار کشوری 

در شرایط بهتری قرار داریم، اما کافی نیست.
وی به ضرورت افزایش ارتباط میان بیمه با نهادها و دستگاه های مختلف اشاره کرد و افزود: در این راستا ارتباط تنگاتنگی 

با دستگاه قضا، پلیس راهور، اداره کل راهداری و پلیس راه استان داریم.

ضریبنفوذبیمهدرخراسان
رضویبیشازمیانگینکشوری
است

مهدی شریعتی فر

دکتر خورسندیان از پرداخت بیش از ۴8 میلیون و ۳22 هزار یورو به شرکت شهرک صنایع دریایی ساحل اروند در قالب 
سرمایه ثابت خبر داددکتر علی خورسندیان مدیرعامل بانک صنعت و معدن به همراه بیژن اسدی عضو هیأت مدیره و شهاب 
گرجی معاون نظارت، حقوقی و وصول مطالبات این بانک، در سفر به استان خوزستان از شهرک صنایع دریایي ساحل اروند 
بازدید کرد.به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، این شرکت با موضوع فعالیت تعمیر ۱7۰ فروند و ساخت ۴ فروند شناور 
در سال در منطقه آزاد اروند با تسهیلات بالغ بر ۴8 میلیون و ۳22 هزار یورو از سوی این بانک تأسیس شده است ، بخش مهندسي 
تجهیزات و ماشین آلات شرکت یاد شده در حال اجرا بوده و پیشرفت آن ۱۰۰ درصد مي باشد ، در حدود 8۰ درصد از ماشین آلات 
مورد نیاز این طرح، تأمین و به محل اجراي پروژه حمل گردیده است و پیش بیني مي شود؛ باقیمانده تجهیزات نیز تا ۹ ماه آینده 
تأمین و به محل پروژه حمل گردد و نصب و راه اندازي این تجهیزات که تا این مقطع 7۰ درصد آن به انجام رسیده نیز طبق این 
زمانبندی ۹ ماهه به اتمام برسد؛ سرپرست شعبه مستقل مرکزی بانک صنعت و معدن منصوب شد؛نادر کاشانی با حکمی از 
سوی دکتر علی خورسندیان مدیرعامل بانک صنعت و معدن به عنوان سرپرست شعبه مستقل مرکزی این بانک منصوب شد.

گفتنی است، نادر کاشانی پیش از این سمت، عهده دار ریاست شعبه صنعت، مدیر استان فارس، مدیر استان سیستان و 
بلوچستان، و مدیر استان خوزستان بانک صنعت و معدن بوده است.

تأسیسشرکتباتسهیلات
بالغبر۴8میلیونو۳22
هزاریورو

علی خورسندیان

در این مراسم که با حضور اساتید و صاحب نظران روابط عمومی کشور، مدیران انجمن متخصصان روابط عمومی و مدیران 
روابط عمومی دســتگاه ها، سازمان ها و شرکت ها برگزار شد، نشان و لوح تقدیر شش رتبه برتر هجدهمین دوره جشنواره ملی 
انتشارات روابط عمومی به سید علی میرفخرایی رییس اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون اهدا گردید.بر اساس اعلام هیات 
داوران، روابط عمومی بانک توسعه تعاون موفق به کسب رتبه اول انیمیشن، رتبه دوم تحلیل محتوا، رتبه دوم مستندسازی، رتبه 
سوم خبر، رتبه سوم شبکه ها و رسانه های اجتماعی و رتبه سوم اینفوگرافیک گردیده است.مراحل اجرایی جشنواره ملی انتشارات 
روابط عمومی طی ماههای گذشته با اعلام فراخوان آغاز گردید، در پی اعلام فراخوان واحدهای روابط عمومی سازمان ها، شرکت ها 
و دستگاه های مختلف سراسر کشور آثار خود را در بخش های متنوع رقابتی به دبیرخانه جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی 
ارسال نمودند. با اتمام فرآیند دریافت آثار ، مرحله داوری بخشهای مختلف رقابتی آغاز گردید و سرانجام طی مراسمی برگزیدگان 
مورد تقدیر قرار گرفتند. به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون ، در این جشنواره برخی عناوین برتر به بانک مسکن، بانک 
قرض الحسنه مهر ایران، بانک شهر، بانک دی، شرکت فولاد مبارکه اصفهان، مجتمع صنعتی و معدنی مس سرچشمه رفسنجان، 
شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران، جهاد دانشگاهی، شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی، شرکت توسعه آهن و فولاد گل 
گهر، سازمان منطقه آزاد تجاری صنعتی ارس، اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای کرمانشاه، شرکت مجتمع فولاد اردکان، 

شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری، شرکت فولاد هرمزگان جنوب، سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی رسید.

کسبششرتبهبرتربانک
توسعهتعاوندرجشنواره
ملیانتشاراتروابطعمومی

سید علی میرفخرایی

محسن پورکیانی

حجت اله عبد الملکی ، دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی درباره تغییر ساختار دبیرخانه شورایعالی هم توضیحاتی ارائه داد و گفت: در برنامه هفتم توسعه وزیر اقتصاد و 
رئیس جمهور تاکید دارند که مناطق آزاد ذیل دفتر ریاست جمهوری باشد اما یکبار در صحن علنی مجلس مطرح شده و نمایندگان موافقت نکردند. البته انتقال دبیرخانه ذیل 
مجموعه وزارت اقتصاد خللی ایجاد نخواهد کرد ولی اگر ذیل نهاد ریاست جمهوری باشد مسلما بهتر بوده و فعالیت ها با سرعت بیشتری قابلیت پیگیری دارد.به گزارش روابط 
عمومی شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی عبدالملکی درباره سرمایه گذاری در مناطق آزاد سال ۱۴۰۲، گفت: در شش ماهه نخست سال جاری حدود ۴۲۰ هزار میلیارد تومان 
درخواست سرمایه گذاری در مناطق آزاد اتفاق افتاده که ۱۲۸ هزار میلیارد تومان آن به مرحله قرارداد رسیده و امیدواریم در نیمه دوم سال نهایی شوند.وی همچنین درباره 
بانک آف شور در مناطق آزاد کشور هم گفت: البته یک بانک آف شور در منطقه آزاد کیش راه اندازی کردیم اما باید زمینه و بستر برای توسعه آن و راه اندازی بیمه آف شور نیز 
فراهم شود. مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با بیان اینکه این بانک با سرمایه مورد نظر بانک مرکزی راه اندازی شده است، اظهار کرد: یک بانک 

آف شور دیگر در کیش در حال افتتاح است و موافقت اصولی آن نیز توسط بانک مرکزی صادر شده و فقط به دنبال رسیدن به ترکیب هیات مدیره این بانک هستیم.
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بانک ملت و شرکت ملی صنایع مس ایران با هدف افزایش تعاملات مالی و اقتصادی، بزرگترین تفاهم نامه همکاری بانکی را امضاء کردند.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، این تفاهم نامه، در 
حوزه تکمیل زنجیره مس که در برگیرنده صنایع بالادستی، صنایع پایین دستی و زیرساخت های مرتبط آب و انرژی با صنعت مس است، به امضای رضا دولت آبادی مدیرعامل بانک ملت و امیر 
خرمی شاد مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران رسید.رضا دولت آبادی مدیرعامل بانک ملت با بیان اینکه این تفاهم نامه از بزرگ ترین تفاهم نامه های بانک ملت است، گفت: اجرای این 
تفاهم نامه از جهات مختلف بسیار مهم است و مسئولیت بالایی را برای این بانک ایجاد می کند.بانک ملت به بزرگ ترین بانک کشور تبدیل شده و از نظر سرمایه، منابع ارزی و ریالی از ظرفیت بالایی 
برخوردار است.بانک ملت با حضور فعال در این صنعت مادر، به شرکت های دانش بنیان فعال در زنجیره مس، صنایع زیرساختی و محیط زیست برای بومی سازی و حمایت از آنها و شرکت های 
پیمانکاری معرفی شده، بر اساس این تفاهم نامه تسهیلات پرداخت خواهد کرد.مدیرعامل بانک ابراز امیدواری کرد: با اجرای این تفاهم نامه ضمن گسترش فعالیت های فی ما بین بتوانیم نقش 
مؤثرتری را در تولید و اشــتغال ایفا کنیم.امیر خرمی شاد مدیرعامل شرکت ملی مس نیز، امضای این تفاهم نامه را فصل جدیدی در روابط این دو شرکت بزرگ دانست و ابراز امیدواری کرد، 

همکاری های فی مابین ارتقا یابد.خدمات اعتباری و ارزی، تأمین سرمایه، لیزینگ، کارگزاری و بیمه از جمله مفاد این تفاهم نامه است.
www.etebar.net
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خبـــر آمادگی صنعت بیمه برای پوشش ریسک های منابع طبیعی
صنعت بیمه بخش مهمی از کیفیت زندگی و مباحث درمانی آحاد 
جامعه را بر عهده دارد و کاهش ریســک های موجود در حوزه سلامت 

عمومی برای بیمه گران از اهمیت بالایی برخوردار است.
علی اســتاد هاشمی که برای بازدید و افتتاح چند پروژه به استان 
کردستان سفر کرده بود در یک نشست وبیناری با دکتر عباسعلی نوبخت 
رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشورگفت : فعالیتی که همکاران 
پرتلاش منابع طبیعی و آبخیزداری در کشور انجام می دهند به نوعی با 
حیات مردم و مسأله سلامت جامعه ارتباط مستقیم دارد. صنعت بیمه  نیز 
بخش مهمی از کیفیت زندگی و مباحث درمانی آحاد جامعه را بر عهده 
دارد لذا طبیعی اســت که کاهش ریسک های موجود در حوزه سلامت 

عمومی برای بیمه گران از اهمیت بالایی برخوردار باشد.
رئیس کل بیمه مرکزی از آمادگی صنعت بیمه برای بررســی و 
تصویب طرح های بیمه ای متناسب با نیازهای بخش منابع طبیعی و 
آبخیزداری خبر داد و گفت: پوشش های مختلف درمان و مسئولیت برای 
سازمان ها یک ضرورت ویژه به شمار می رود که خوشبختانه صنعت بیمه 

برای هرگونه ارائه پوشش های بیمه ای از آمادگی کافی برخوردار است.
وی با قدردانی از خدمات شرکت بیمه رازی در پوشش ریسک های 
متنوع بخش های منابع طبیعی و آبخیــزداری ابراز امیدواری کرد که 

تعاملات بین دستگاهی تقویت شود.
زنگ بیمه در مدارس سراسر کشور نواخته شد

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی ،دکتر 
استادهاشمی با حضور در مدرسه دخترانه توحید و در جمع مدیران ارشد 
آموزش و پرورش منطقه و دانش آموزان یکی از راه های توسعه فرهنگ 
بیمه را حضور در مدارس دانست و گفت:صنعت بیمه برای تعمیم امر بیمه 
و رفع نگرانی ها و ایجاد فضای آرامش در جامعه برنامه های متنوعی دارد 

که یکی از مهمترین آنها فرهنگسازی از طریق مدارس است.
صنعت بیمه می تواند با آموزش بیمه به دانش آموزان این فرهنگ 

را به خانواده ها نیز انتقال دهد.
رئیس کل بیمه مرکزی ســاده سازی مفاهیم بیمه ای را یکی از 
راهکارهای ترویج فرهنگ بیمه اعلام کرد و گفت: به همین منظور بیمه 
مرکزی در تعاملاتی با وزارت آموزش و پرورش، مطالب بیمه ای را در کتب 

درسی و مجلات رشد گنجانده است.
دکتر علی استادهاشمی ، دانش آموزان را سفیران بیمه نامید و گفت: 
صنعت بیمه با سرمایه گذاری و آموزش مناسب مزایای بیمه به کودکان 

می تواند، گام موثری در افزایش ضریب نفوذ بیمه بردارد.
وی همچنین با اشاره به بیمه حوادث دانش آموزی گفت: این بیمه 
نامه به صورت ۲4 ساعته بوده و حوادث دانش آموزان را تحت پوشش قرار 

می دهد.
بر اســاس این گزارش، دکتر مجید مشعلچی _ قائم مقام بیمه 
مرکزی، دکتر علی بنیادی نائینی _ معاون طرح و توسعه_، دکتر محمود 
حق وردیلو _ معاون نظارت _ و مجتبی حیدری _ معاون توسعه مدیریت 
و منابع _ با حضور در مدارس مناطق مختلف تهران و شهرری به مناسبت 

هفته بیمه و فرارسیدن سیزدهم آذرماه _روز ملی بیمه_ به سخنرانی 
پرداختند.

شایان ذکر است در پایان این برنامه ها ، هدایا و کتب بیمه ای کودکان 
به دانش آموزان اهدا شد.

شورای توسعه ورزش در صنعت بیمه، زمینه ساز ترویج 
فرهنگ ورزش و نشاط سازمانی است

دکتر استاد هاشمی ، ضمن قدردانی از تشکیل  شورای ورزش صنعت 
بیمه و تلاش های مسئولین این شورا برای برگزاری سومین دوره مسابقات 
ورزشی گفت: این رقابتها که با عنوان گرامیداشت شهدای غزه برگزار شده 

است یک اقدام در مسیر حمایت از حقانیت انسان های مظلوم است.
او پس از اهداء مدال قهرمانان افزود: پیشنهاد می شود شورای ورزش 
در تقویم ورزشی صنعت بیمه، رقابت های ورزشی در استانها و همچنین 
مسابقات ویژه بازنشستگان، فرزندان کارکنان و رقابت هایی برای مدیران 

صنعت بیمه را  نیز پیش بینی کنند.
وی تقویت رابطه صنعت بیمه با صنعت ورزش را باعث ارایه و معرفی 
محصولات جدید بیمه ای برای جامعه ورزش دانست و از مدیران عامل 
شرکتهای بیمه خواست در گسترش تعامل با نهادها و مجامع ورزشی و 

ورزشکاران تلاش کنند.
رییس کل بیمه مرکزی از مدیران عامل بیمه ما، کوثر ، دی، آسیا و 

نوین برای میزبانی مسابقات تشکر کرد.
ضمنا مجتبی حیدری معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه مرکزی 

از برگزاری مسابقات استانی در ایام دهه فجر خبر داد.
علیرضا محمدعلی رییس شورای ورزش بیمه مرکزی و دبیر شورای 
ورزش صنعت بیمه با ارائه گزارشی از روند سومین المپیاد ورزشی صنعت 
بیمه گفت :در این المپیاد ۱۱۰۰ ورزشکار از کارکنان صنعت بیمه از ۲۹ 
شرکت بیمه در قالب ۲۰۰ تیم بایکدیگر به رقابت پرداختند که بیمه دی 

در جدول توزیع مدالها در جایگاه نخست قرار گرفت و بیمه کوثر در مجموع 
مدالی در جایگاه دوم و دو تیم بیمه متقابل کیش و بیمه رازی مشترکا مقام 

سوم را به خود اختصاص دادند.
پلتفرم connect بیمه اتکایی تهران رواک رونمایی شد

با حضور رئیس کل و اعضای هیات عامل بیمه مرکزی و دبیر کل 
ســندیکای بیمه گران ایران پلتفرم آنلاین تبــادل اطلاعات مربوط به 

قراردادهای اتکایی بیمه اتکایی تهران رواک رونمایی شد.
دکتر استادهاشمی ضمن قدردانی از زحمات تیم بیمه اتکایی تهران 
رواک، رویکرد فن آورانه این شرکت را تحسین کرد و گفت: امیدوارم با این 
پلتفرم استانداردهای بین المللی تبادل داده مثل Acord سیستم به گونه 
ای پیاده سازی شود که با حداقل زمان ممکن بستر تبادل امن اطلاعات 

بین شرکت های بیمه فراهم شود.
اسماعیل داور پناه مدیر عامل شرکت اتکایی تهران رواک در مراسم 
رونمایی از پروژه connect گفت: واگذاری اتکائی اجباری با شیب تند در 
حال کاهش اســت ، تعرفه ها برداشته شده اما تحریم ها هم همچنان 

پابرجاست.
وی با اشاره به شرایط کنونی بازار اتکایی کشور گفت: در این شرایط 
به ابزار مناسبی برای مدیریت نیاز داشتیم که شرکتهای اتکایی باید بهتر 

تصمیم گیری کنند.
او در خصوص رسالت اصلی پروژه connect گفت: این پروژه امکان 
ثبت پیشنهاد واگذاری اتکایی به صورت انلاین را فراهم می کند، با استفاده 
از این پلتفرم کیفیت واگذاری ها افزایش می یابد و هزینه تمام شده شرکتها 
نیز کاهش پیدا می کند و  دارای پرتال کسب و کار است که به شرکتهای 
بیمه مستقیم این دسترسی را می دهد تا مدیریت واگذاری ها را به صورت 
شفاف انجام دهند ، این سیستم تحت بستر وب بوده و با رعایت اخرین 

استانداردهای امنیتی پیاده سازی شده است.

امضایبزرگترین
تفاهمنامه

همکاریبانکی
باصنایعملی

مسایران

دکتر ابوالفضل نجارزاده مدیرعامل بانک ملی ایران در آیین” افتتاح 
یکی از مدرن ترین خطوط تولید محصول استراتژیک »سِرُم« در شرکت 
داروسازی دانا”عزم جدی این بانک در دوره جدید مدیریتی ، براساس 
برنامه ریزی ها و سیاست های دولت، بانک ملی ایران در مسیر خروج 
از بنــگاه داری، واگذاری اموال و دارایی های مازاد قدم برمی دارد و بنا 

داریم این هدف با سرعت بیشتری محقق شود.
وی با بیان این که برآیند اقدامات و عملکرد بانک باید موجب خلق 
بنگاه شود و نه بنگاه داری، افزود: پرداختن به بانکداری به جای بنگاه 
داری بــه عنوان یک راهبرد، اقدامی اســت که بانک ملی ایران آن را 
سرلوحه فعالیت های خود قرار داده است و همه ارکان بانک در راستای 
عملیات بانکداری و منطبق بر رویه و چارچوب های بانک عمل می کنند. 
بنگاه داری وظیفه بانک نیست، بلکه بانک بنگاه خلق می کند و سپس 
آن را در اختیار مدیران بنگاه های اقتصادی متخصص قرار می دهد تا 
زمینه رشد اقتصادی، رونق تولید و اشتغالزایی در کشور را فراهم کنند. 
ما در نظام بانکی مطابق سیاست ها و راهبردهای اصلی دولت الزام به 
خروج از بنگاه داری هستیم و این اقدام و الزام را تا حصول نتیجه دنبال 
خواهیم کرد ،روند واگذاری بنگاه ها در سال جاری، با اصلاح روش ها و 
فرآیندها، این روند شتاب خواهد گرفت ، در صدد واگذاری اموال مازاد 
بانک به اشخاص حقیقی و حقوقی صلاحیت دار هستیم، با واگذاری 
اموال، منابع به دست آمده را در ایجاد واحدهای تولیدی جدید سرمایه 
گذاری و همچنین صرف امور زیربنایی و امور توسعه ای کشور خواهیم 

کرد.
او بر لزوم تلاش حداکثری برای تحقق شعار سال، بر حمایت از 
واحدهای تولیدی و طرح های ملی در جهت رونق تولید براساس اولویت 
های دولت تاکید کرد، اراده بانک بر این است که با حمایت و ارائه خدمات 
مناسب به تولیدکنندگان فعال داخلی و صادر کنندگان، زمینه رونق 
تولید، ایجاد فرصت های شغلی ،خودکفایی و ارزآوری را بیش از پیش 
فراهم کند. شفا دارو با سرمایه گذاری بانک ملی ایران توانسته است 
حدود ۲۰ درصد از سهم بازار داروهای آنتی بیوتیک را کسب کند و با 
راه اندازی خط سرم این شرکت ، ۱۶ درصد از سهم و نیاز کشور برای 

این محصول مهم و راهبردی، تامین خواهد شد./روابط عمومی 

سیاست اصلی بانك ملی ایران، خروج از بنگاه داری 
و واگذاری اموال و دارایی های مازاد است

آموزش های پایه ای بیمه در مدارس کشور از سرمایه گذاری های مولد اقتصادی به شمار می آید.دکتر مجید مشعلچی در 
جمع مدیران و دانش آموزان دبستان شهید مصطفی احمدی روشن در یافت آباد تهران گفت : محصولات و خدمات صنعت بیمه 
برای تمامی ادوار زندگی انسان ها طراحی شده و شهروندانی که از خدمات بیمه ای برخوردار نیستند با مشکلات جدی دست و 
پنجه نرم می کنند. قائم مقام بیمه مرکزی، تهیه حداقل پنج فقره بیمه نامه را از نیازهای اولیه خانوارها عنوان کرد و گفت: بیمه های 
دانش آموزی و بهره گیری از ظرفیت های متنوع آن می تواند زمینه های لازم را برای نهادینه سازی فرهنگ بیمه در کشور، فراهم 

کند.
وی با اشاره به این نکته که پرداخت غرامت در هنگام وقوع حادثه، بار مالی و روانی حادثه دیدگان را کاهش می دهد از دانش 

آموزان خواست تا بستگان موتورسیکلت دار خود را به دریافت بیمه نامه شخص ثالث تشویق کنند.
او با ابراز نگرانی از درصد پایین بیمه راکبان موتورسیکلت به ضرورت اطلاع رسانی گسترده و رویکرد فرهنگی در این حوزه 
تاکید کرد. عضو هیات عامل نهاد ناظر صنعت بیمه از شور و شوق و همچنین پرسش های مختلف بیمه ای دانش آموزان به عنوان 
یک فرصت ارزشمند یاد کرد و اظهار داشت: آشنایی دانش آموزان عزیز با رشته های بیمه ای و قابلیت های بیمه گری می تواند 
نقش موثری را در همگانی سازی محصولات این صنعت، ایفا کند و به همین خاطر ما جامعه دانش آموزی را سفیران صادق صنعت 

بیمه می دانیم./روابط عمومی 

زنگبیمهدردبستانشهید
احمدیروشننواختهشد

مجید مشعلچی

تقویت هوشمندسازی در فرایندهای بانکی از جمله اهداف بنیادین بانک پارسیان به شمار می آید.بانک پارسیان در حوزه 
بانکداری دیجیتال اقدام به عرضه محصولاتی با هدف دسترسی آسان مشتریان و کاهش مراجعات حضوری به شعب خود کرده 
است که دارای ویژگی های جذابی همچون؛ استفاده از احراز هویت، خرید شارژ و افتتاح حساب غیرحضوری به همراه فرایندهای 
غیرحضوری تشکیل پرونده برای اعطای تســهیلات و دریافت کارت اعتباری چند بخشی می باشد که در این مطلب به آن 
پرداخته شده است.این بانک با هدف ارتقا و تقویت نقش هوشمند سازی در فرایندهای بانکی و در راستای دسترسی آسان و سریع 
متقاضیان درخواست تسهیلات و خدمات بانکی اقدام به راه اندازی محصولات مدرن در حوزه بانکداری دیجیتال کرده است و 
دستاوردهای چشمگیری را در این حوزه توانسته به ثبت برساند.بانک پارسیان برنامه های خود را بر محور فناوری و تقویت این 
حوزه با ورود نظام بانکداری به توسعه صنعت هوشمند سازی فعالیت ها مستقر نموده و در این مسیر هفت محصول مدرن؛ سبد 
محصولات موبایلی، سامانه تسهیلات غیرحضوری، کارت اعتباری چندبخشی، پلتفرم بانکداری باز کبالت، محصول پارسینس، 
چکاد)چک امن دیجیتال( و امضاء دیجیتال را برای جامعه هدف و متقاضیان خود عرضه کرده است؛ سبد محصولات موبایلی بانک 
؛ برنامه های کاربردی یا همان اپلیکیشن ها همواره نقشی اساسی در سرعت انجام فعالیت های بانکی دارند . در این راستا، بانک 
پارسیان با شناخت از نیاز مشتریان و متقاضیان خدمات بانکی اقدام به ارائه محصولات مختلفی در سبد محصولات موبایلی پارسیان 

کرده است که هر کدام دارای مزیت ها و ویژگی هایی منحصر به فرد می باشد که در ذیل به آنها می پردازیم./روابط عمومی 

هفتدستاوردبانکپارسیاندر
حوزهدیجیتالوبانکداریمدرن

بانک پارسیان

بانک پاسارگاد به موضوع »مسئولیت پذیری اجتماعی«، نگاهی همه جانبه دارد و تمامی فعالیت های خود را در راستای تحقق 
منافع عمومی و خلق ارزش مشترک سامان دهی نموده است، بر این اساس توسعه فرهنگی که از جمله نمودهای عملی آن ساخت 
فضاهای فرهنگی مانند کتابخانه است نیز به عنوان یکی از ارکان اصلی این تفکر مورد توجه قرار گرفته است.ساخت کتابخانه به 
عنوان گنجینه اي از دانش هاي گوناگون و مکاني براي انجام تحقیقاتی که محققین در آن به مطالعات علمي و بررسي دانش موجود 
می پردازند، دارای اهمیت بسزایی می باشد. دانش موجود در کتابخانه ها پایه و اساس توسعه نسل ها را با انتقال تجربیات و افزایش 
سطح آگاهی فراهم می کند.کشور ما با وجود غناي فرهنگي و داشتن سابقه بسیار طولاني تمدن اسلامي، متأسفانه از نظر میزان 
مطالعه در سطح پاییني قرار دارد و این در صورتي است که امروزه یکي از شاخص هاي رشد ملي در هر کشوري توسعه کتاب و 
کتابخواني است. بنابراین مطالعه و پژوهش صرفا پیشه ژرف اندیشان، عالمان و اساتید نیست و همه اقشار به ویژه دانش آموزان و 
دانشجویان باید به  عنوان بخشی از زندگی روزانه خود برای آن برنامه ریزی داشته باشند. توجه به مطالعه و فرهنگ آن در تکامل 
فردی و اجتماعی افراد جامعه نقشی بسزایی دارد و سرانه مطالعه، دوستی با کتاب و میزان تولید و مصرف کالاهای فرهنگی، از 
شاخص های مهم توسعه یافتگی در جوامع محسوب می شود.بانک پاسارگاد با درک این نیاز و اتکا به فرهنگ غنی پاسارگادی که 
مسئولیت های اجتماعی را به  عنوان یکی از ارکان اصلی فعالیت های این بانک تبدیل کرده  است، همواره به ترویج فرهنگ کتاب 
و کتاب خوانی و توسعه فضاهای فرهنگی از جمله کتابخانه ها اهتمام ورزیده و اقدامات قابل توجهی در این راستا انجام داده است.

فرهنگغنیپاسارگادی،
همراستابافرهنگکتاب
وکتابخوانی

بانک پاسارگاد

به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، به منظور تعامل و گسترش همکاری های بیمه ای، ، نشستی با حضور مدیران ارشد 
آموزش و پرورش استان قزوین ، رئیس و برخی از کارکنان شعبه قزوین بیمه دانا در شهرستان رودسر برگزار شد.اباذر 
نوروزی رئیس شعبه قزوین بیمه دانا ، ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این شعبه و نحوه ارائه خدمت به فرهنگیان این استان، 
خواستار افزایش تعامل و همکاری های دوجانبه به منظور گسترش و توسعه ی فرهنگ بیمه در سطح استان قزوین شد.وی 
روند صدور بیمه نامه ثالث و بدنه، سایر بیمه نامه های خرد را یادآور و با اشاره به ضرورت افزایش بیمه نامه های مذکور، 
خواستار تقویت همکاری ها با هدف رفع مشکلات احتمالی بیمه شدگان این استان شد.حسن رحیم خانی معاون مدیر 
کل آموزش و پرورش استان قزوین، با تاکید بر نقش والای فرهنگیان در رشد و اعتلای جامعه، افزود: امیدواریم با همکاری 
خوب بیمه دانا به طور مستمر و بیش از پیش شاهد افزایش خدمات بهینه به معلمان این استان باشیم.نقی سیاهکالی 
مرادی مدیر کل آموزش و پرورش قزوین نیز خواستار تعامل هر چه بیشتر بیمه دانا و  مسئولین اداره تعاون شهرستان ها 
شد و ضمن قدردانی از خدمات بیمه دانا و رضایتمندی فرهنگیان از نحوه خدمت رسانی این شرکت، افزود: امیدواریم با 
تعامل موجود بین طرفین قرارداد، از این پس شاهد تسریع در روند پرداخت خسارت به بیمه شدگان این استان باشیم.
گفتنی است پس از اهدای لوح تقدیر بیمه دانا به مسئولین آموزش و پرورش استان قزوین، رئیس و کارکنان شعبه قزوین 

بیمه دانا نیز با دریافت لوح تقدیر از سوی آموزش و پرورش این استان مورد تقدیر قرار گرفتند. 

نشستمشترکمدیران
ارشدآموزشوپرورش
استانقزوینبابیمهدانا

به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، اواخر آبانماه سال جاری، مدیرعامل بانک کارآفرین به همراه معاون امور شعب و 
توسعه بازار راهی شیراز شد تا در راستای تبیین اهداف و استراتژی های بانک و بررسی دستاوردها و همچنین رفع کاستی های 
احتمالی، دیداری صمیمانه با همکاران شعبه های کریمخان زند، امیرکبیر و ستارخان داشته باشد.برمبنای پایش عملکرد شعب 
در تابستان سال جاری، شعب بانک در شیراز موفق شده اند ضمن حفظ روند مثبت خود در دستیابی به اهداف تعیین شده از 
طریق جذب صنایع بزرگ، حمایت از کسب وکارها و شرکت های دانش بنیان و ارائه سریع و مناسب خدمات به مشتریان، جایگاه 
شایسته ای در بین شعب سراسر کشور نیز کسب کنند. دکتر احمد بهاروندی در جریان دیدار با همکاران، به پتانسیل کم نظیر 
استان فارس در حوزه های مختلف صنعت، گردشگری و ... اشاره کرد و گفت: »شناخت نقاط قوت استان در زمینه های متعدد 
اقتصادی و ایجاد همکاری و تعامل مناسب با مشتریان باید همواره مورد توجه جدی قرار بگیرد. دستیابی به این مهم هم جز با 
بهره مندی از تیم حرفه ای و حفظ روحیه همدلی به دست نمی آید. خوشبختانه همکاران ما در شعب شیراز نشان داده اند که در 

این مسیر حرکت می کنند و امیدوارم با تقویت نقاط مثبت و رفع کاستی های احتمالی، همچنان شاهد روند رو به رشد باشیم.«
مدیرعامل بانک بر لزوم هماهنگی کامل شعب شیراز در همراهی با »پروژه مهاجرت« نیز تاکید کرد و افزود: »همکاران ما 
در شعب باید آمادگی لازم برای تغییر در سیستم بانکداری متمرکز بانک )کُر بانک( را داشته باشند تا بتوانیم با سرعت بیشتری 

به هدف نهایی خود که تبدیل شدن به یک بانک کاملا هوشمند است، برسیم.«

تاکیدبرتقویتارائهخدمات
دربازدیدمدیرعاملازشعب
شیراز

 احمد بهاروندی

معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه مرکزی در دیدار با کارکنان نهاد ناظر صنعت بیمه:
از سرمایه های راستین و منابع انسانی بیمه ای صیانت خواهد شد

نگاه مجموعه نهادناظر صنعت بیمه به کارکنان خود ، نگاه سرمایه ای است و منابع انسانی را منبع ارزش آفرین می 
داند . به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، مجتبی حیدری با تاکید بر بهره گیری از ظرفیت 
های منابع انسانی در پیشبرد اهداف سازمانی، اعلام کرد: سرمایه انسانی بخش های خدماتی نظیر صنعت بیمه با منابع 
انسانی واحدهای تولیدی متفاوت است و به همین خاطر توانمند سازی سرمایه انسانی بیمه مرکزی را در دستور کار قرار 
داده ایم.معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه مرکزی از ضرورت رفع دغدغه های معیشتی کارکنان خبر داد و اظهار داشت: 
ارتقای سرمایه های فکری کشور از رسالت های این معاونت است و البته باید مرز بین کارکنان شایسته و ناکارآمد مشخص 
شود.وی در همین راستا افزود: افزایش دانش، مهارت و انگیزه لازم کارکنان، مهمترین وظیفه سازمان است و به همین 

خاطر در مسیر رشد کیفیت زندگی کاری همکاران گام برخواهیم داشت . 
گفتنی است در پایان این نشست، مجتبی حیدری در خصوص موضوعاتی نظیر: راهکارهای بهبود شرایط معیشتی،  

آموزش های حرفه ای و بین المللی ، شایسته گزینی و حوزه های دیگر به پرسش های کارکنان بیمه مرکزی پاسخ داد.

نگاهمجموعهنهادناظر
صنعتبیمه،منابعانسانیرا
منبعارزشآفرینمیداند

مجتبی حیدری

هفته پیش بود که بیمه البرز محصول جدیدی دیگر به نام »بلوط« را روانه بازار کرد. رویکردی که می تواند با 
تحریک طرف تقاضا انگیزه خرید را برای متقاضیان بیمه ای افزایش دهد و ریسک های اقتصادی را در کشور با کاهش 
رو به رو سازد. در ابتدای سال جاری بیمه البرز با رونمایی از شوکا »علامت سوالی« جدید در صنعت بیمه تعریف کرد 
اما آمارها نشــان می دهد که »شوکا« از محدوده »علامت سوال« در ماتریس بوستون در حال جا به جایی است و 
احتمالا  »ستاره« خواهد شد.آمارهای بیمه البرز نشان می دهد که میزان فروش بیمه های زندگی اندوخته دار از ۱۳۳ 
میلیارد تومان در ۶ ماهه ۱۴۰۱ به ۹7۶ میلیارد تومان در ۶ ماهه امسال رسیده است که این رقم نسبت به ۶ ماهه سال 
قبل بالغ بر 7۳۳ درصد رشد را نشان می دهد.موسی رضایی اخیرا اعلام کرد که میزان فروش شوکا تا آبان ماه سال 
جاری به ۱۵22 میلیارد تومان رسیده است، به عبارت دیگر میزان فروش شوکا بالغ بر ۱۱۰۰ درصد رشد را تجربه کرده 
است. این در حالی است که میزان فروش بیمه های زندگی اندوخته دار بیمه البرز در ۱2 ماهه ۱۴۰۱ نیز 2۹۱ میلیارد 
تومان گزارش شــده است.فروش حق بیمه در بیمه البرز در ۶ ماهه ابتدای امسال به بیش از 8۹۰۰ میلیارد تومان 

رسیده. این رقم در مدت مشابه سال قبل ۴۱۰۰ میلیارد تومان بوده است.
افزایش فروش بیمه های زندگی شوکا سبب شده که ذخایر ریاضی بیمه البرز از رشد 8۰ درصدی برخوردار 

شود و به رقم ۱7۰۰ میلیارد تومان در ۶ ماهه امسال برسد./روابط عمومی 

بیمهالبرزدرآستانه
رونماییازمحصولیدیگر

موسی رضایی

کارشناسان بیمه آسیا در واحد خسارت شعبه آبادان از پرداخت بیش از 2 میلیارد ریال خسارت جعلی جلوگیری 
کردند. به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، در پی واژگونی خودرویی در بندر ماهشهر ، پرونده ای به منظور پرداخت 

خسارت از محل بیمه نامه بدنه، در شعبه آبادان بیمه آسیا تشکیل شد.
براساس این گزارش، پس از تکمیل پرونده، در بررسی های انجام شده، صحت گزارش خسارت مورد تردید قرار 
گرفت و با پیگیری کارشناسان شعبه و تحقیقات محلی از مکان وقوع حادثه و تصاویر اخذ شده، مشخص شد که خودروی 
حادثه دیده و خودروی بیمه شده، جابه جا شــده اند.این گزارش می افزاید، بدین ترتیب با تلاش، دقت و پیگیری 
کارشناسان فنی بیمه آسیا در شعبه آبادان، جابه جایی خودرو و نیت سوء صاحب خودرو برای اقدام مجرمانه اثبات 
گردید و از پرداخت بیش از 2 میلیارد ریال خسارت جعلی جلوگیری شد؛  بیمه آسیا قهرمان مسابقات دارت صنعت 
بیمه شــد ؛ بیمه آسیا، با برتری کامل مقام اول مسابقات دارت  سومین المپیاد ورزشی صنعت بیمه را کسب کرد. در 
مسابقات دارت صنعت بیمه)آقایان (، بیمه آسیا  با اقتدار و برتری کامل مقام اول شرکت های بیمه حاضر در  این مسابقات 
را کسب کرد، ۱۶ شرکت بیمه و ۴2 تیم دونفره در مسابقات دارت آقایان شرکت کردند و بیمه آسیا مقام اول، بیمه مرکزی 
مقام دوم و بیمه  سامان و بیمه مرکزی مشترکا مقام سوم را به دست آوردند. بنابر این گزارش، تیم دارت بیمه آسیا با 

ترکیب احسان دودانگه و محسن چیت سازیان و سرپرستی مهدی هندیونی در این مسابقات شرکت کرده بود.

بیمهآسیاازپرداختبیشاز2
میلیاردریالخسارتجعلیدر
آبادانجلوگیریکرد

شرکت بیمه آسیا شرکت بیمه دانا

خبر

آیین رونمایی از وام قرض الحسنه بدون کارمزد با حضور وزیر امور اقتصاد 
و دارایی، رئیس کل بانک مرکزی، مدیران عامل بانک ها، دبیر شورای فقهی بانک 
مرکزی، رییس کمیسیون شورای اقتصادی و جمعی از نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار شد.
محمدحسین حسین زاده مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت در این 
آیین با تاکید بر اینکه وام قرض الحسنه بدون کارمزد ریشه شرعی دارد،  گفت: 
برخی فتاوای شیعه و سنی گرفتن کارمزد توسط قرض دهنده را جایز نمی دانند.
با توجه به اهمیت این مهم، روی این موضوع ۲۰ سال کار پژوهشی و برای 
فراهم کردن زیرساخت ها چندین سال کار عملیاتی انجام شد که در دو سال 
اخیر سرعت بالایی گرفت و همه مسئولان نظام، شورای فقهی و رییس کل بانک 
مرکزی نیز از این مسیر حمایت کردند تا شاهد تحقق وام قرض الحسنه بدون 
کارمزد در نظام بانکی باشیم.برای اینکه یک نهاد قرض الحسنه بتواند وام بدون 
کارمزد بپردازد، باید مراکز هزینه ها شناسایی و کاهش یابند که در بانک قرض 
الحسنه رسالت با پیاده سازی بانکداری بدون شعبه ۸۰ درصد هزینه ها کاهش 
پیدا کرده، برخی هزینه های دیگر نیز مانند تهیه کارت، ســفته الکترونیک، 
اعتبارسنجی و... فعالیت اصلی بانک نیست که برای این موارد نیز برنامه ریزی 

صورت گرفت و خدمات دهندگانی آن ها را بر عهده گرفتند.
در پایان این مراسم از تمبر یادبود آیین وام قرض الحسنه بدون کارمزد که 
به امضای وزیر اقتصاد و دارایی، رئیس کل بانک مرکزی، دبیر شورای فقهی بانک 
مرکزی، رییس کمیسیون شورای اقتصادی و مدیرعامل بانک قرض الحسنه 

رسالت رسید، رونمایی شد.
تقدیر از بانک قرض الحسنه رسالت به عنوان حامی اشتغال مددجویان

درهمایش تقدیر از یاوران اشتغال و خودکفایی از مدیرعامل بانک قرض 
الحسنه رسالت به عنوان بانک عامل پرداخت وام قرض الحسنه به مددجویان 

کمیته امداد و توانمندسازی قشر نیازمند تقدیر شد.
همایش » تقدیر از یاوران اشتغال و خودکفایی«، بانک های عامل در اعطای 
وام به مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( با حضور خاندوزی وزیر اقتصاد، 
بختیاری رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( و مدیران عامل بانک های دولتی 

و خصوصی و در محل باشگاه فرهنگی آموزشی بانک سپه برگزار شد.
کارگاه آموزشــی بانکداری اسلامی با حضور دکتر خوش اخلاق، ناظر 
شرعی بانک قرض الحسنه رسالت، در محل دانشگاه توسعه اجتماعی رسالت 

برگزار شد./ روابط عمومی 

وام قرض الحسنه بدون کارمزد در بانك 
قرض الحسنه رسالت عملیاتی شد

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478
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 )e-Atros( خط تولید انبوه اتوبوس برقی ای- آتروس
ایران خودرو دیزل، در مراسمی با حضور وزیر صمت، رییس 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس، معاون حمل و نقل وزارت 
صمت، رییس سازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران و 
شــهردار کرج و جمعی از نمایندگان مجلس، افتتاح و آماده 

بهره برداری شد.
ظرفیت تولید اتوبوس برقی ای-آتروس سه هزار دستگاه 
در سال اســت. برای تولید این محصول، از سالن های تولید 
اتوبوس دیزلی آتروس با تجهیز برخی ابزارهای مخصوص برای 
نصب باتری، موتور و بستن اتصالات برقی استفاده شده است.
این محصول با بهره گیری از موتور پر قدرت با توان ۳۵۰ 
کیلووات و حداکثر گشتاور ۳۵۰۰ نیوتن متر، قدرت و شتاب 
اولیه بســیار بالایی دارد و از نســخه دیزلی عملکرد بالاتری 

خواهد داشت.
اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل هم چنین با استفاده از  
بستر مخابراتی می تواند به مرکز کنترل از راه دور وصل شود 
تا علاوه بر نظارت بر مشخصه های عملکردی، قابلیت اطلاع 
رســانی به راننده برای جلوگیری و برطــرف کردن عیوب 
احتمالی نرم افزاری و ســخت افزاری را نیز دارا باشد. بدین 
ترتیب تمامی اتوبوس های ناوگان قابلیت اتصال به یکدیگر و 
مرکز داده را دارند و برای اولین بار در ایران مفهوم خودروهای 
متصل هوشــمند  )Intelligent Connected car( در 

خودروهای تجاری پیاده سازی شده است.
اتوبوس ای-آتروس، از قابلیت شیب روی ۲۰ درصدی، 
ظرفیت ۸۰ مسافر و بازیابی انرژی در زمان ترمزگیری و حرکت 
در سراشــیبی ها، برخوردار است. این اتوبوس در مدت زمان 
حدودا سه ساعت به طور کامل شارژ شده و با ظرفیت باتری 
۳۵۰ کیلووات ســاعت، می تواند تا حــدود ۲۵۰ کیلومتر 

پیمایش داشته باشد.
این محصول دارای گارانتی دو ســاله یا پیمایش ۲۰۰ 
هزارکیلومتر بوده و نیز موتور آن دارای پنج سال و باتری آن 

نیز از هشت سال گارانتی برخوردار است.
گفتنی است، اتوبوس برقی ای-آتروس، موفق به دریافت 
لوح زرین برترین نوآوری ایرانی از هفتمین جشــنواره ملی 
نــوآوری برتر ایرانی در ســال ۱4۰۱ و به عنوان نخســتین 
خودروی برقی در کشور، موفق به اخذ استانداردهای ۸۵ گانه 
از ســازمان ملی استاندارد ایران شد و پس از آن، تجهیز خط 
تولید این محصول با نگاه به آینده فن آوری خودروهای تجاری 
برقی و استفاده حداکثری از امکانات داخل کشور در شرکت 

ایران خودرو دیزل کلید خورده است.
 ارزش افزوده صنعت خودرو 

در مالکیت فرآیند تولید خودرو برقی است
علیمردان عظیمی، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
در آیین افتتاح خط تولید انبوه اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل 
با تاکید بــر اهمیت تولید خودرو برقی با وضعیت موجود در 
ســوخت و بالا رفتن میزان مصرف از تولید با توجه به تعداد 
بالای تولید خودرو، اظهار کرد: آلودگی هوا از جمله مواردی 
است که خسارت های پنهانی را به افراد جامعه وارد می کند 

که لازم است این موضوع را با جدیت دنبال کنیم. 
وی با اشاره به راهکار کوتاه مدت موجود مبنی بر تامین 
خــودروی برقی مــورد نیاز بازار پیش از تولیــد داخلی آن، 
خاطرنشــان کرد: این محصولات برقی برای بهره برداری در 
سیستم حمل و نقل عمومی وارد شده و طبق برنامه ترسیم 

شده در مراحل بعدی نسبت به مونتاژ و داخلی سازی آن اقدام 
خواهیم کرد تا در این زمینه نیز دانش فنی تولید را کســب 

کنیم.  
 ایران خودرو در تولید خودرو برقی 

در کشور پیشگام است
وی ضمــن تقدیر از حمایت های وزیر صمت در زمینه 
توسعه خودرو برقی افزود: ایران خودرو به عنوان بزرگ ترین 
خودروســاز کشــور در تولید خودرو برقی پیشگام شده و با 
طراحی نســخه برقی تارا و ری را در تلاش اســت تا هم پای 

پیشرفت های جهانی حرکت کند.
عظیمی سیاست وزارت صمت در تولید خودروی برقی 
را سیاستی فرا وزارتخانه ای دانست و گفت: از مجلس و رییس 
کمیســیون صنایع مجلس درخواســت می کنیم، موضوع 
خودروی برقی را جدی گرفته و سایر بخش های کشور را برای 
ایــن طرح ضروری و آینده نگر یکپارچه کنند. اگر این اتفاق 
نیفتد، ما در برابر سلامت تک تک افراد جامعه مسوول خواهیم 
بود . باید برنامه ای تدوین شــود تا ســایر بخش های دولت و 
وزارتخانه ها در این خصوص به مشــارکت کرده و به وزارت 

صمت کمک کنند.
 منافع توسعه خودروهای برقی 
ظرف پنج سال به دولت باز می گردد

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با تاکید بر این که 
منافع مورد اســتفاده برای تولید و توسعه خودروی برقی در 
صورت تحقق، در کم  تر از پنج سال به دولت باز خواهد گشت، 
تصریح کرد: ایران خودرو تمام عزم و اراده و تلاش خود را برای 

تولید خودروی برقی به کار خواهد بست.
وی با اشاره به طراحی تارا هیبرید، تارا برقی و ری را برقی 
بیان کرد: نسخه برقی تارا تولید شده و معاونت فنی ریاست 
جمهوری این خودرو را تایید کرده و با گروه مپنا نیز تفاهمی 
داشته ایم و زیرساخت های برقی این خودروها و ایستگاه های 

شارژ آن بر عهده این شرکت گذاشته شده است. 
عظیمی اظهار امیدواری کرد، در کم تر از یک سال و نیم 
آینده محصول برقی ایران خودرو به مرحله تولید انبوه برسد. 

این خودروهای برقی باید صد در صد ایرانی باشند.

 به سمت عمق دادن 
به تولید داخل خودروهای برقی حرکت می کنیم

وی در تشــریح راهبرد ایران خودرو در واردات خودروهای 
برقی، اظهار کرد: ایران خودرو شریکی را انتخاب کرده که ضمن 
دارا بودن کیفیت بالای محصــولات، در فرصت کوتاهی امکان 
واردات به صورت CKD و سپس حرکت به سمت عمق دادن به 
تولید داخل را در اختیار این مجموعه بگذارد و بومی سازی فناوری 
خودروهای برقی با جدیت از سوی تمام ارکان گروه صنعتی ایران 
خودرو دنبال می شود چراکه قطعا ارزش افزوده صنعت خودرو 
ایران در آینده تولید خودروهای برقی توسط خودروسازان داخلی 
به معنای مالکیت زنجیره ای کامل در طراحی، مهندسی و تولید 

است.
عظیمی با اشــاره به چالش های جدی پیش روی صنعت 
خودرو کشور، در کنار مواردی همچون شدت بالای مصرف  انرژی 
و مســایلی که در آینده ای نزدیک کشــور در حوزه ســوخت و 
همچنین محیط زیست با آن مواجه است، اظهار کرد: این مسایل 
صنعت خودرو را در مسیر انتخابی اساسی قرار داده است، از نظر 
ما راه حل مشــکلات فعلی این صنعت در شرایط کنونی کشور، 
تمرکز بر خودروهای برقی است و بر همین اساس گروه صنعتی 
ایران خــودرو تمام قد از تلاش و برنامه ریزی وزارت صمت برای 
توســعه برقی سازی خودروها به ویژه حمل و نقل عمومی در فاز 
نخست حمایت می کند و توسعه تحول محور با اتکا به تولید ملی 
را فراتر از دیگر تولیدکنندگان در راس فعالیت خود قرار داده است.

 نیازمند همکاری دولت و شهرداری ها 
برای تامین زیرساخت ها هستیم

وی تمرکز بر توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی با خودروهای 
برقی را تصمیم هوشمندانه وزارت صمت دانست و تصریح کرد: 
این تصمیم ضمن زمینه ســازی برای ترویج فرهنگ استفاده از 
خودروهای برقی در ســطح عموم جامعه، به توســعه سریع تر 
زیرساخت های مورد نیاز این صنعت کمک می کند و امیدواریم 
با توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی، خیلی سریع شاهد همکاری 
دولت و شــهرداری ها برای توسعه زیرســاخت های شارژ این 
خودروها باشــیم تا یکی از مهم ترین دغدغه ها در صنعت و بازار 

خودروهای برقی برطرف شود./روابط عمومی 

هفته نامه اقتصادی ایران

اولین خط تولید انبوه اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل افتتاح شد

رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان این که امروز توسط جوانان کشور و کارکنان ایران خودرو دیزل، افتخار تولید اتوبوس برقی حاصل شده 
است، گفت: از مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو برای این که بسیار پاسخ گو بوده و با جدیت پی گیر مسایل و مشکلات هستند قدردانی می کنم.عزت الله اکبری 
تالارپشتی، در رویداد افتتاح نخستین خط تولید انبوه اتوبوس برقی در شرکت ایران خودرو دیزل، ضمن تشکر از وزیر صمت برای پی گیری و جدیت در زمینه تولید 
و توسعه خودروهای برقی، بر لزوم ثبات و تثبیت مدیریت خودروسازی های کشور تاکید کرد.وی با بیان این که به عنوان نماینده مجلس شورای اسلامی از طرف 
خودم و سایر نمایندگان کمیسیون صنایع از شهردار کرج برای این اقدام استراتژیک و شجاعانه خرید اتوبوس برقی از ایران خودرو دیزل تشکر می کنم، بیان کرد: 
مجلس و به ویژه کمیسیون صنایع برای ایجاد ثبات در مدیریت خودروسازان در کنار وزیر صمت ایستاده است. رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی، با بیان این که باید شهرداری ها و دولتی ها پای کار بیایند، کشور را پر از نیروهای با کفایت و با انگیزه دانست و اظهار کرد: باید برای عبور از قیمت گذاری دستوری 

در دولت اقداماتی انجام شود، حتما از این موضوع حمایت کرده و برای هماهنگی ها جلسه برگزار می کنیم.

مجلسازثبات
مدیریتدر
خودروسازان
حمایتمیکند

بیمه سینا در مسیر رشد و تعالی است

 رئیس بنیاد مستضعفان در همایش سراسری مدیران شرکت بیمه 
سینا، این مجموعه را در مسیر رشد و تعالی دانست و گفت: خواسته من از 
این شرکت آن است که برای ارتقاء فرهنگ بیمه و توسعه خدمات گیرندگان 

از این صنعت، پیشگام شود.
به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سینا، حسین دهقان در همایش 
سراسری مدیران شرکت بیمه سینا که همزمان با بیستمین سال روز تاسیس 
شرکت برگزار شد، با بیان این که فرهنگ بیمه در کشور ما باید بیش از پیش 
توسعه یابد، عقب ماندن صنعت بیمه در ایران نسبت به جهان را غیرقابل 
قبول دانست و خاطرنشان کرد: در شرایطی که گفته می شود بیش از ۳۰۰ 
محصول و خدمت بیمه ای توسط بیمه گران بزرگ جهان ارائه می شود، 

این عدد در کشور ما بسیار محدود و نیازمند تعریف خدمات جدید است.
وی تولید ارزش افزوده برای گیرندگان خدمات بیمه ای را از الزامات 
پیشرفت صنعت بیمه خواند و با تاکید بر این که مخاطب شناسی و تعریف 
خدمات متناسب با نیاز متقاضیان، از الزامات حرکت رو به رشد بیمه گران 
است، افزود: اگر خدمات گیرندگان از بیمه سینا راضی باشند، به مبلغان آن 

تبدیل خواهند شد.
رئیس بنیاد مستضعفان همچنین شناسایی و تعریف پوشش بیمه 
ای برای ریسک های جدید را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشان کرد: توسعه 
دانش و فناوری در صنعت بیمه برای ارتقای سطح فرهنگ و افزایش پوشش 

بیمه ای کشور باید جزو اهداف شرکت بیمه سینا باشد.
وی پیشرفت در حوزه های دانش، فناوری و اقتصاد را بدون حد و مرز 
دانست و با تاکید بر این که در مسیر توسعه، نباید به اعداد و ارقام محدود شد، 
اظهار کرد: افق بلندی که ما برای پیشــرفت در نظــر گرفته ایم، باید با 
شاخص های سخت گیرانه و دقیق همراه باشد و نباید به رشدهای کنونی 

اکتفا شود.
رئیس بنیاد مستضعفان با اشاره به این که فرهنگ بیمه و بیمه گری 
در کشور ما ضعیف است و صنعت بیمه ما با صنعت بیمه دنیا فاصله زیادی 
دارد، افزود: همه سطوح مردم نیازمند بیمه هستند، اما مخاطب شناسی، 
تعیین جامعه هدف، تعریف خدمت و ارائه خدمت به مخاطب، کار بیمه  گران 
است. دهقان، مطالعه ریسک های جدید به ویژه در حوزه استارتاپ هایی که 
مدتی پــس از راه اندازی، متوقف می شــوند را از حوزه های بکر عملیات 
بیمه گری خواند و گفت: ما باید در جایی که دیگران نمی توانند ارزش خلق 
کنند، به ویژه برای پوشش خطرات طبقه متوسط به پایین جامعه، خدمت 
ارائه کنیم. رئیس بنیاد مستضعفان تاکید کرد: کیک اقتصاد کشور زمانی 
بزرگ می شود که زمینه های جدید سرمایه گذاری را شناسایی و برای آنها 
برنامه ریزی کند، اما در این مسیر نیز ما بر اصول خود پایبندیم و از آنها کوتاه 
نمی آییم.دهقان همچنین ارائه خدمات بیمه ای با استفاده از ساز و کار اتکایی 
را باعث ایجاد فرصت های جدید برای خدمات رسانی به متقاضیان و نیز 
مدیریت بهتر ریسک دانست و از مدیران بیمه سینا خواست در این حوزه 

برنامه ریزی لازم را داشته باشند.
رئیس بنیاد مستضعفان با قدردانی از اقدامات شرکت بیمه سینا در 
فضای صنعت بیمه کشور، این شرکت را در مسیر رشد و تعالی دانست و 
گفت: خواسته من از شرکت بیمه سینا آن است که در توسعه دانش و فناوری 
بیمه، برای ارتقاء فرهنگ بیمه و توسعه خدمات گیرندگان از این صنعت، 

پیشگام شود.

گفتگو خبر
خودروسازان و وزارت صمت باید 

متولیان قیمت گذاری را درخصوص 
رشد بهای محصولات قانع کنند 

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودرو
قیمت های دستوری و کاهش قدرت خرید مردم در ایجاد رکود در بازار 
تاثیرگذار بوده است. آنچه بیش از همه بازار خودرو را از شرایط رکود خارج و 
زمینه ســاز رضایت تولیدکننده و مصرف کننده می شود نزدیکی قیمت 
کارخانه و بازار است که می تواند با کنار زدن انگیزه سوداگری، ضمن انتفاع 

مصرف کننده، از زیان خودروساز هم جلوگیری کند.
اگر خودروسازان بتوانند خودروهایشان را با هزینه تمام شده به علاوه 
سود معقول راهی بازار کنند، از زیان دهی خارج خواهند شد. خودروسازان و 
وزارت صمت باید متولیان قیمت گذاری را درخصوص رشد بهای محصولات 

قانع کنند.
مسلما هیچ یک از مسیرهای فروش محصولات خودروسازان، راهکار 
اساسی بازار خودرو نیست چراکه این راهکارها نه تنها تعهدات خودروسازان 
را بالا برده اند بلکه با هر تغییری در نرخ ارز و افزایش تورم باز هم شاهد افزایش 

تقاضای کاذب و هجوم جدیدی به بازار خودرو خواهیم بود.
امروز به دلیل تاثیر اخبار سیاسی و نوسانات ارزی، قیمت ها در بازار 
خودرو با وضعیت بی ثبات و البته رکود تقاضا همراه شده اند. مسلما در چنین 
سیستمی نه خودروساز و نه مصرف کننده هیچ کدام امکان تصمیم گیری و 
سرمایه گذاری را نخواهند داشت بنابراین در چنین شرایطی انتظار می رود 
دولت با رفع موانع و تصمیمات منطقی متولیان در به روزرسانی قیمت، امکان 
افزایش تولید خودروسازان را فراهم کنند تا با افزایش عرضه و نزدیکی نرخ 

بازار به قیمت کارخانه، شاهد خروج از وضع کنونی در بازار باشیم.
شورای رقابت هم باید براساس قیمت واقعی نهاده های تولید اقدام به 
تعیین نرخ محصولات خودروسازان کند، ازسوی دیگر خودروسازان هم باید 

شورای رقابت را در قبال رشد قیمت نهاده های تولید قانع و مطلع کنند.
تنها راهکار اساسی بازار خودرو را حذف سود آنی از بازار است. به طور 
قطع این جریان جز با نزدیکی قیمت کارخانه به بازار و خروج از قیمت گذاری 

دستوری میسر نخواهد شد.
با آزادسازی قیمت خودرو، چنانچه نرخ دلار هم افزایش یابد و خودرو 
نیز متاثر از این جریان افزایش قیمت داشته باشد اما این بار، بازار خودرو حاشیه 
سود چندانی برای خریداران نخواهد داشت و در این صورت با کاهش تقاضا 
در بازار، خودروســاز ناگزیر می شــود دو راهکار کاهش قیمت یا فروش 

تسهیلاتی را دنبال کند.
چنانچه خودروسازان بتوانند تولیداتشان را با هزینه تمام شده به علاوه 
سود معقول راهی بازار کنند، از زیان دهی خارج خواهند شد. ضمن اینکه در 
صورت سوددهی خودروسازان، بورس و بازار سرمایه نیز رونق خواهند گرفت.
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بندرچارک موفق به دریافت مجوز 

مرز دریایی شد

سازمان منطقه آزاد کیش با ایجاد و تکمیل زیرساخت های بندر چارک 
موفق به دریافت مجوز مرز دریایی از سوی کارگروه ویژه مرز دریایی استان 

هرمزگان برای این بندر شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش، 
عزت الله محمدی در مصاحبه با خبرنگاران گفت: سیاست  سازمان منطقه آزاد 
کیش توسعه بنادر زیرمجموعه خود در راستای ابلاغ سیاست های کلی توسعه 
دریامحور از سوی مقام معظم رهبری است. مدیرعامل شرکت توسعه و مدیریت 
بنادر و فرودگاه های کیش با اشاره به برگزاری نشست کارگروه ویژه مرز دریایی 
در بندرعباس گفت: در این نشست طرح توجیهی فنی بندرچارک به منظور 
اعطای مرز مجاز دریایی با حضور اینجانب و سعید پورزادی معاون عمرانی و 
زیربنایی سازمان منطقه آزاد کیش و سایر اعضا در استانداری هرمزگان بررسی 
و این بندر تخصصی به عنوان مرز رسمی مصوب شد. این نشست با دستورکار 
بررسی طرح فنی توجیهی بندرخمیر، چارک و سیریک به منظور اعطای مرز 
مجاز دریایی با حضور اعضا برگزار و تصمیمات لازم برای تحقق این امر اخذ شد 
و همچنین مصوبات برای طی مراحل نهایی و اخذ مجوز هیأت وزیران به تهران 

اعلام خواهد شد.
عزت الله محمدی با بیان اینکه با توجه به حجم سرمایه گذاری که سازمان 
منطقه آزاد کیش در بندر چارک انجام داده است؛ شاهد توسعه اقتصادی این 
منطقه و تأثیر آن بر وضعیت اشتغال و معیشت ساکنان مناطق همجوار خواهیم 
بود، تأکیدکرد: با دریافت مجوز مرز دریایی و استقرار گمرک، اداره گذرنامه و 
سازمان بنادر و دریانوردی، امکان مجوز صادرات و واردات از این بندر فراهم 
خواهد شد. وی با برشمردن نقش کلیدی بندر چارک به عنوان بندر پشتیبان 
و انتقال گردشگر، کالا و مواد اولیه از این بندر به جزیره کیش گفت: قابلیت بندر 
چارک به عنوان سکوی صادرات و بندر پشتیبان کیش از یک سو و وجود معادن 
بی نظیر در مناطق همجوار و نیز شغل ماهیگیری غالب مردم این منطقه از 
سوی دیگر، ایجاب می کرد که این بندر توسعه یابد. گفتنی است بندر چارک 
یکی از بنادر استان هرمزگان است که دارای ۳4 هکتارخشکی و ۱۶ هکتار 

دریاست و متعلق به سازمان منطقه آزاد کیش است.

تفاهم نامه شش جانبه همکاری با موضوع 
 ،)e-call( پیاده سازی ســامانه تماس اضطراری
میان گروه صنعتی ایران خودرو، ستاد توسعه اقتصاد 
دانش بنیان حمل و نقل و فضایی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، 
معاونت صنایع حمل و نقل وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، شرکت خدمات ارتباطی ایرانسل، شرکت 
ارتباطات ســیار ایران و ســازمان امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران، به 

امضا رسید.

ایکوپــرس- این تفاهم نامه با هدف کاهش 
خسارات مادی و معنوی تصادف های جاده ای، بین 
طرفین منعقد شد و اســاس عملکرد آن بر پایه 
پیاده سازی سامانه تماس اضطراری )e-call( برای 

اولین بار در کشور و به صورت آزمایشی در دو استان 
البرز و سمنان است. 

این سامانه، سخت افزار پیاده سازی شده بر 
روی خودروهاست که در صورت وقوع تصادفات 
جاده ای، به صورت دستی یا خودکار با مرکز امداد 
و نجات تماس گرفته و حادثه را گزارش می کند. 

طبق این تفاهم نامه، ایران خودرو نسبت به 
راه اندازی خط تولید خودروی مجهز به ســامانه 
E-Call اقدام و برنامه تولید آتی برای برنامه ریزی 
 E-Call اپراتورها با هدف تجهیز و تامین سرویس

در شبکه اپراتوری را ارایه خواهد کرد. 
همچنین طبق این تفاهم نامه، ایران خودرو 
در تعریف خدمات و پروژه های مورد نیاز و اولویت دار 
در اجرای طرح آزمایشــی و همچنین در زمینه 
مشخص کردن ابعاد و خصوصیات فنی سامانه به 

منظور گزارش به سازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
رادیویی همکاری خواهد کرد. 

رعایت نقطه نظرات فنی اپراتورها )مصوب در 
کارگروه مشترک( در تولید ماژول ارتباطی خودرو، 

به کارگیری و معرفی نیروهای فنی و مجرب به سایر 
طرفین تفاهم نامه برای تعریــف و اجرای طرح 
آزمایشــی از دیگــر مفاد ایــن تفاهم نامه برای 

ایران خودرو است. 

با امضای تفاهم نامه شش جانبه با حضور ایران خودرو

زیرساخت سامانه تماس اضطراری در صنعت خودرو ایجاد می شود

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478
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تدوین اساسنامه تخصصی بانکها در بانك مرکزی

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به لزوم تخصصی شدن بانک ها در کشور 
گفت: در حال تدوین اساسنامه بانکهای تجاری، قرض الحسنه و توسعه ای در 

بانک مرکزی هستیم.
محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی در مراسم رونمایی از وام قرض 
الحسنه بدون کارمزد، اظهارداشت: ما در بانک مرکزی بدنبال توسعه بانکداری 
تخصصی در کشور هستیم، باید بانکها براساس فعالیت های متفاوتی که انجام 

میدهند با توجه به تخصص و اهداف شان تقسیم بندی شود.
در حال تدوین اساسنامه بانکهای تجاری، قرض الحسنه و توسعه ای در 
بانک مرکزی هستیم. وی با بیان اینکه بانکداری توسعه ای فعلی در کشور اصلا 
کار بانک توسعه ای را انجام نمی دهد، تصریح کرد: وظیفه سهامداران است که 
بانک توسعه ای را تامین مالی کنند. در بانکهای تجاری باید در بازار پول باشند 

و فعالیت تجاری انجام دهند؛ در حال تغییر اساسنامه این بانک ها هستیم.
او درباره بانکداری قرض الحسنه هم گفت: بدنبال این هستیم که بانکداری 
قرض الحسنه با هزینه کم تامین مالی نیازهای خرد و ضروری مردم را انجام 
دهند؛ نرخ سود این تسهیلات باید پایین باشد چون مردم به دلیل نیاز ضروری 
سراغ این وام می ایند نه برای کارهای تجاری.بخشی از بانکها، بانک جامع هستند 
مثل بانک ملی؛ برای این بانکها اساسنامه بانکداری جامع تدوین خواهیم کرد؛ 
ملی و سپه شعب زیادی دارند و در تمام ایران گسترده هستند و میتوانند نیازهای 
مردم را پوشش دهند. وی با بیان اینکه برای بانکهایی که دانش بنیان ها را تامین 
مالی می کنند نیز اساسنامه تدوین می کنیم، تصریح کرد: نظارت موضوع مهم 
بانک مرکزی است؛ اگر بتوانیم دسته بندی را انجام دهیم مدل نظارتی هر بانک 
متفاوت خواهد شد. نمیتوانیم به تمام بانک ها یک نوع نظارت را داشته باشیم؛ 
اقدامات خوبی را شروع کردیم، قطعا نظارتی که در ماه های آینده در بانک مرکزی 
خواهیم داشت با آنچه الان وجود دارد متفاوت خواهد بود؛ هر جا پول سپرده 
گذار وجود داشته باشد نظارت جدی خواهیم داشت،  هرچند مدیر بانک رسالت 
تلاش کرد وام بدون کارمزد را حاصل همکاری بانک مرکزی اعلام کند ولی 
واقعیت این است که این الگوی بسیار خوبی است که حاصل ایده های خودشان 
بوده و ماهم سعی کردیم مشکلات را رفع کنیم.آرزوی ما این بوده که هزینه 
قرض الحسنه را کاهش دهیم و الان اجرایی شده است؛ هر اقدامی بتوانیم برای 
توسعه بانکداری قرض الحسنه انجام دهیم، کوتاهی نخواهیم کرد.مدتی است 
تسهیلات تکلیفی شده است؛ قرض الحسنه و ... به نظام بانکی تکلیف شده است؛ 
امسال پیشنهاد کردیم در بودجه که عدد این تسهیلات در شورای پول و اعتبار 
تعیین شود، در قانون جدید بانک مرکزی، گامی به سمت جلو در نظام بانکی 
کشور برداشته شده و این قابل بررسی است؛ این قانون از قانون قبلی خیلی بهتر 
است هرچند ما نسبی صحبت میکنیم؛ از نظر استقلال، اختیارات بیشتری به 

بانک مرکزی داده است./ روابط عمومی

اعضای جدید هیأت مدیــره بانک آینده 
معرفی شدند

مجمع عمومی عادي به طور فوق العاده بانک 
آینده به منظور انتخاب اعضای اصلی و علی البدل 
هیأت مدیره، برگزار و اعضای جدید هیات مدیره 
معرفی شدند.  به گزارش روابط عمومی بانک آینده، 
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک آینده 
برای انتخاب اعضای هیأت مدیره  با حضور اکثریت 
ســهامداران، نمایندگان وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، بانک مرکزی ج.ا.ایران و شرکت فرابورس 
ایران برگزار و بر اساس تصمیمات اتخاذ شده در 
مجمع، علی جبــاری، علی اکبر عابدینی، بهمن 
اسکندری، محسن خوارزمی و مجتبی کحالی به 

عنوان اعضای اصلی هیات مدیره انتخاب شدند.
همچنین، حمید بناییان و امیر سودبخش 

نیز به عنوان اعضای علی البدل انتخاب شدند.
شایان ذکر است، در این مجمع، تعداد بیش 
از دو میلیون رای نیز به عنوان آرای باطله ثبت شد.

گفتنی است؛ شــعبان مرادی در 
ابتــدای نشســت از حضــور در جمع 
کاندیداهای هیأت مدیره بانک استعفا دادند.
دکتر بهمن اسکندری در نخستین نشست 
هیأت مدیره، به عنوان مدیرعامل بانک آینده 
انتخاب شدپس از برگزاری مجمع عمومی 
عادی به طور فوق العاده بانک آینده و انتخاب 
اعضــای جدیــد هیأت مدیــره، بهمن 
اسکندری در جلسه هیأت مدیره به عنوان 
مدیرعامل بانــک آینده انتخاب شــد.
مدیرعامل جدید بانک آینده، دانش آموخته 
دکترای مدیریت کارآفرینی است و عضو 
هیأت مدیره و نائب رئیس هیأت مدیره بانک 

ملت، معاون اعتباری مدیرعامل، معاون اجرایی 
ناظر بر شعب استان های کشور، مدیر امور ناظر بر 
نواحی، مدیر امور اعتباری، مدیرکل اعتبارات بانک 
ملت، عضو هیأت مدیره شعب بانک ملت در ترکیه، 
ریاست کمیته های حاکمیت شرکتی بانک ملت، 

عضو هیــأت عامل و 
معاون مدیرعامل در بانکداری شرکتی و تجاری 
بانک ملت از جمله سوابق شغلی و حرفه ای ایشان 

است.
ایشان هم چنین، علاوه بر دارا بودن سوابق 
حرفه ای متعدد مدیریتی در کمیته ها و شرکت های 

مختلــف، تألیف کتاب هــا و نگارش 
مقاله های مختلف، به امر تدریس در حوزه بانکداری 

و مدیریت کسب و کار نیز اشتغال داشته است.
شــایان ذکر است، در این نشست مجتبی 
کحالی به عنوان رئیس هیأت مدیره و علی جباری 

به عنوان نائب رئیس هیأت مدیره انتخاب شدند.

دکتر بهمن اسکندری به عنوان مدیرعامل بانک آینده انتخاب شد



www.etebar.net

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
مهدی کوهی مدیر عامل، به همراه معاون بازرگانی ذوب آهن اصفهان  در نشست تعاملی با  دکتر مهرداد بذر پاش وزیر راه و شهرسازی و خیرالله خادمی مدیرعامل 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای کشور، زمینه های توسعه همکاری و تعاملات را بررسی کردند .در این جلسه مدیر عامل ذوب آهن با اشاره به پیشرانی ذوب آهن 
در توسعه راه آهن سراسری و متروی کلانشهرها و نهضت ملی مسکن خواستار افزایش سطح قراردادها، تامین مالی از طریق تهاتر مواد معدنی و ...شد.وی افزود: 
ذوب آهن اصفهان هم اکنون با تمام توان نیاز کشور به محصولات استراتژیک همچون ریل را تامین می کند و حمایت از این مجتمع عظیم صنعتی خدمت به توسعه کشور 
است.وزیر راه و شهرسازی نیز با اشاره به نقش مهم ذوب آهن اصفهان در توسعه راه آهن سراسری و نهضت ملی مسکن دستور تسریع در انعقاد قرارداد های ) ریل( 
پروژه های راه آهن کریدور شرق و شهر کرد _مبارکه و پروژه های نهضت ملی مسکن با ذوب آهن را صادر کرد. دکتر بذرپاش افزود :با توجه به اینکه محصولات ذوب 

آهن اصفهان ، موجب خودکفایی در تامین محصولات مهمی چون ریل شده است ، تعامل بیشتر  با این شرکت در دستور کار این وزارتخانه قرار دارد .

نشستتعاملی
مدیرعامل
ذوبآهن

اصفهانباوزیر
راهوشهرسازی

وعده ایجاد سالانه یك میلیون شغل 
محقق شد

سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بازدید از مرکز 
تماس اشتغال کشور گفت: اشتغال حق آحاد مردم است. یکی از حقوق اساسی 
و تضمین شده آحاد مختلف جامعه بسترسازی برای اشتغال است. اشتغال 
آرامبخش زندگی خانوادگی و تشــخص آور است. یکی از برنامه های دولت 
سیزدهم بحث کاهش نرخ بیکاری و ایجاد اشتغال است. رئیس جمهور در بدو 
آغاز به کار خود، ایجاد سالانه یک میلیون فرصت شغلی را تبیین کرد که بالغ 
بر یک میلیون شغل به صورت سنواتی ایجاد شده است. همکاری تنگاتنگ 
میان معاونت اشتغال وزارت تعاون و اپراتور رایتل برقرار است، تا صحت سنجی 

فرصت های شغلی ایجاد شده از بسترهای مختلف مورد بررسی قرار بگیرد.
این رصد به 4 شیوه انجام می شود. قدم نخست خوداظهاری است که 
توسط دستگاه های مختلف صورت می گیرد. قدم های بعدی نظارت پیامکی، 
ارتباط تلفنی و نظارت میدانی هستند. معدل صحت سنجی ما موید ایجاد بیش 
از یک میلیون فرصت شغلی در سال است که سایر مراکز نیز بر صحت این آمار 
تاکید کرده اند. بر اساس گزارش رسمی مرکز آمار در بهار ۱4۰۲ نسبت به بهار 
۱4۰۱، تعداد ۹۰7 هزار فرصت شغلی خالص ایجاد شده که به رشد اقتصادی 

کشور کمک کرده است.
بر اساس آمار رسمی بعد از یک دهه رکورد به رشد اقتصادی 4 درصد 
رسیده ایم و گزاره ها حکایت از این دارد که نرخ بیکاری در تابستان ۱4۰۲ وارد 
کانال هفت درصد شده که این برای ما خوشحال کننده است و به همین سبک 

ادامه پیدا خواهد کرد.
محمود کریمی بیرانوند معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون 

در بازدید از مرکز تماس اشتغال کشور گفت: از خرداد ۱4۰۱ با همکاری رایتل 
که آن را اپراتور اشتغال کشور می نامیم این فعالیت را آغاز کردیم و امروز فاز 

دوم مرکز تماس اشتغال کشور را افتتاح می کنیم.
در فاز دوم طرح رصد و پایش اشتغال وزارت تعاون، ما صرفا تماس گیرنده 
نیستیم. در کنار آن خدماتی را ارایه خواهیم داد که به توسعه کسب وکارها 
کمک می کند. از آغاز به کار این سامانه تا کنون ۶۰۰ هزار تماس گرفته شده 
است و الویت با کسانی است که از دولت تسهیلات دریافت کرده اند.وی افزود: 
تمام دســتگاه ها و استان ها به صورت برخط و لحظه ای می توانند عملکرد 
خودشان در اشتغال کشور را ببینند. اگر تحقق ایجاد یک میلیون شغل را ارایه 
دادیم، با اسناد و مدارک و سیستم نظارتی توانسته ایم آن را به نتیجه برسانیم.
سامانه شناسایی جمعیت بیکار و جویای کار ایران راه اندازی می شود

حل مشکل بیکاری مطالبه عمومی است و متولی اصلی آن نیز وزارت 
کار محسوب می شود، سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
پس از حضور در جلسه هیات دولت در مورد اقدامات انجام شده در این حوزه 
گفت: سامانه ای به نام »سامانه شناسایی جمعیت بیکار و جویای کار ایران« در 
دست راه اندازی است و در آینده نزدیک با راه اندازی این سامانه و همکاری که 
دستگاه های مختلف انجام می دهند، به روز خواهیم دانست که چه تعداد شاغل، 
چه تعداد افراد جویای کار و چه تعداد بیکار داریم و علت بیکاری آنها چیست؟ 
دامداری ۳۰۰۰ راس مولد شهرستان کوهرنگ با تامین اعتبار هلدینگ 
صنایع عمومی تامین در سفر وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به چهارمحال و 

بختیاری کلنگ زنی شد
به گزارش روابط عمومی صنایع عمومی تامین؛ شرکت سرمایه گذاری 
صنایع عمومی تامین به عنوان هلدینگ تخصصی دامداری و کشاورزی شرکت 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا( با دارا بودن دومین سهم از بازار شیر 
خام کشور اقدام به توسعه واحدهای خود در مناطق مستعد و کم برخوردار با 

هدف رفع محرومیت زدایی کرده است.
بر همین اساس احداث یک واحد دامداری گاو شیری واقع در استان 
چهارمحال و بختیاری منطقه کوهرنگ با هدف تامین شیر باکیفیت به عنوان 
خوراک ورودی واحدهای لبنی، تامین مقداری از شیر و گوشت مورد نیاز منطقه 
بــا هدف افزایش بهــره وری در دامداری ها و جلوگیری از اتلاف ســرمایه 
تولیدکنندگان و ایجاد اشــتغال پایدار، همگام با ارتقای سطح دانش روز در 
زمینی به مساحت ۵۰ هکتار در دستور کار این هلدینگ قرار گرفت.احداث 
این واحد دامداری ۳۰۰۰ راس مولد )۶۰۰۰راس کل گله( با سرمایه گذاری 
۸7۶میلیارد تومانی، اشتغال زایی ۱۳۰ نفر به صورت مستقیم و 7۰۰ نفر غیر 
مستقیم، دوره ساخت ۲4ماه، دوره بهره برداری ۱۵ سال، با برآورد تولید سالانه 
۱۵۰۰ راس گوساله نر پرواری جهت پرواربندی و کشتار، ۱۵۰۰ راس گوساله 
ماده مولد شیری، تولید سالانه 4۰ هزار تن شیر خام و تولید ۶۰ هزار تن کود 
برای مزارع و باغات است. در این مراسم سید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی از تلاش دولت در عدالت گستری و رفع محرومیت و اشتغال 
زایی در مناطق محروم خبر داد. محسن محمدی، مدیر عامل هلدینگ صنایع 
عمومی تامین، از ظرفیت این استان برای انجام پروژه های دامپروری و تامین 
زنجیره تولید خبر داد و افزود: تلاش می شود با همکاری واحدهای ذی ربط 
این دامپروری در سریع ترین زمان ممکن به بهره برداری رسیده و عواید آن 

نصیب سهامداران شستا و مردم شود.

سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان: 
ام المصائب همه حوزه ها تمرکزگرایی است

ام المصائب ما در حوزه های مختلف ازجمله حوزه های اقتصادی، 
نگاه تمرکزگرایی اســت که از اواخر دوره قاجار شروع شد. در دوران 
پهلوی با این هدف که جمعیت تهران گسترش یابد بر آن تأکید شد و 
در جمهوری اســلامی هر چه سعی می شود روند معکوس اجرا شود، 

کسی جدی نمی گیرد و اتفاق مبارکی رخ نمی دهد.
در جلساتی که در تهران برگزار شده، عرض کردم با این روند طی 
۲۰ تا ۳۰ سال آینده یک شهر تهران با جمعیت ۹۰ میلیونی داریم و 
همه منابع کشور به ســمت تهران کشانده خواهد شد. در بورس نیز 
همین اتفاق رخ داده است و این در حالی است که شرایط مردمی سازی 

اقتصاد الزاماتی دارد.
اصفهان در این حوزه می تواند بســیار نقش آفرین باشد، گاهی 
برخی از ظرفیت های استان را که مرور می کنیم متحیر می شویم که 

چگونه در سال های اخیر ظرفیت های استان مغفول مانده است.
در سفر سال گذشته رئیس جمهوری به استان، تأکید داشتم از 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان بازدید کنند. در برنامه نهایی این 
بازدید حذف شد؛ اما این درخواست را با رئیس جمهوری مطرح کردم 
تا برای اصفهان که شــهرک اول علمی و تحقیقاتی کشور است وقت 
بیشتری بگذارند. ایشان نیز این درخواست را پذیرفتند و بعد از بازدید، 
بدون درنگ گفتند قطعاً قطب علم و فناوری کشــور استان اصفهان 

است.
هر منطقه که دارای ظرفیت است می تواند مأمنی برای دریافت 
پشتیبانی های مالی و ســرمایه گذاری برای توسعه و پیشرفت باشد. 
ازاین رو خواستارم که این پیشنهادها را در مجموعه بورس و اوراق بهادار 
دنبال و مساعدت کنید که این نهادها در اصفهان شکل بگیرند و بتوانیم 
فارغ از دغدغه ها، مسیری را ریل گذاری کنیم که فضا و بستر آن به نحو 

بهتری هدایت شود.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه:

ضرورت تغییر پارادایم فکری فعالان اقتصادی، از نگاه 
اقتصادی محض به نگاه منفعت همگانی

اســتان اصفهان که امروز به عنوان قطب صنعت و فولاد کشور 
شناخته می شود، دارای پیشینه ای است که همه نظام های اجتماعی را 
در کنار یکدیگر قرار می داده اســت. پیشــینه اصفهان نشان می دهد 
بزرگانی مانند شیخ بهایی با طراحی میدان نقش جهان، نظام اقتصادی 
را در کنار نظام های معنوی و سیاســی طراحی کرده و همان طور که 
مادیــات را دیده، نظام های معنوی را نیــز در نظر گرفته اند و این رمز 

شکوفایی تاریخ اصفهان است.
امروز نیز در اســتان اصفهان باید نظام اقتصادی را در کنار دیگر 
نظام های معنوی و سیاسی قرار دهیم؛ ارزش صنعتی مثل فولاد مبارکه، 
صرفاً ســهام و مسائل اقتصادی این شرکت نیست، بلکه این مجموعه 

دارای ارزش های زیاد دیگری است.
امروز فولاد مبارکه تحریم ها را پشت سر گذاشت و از توسعه، حل 
مشکل آب استان، توازن در زنجیره تولید و کیفیت حرف می زند. اگر 
مجموعه ای مثل فولاد مبارکه نبــود، در اوج تحریم ها، کمر اقتصاد و 
صنعت کشور شکسته و بسیاری از صنایع متوقف می شدند. حضور و 
نقش آفرینی های ویژه فولاد مبارکه از این منظر نیز دارای ارزش است.
ســهام فولاد مبارکه علاوه بر منافع مادی که در مقایسه با سایر 
بازارهای موازی طی ۱۰ ســال گذشته ارزش آفرینی بیشتری داشته، 
دارای برکات زیادی بوده است. به تعبیر قرآن کریم، منافع فولاد برای 
همه مردم است. منافع فولاد همچون باران همه مردم را منتفع می کند 
و اگر فولاد رونق داشــته باشد، اقتصاد و صنعت کشور نیز توسعه پیدا 
می کند و این نگاه باید در تفکر فعالان سرمایه نیز وجود داشته باشد و 

از این سهم محافظت و حمایت کنند.
پارادایــم فکری فعالان اقتصادی باید از نگاه اقتصادی محض به 
نگاه منفعت همگانی در راســتای جهت دهی به بازار تغییر پیدا کند تا 
منافع مردم نیز تأمین شــود. هدف همه ما رونق اقتصاد کشور است و 
فولاد مبارکه خلق آینده ای بهتر را جزو مأموریت های خود تعریف کرده؛ 
اما به تنهایی نمی تواند این هدف را محقق کند؛ بنابراین همه باید در کنار 
یکدیگر قرار بگیریم. فلسفه گردهمایی امروز در کنار هم قرار گرفتن و 
رقم زدن اتفاقات بزرگ و خلق آینده ای بهتر برای ایران عزیزمان است.
در حال حاضر ظرفیت تولید در شــرکت فــولاد مبارکه از ۲.۵ 
میلیون تن به ۱۰.۲ میلیون تن در گروه فولاد مبارکه افزایش یافته است

اگر بخواهیم نگاهی گذرا به روند ساخت و پیشرفت این کارخانه 
داشته باشیم، باید گفت همان گونه که همه عزیزان می دانند عملیات 
ساخت شرکت فولاد مبارکه در دهه ۶۰ با حضور کارشناسان خارجی 
آغاز شد و این شرکت از ســال 7۱ با ظرفیت ۲.۵ میلیون تن وارد فاز 
بهره برداری شــد. در دهه 7۰ تلاش مدیریت و کارکنان بر این بود که 
هرچه سریع تر ظرفیت اسمی شرکت محقق گردد. در این اثنا مدیران 
و کارکنان بخش های مختلف در کنار کارشناســان خارجی چگونگی 
روش های تولید، نگهداری و تعمیرات را فراگرفتند. دهه ۸۰ را می توان 
سرآغاز اجرای سایر طرح های توسعه فولاد مبارکه نام نهاد و امروز این 
توسعه ها تا جایی رشد پیدا کرده است که در حال حاضر ظرفیت تولید 
در شرکت فولاد مبارکه از ۲.۵ میلیون تن به 7.۲ میلیون تن و در گروه 
فولاد مبارکه در اقصی نقاط کشور، ازجمله فولاد هرمزگان در جنوب، 
فولاد سنگان در استان خراســان رضوی، چندین کارخانه در استان 
چهارمحال و بختیاری و بسیاری از شرکت های زیرمجموعه که همانند 
شــبکه در جای جای میهن اسلامی گسترده شده اند به ۱۰ میلیون و 

۲۰۰ هزار تن افزایش یافته است.
گروه فولاد مبارکه امروز با ۱۱.۴ میلیون تن در سال به 
بزرگ ترین تولیدکننده آهن اسفنجی دنیا مبدل شده است

در دهه ۹۰ با شدت گرفتن تحریم ها شاهد شکل گرفتن نهضت 
بومی ســازی قطعات و تجهیزات و سایر اقلام مصرفی موردنیاز فولاد 
مبارکه بوده ایم. عملکرد درخشان فولاد مبارکه طی سال های متمادی 
این شرکت را امروز به بزرگ ترین گروه فولادسازی کشور در خاورمیانه 
و شــمال آفریقا و جنوب غرب آسیا مبدل کرده است؛ تا جایی که این 
شــرکت با ۱۱.4 میلیون تن در سال به بزرگ ترین تولیدکننده آهن 
اسفنجی دنیا مبدل شده است. امروز شبکه گسترده مشتریان و زنجیره 
تأمین کننــدگان فولاد مبارکه بیــش از ۳۵۰۰ کارخانــه، کارگاه و 
تأمین کننده خدمات و کالا را شامل می شود. امروز سهم فولاد مبارکه 
در تولید ناخالص داخلی )GDP( کشور به ۱.۵ درصد و در بخش تولید 

ناخالص بخش صنعت به ۶.۵ درصد رسیده است. ارزش فعلی بازار فولاد 
مبارکه حدود 4۳۰ هزار میلیارد تومان است که البته ارزش واقعی فولاد 

مبارکه بیش از این مقدار است.
فولاد مبارکه برای مقابله با چالش ها و برای پیشگیری 
از بروز مشکلات جدی تر راهبردهای جدیدی را در پیش 

گرفته است
با همه این دســتاوردهای درخشان باید اذعان داشته باشیم که 
نه فقط فولاد مبارکه، بلکه کل صنعت فولاد کشور با چالش های جدی 
مواجه است. یکی از این چالش ها در حوزه تأمین مواد اولیه در زنجیره 
تولید است که باید به طور اساسی در کل کشور برای آن چاره اندیشی 
شــود. چالش دوم مربوط به حوزه زیرساخت های این صنعت از جمله 
برق، گاز، آب و به طورکلی انرژی است. وجود رقبای داخلی که امروزه 
به شدت در حال گسترش هستند و همچنین رقبای خارجی سومین 
چالشــی اســت که اگر برای آن ها به طور جدی چاره اندیشی مؤثری 
نداشــته باشیم، تمامی ســرمایه گذاری های انجام شده که بالغ بر ۱۵ 

میلیارد دلار در اقصی نقاط کشور است دچار خسران می گردد.
فولاد مبارکه برای مقابله با این چالش ها و برای پیشگیری از بروز 
مشکلات جدی تر راهبردهای جدیدی را در پیش گرفته است که از آن 
جمله می توان به این موارد اشاره کرد: استفاده حداکثری از ظرفیت های 
موجود با تمرکز بر تولید محصولات ویژه به عنوان اولین راهبرد در فولاد 
مبارکه در دستور کار قرار گرفته است و معتقدیم اگر تمامی شرکت ها 
و کارخانجات داخلی کشور این جهت گیری ها را در دستور کار خود قرار 
دهند و از صددرصد توان خود در جریان تولید استفاده کنند به طور قطع 
بخش از عمده ای از مشکلات حل خواهد شد. در این راستا طی دو سال 
اخیر نه فقط در فولاد مبارکه، بلکه در تمامی شرکت های گروه، به گونه ای 
عمل کردیم که همه شرکت های زیرمجموعه در حال حاضر با استفاده 

از صددرصد ظرفیت خود در حال کار هستند.
در ادامه، توسعه متوازن زنجیره ارزش و زیرساخت های موردنیاز 
را در دســتور کار قرار دادیم. با وجود رقابت های بسیار شدیدی که در 
عرصــه صنعت فــولاد دنیا وجــود دارد، بر تولیــد محصولاتی که از 
ارزش افزوده بیشتری برخوردارند متمرکز شده ایم. به طورکلی رویکرد 
فولاد مبارکه از توسعه کمّی به سمت توسعه کیفی و متوازن متمایل 

شده است.
توسعه نوآوری و فناوری های و توسعه سرمایه های انسانی و ارتقای 
بهره وری و دل بســتگی کارکنان به عنوان سومین و چهارمین راهبرد 

نوین فولاد مبارکه قرار گرفته است.
توسعه پایدار اقتصادی، اجتماعی، زیست محیطی و حکمرانی و 
تبدیل شدن به صنعت سبز پنجمین راهبرد اساسی فولاد مبارکه برای 

غلبه بر مشکلات شرکت و زنجیره فولاد است.
یک مسیر کاملًا مسئولانه، سبز، پیشران، نوآورانه و 

متعالی برای کل گروه فولاد مبارکه در نظر گرفته ایم
برای افق ۱4۱۰ برنامه ریزی بلندپروازانه ای را در دستور کار قرار 
داده ایم؛ به نحوی که بتوانیم سالانه ۱۵ میلیارد دلار درآمد سالانه داشته 
باشیم؛ به همین دلیل در حال حاضر ۲۰ درصد از سرمایه گذاری ها را 
بر کسب و کارهای جدید متمرکز کرده ایم. تلاش می کنیم که خودمان 
را به عنوان یک شرکت جهان تراز بین ۲۰ شرکت برتر فولادی دنیا مطرح 

کنیم.
معتقدیم همه راهبردها و فعالیت ها باید بر چارچوبی 

مستحکم به نام نوآوری استوار گردد
امروز بیش از ۱۱۰ شرکت در گروه فولاد مبارکه مشغول فعالیت 
هستند و هریک از آن ها به تنهایی برای خود یک شرکت فولادی یا بنگاه 
اقتصادی بزرگ است. یک مسیر کاملاً مسئولانه، سبز، پیشران، نوآورانه 
و متعالی برای کل گروه فولاد مبارکه در نظر گرفته ایم و معتقدیم همه 
این راهبردها و تداوم این فعالیت ها باید بر چارچوبی مســتحکم به نام 
نوآوری استوار گردد؛ به همین منظور، اگر نتوانیم در سال های آتی در 
برنامه ها و رویکردها، سرمایه گذاری ها و اقدامات تولیدی، حرکت های 
نوآورانه و فناوری های جدید را به کار گیریم به طور قطع چالش هایی 
که از آن ها نام بردیم می تواند مشکلات جدی تری را برای مجموعه فراهم 
کنند. در این راســتا شــرکت پشتیبانی و توســعه فناوری و نوآوری 
)MSTID( را با سرمایه اولیه یک هزار میلیارد تومان تأسیس کردیم 
و پروژه های نوآورانه متعددی را با ظرفیت های این شرکت در زنجیره 
تولید، تأمین و کســب و کارهای جدیــد تعریف کرده ایم. همچنین با 
ظرفیت های همین شرکت، ارتباطات خود را با دانشگاه ها و مراکز علمی 
تحقیقاتی توســعه داده ایم؛ تا جایی که در روزهای اخیر شاهد افتتاح 
پنجمین مرکز نوآوری فناوری فولاد مبارکه در دانشگاه اصفهان بودیم.

در حال حاضر بالغ بر ۱2۰۰ طرح دانشگاهی توسط 
کارشناسان در دست بررسی است

همچنین در حوزه گرنت های دانشگاهی ورود کرده ایم؛ تاجایی که 
در حال حاضر بالغ بر ۱۲۰۰ طرح دانشــگاهی توسط کارشناسان در 
دست بررسی است و به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که ظرف سه سال 
آینده بتوانیم با حمایت های لازم بســیاری از این طرح ها را به تشکیل 
هسته های استارت آپی و فناور برسانیم. همچنین فولاد مبارکه از بین 
۲۰۰ شــرکت بررسی شــده در بیش از ۲۵ شــرکت اســتارت آپ 

سرمایه گذاری خطرپذیر کرده است.

فولاد مبارکه برای تأمین انرژی پایدار خود نیروگاه ۹۱4 مگاواتی 
سیکل ترکیبی را احداث کرده است که توربین شماره یک آن به عنوان 
فاز اول نیروگاه در مهرماه وارد مدار شد و پیش بینی می شود فاز دوم آن 

نیز اواخر ماه آینده وارد مدار شود.
علاوه بر این، در زمینه احداث نیــروگاه بادی ۲۰۰ مگاواتی در 
منطقه سنگان خراسان و احداث نیروگاه خورشیدی ۶۰۰ مگاواتی در 
منطقه کوهپایه سرمایه گذاری کرده ایم که پیش بینی می شود فاز اول 
این پروژه نیز تا سال آینده وارد مدار گردد. همه این اقدامات برای تأمین 
پایدار انرژی موردنیاز شرکت و حل یکی از چالش هایی که به آن اشاره 
شد در دست اقدام است. همچنین به منظور استفاده بهینه و پایدار از 
منابع آبی، بزرگ ترین تصفیه خانه های پساب در این شرکت جانمایی، 
طراحی و احداث شده است تاجایی که امروز بیش از ۵۰ درصد آب مورد 
نیاز خود را از محل جمع آوری، تصفیه و بازچرخانی پساب های شهری 
و همچنین استفاده مجدد از پساب های صنعتی داخل کارخانه تأمین 

می نماییم.
به صفر رســاندن برداشــت آب خام فولاد مبارکه از حوزه آبریز 
زاینده رود به عنوان یکی دیگر از برنامه های راهبردی فولاد مبارکه است

به صفر رســاندن برداشــت آب خام فولاد مبارکه از حوزه آبریز 
زاینده رود یکی دیگر از برنامه های راهبردی فولاد مبارکه است؛ به همین 
منظور علاوه بر استفاده از پساب های شهری و خانگی شهرستان های 
هم جوار، سرمایه گذاری قابل توجهی در اجرایی نمودن پروژه انتقال آب 
دریای عمان به فلات مرکزی انجام داده ایم؛ پروژه ای که سال گذشته 
عملیاتی شــد و امروز با پیشرفت بســیار خوبی در ده ها نقطه به طور 
هم زمان فاز کانال کشــی و لوله گذاری آن در حال انجام است و به نظر 
می رسد تا اوایل سال آینده بتوانیم از فازهای اولیه این پروژه بهره برداری 

کنیم.
فولاد مبارکه بزرگ ترین ناوگان حمل ونقل ریلی کشور 

را در اختیار دارد
فولاد مبارکه در حوزه توسعه زیرساخت های حمل ونقل ریلی و 
جاده ای نیز ســرمایه گذاری مطلوبی انجام داده است. تا جایی که این 
شــرکت بزرگ ترین ناوگان حمل ونقل ریلی کشور را در اختیار دارد و 
ظرف یک ســال آینده بزرگ ترین ناوگان حمل ونقل جاده ای را نیز در 
اختیار خواهد داشت. اگرچه ممکن است این سؤال مطرح شود که آیا 
فولاد مبارکه وظیفه توسعه حمل ونقل جاده ای و ریلی را دارد یا خیر؛ 
در جواب باید گفت این شرکت برای خود تأمینی، تولید پایدار، استفاده 
کامل از ظرفیت های ایجادشده و مهم تر از همه برای اینکه چالش های 
یادشده در سال های آتی بزرگ تر و بزرگ تر نشوند و مشکلات جدی تری 
ایجاد نکنند، ناچار به سرمایه گذاری در این زمینه ها شده ایم. ضمن اینکه 
بسیاری از این سرمایه گذاری ها در مسیر تولید فولاد سبز انجام شده 
است. راهبرد و الزامی که به طور جدی در دستور کار همه فولادسازان 

دنیا قرار گرفته است.
هریک از سرمایه های گذاری های فولاد مبارکه در بازه 

زمانی دو تا سه ساله عودت داده شده است
لازم اســت به این نکته توجه داشته باشیم که در هر بخشی که 
شرکت فولاد مبارکه سرمایه گذاری کرده در بازه زمانی حدود سه ساله 
تمامی مبلغ سرمایه گذاری ها مجدداً بازگردانده شده است و تک تک 
این طرح ها و سرمایه گذاری ها و در چرخه تولید نقش بسزایی داشته اند.

امروز ۵۵ میلیون تن ذخایر قطعی سنگ آهن را 
توانستیم در دست بگیریم

در حوزه معادن در سه بخش ارزیابی و اکتشاف معادن، استخراج 
و فراوری مواد معدنی اقدامات خوبی برای حل چالش تأمین مواد اولیه 
شرکت انجام شده است؛ به عنوان مثال، با فعالیت های خوبی که انجام 
شده امروز ۵۵ میلیون تن ذخایر قطعی سنگ آهن را توانستیم در دست 
بگیریم؛ علاوه بر این ظرفیت ذخایر ملکی فولاد مبارکه ۲۵ میلیون تن 

است.
امروز قریب به ۹۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در 

پروژه های توسعه ای شرکت فولاد مبارکه انجام شده است
به طورکلی قریب به ۹۰ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری در 
پروژه های توسعه ای شرکت فولاد مبارکه انجام شده است. سال گذشته 
حدود ۲۸ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری  انجام شده و بنا داریم 
امســال نیز ۲۱ هزار میلیارد تومان دیگر تا پایان سال سرمایه گذاری 
داشته باشیم و طی دو سال آتی این پروژه های توسعه و سرمایه گذاری ها 

را به سرانجام برسانیم.
بعضاً پیرامون میزان سودآوری بالای فولاد مبارکه سؤالاتی مطرح 
می شود که در پاسخ به این ســؤال باید گفت بخش اصلی این میزان 
سودآوری در فولاد مبارکه مربوط به سرمایه گذاری هدفمندی است 
که در کل گروه و زنجیره تولید فولاد مبارکه انجام شده است. حاشیه 
سودآوری فولاد مبارکه نسبت به سایر شرکت های فولادسازی بیشتر 
است و نوســان کمتری نیز دارد. امروز زنجیره تولید در فولاد مبارکه 
به گونه ای اســت که از مرحله اکتشــاف تا تولید محصولات، در بالا و 
پایین دست مجموعه سرمایه گذاری انجام شده است. سرمایه گذاری های 
هدفمنــد فولاد مبارکه در تولید انواع محصولات در حوزه های انرژی، 
حمل ونقل، معدن و دستاوردهای بومی سازی و بسیاری دیگر از عوامل 
این میزان سودآوری را برای فولاد مبارکه به همراه می آورد. اگرچه این 

میزان سود نسبت به شرایط تورمی و وضعیت اقتصادی فعلی چندان 
زیاد نیست؛ اما به نسبت سایر فولادســازان کشور و تولیدکنندگان، 

سودی پایدار برای سهام داران در بر دارد.
علی رغم محدودیت ها در حوزه انرژی و مواد اولیه 
خوشبختانه تا کنون برنامه های شرکت محقق شده است

در خصوص برنامه های شــرکت در حوزه تولید باید به این نکته 
اشــاره کنیم که امسال نیز با قوت در پی آنیم که از ۱۰ میلیون و ۲۰۰ 
هزار تن در کل گروه فولاد مبارکه عبور کنیم. این در حالی است که تا 
امروز علی رغم محدودیت هایی که در حــوزه انرژی و مواد اولیه با آن 

مواجه بوده ایم، خوشبختانه برنامه های شرکت محقق شده است.
در حوزه فروش و برنامه های درآمدی شرکت نیز 

نسبت به برنامه وبودجه جلوتر هستیم
در حوزه فروش و برنامه های درآمدی شــرکت نیز نســبت به 
برنامه وبودجه جلوتر هســتیم و علی رغم اینکه تأمین حداکثری بازار 
داخلــی را در اولویت قرار داده ایم؛ اما صادرات یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
تنی محصولات را هدف گذاری کرده ایم و علی رغم شرایط سختی که 
بر بازارهای بین المللی حاکم است، توانسته ایم بازارهای خود را حفظ 

کنیم.
خوشبختانه به اذعان مشتریان و مصرف کنندگان، محصولات 
فولاد مبارکه به لحاظ کیفی از شرایط بسیار مطلوبی برخوردار است و 
به هیچ عنوان قابل قیاس با بسیاری از تولیدکنندگان و رقبای خارجی 

نیست.
 امروز بیش از ۹۰ درصد تجهیزات فولاد مبارکه بومی سازی شده 
است. سال گذشته بومی ســازی ۱۲۰۰ قطعه در دستور کار بود که با 
همت کارشناسان فولاد مبارکه و شرکت های سازنده داخلی که عملًا 
حمایت های جدی از آن ها داشته ایم از ۱۳۰۰ قطعه عبور کردیم و در 
سال جاری نیز همین میزان را هدف گذاری کرده ایم که خوشبختانه 

در حال حاضر به بیش از 7۰۰ قطعه بومی سازی شده رسیده ایم.
در سال گذشته بیش از ۶۰۰۰ فرصت شغلی در فولاد 

مبارکه ایجاد شده است
در سال گذشــته بیش از ۶۰۰۰ فرصت شغلی در فولاد مبارکه 
ایجاد شده است که اگر سایر فرصت های شغلی ایجادشده در گروه فولاد 
مبارکه و توســعه ها را در نظر بگیریم این رقم به بالغ بر ۱۰ هزار نفر نیز 

افزایش می یابد.
سود خالص شرکت طی شش ماهه اول سال جاری به 

بیش از ۵2 هزار میلیارد تومان رسیده
سود خالص شرکت طی شش ماهه اول سال جاری بدون تلفیق 
و میزان سود سایر شرکت ها به بیش از ۵۲ هزار میلیارد تومان رسیده 
است و سود هر سهم )EPS( نیز ۶۵۶ ریال شده است که امیدواریم تا 

پایان سال جاری نیز بتوانیم این میزان سودآوری را ادامه دهیم.
برنامه افزایش سرمایه از مبلغ 8۰ هزار میلیارد تومان 

به ۱۱۰ هزار میلیارد تومان
فولاد مبارکه به منظور تکمیل پروژه نورد گرم ۲، مشــارکت در 
افزایش سرمایه شــرکت های سرمایه پذیر و خرید سهام شرکت های 
سرمایه پذیر، برنامه افزایش سرمایه از مبلغ ۸۰ هزار میلیارد تومان به 
۱۱۰ هزار میلیارد تومان از محل سود انباشته معادل ۳7.۵ درصد را در 
دســتور کار دارد که ان شاءالله طی یکی دو ماه آینده مراحل اجرایی و 
ســایر اقدامات موردنیاز آن انجام خواهد شد. فولاد مبارکه همچنین 
برنامه تأمین مالی ۱۵ هزار میلیارد تومانی از بازار سرمایه را در نظر دارد.

 در خاتمه خاطرنشان می کنم اجرای تمامی برنامه هایی که به آن 
اشاره شد نیاز به حمایت دارد. از دولت محترم و سایر نهادهای ذی ربط 
انتظار تأمین منابع مالی نداریم، بلکه توقع داریم در اجرای این طرح ها 
که همگی در راستای توسعه صنعت و با نگاه ملی در نظر گرفته شده اند، 
حمایت لازم را از فولاد مبارکه داشته باشند. به خاطر داشته باشیم هیچ 
مجموعه ای را در کشور سراغ نداشته و نداریم که به اندازه فولاد مبارکه 
به کشور خدمت کند. امروز بیشتر از هر زمان دیگر هدف فولاد مبارکه 
توسعه زیرساخت ها و آبادانی کشور و خلق آینده بهتر برای جامعه است 
ازاین رو همه مسئولین نهادها و کسانی که به انحاء مختلف می توانند 

باید کمک کنند تا این اهداف در راستای منافع ملی محقق گردد.
مهدی کویتی، معاون اقتصادی و مالی شرکت فولاد مبارکه:
پیشنهاد ایجاد و تشکیل صندوق سرمایه گذاری در 

استان اصفهان
شرکت فولاد مبارکه با برنامه ریزی هایی که انجام داده، از طریق 
ابزاری که توســط سازمان فرابورس ایجاد شده، صندوق بازنشستگی 
تکمیلی کارکنان خود را ایجاد کرد تا بتواند از بازنشستگان این شرکت 

حمایت های لازم را انجام دهد.
همچنین فولاد مبارکه، صندوق درآمد ثابت توسکا )توسعه توکا( 
را ذیل شرکت ســرمایه گذاری توکافولاد ایجاد کرده تا پول های این 
صندوق در استان اصفهان سرمایه گذاری شود و خزانه داری متمرکز در 

این صندوق صورت گیرد.
شــرکت فــولاد مبارکه پیشــنهاد ایجاد و تشــکیل صندوق 
سرمایه گذاری در استان اصفهان را دارد تا بخش عمده ای از مشکلات 
ســرمایه گذاری این استان حل شود و این صندوق به عنوان نخستین 

صندوق سرمایه گذاری استانی در کشور معرفی شود.

به همت فولاد مبارکه میسر شد؛ برگزاری نشست مدیران و کارشناسان بازار سرمایه، 
نهادهای مالی و صندوق های سرمایه گذاری و فعالان اقتصادی

خبـــر
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علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت با حضور در دانشگاه شهید بهشتی از اولین مرحله رقابت علمی شبیه سازی شورای نگهبان بازدید کرد و در کنار داوران، به نظارت بر عملکرد برخی گروه ها پرداخت 
، استقبال دانشجویان از این رویداد خوب بوده است و گفته شده که ۴۲ گروه از ۲۰ استان کشور در رقابت ها حضور دارند.چنین رویدادهایی برای تکمیل آنچه در دانشگاه ها می خوانیم مفید است و 
تجربه خوبی برای به اجرا درآوردن آموخته های دانشگاهی است، اصلی ترین حسن این رویدادها این است که زمینه مهارت محور شدن موضوعات نظری را می دهد و فایده دیگر آن این است که به 
صورت عینی، ملموس و خودآموز آنچه که دانشجویان خوانده اند در تعامل با سایر اعضای گروه  تکمیل می شود. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت ، بهادری ، آشنایی اعضای گروه ها با قانون اساسی 
را خوب ارزیابی کرد و گفت: گروه ها علاوه بر دارا بودن اطلاعات مناسب، کار تیمی را هم می شناختند و هماهنگی خوبی هم در تقسیم وظایف داشتند که نشان می دهد برای شرکت در این رقابت 
تلاش کرده اند. وی همچنین برگزاری چنین رویدادهایی را زمینه ساز اصلاح تصورهای ذهنی دانشجویان نسبت به شورای نگهبان دانست و افزود: شرکت کنندگان در این رقابت می بینند که فعالیت 
شورای نگهبان کاملا تخصصی است. همکاری دانشگاه ها با نهادهای اجرائی و تخصصی، هم باعث می شود که دانشگاه ها مباحث علمی را به عرصه عمل ببرند و دانشجویان در این تعامل مهارت آموزی 
می کنند و هم عاملی می شود که مجموعه هایی مانند شورای نگهبان از ظرفیت های علمی مجموعه های دانشگاهی استفاده کنند و با شناسایی و همکاری با نخبگان، توان کارشناسی خود را افزایش دهند.

همکاری
دانشگاههابا
نهادهایاجرائی
باعثمهارتآموزی
دانشجویان
میشود

مدیر عامل بانک توسعه تعاون اعلام داشت بانک تدابیر گسترده ای برای 
اجرای مصوبات ســفرهای استانی رییس جمهور در نظر دارد.محمد شیخ 
حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون در جلسه شورای معاونین بانک گفت 
: نقش آفرینی بانک توسعه تعاون در اجرای مصوبات سفرهای استانی رییس 
جمهور و هیات دولت بسیار مهم است.به شخصه تجربه رسیدگی به درخواست 
های مردمی سفرهای استانی دولت طی ادوار گذشته و ساماندهی و رسیدگی 
به چند ده هزار نامه و درخواســت را دارم، برنامه ریزی و رسیدگی بموقع به 
درخواست های مردمی می تواند در ارتقای رضایت عموم از اقدامات دولت 
تاثیرگذار باشد.راه اندازی سامانه ها و امکان ثبت و پیگیری درخواست های 
مردمی باعث شده رسیدگی و ساماندهی درخواست ها با سطح کیفی امکان 
پذیر باشد و همکاران بانک توسعه تعاون نیز در مسیر پاسخگویی شفاف و سریع 

به درخواست های مردمی هدایت می شوند.
به واسطه اهمیت اقدامات بموقع در حوزه مصوبات سفرهای استانی، 
مدیران و معاونین استانهای چهار محال و بختیاری و کردستان به این جلسه 
دعوت شده اند تا به صورت حضوری هماهنگی ها و توصیه های لازم ارائه گردد.
مصوبات سفرهای دور اول شامل پروژه های مهم و کلان عمرانی بوده 
است و مصوبات سفرهای دور دوم مشتمل بر درخواست های خرد مردمی و 
گره گشایی از مشکلات عموم مردم است.در هر یک از استان چهار محال و 
بختیاری و کردســتان، یکی از همکاران مطلــع در حوزه اعتباری وظیفه 
پاسخگویی و راهنمایی دقیق معرفی شدگان بر عهده دارد و معاون اعتباری 
استان نیز نظارت کافی را اعمال می نماید.بودجه مورد نیاز برای سهمیه بانک 
در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به معرفی شدگان از سوی وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی آماده است و راهنمایی کافی از سوی همکاران برای مراجعه 
معرفی شده به نزدیکترین شعبه انجام می شود، اعتقاد داریم گره گشایی از 
مشکلات مردم، برکت فعالیت بانکداری را بیشتر می کند و وجهه اجتماعی 
بانک توسعه تعاون را ارتقا می بخشد. پرداخت تسهیلات خرد در استانهای 
کمتر برخوردار باعث گسترش عدالت اجتماعی می شود و در راستای اهداف 
اجتماعی دولت خدمتگزار نیز هســت، چرا که این استانها به واسطه رشد 
اقتصادی کمتر، صلاحیت بالاتری برای بهره مندی از تسهیلات خرد و عمومی 
دارند.سید علی میرفخرایی رییس اداره کل روابط عمومی بانک توسعه تعاون 
به گزارشی در خصوص کارگاه آموزشی مدیران ستادی و استانی بانک و نتایج 

نظرسنجی و دستاوردهای این همایش ارائه کرد./روابط عمومی 

تدابیر بانك توسعه تعاون برای اجرای 
مصوبات سفرهای استانی رییس جمهور

عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در دهمین همایش 
سالانه بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت، گفت: در کشورهای مختلف 
سهم اقتصاد دیجیتال از تولید ناخالص داخلی از ۱۵ تا بیش از 4۰ درصد است، 
اما در ایران این عدد کمتر از هشت درصد است و البته در برنامه هفتم توسعه 
تکلیف ۱۵ درصدی برای این وزارتخانه تعیین شده است. اتفاقات خوبی در 
این حوزه رخ داده اســت، در همین راستا کارگروهی در دولت به نام اقتصاد 
دیجیتال تشکیل شده است تا موانع در این حوزه برداشته شود. در بند هفتم 
قوانین بودجه سنواتی، برای اقتصاد دیجیتال بودجه ای تعیین شده و برای 
نخستین بار در برنامه هفتم در مفاد مختلف به اقتصاد دیجیتال اشاره شده است.
تکالیف پیش بینی شده زیرساخت ها را برای توسعه اقتصاد دیجیتال فراهم 
می کند. در زمینه بانکداری الکترونیک و هوشمند نیز به همین زیرساخت ها 
نیاز داریم. در ارتباطات موبایل از نظر سرعت و کیفیت در بین کشورهای 
مختلف در میانه جدول اما در ترافیک و ارتباطات ثابت در قعر جدول هستیم 
در حالی که مردم عمدتا از ارتباطات ثابت استفاده می کنند ، برای نخستین 
بار در کشور به تصاویر با کیفیت بالا از تمام کره زمین دسترسی پیدا کرده ایم، 
اکنون در حال افزایش سرعت اینترنت ثابت مبتنی بر فیبر هستیم که 
می تواند به مردم سرعت نامحدود بدهد و در یکی از شهرها  توانستیم سرعت 
دانلود ۱۰۰ مگابیت بر ثانیه و سرعت دانلود ۸۰۰ مگابیت بر ثانیه را محقق 
کنیم حالا به دنبال رسیدن به سرعت گیگابیت بر ثانیه هستیم. در حال 
حاضر بیش از چهار میلیون کاربر به فیبر نوری دسترسی دارند و اکنون در 
۲۰۰ شهر توسعه فیبر نوری در حال انجام است و تا پایان سال به هشت 
میلیون خانوار می رسیم. ما به دنبال توسعه فیبر نوری تا ۲۰ میلیون کاربر 
یعنی همه خانوارهای شهری تا پایان دولت هستیم . با زیرساخت هایی که 
با کمک بخش خصوصی ایجاد خواهد شد و فراهم کردن زیرساخت های 
پردازشی می خواهیم حداکثر استفاده از هوش مصنوعی را در کشور داشته 
باشیم. از سوی دیگر به سمت دولت هوشمند حرکت کنیم. لازمه آن هم 
این است که اگر مردم خدمتی دریافت می کنند نیاز به حضور و ارسال مدرک 
نداشته نباشد ،چالش جدی در همه دستگاه ها به ویژه نظام بانکی کمبود 
نیروی انسانی است. در برنامه هفتم توسعه تکلیف جذب سالانه ۱۰۰ هزار 

نیروی ماهر در حوزه اقتصاد دیجیتال تعیین شده است. / سیتنا

سهم اقتصاد دیجیتال در تولید ناخالص 
داخلی به 1۵ درصد می رسد

انجمن تخصصی محصولی چای، دمنوش و فرآورده های گیاهی ایران در نامه ای به روسای قوای سه گانه خواستار 
تعیین تکلیف پرونده رانت چای شد.به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی ، احمدرضا بخشی مدیرعامل انجمن 
تخصصی محصولی چای، دمنوش و فرآورده های گیاهی ایران در نامه ای به روســای قوای ســه گانه با اشاره به عدم 
تعیین تکلیف پرونده رانت شرکت دبش و اتفاقاتی که به دنبال این مساله در صنعت چای کشور رخ داده است، عنوان کرد 
که باند فساد مذکور با ایجاد رانت و انحصار در واردات، صادرات و توزیع چای نامرغوب و چپاول حدود 2 میلیارد و سیصد 
میلیون دلار ارز کشور خسارتی جبران ناپذیر به اقتصاد کشور وارد کرده است.در این نامه آمده اقدامات انجام شده منجر 
شــده تا فعالیت تجاری و اقتصادی ۳۶۰ تاجر و شرکت تجاری و ۱۴۰ کارخانه فرآوری چای کشور که در طول یک قرن 
گذشته صنعت چای را راهبری کرده اند با تهدید جدی مواجه شود، به نحوی که حدود یک سال است هیچ گونه ثبت 
سفارش و وارداتی انجام نمی شود.در همین راستا تاجران و تولیدکنندگانی که مایوس از اصلاح امور و سرخورده از گستره 
رانتخواری و تبانی ها هستند یا در آستانه ورشکستگی قرار گرفتند یا در اندیشه تغییر شغل هستند ، این فعال صنعت 
چای با زیر سوال بردن این موضوع این پرسش را مطرح کرده که آیا نهادهای مسوول به این نیندیشیده بودند که اگر تمام 
فعالان چای کشور از صحنه کار خارج شوند این انحصار ساختگی چقدر می تواند برای نظام اقتصادی کشور خطرناک 

باشد؟ آیا کسی به آثار زیان بار اخلال عمده در نظام تامین و توزیع چای کشور فکر نکرده بود؟

2/۳میلیارددلارچپاولارز
بهناموارداتچای

 احمدرضا بخشی

جایزه بخش مسئولیت اجتماعی جشنواره دکتر نوربخش در دهمین همایش  سالانه بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت 
به طرح »وام فوری آنلاین« بانک قرض الحسنه مهر ایران رسید.به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر 
ایران، انتخاب نوآوری های برتر بانک ها و شرکت های فعال در حوزه بانکداری الکترونیک در چارچوب جشنواره دکتر نوربخش، یکی 
از فعالیت های جنبی همایش  سالانه بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت است. بر این اساس پس از معرفی محصولات واجد 
شرایط از سوی سازمان ها، مراحل داوری در دبیرخانه همایش، با رعایت سه معیار »نوآورانه بودن«، »کاربردی بودن« و»سودآوری 
بالقوه« طی شده و نوآوری های برتر در اختتامیه دهمین همایش بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت انجام شد.در این جشنواره 
جایزه بخش »مسئولیت های اجتماعی« به طرح »وام فوری آنلاین« بانک قرض الحسنه مهر ایران، دکتر سید سعید شمسی نژاد 
تعلق گرفت.هیأت داوران سامانه وام فوری بانک قرض الحسنه مهر ایران را به جهت سهولت و سرعت، فرآیند عدم دریافت وثیقه و 
ضامن، کاهش نرخ کارمزد تسهیلات قرض الحسنه، اســتفاده از امضای الکترونیک و احراز هویت غیر حضوری، سقف مناسب 
تسهیلات اعطایی و همچنین تعداد قابل توجه پرداخت این تسهیلات در سال ۱۴۰2، طرح برگزیده محور مسئولیت های اجتماعی 
دهمین جشنواره دکتر نوربخش معرفی کرد.بنا به گفته دکتر »پیمان قربانی« رئیس پژوهشکده پولی و بانکی، ۳2 طرح برای شرکت 
در جشــنواره دکتر نوربخش امسال از سوی بانک ها و شرکت ها برای دبیرخانه دهمین همایش بانکداری الکترونیک و نظام های 

پرداخت ارسال شده بود که از بین آن ها پنج طرح از جمله وام فوری بانک قرض الحسنه مهر ایران برگزیده شدند.

بانکقرضالحسنهمهرایران
با»وامفوری«برگزیده
جشنوارهدکترنوربخششد

سید سعید شمسی نژاد

مهدی بنانی مدیرکل خزانه وزارت اقتصاد گفت: هنوز ۳8 شــرکت دولتی نسبت به انتقال حساب های خود به بانک 
مرکزی و واریز وجوه درآمدی به حساب شرکت نزد خزانه اقدام نکرده اند.وی درخصوص آخرین وضعیت اجرای حساب واحد 
خزانه ، تعداد حساب های مسدود نشده دستگاه ها گفت: غیر از شرکت های دولتی، کلیه درآمد ها و منابع عمومی دستگاه های 
اجرائی در سراسر کشور به واسطه حساب های خزانه نزد بانک مرکزی وصول و پرداخت اعتبارات نیز از طریق حساب های 
دستگاه های اجرائی نزد بانک مرکزی انجام می شود، آخرین وضعیت حساب های غیرمجاز مربوط به گزارش بانک مرکزی در 
تاریخ 28 تیرماه ۱۴۰2 است و ضمناً وضعیت جدید حساب های غیرمجاز از بانک مرکزی در تاریخ ۱۱ شهریور ماه درخواست 
شــد که تاکنون برای وزارت اقتصاد ارسال نشده است.بر اساس گزارش تیرماه بانک مرکزی، تعداد کل حساب های فرعی 
مسدودنشده دســتگاه های اجرائی تعداد 2۱7 هزار و ۹7۳ بوده است.بنانی درخصوص تعداد حساب های مسدودنشده 
دانشگاه های علوم پزشکی و وزارت نفت هم گفت: تعداد کل حساب های مسدودنشده دانشگاه های علوم پزشکی تا تاریخ 
28 تیرماه ۴۶ هزار و 288 فقره و حساب های مسدودنشده وزارت نفت و شرکت های زیرمجموعه آن 2۶7 فقره حساب بوده 
است.وی درخصوص اجرای حساب واحد خزانه در شرکت های دولتی هم گفت: شرکت های دولتی که اصل ۵۳ قانون اساسی 
و ماده ۳۹ قانون محاسبات را رعایت نمی کنند و وجوه درآمدی خود را به حساب شرکت نزد خزانه واریز نمی نمایند شامل ۳8 

شرکت دولتی می شوند که تاکنون نسبت به انتقال حساب ها به بانک مرکزی اقدام نکرده اند./ تسنیم             

مقاومت۳8شرکتدولتی
دربرابرحسابواحدخزانه

مهدی بنانی

رضا زرین گل مدیرکل بازرسی خدمات سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اعلام کرد: ۱۳2۵ واحد 
معاملات ملکی و مشاور املاک متخلف در شش ماهه نخست امسال توسط بازرسان اداره های کل صمت به اداره های کل 
تعزیرات حکومتی معرفی شدند. وی عملکرد بازرسی های انجام شده از مشاوران املاک را در شش ماهه نخست سال جاری 
اعلام کرد و گفت: در این مدت طرح ویژه نظارت بر واحدهای صنفی معاملات ملکی و مشاوران املاک با هدف نظارت بر 
اجاره  بهای مسکن و کنترل قیمت های مسکن انجام شد. این بازرسی ها از سوی بازرسان ادارات کل صنعت، معدن و تجارت 
برگزار و 7۹۶8 مورد بازرسی از بنگاه های مشاور املاک در کشور انجام شد. از این تعداد ۱۳2۵ واحد صنفی متخلف شناسایی 
و پرونده های مربوطه با ارزش بیش از ۱۳ میلیارد و 2۵۱ میلیون تومان برای رسیدگی و صدور رای به مراجع ذی صلاح ارسال 
شد ، گران فروشی خدمات با ۵۰۱ مورد، عدم درج تعرفه در محل با 87۶ مورد، عدم صدور فاکتور با ۹۱۴ مورد و در نهایت 
نداشتن پروانه کسب با 2۴2 مورد از عمده تخلفات این واحدهای صنفی است.با توجه به شرایط ویژه اقتصادی کشور و در 
راستای تنظیم بازار مسکن، بازرسان ادارات کل صنعت، معدن و تجارت استان ها با همکاری سایر دستگاه های نظارتی در 
قالب گشت های بازرسی مشاوران املاک فعالانه به انجام مسئولیت خواهند پرداخت و با متخلفان طبق قانون برخورد 
می کنند.مردم می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلف در این زمینه با سامانه ۱2۴ یا با مراجعه به پورتال سازمان و در 

استان ها نیز با ارائه شکایت های خود به ستادها، شکایات خود را پیگیری کنند./ تسنیم 

معرفی1۳۰۰بنگاه
معاملاتملکیمتخلفبه
تعزیراتحکومتی

سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان

موسسه اعتباری ملل وام قرض الحسنه حداکثر به مبلغ ۳میلیارد ریال به اشخاص حقیقی پرداخت می کند
این موسسه تسهیلات قرض الحسنه ضروری برای اشخاص حقیقی حداقل به مبلغ ۵۰ میلیون ریال و حداکثر به مبلغ 
۳میلیارد ریال و با بازپرداخت ۶۰ماهه بر اساس میانگین موجودی حساب قرض الحسنه پس انداز به مشتریان پرداخت می کند
مشــتریان محترم می تواننــد امتیاز دریافت وام قرض الحســنه خود را بــه اعضای درجه یک خانواده شــامل 
پدر،مادر،خواهر،برادر،همسر و فرزندان واگذار نمایند.پرداخت وام قرض الحسنه به اشخاص حقوقی)طرح نیکان ملل( تا ۵/7 
میلیارد ریال موسسه اعتباری ملل در راستای حمایت از کسب و کار اشخاص حقوقی وام قرض الحسنه تا  ۵/7 میلیارد ریال 
پرداخت می نماید. به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: این موسسه پیرو دستورالعمل بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران به اشخاص حقوقی )کسب و کارهای خرد و دانش بنیان( وام قرض الحسنه حداقل به مبلغ ۵۰ میلیون ریال و حداکثر به 
مبلغ ۵/7 میلیارد ریال و بازپرداخت حداکثر ۶۰ ماهه براساس میانگین موجودی حساب قرض الحسنه پس انداز پرداخت می نماید.

 مدت بازپرداخت تســهیلات جهت تامین سرمایه در گردش و خرید لوازم مصرفی اشخاص حقوقی حداکثر ۱2 ماهه و 
تسهیلات جهت توسعه کسب و کار اشخاص حقوقی حداکثر ۶۰ ماهه می باشد.

 متقاضیان محترم جهت کسب اطلاعات بیشتر و نحوه افتتاح حساب به سایت رسمی موسسه اعتباری ملل به نشانی 
www.melalbank.ir  و یا شعب موسسه در سراسر کشور مراجعه نمایند.

اعطایوامقرضالحسنه
ضروریبهاشخاصحقیقی
تا۳میلیاردریال

رئیس مرکز ملی فضای مجازی از راه اندازی سامانه ارزیابی پیشرفت شبکه ملی اطلاعات خبر داد و گفت: به زودی بر اساس 
شاخص های موجود عدد پیشرفت را اعلام می کنیم.محمدامین آقامیری در خصوص آخرین وضعیت تأیید صحت پیشرفت 
شبکه ملی اطلاعات گفت: تقریباً از اواسط شهریور ماه ارزیابی مجدد شاخص های شبکه ملی اطلاعات آغاز شده که با توجه به 
اینکه این ارزیابی ها ادامه دارد در حال حاضر برخی مستندات آماده و برخی دیگر باید تکمیل شود. می توان گفت که تقریباً 7۰ 

یا 8۰ درصد ارزیابی ها از پیشرفت شبکه ملی اطلاعات انجام شده است.
وی در خصوص زمان اعلام میزان پیشرفت شبکه ملی اطلاعات یا تأیید صحت پیشرفت ۶۳ درصدی شبکه ملی اطلاعات 
افزود: از نظر ما فرایند ارزیابی کامل است یکسری داده ها وجود دارد که دستگاه ها باید ارائه دهند. زمانی که این گزارش ها به 

دستمان برسد میزان پیشرفت دقیق شبکه ملی اطلاعات را اعلام خواهیم کرد.
رئیس مرکز ملی فضای مجازی گفت: آخرین پیشرفت رسمی شبکه ملی اطلاعات که مرکز ملی فضای مجازی به عنوان 
ناظر شبکه ملی اطلاعات با ارزیابی برخی شاخص ها اعلام کرد همان ۵7 درصد بود اما متوجه شدیم که برخی از اهداف در نظر 
گرفتن پیشرفت شبکه ملی اطلاعات قدیمی شده است یا برخی شاخص ها زیاد بازتاب دهنده آن هدف نبود. بنابراین تصمیم 
گرفتیم این شاخص ها را هم بازنگری کنیم به این ترتیب بجز فرایندی که در حال انجام بود بازنگری در شاخص های اهداف هم 

مطرح شد./ مهر 

راهاندازیسامانهارزیابی
پیشرفتشبکهملی
اطلاعات

محمدامین آقامیری

 حسن پورکاظمی معاون مالی و پشتیبانی بیمه ســرمد در خصوص وضعیت مالی شرکت گفت: صورت های مالی 
حسابرسی شده دوره مالی منتهی به ۳۱ شهریور با رشد ۳۵۶ درصدی سود خالص نسبت به دوره مالی قبل به سود حدود 
8۴ میلیارد تومانی و سود ناخالص فعالیت های بیمه ای با 87 درصد افزایش نسبت به دوره مالی قبل به مبلغ ۳۱۹ میلیارد 
تومان افزایش یافت که در مهلت مقرر در سامانه کدال انتشار یافت ، درآمد سرمایه گذاری های شرکت با ۱۳۳ درصد افزایش 
به مبلغ 77 میلیارد تومان در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰2 رسیده است.وی با اشاره به افزایش سرمایه شرکت از مبلغ ۶7۶ میلیارد 
تومان به هزار میلیارد تومان گفت: مرحله پذیره نویسی حق تقدم خرید سهام از ۱۶ آبان ماه آغاز شده و ۱۵ دی ماه پایان 
خواهد یافت.با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته تا پایان آبان ماه کلیه مطالبات بیمه شدگان بانک صادرات و همچنین 
کلیه خسارت های ثالث مالی و بدنه تسویه و پرداخت شده، همچنین تتمه بدهی به بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی از 
محل بیمه نامه های صادره سنوات قبل بالغ بر ۶۰ میلیارد تومان پرداخت و تسویه نهایی شده است؛ سرمد قهرمان مسابقات 
فوتسال صنعت بیمه شد؛ تیم فوتسال بیمه سرمد با بازی های درخشان خود قهرمان مسابقات فوتسال شرکت های بیمه 
شــد.به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، در سومین دوره از مسابقات فوتسال صنعت بیمه که به مناسبت گرامیداشت 
شهدای غزه برگزار شد و 2۶ تیم در آن حضور داشتند، تیم فوتسال بیمه سرمد در مراحل مختلف مسابقه بر تیم های بیمه 

معلم ، دانا ، پارسیان ، البرز، دی پیروز شد.

گزارشعملکردشش
ماههمعاونتمالیو
پشتیبانیبیمهسرمد

 حسن پورکاظمی

انعقاد تفاهم نامه همکاری اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی استان مازندران با بیمه تعاون
مدیران اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مازندران با مدیرعامل بیمه تعاون دیدار و گفتگو کردند.

به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، دکتر یونس مظلومی مدیرعامل بیمه تعاون در این دیدار که با حضور مدیران 
اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی استان مازندران و نماینده مجلس شورای اسلامی برگزار شد با اشاره به ضرورت همکاری 
گسترده بین سازمان های بیمه گر با سایر سازمان ها گفت: بیمه تعاون، یک شرکت سرمایه گذار و سرمایه پذیر است که 
با حضور بیش از ۵ هزار سهامدار؛ افزایش سرمایه ۱۴۰درصدی وتعاون را تجربه کرده است از این رو با ادامه و گسترش 
همکاری های خود در قالب انعقاد تفاهم نامه با سایر سازمان ها می توانیم کامل ترین و بهترین پوشش های بیمه ای را ارائه 
نماییم.مدیرعامل بیمه تعاون افزود: این شرکت در حال رشد تساعدی است از این رو زمینه های همکاری مشترک بسیاری 
برای ارائه خدمات بیمه ای به همه هموطنان به خصوص شهروندان استان مازندران را دارد.مظلومی در این دیدار با اشاره 
به اینکه شرکت بیمه تعاون به عنوان یک شرکت بیمه طراحی شده که به بخش تعاون به طور ویژه خدمات خوبی ارائه کند، 
افزود: در سال های اخیر همکاری های خود را با اتاق های تعاون استان ها در کل کشور، اتاق تعاون ایران و همین طور اتحادیه 
تعاونی ها در تمام کشور گسترش داده ایم از این رو با ادامه و گسترش همکاری های خود در قالب انعقاد تفاهم نامه می توانیم 

کامل ترین و بهترین پوشش های بیمه ای را به این عزیزان ارائه نماییم.

یونس مظلومی
بیمهتعاون،یکشرکت
سرمایهگذاروسرمایه
پذیراست

موسسه اعتباری ملل

امروز شهر ما کاریکاتوری است و شهر باید با مشارکت مردم ساخته شود
شهردار تهران بر لزوم تطبیق طرح جامع با عناصر شهر ازسوی افراد 

متخصص تاکید کرد.
علیرضا زاکانی در آیین افتتاحیه گردهمایی تهران آینده که با عنوان 
یک شهر، یک برنامه برگزار شد گفت: تهران ۲۳۸ سال است که پایتخت 
ایران است و در این مدت تهران هیچگاه مبتنی بر الگوی صحیحی ساخته 
نشده است. از ابتدا یک نگاه چارچوب مندی بر شهر وجود نداشته تا کالبد 
شهر را مبتنی بر نیاز آن طراحی کنند. شکل فضاهای کالبدی به هیچ عنوان 
به پیشــینه گذشته و فضای ایرانی- اسلامی باز نمی گردد. اگر ما شهر و 
جامعه را درهم آمیخته تصور کنیم، ضرورت دارد یک نگاه از کل به جزء 
داشته باشیم که مبتنی بر نیازهای یک جامعه با مختصات تهران و با یک 

شهر عریض و طویل و شرایط خاص باشد.
اگر چنین نگاهی صورت بگیرد، باید طرح جامع به گونه ای دیگر 
تنظیم شود. اگر نگاه کلی نگر فراموش شود، نه مشکلی حل خواهد شد و 
نه گره ای از مشکلات مردم باز می شود. برنامه های ما حاوی چهار تحول 
است که هم مدیریت شهری، هم حوزه کالبد شهر، هم شهروندان و هم 
حوزه نرم و فناوری را درهم آمیخته و برای هریک مسیری را پیش بینی 
کرده است. توجه به کالبد شهر بیش از هرچیزی مد نظر ما بوده و برنامه ها 

بر محور حمل و نقل و معماری، باید شهر را متحول کند.
عدم توزیع نامناسب خدمات در شهر و ایجاد شرایط مناسب برای 
زیست، مجموعه ای را پیش روی ما قرار داده که اگر بر مبنای برنامه چهارم 
توسعه، با همکاری یکدیگر طرح جامعی را تصویب کنیم، امکانی ایجاد 
می شود تا از هر نقطه مبتنی بر طرح تفصیلی برگرفته از طرح جامع، اقدامی 
انجام دهیم یک نقشه کامل و معناداری را نشان دهد؛ چیزی که امروز وجود 

ندارد.
شهردار تهران با بیان اینکه باید چنین طرحی را تنظیم کرد، گفت: 
قدرالسهم مشخصی از بخش های مختلف باید در نظر گرفته شود تا بتوانیم 
کالبد را ترسیم کنیم. منطقه ۲۲ در دهه گذشته ساخته شد اما کمبود 
سرانه ها در آن بسیار بالاست و به هر هفت سرانه نیاز دارد لذا باید در جایی 
به ردپایی از نواقص که در شهر می بینیم، توجه شود و نگاه کل به جزء با 
پیکره بندی مناسب شکل بگیرد تا اهل فن بتوانند طرح جامع را با عناصر 

شهر تطبیق دهند و سازگاری وجود داشته باشد.
زاکانی با بیان اینکه باید با توجه به عرض، طول و جغرافیای تهران، 
طرحی را ترسیم کنیم، یادآور شد: جغرافیای 7۰۰ کیلومتری تهران به ما 
می گوید که برگردیم و فراز و نشیب ها را ببینیم و ناظر بر نقطه مطلوب خود 
چشم اندازی را تعریف کنیم که اهل علم را قانع کند و مردم امیدوار و قانع 
شوند که مسیر ما درست است.باید مبتنی بر شرایط از نقطه ای شروع کنیم 
و اجزا مبتنی بر طرح تفصیلی به صورت قطعه قطعه کنار هم قرار بگیرند 
اما باید درک درستی از موضوع داشته باشیم تا شهر کاریکاتوری نشود؛ 
امروز شهر ما کاریکاتوری است و آنچه اهمیت دارد این است که شهر موزون 

طراحی شود.
وی با تاکید بر اینکه شهر باید با مشارکت مردم ساخته شود و نفع آنها 

مورد توجه قرار بگیرد، گفت: باید ترسیم جدا و مجزایی با مشارکت و نظر 
مردم انجام شود؛ لذا خرسندیم که بابی برای بازنگری طرح جامع و تفصیلی 
باز شد تا بتوانیم شرایط را به سمت و سویی ببریم که آرامش، آسایش، رفاه 
و رشد مادی و معنوی شهروندان محقق شود و پیکره ای قابل الگو بسازیم.

شهردار تهران با بیان اینکه آینده پایتخت در زمانی نه چندان دور، 
در گرو فاصله گرفتن از وضعیت فعلی در بخش فنی و عمرانی، حمل و نقل، 
زیست پذیری و خدمات شهری است، گفت: باید تحول شکل بگیرد و ما 
امروز در مسیر این تحول قرار داریم و امیدواریم با مشارکت اهل علم، طرح 
تفصیلی را تدوین کنیم و در آینده نه چندان دور، دیگر صحبتی از آلودگی 
هوا، ترافیک و سستی ســازه ها در برابر بحران های طبیعی نباشد. این 

تحولات شدنی و در دسترس است.
وی با بیان اینکه نباید مسئولیت را به دیگران بسپاریم، بلکه باید 
مسئولیت ساخت شهری مستحکم را خود برعهده بگیریم، ابراز امیدواری 
کرد که فرهنگ و تفکر بسیجی در محیط پیرامونی به شکلی ترسیم شود 
که از بیرون نیز بدون ادعا اینگونه به نظر بیاید که با چنین تفکری فعالیت 

می شود.
 سهم تهران از تاکسی های برقی وارداتی

 به کشور ۱۰ هزار دستگاه است
مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر تهران  در حاشیه یکصد 
و نود و پنجمین جلسه شورا در جمع خبرنگاران با اشاره به وضعیت نرخ 
کرایه های تاکسی اینترنتی، گفت: هنوز قرار نیست اتفاقی در این خصوص 
رخ دهد؛ عموما نرخ ها را براساس قانون، شورا باید تصویب کند و اینکه از 
وزارت کشور اجازه گرفت و اتحادیه نرخ ها را تعیین می کند، باید بررسی 

شود.
در این زمینه یا شهرداری باید ورود کند و دستور دهد و یا شورا. اما 

تاکنون چنین نبوده است. سازمان تاکسیرانی نمی تواند در این زمینه ورود 
کند.

چمران با بیان اینکه پیش بینی شده تاکسی های برقی وارد کشور 
شود، گفت: این خودروها با شرایط خاصی وارد کشور خواهد شد و اگر ۱۰۰ 
هزار دستگاه وارد شود، احتمالا ۱۰ هزار دستگاه تاکسی سهم تهران خواهد 

بود.
وی با اعلام اینکه اتوبوس با سواری متفاوت است، افزود: ورود این 
خودروها مدتها زمان می برد و شــاید یک سال زمان ببرد تا وارد خطوط 
شــوند. اتوبوس ها را نیز نمی توان سریع ساخت و وارد کرد. باید قطعات 
اتوبوس ها از خارج خریداری شود تا بتوان آن را ساخت.  بهترین سازنده 
قول داده ماهیانه ۵۰ دستگاه اتوبوس تحویل دهد که در مهر و آبان تحویل 
داده است. البته ما به این بسنده نکردیم و خرید اتوبوس های برقی در دستور 

کار قرار دارد.
او با اشاره به چانه زنی های شورا برای پرداخت هزینه های مشترک 
دولت و شهرداری، گفت: قانون مواردی را مشخص کرده و اعلام می کند 
اما هنوز سهم دولت مشخص نشده است. چند نامه نگاری صورت گرفته و 
در نشســت کلانشهرها نیز مطرح شــد که دولت بدهی های خود را به 

شهرداری ها بپردازد.
میزانی که شهرداری در خصوص بدهی دولت حساب کرده، 4۰ هزار 
میلیارد تومان است اما آنچه دولت حساب می کند ممکن است اختلاف 
داشته باشد. وی با بیان اینکه هنوز پیشنهادی ازسوی شهرداری در مورد 
رایگان شدن عوارض نماهای ایرانی ارائه نشده است، ادامه داد: ما طرحی را 
در دوره چهارم ارائه دادیم که نماهای برتر از تخفیف برخوردار شوند اما 
متاسفانه اجرایی نشد. امروز هم هنوز طرحی در این زمینه به شورا ارائه 

نشده است./  ایسنا

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478
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 با اعلام رسمی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، شرکت بیمه پارسیان همچون سال های گذشته در 
سطح یک توانگری مالی در صنعت بیمه قرار دارد.به گزارش روابط عمومی بیمه پارسیان؛ با اعلام نسبت توانگری 
مالی شرکت های فعال در صنعت بیمه کشور در سال جاری، بیمه پارسیان توانست همانند سال های اخیر بار 
دیگر جایگاه خود را در سطح یک صنعت بیمه با ارتقاء نسبت توانگری مالی در مقایسه با سال گذشته حفظ 
نماید.بر اساس آیین نامه توانگری مالی که توسط بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران تعیین و اعلام می شود، 
شرکت هایی که در سطح »یک« توانگری و وضعیت مطلوب قرار دارند، برای ایفای تعهدات خود در مقابل بیمه 
گزاران از توانایی کافی برخوردارند.این شاخص تا حدی اهمیت دارد که بیمه مرکزی همواره به بیمه گزاران این 
نکته را تاکید دارد، در انتخاب بیمه گر خود، به سطح توانگری مالی، که توسط این نهاد تأیید و اطلاع رسانی می 

شود، به عنوان یکی از معیارهای انتخاب توجه کنند و این مورد را به دقت بررسی و مدنظر داشته باشند.
بیمه پارسیان همواره با استفاده از برنامه ریزی مدون، حفظ ترکیب متناسب پرتفوی، افزایش فروش و توجه 
به مدیریت حرفه ای ریسک، استفاده از خدمات فناورانه مبتنی بر هوش مصنوعی در فعالیت بیمه ای خود تلاش 
می کند تا همچنان با حفظ سطح یک توانگری مالی، به عنوان یک شرکت توانمند و فن آور در صنعت بیمه کشور، 

در رشد و بهبود شرکت و ارایه خدمات متمایز به بیمه گزاران خود حرکت نماید.

بیمهپارسیانباردیگرباافزایش
نسبتتوانگریمالیدرسطح
یکصنعتبیمهقرارگرفت

شرکت بیمه پارسیان

دکتر ابوالفضل آقادادی به همراه برخی از معاونین و مدیران شرکت به منظور بازدید و رصد عملکرد سرپرستی کهگیلویه 
و بویراحمد در این استان حضور یافت.به گزارش روابط عمومی بیمه کوثر، مدیرعامل شرکت و هیئت همراه در جلسه ای با 
همکاران و شبکه فروش استان کهگیلویه و بویراحمد دیدار داشته و در جریان امور مربوط به این استان قرار گرفتند. در بخش 
دیگر این بازدید، مراسم تکریم و معارفه مدیر سرپرستی کهگیلویه و بویراحمد برگزار و از زحمات آقای هادی صفایی زاده مدیر 

پیشین سرپرستی تقدیر و امین اله دانا به عنوان مدیر جدید معرفی شد.
وی ضمن اشاره به افق های بیمه کوثر بر ارتقای کیفیت ارائه خدمات به مشتریان تاکید و این مهم را عامل اصلی کسب 
رضایتمندی و افزایش سودآوری عنوان کرد و افزود: تحقق اهداف و برنامه های ابلاغی شرکت در تحقق شعار »کوثر، خیرکثیر« 
یک کار تیمی است و باید با کمک و همدلی کارکنان و شبکه فروش استان این امکان فراهم شود و ایشان سطح مناسب فروش 

شرکت را ناشی از اتخاذ ترکیب مناسب فروش و مدیریت ریسک دانست.
مدیرعامل بیمه کوثر در آستانه هفته بیمه که با شروع زنگ بیمه از روز هفتم آذرماه آغاز و تا روز ملی بیمه سیزدهم همین 
ماه ادامه خواهد داشت، بر همدلی و تلاش بیش از پیش در جهت توسعه و پویایی شبکه فروش و رسیدن به اهداف بیمه کوثر و 

خدمت رسانی تاکید ویژه کردند.
در پایان این دیدار دوستانه از فعالیت ها و اقدامات همکاران قدردانی و نظرات و پیشنهادات آنها مطرح گردید.

ارتقایکیفیتارائهخدماتبه
مشتریان،عاملاصلیکسب
رضایتمندیوافزایشسودآوری

 ابوالفضل آقادادی

حسن شریفی مدیرعامل بیمه ایران در بازدید از شعبه ورامین سیاست اصلی بیمه ایران را توسعه خدمات پس از 
فروش و پرداخت خسارت با کیفیت و تفویض اختیار به نمایندگان اعلام کرد. شریفی که به همراه جمالی نژاد مدیر کل شعب 
استان تهران در بازدیدی سرزده به ورامین سفر کرده است پرداخت خسارت سریع به مردم را باعث برکت سفره بیمه ایران 
دانست و خطاب به کارکنان افزود:تاکید میکنم تا میتوانید کنار مردم و همکاران نماینده  باشید و تا میتوانید خسارت مردم 
را سریعتر پرداخت کنید.رییس هیات مدیره بیمه ایران با توجه به فروش هفت ماهه ابتدایی سال جاری  گفت: نمی خواهیم 
با هر ابزاری بیمه گزار را جذب کنیم اما هر چقدر بتوانیم خسارت مردم را غیر حضوری پرداخت کنیم فروش حق بیمه نیز 

افزوده خواهد شد.با رضایت مردم از بیمه ایران رضایت آنها از مجموعه دولت نیز افزایش خواهد یافت.
یکی از شاخص های ما در ارزیابی مدیران ،خدمات پس از فروش می باشد و در سفرهای استانی از مقامات استانی 
درخواست میکنیم که با همین شاخص مدیران مارا مورد ارزیابی قرار دهند.وی نمایندگان را یکی از اصلی ترین ذینفعان 
بیمه ایران خواند و تاکید کرد مدیران حتما باید اختیارات خود را به نمایندگان واجد شرایط تفویض نمایند ، عمادابادی 
رییس شعبه ورامین  با تشکر از حضور مدیرعامل در جمع کارمندان شعبه به ارائه گزارش عملکرد پرداخت.به گزارش اداره 
کل روابط عمومی بیمه ایران پیش از این بازدید مدیرعامل و هیات همراه در مراسم بزرگداشت مرحوم سید میرستار پک  

همکار فقید استان تهران حاضر و با قرائت فاتحه یاد وی را گرامی داشتند.

دوراهبرداصلیبیمهایران
خدماتپسازفروشو
تفویضاختیار

حسن شریفی

یزدان دوست با تاکید بر گسترش فرهنگ بیمه در بین دانش آموزان و لزوم ارائه اطلاعات صحیح و درست از بیمه در کُتُب 
درسی، گفت: قطعا با تعاملات خوبی که بین آموزش و پرورش و صنعت بیمه وجود دارد، می توان به نحو مناسبی موضوع بیمه 
را به عنوان یک فرهنگ در سطح جامعه گسترش داد.به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، مراسم زنگ بیمه از سوی این شرکت 
و با حضور علی رضا یزدان دوست مدیرعامل، داود قاسم پور رئیس هیئت مدیره، محمدتقی چراغی نائب رئیس هیئت مدیره، 
غلامحسین عماری فرماندار ارومیه، علی مطهری مدیرکل آموزش پرورش استان آذربایجان غربی و دانش آموزان و مسئولین 
مدرسه دخترانه شهدای خیبر شهر ارومیه برگزار شد.علی رضا یزدان دوست با اشاره به فرا رسیدن ۱۳ آذرماه روز بیمه، گفت: 
برگزاری مراسم زنگ بیمه یکی از اقداماتی است که برای بزرگداشت روز بیمه هر ساله در مدارس اجرا می شود و هدف از آن 
آشنایی دانش آموزان با صنعت بیمه و اهمیت آن در زندگی خانواده هاست.وی با بیان اینکه امروزه اهمیت بیمه و ضرورت آن 
برای همگان روشن است، افزود: در هزاره سوم و عصر هوش مصنوعی برخورداری از خدمات بیمه به یکی از الزامات زندگی 
خانواده ها تبدیل شده و فعالین این عرصه باید برای معرفی محصولات و خدمات خود آموزش ها را از همین مدارس آغاز کنند 
تا بتوانند با خانواده ها ارتباط موثرتری برقرار کرده و فرهنگ سازی اصولی انجام دهیم. با همت همه مسئولین بخصوص مسئولین 
استان آذربایجان غربی، امیدواریم تدابیری اندیشیده شود تا ساعاتی از زنگ مدارس به برنامه های آموزشی در زمینه بیمه و 

مزایای آن برای دانش آموزان در سطح استان اختصاص داده شود.

لزومآغازفرهنگسازیبیمه
ازمدارس

علی رضا یزدان دوست

»بیمهآسماری«زنگبیمه
رادر»خرمشهر«نواخت

 شرکت بیمه آسماری

نشستهماندیشیفعالان
صنعتبهمنظور
همکاریهایدوجانبه

حمیدرضا صفری

دبیر دومین جشنواره ملی چند رسانه ای میراث فرهنگی با اشاره به حمایت های همه جانبه بانک شهر از این دوره جشنواره، 
گفت: این بانک پیوندی مستحکم با خانواده میراث فرهنگی دارد.

به گزارش روابط عمومی بانک شهر، علیرضا تابش با تاکید بر توجه ویژه بانک شهر به حوزه مسئولیت اجتماعی، عنوان 
کرد: دومین جشنواره ملی چند رسانه ای میراث فرهنگی در شهر قزوین و با کمک ها و حمایت های بانک شهر برگزار خواهد 
شد ،دوره اول جشنواره ملی چند رسانه ای میراث فرهنگی در شهر یزد برگزار شد و دومین دوره آن در قزوین و طی روزهای 
آینده برگزار خواهد شد، فراخوان این رویداد ملی در تیرماه منتشر و تا نیمه مهرماه آثار هنرمندان در بخش های مختلف دریافت 
شد. همکاران ما در دبیرخانه، در پنج بخش رادیو تلویزیون، سینما، هنرهای نمایشی، کتاب و پایان نامه و هنرهای رایانه ای 
پذیرای هنرمندان و اهالی فرهنگ و هنر بودند. در این مدت حدود 2 هزار اثر دریافت شد و در این میان، فراوانی استانی را شاهد 
هستیم.بالاترین میزان مشارکت در استان های تهران، قزوین، اصفهان، خراسان رضوی، گیلان و آذربایجان شرقی بوده است. 
البته از میان شرکت کنندگان در این فراخوان، نهادها و موسسه های فرهنگی رسانه ای نیز از استان ها حاضر بودند.آیین جشنواره 
، بخش های مختلفی برای این جشنواره در نظر گرفته شده است از جمله اینکه آثار برگزیده جشنواره در سینما بهمن اکران 
خواهد شد. وی با قدردانی از حمایت های بانک شهر برای برگزاری هرچه بهتر این جشنواره ،گفت : قطعا از ظرفیت های این 

بانک برای تولید محتوا در حوزه میراث فرهنگی استفاده خواهیم کرد.

بانکشهرپیوندیمستحکم
باخانوادهمیراثفرهنگی
دارد

علیرضا تابش

غلامرضا حسن پور رئیس سازمان بسیج اصناف، بازاریان و فعالان اقتصادی کشور در همایش ۱۰۰ هزار خدمت در 
یک هزار نقطه توسط هزار گروه جهادی تخصصی فنی بسیج اصناف که به مناسبت هفته بسیج برگزار شد، گفت : 
ظلم هایی که رژیم صهیونیستی در 7۵ سال گذشته مرتکب شد منجر به طوفان الاقصی شده است که پیچیده ترین 
عملیات است و آبروی نداشته این رژیم را بر باد داد. اقدام اول توانمندسازی واحدهای صنفی تولیدی و براساس تلاش 
می کنیم تا ۶۰۰ هزار واحد تولیدی- صنفی را در زمینه صادرات توانمند کنیم. دومین اقدام ما کمک به بازارســازی 
محصولات دانش بنیان و سومین اقدام نیز توسعه گروه های جهادی، تخصصی و فنی است.  راه اندازی گروه های جهادی 
تخصصی و فنی از پنج سال پیش، در دستور کار مجموعه بسیج قرار گرفته است. بسیج در خدمت رسانی جهشی با 
عنوان گروه های جهادی کارآفر ین داشته است که این گروه های جهادی با مراجعه به نقاط مختلف از جمله حاشیه 
تهران توانمندی های و استعدادهای افراد و مجموعه ها را شناسایی می کند و شغل های مورد نیاز را ارزیابی می کنند و 
لذا با این اقدامات برای این گروه ها کار تعریف می شود با اقدامات   انجام شده از هفته بسیج سال گذشته تاکنون 2۰ هزار 
شغل پایدار ایجاد شده است.  او با اشاره به آغاز به کار ۱۰۰ هزار خدمت در یک هزار نقطه کشور توسط یک هزار گروه 
جهادی تخصصی- فنی بسیج اصناف در هفته بسیج گفت: این گروه های جهادی با یاد شهید پیشتاز نهضت امام خمینی 

حاج اسماعیل رضایی ایجاد شده است و هر خدمتی با یاد این شهید انجام می شود. 

آغازفعالیت1۰۰۰گروهجهادی
بسیجاصنافدر1۰۰۰نقطه
کشور

غلامرضا حسن پور

خبـــر تأمین زمین برای ساخت 2 میلیون واحد مسکونی
۶ هزار واحد تولیدی احیا شد

 محســن منصوری معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره وعده 
ساخت چهار میلیون واحد مسکونی در دولت سیزدهم، گفت: حدود 
یک میلیون و ۵۰۰ هزار واحد در مراحل مختلف عملیاتی است و برای 

دو میلیون واحد زمین تأمین شده است.
او در آخرین شب از سلسله نشست های تخصصی روایت پیشرفت 
که با هدف بیان دستاوردهای دو ساله دولت سیزدهم در باغ موزه دفاع 
مقدس قم برگزار شد، ضمت ارائه گزارشی از وضعیت اقتصادی در دولت 
سیزدهم بیان کرد: طی ۱۰ سال قبل از تشکیل دولت سیزدهم شاخص 
رشد اقتصاد کشور نزدیک به صفر بود اما طی دو سال اخیر شاخص رشد 
ما به بیش از چهار درصد رسیده است و در شش ماهه نخست سال این 

شاخص به ۶ درصد رسید.
وی بــا تأکید بر اینکــه رویکرد و نگاه دولت ســیزدهم اتکا به 
ظرفیت های داخل است و به ظرفیت های خارجی متکی نیست، عنوان 
کرد: توفیقات و دستاوردهای دولت سیزدهم را مدیون نظام و ولایت 
فقیه می دانیم و قول می دهیم کسری های اگر وجود دارد را با تمام تلاش 

حل کنیم.
افزایش فروش نفت با وجود تحریم و فشارها

سرپرست نهاد ریاست جمهوری با اشاره به وضعیت بازار فروش 
نفت بیان کرد: دولت سیزدهم با وجود تحریم ها توانسته در حوزه فروش 
نفت اقدامات مطلوبی طی این دو سال فعالیت داشته باشد و جایگاه خوبی 
در زمینه فروش نفت دارد به رغم همه کارشکنی ها و فشارهایی که وجود 
دارد این دو سال نرخ رشد در حوزه نفت به حدود ۱۹ درصد رسیده است، 
در حالی که در دولت قبلی می گفتند هرکسی بتواند ۳۰۰ هزار بشکه 
نفت کشور را به فروش برساند ما او را به عنوان وزیر نفت منصوب می کنیم.
در شرایط تحریم و بدون توجه به خواسته  غربی ها موفق شدیم 
ماهیانه یک میلیون و 4۰۰ هزار بشکه نفت بفروشیم و میزان فروش نفت 
را افزایــش دادیم برای مصرف داخل ذخیره و فــروش نفت را بدون 

محدودیت پیگیری 
طی ۱۰ سال قبل از تشکیل دولت سیزدهم شاخص رشد اقتصاد 
کشور نزدیک به صفر بود اما طی ۲ سال اخیر شاخص رشد ما به بیش 
از 4 درصد رسیده است و در ۶ ماهه نخست سال این شاخص به ۶ درصد 

رسید
وی با اشاره به مشکلات و چالش های صنعت برق که از گذشته 
وجود داشت، گفت: دولت موفق شد در حوزه های مختلف مشکلات را 
برطرف کند در حالی که کشور با کسری حدود ۲۲ هزار مگاواتی برق 
روبرو بود با تدبیر و برنامه ریزی توانستیم به 7 هزار مگاوات برق تولید 

کنیم.
دولت مصمم است در سفر به استان های مختلف پروژه های نیمه 
تمامی که طی سالیانی آیینه دق مردم شده است را تعیین تکلیف کند؛ 
پروژه های آبرسانی تا راه آهن و غیره بیش از ۱۳ تا ۲۰ سال بی تکلیف 

رها مانده بود که ما در حال پیگیری اجرای آن هستیم.
افزایش تولید خودرو

او در رابطه با وضعیت صنعت خودروگفت: تولید خودرو از 7۰۰ 
هزار به یک میلیون و 4۰۰ هزار دستگاه افزایش یافته است، هر چند 
هنوز مشکلاتی در این صنعت وجود دارد ولی تولید خودرو در دولت 
گذشته تنها بیش از ۸۰۰ هزار خودرو بوده که تمام تلاش خود را انجام 
خواهیم داد. دولت سیزدهم در ابتدای فعالیت خود با کاهش ذخایر 
کالاهای اساسی روبرو بود که در برخی استان ها مشکل کمبود کالاهای 
اساسی بسیار شدید بود و به کم تر از دو هفته رسیده بود که این از نظر 
امنیت غذایی یک اتفاق خطرناکی است، اما امروز با اتکا به ظرفیت های 

خوبی که در داخل داریم این مشکلات حل شد.
وی به حوزه آبرســانی هم اشاره کرد و افزود: در ابتدای دولت بر 
اساس آمار ۱۰ هزار روستا شناسایی شده بود که مشکل آب داشتند 
که امروز به ۳ هزار و ۵۰۰ روســتا ظرف ۲ سال آبرسانی شده است و 
آب رســانی از آب های خلیج فارس چیزی شــبیه معجزه بود دولت 

سیزدهم در ۵ محور مهم پروژه مهم آبرسانی را اجرا کرده است.
در شرایط تحریم و بدون توجه به خواسته  غربی ها موفق شدیم 
ماهیانه یک میلیون و 4۰۰ هزار بشکه نفت بفروشیم و میزان فروش 

نفت را افزایش دادیم
به گفته وی، دولت در ابتدای شروع کار با 4۸۰ همت )هزار میلیارد 
تومان( کسری بودجه مواجه بود ولی در پایان سال ۱4۰۰ دولت بودجه 
را تراز به پایان رســاند و این نه با اســتقراض بلکه با تولید و افزایش 
درآمدهای دولت کسری بودجه جبران شد ، ۸ میلیارد دلار منابع ارزی 
کشور که باید صرف دارو و کالای اساسی می شد در همان ماه های آغاز 

و قبل استقرار دولت سیزدهم این  مقدار هزینه شد و در شهریور ۱4۰۰ 
به اذعان بانک مرکزی وقت دولت سیزدهم با تورم ۶۰ درصدی مواجه 
بود و در اولین جلسه استقرار آیت ا... سید ابراهیم رئیسی اعداد و ارقام و 
دغدغه های جالبی مطرح می شد که برای ثبت در تاریخ خوب است 
بیان شود، مثلاً می گفتند چطور می خواهید حقوق را پرداخت کنید و 
یا سرپرست بانک مرکزی گفته بود که با تورمی بی سابقه و سه رقمی 
روبه رو خواهید شــد. اما به لطف خدا بسیاری از این مسائل در دولت 

مدیریت شد.
در ابتدای فعالیت دولت واحدهای تولیدی و کارخانه های مهمی 
به دلایلی با رکود و تعطیلی کامل روبرو بودند دولت سیزدهم کمر همت 
بست و ستادی برای این موضوع شکل گرفت و همه مسائل بررسی و 
عارضه یابی و مشکلات آنها حل و فصل می شود و در این مدت بیش از 

۶ هزار واحد تولیدی احیا شد.
تعهد دولت در ساخت مسکن

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت ، منصوری با اشاره به وضعیت 
ساخت و ساز مسکن در دولت سیزدهم گفت: دولت بر مبنای همین نیاز و 
قانون وعده ساخت 4 میلیون مسکن را داده است و متوسط باید سالی یک 
میلیون مسکن ساخته شود که برای تحقق این موضوع حدود یک میلیون 
و ۵۰۰ هزار واحد در مراحل مختلف عملیاتی است و برای دو میلیون واحد 
زمین تأمین شده است ، ۶ هزار مصوبه منعقد شده و 4۸۰ هزار میلیارد اعتبار 
عمرانی در نظر گرفته شده است و از میزان ۱۳۵ هزار میلیارد تومان پرداخت 

شده که تحول بزرگ است.
وی با اشاره به پروژه های نیمه تمام استان قم کرد: دو پروژه مهم فرودگاه 

و منوریل در حال بررسی هستند و امیدواریم سریعتر به سرانجام برسند.

 دکتر سیدمهدی حسینی قائم مقام مدیرعامل بانک سپه در نشست 
تخصصی »از بانکداری دیجیتال تا بانکداری هوشمند« همایش بانکداری 
الکترونیک و نظام های پرداخت، بر ضرورت تغییر دیدگاه و پارادایم بانک ها 
نسبت به استراتژی راهبردی هوشمندسازی نظام بانکی تاکید کرد. حکمرانی 
و نظارت هوشمند از مسائل مهم هوشمندسازی است و نظام بانکی علیرغم 
پیشرفت های خود در حوزه هوشمندســازی باید بیش از پیش به سمت 
حکمرانی و نظارت هوشمند حرکت کند.وی با اشاره به راهبردهای بانکداری 
هوشــمند و پیش نیازهای آن، گفت: در بانک سپه سعی می شود به سمت 
بانکداری دیجیتال و بانکداری هوشمند حرکت شود.عضو هیئت مدیره بانک 
ســپه افزود: در پذیرش هوشمندی سه تعبیر وجود دارد؛ تغییر نگاه، تغییر 
پارادایم و تغییر الزامات؛ از منظر تغییر نگاه، بانک ها باید بپذیرند که هوشمندی 
تغییر نگاه نیست، بلکه تغییر راهبرد استراتژیک است. بانک ها باید بپذیرند که 
در آینده نزدیک هوش مصنوعی به مثابه دستیار بانکی برای مشتریان، بانک ها 
و کسب وکارها عمل خواهد کرد.وی با اشاره به استعداد دیجیتالی خاطرنشان 
کرد: هیچ نوآوری هوشــمندی اتفاق نخواهد افتاد، مگر اینکه به استعداد 
دیجیتالی بها داده شود. بدون استعداد دیجیتالی، نوآوری دیجیتالی رخ نخواهد 
داد، بلکه باید به سمت سرمایه گذاری هوشمند حرکت کنیم. نمی شود وارد 
دنیای جدیدی شد اما ریسک های آن را هم هوشمند مدیریت نکرد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، دکترحسینی ضمن تأکید بر ضرورت استفاده 
از ابزارهای هوشــمند ،تصریح کرد: در حوزه فناوری های دیجیتالی نقش 
سیستم های هوشمند پیشنهاددهنده بسیار حائز اهمیت است. این سیستم ها 
بر پایه بانکداری متمرکز فعالیت می کنند و می توان بر مبنای آن پلتفرم داده 
محور ایجاد کرد.او با اشاره به اهمیت بازاریابی دیجیتال در بانکداری هوشمند، 
اظهار داشت: در بازاریابی دیجیتال باید ریسک هوشمند را مدیریت کنیم.وی 
با اشاره به اینکه بعد تکنولوژی و فناوری های دیجیتال  از دیگر ابعاد مهم این 
حوزه است، گفت : در گذار به بانکداری هوشمند باید مفهوم دستیاران مجازی 
شناخته و درک شود، زیرا در آینده نزدیک این دستیاران به کمک بانکداری 
هوشــمند خواهند آمد.او بر ضرورت توجه به قابلیت های هوشمند مانند 
خودتشخیصی، خودساماندهی و نظارت تأکید کرد و گفت: بدون این قابلیت ها 

امکان حرکت به سمت بانکداری هوشمند را نداریم. 

هوشمندسازی یك استراتژی راهبردی 
برای نظام بانکی است

نشست هم اندیشی فعالان حوزه های مختلف صنعت به میزبانی بیمه نوین برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین؛ نشست هم اندیشی مدیران برجسته صنعت با هدف ایجاد بستری جهت 
معرفی فعالیت ها، توسعه همکاری های دوسویه و بهره گیری از ظرفیت های در راستای رشد فعالیت های اقتصادی به میزبانی 
بیمه نوین برگزار شد.در این نشست بیش از 2۰ نفر از مدیران باسابقه در بخش های مختلف کسب و کار معادن، فلزات، فولاد، 
انرژی، خدمات سلامت، گردشگری و بخش اعتباری و بانکی حضور یافتند و ضمن معرفی فعالیت های خود به بحث و تبادل نظر 
در خصوص ظرفیت های رشد و همکاری های دو جانبه پرداختند.همچنین در بخش دیگری از این نشست، حمیدرضا صفری؛ 
معاون شبکه فروش  و توسعه بازار بیمه نوین ضمن معرفی خدمات بیمه ای این شرکت و ظرفیت های موجود جهت تعامل با کسب 
و کارهای صنعتی، گفت: شرایط موجود اقتصادی در کشور برای بقا و توسعه نیازمند همکاری های دو سویه و تعامل همه جانبه 
میان فعالان صنعت است. همچنین حوزه های مختلف کسب و کار نیازمند ایجاد فضاهای جدید، جذب نیروی متخصص و توجه 

به بستر دیجیتال برای رقابت در بازارهای داخلی و خارجی هستند که بخش بیمه نیز از این امر مستثنی نیست.
وی در ادامه افزود: بیمه به عنوان یکی از شاخص های مهم اقتصاد کشور در راستای ایجاد امنیت و فضای پایدار در کنار 
حوزه های مختلف کسب و کارها قرار دارد تا در نهایت شرایط بهتری برای ثبات بیشتر و گسترش فعالیت های صنعتی و اقتصادی 

ایجاد شود.

شرکت بیمه آسماری زنگ بیمه را در  »دبستان دخترانه جعفری« خرمشهر نواخت.
به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه آسماری، در این رویداد که با حضور جمعی از مسئولین و  نمایندگان شرکت برگزار شد، 
مباحثی پیرامون اهمیت بیمه برای جامعه برای دانش آموزان عنوان شد ، همچنین از سوی شرکت بیمه آسماری، به دانش آموزان 
این مدرسه بسته تحصیلی اهدا شد. »زنگ بیمه« رویدادی است که به منظور آشنا کردن دانش آموزان با مفاهیم بیمه ای و با حمایت 

شرکت های بیمه در مدارس کشور اجرا می شود.
با تهیه بیمه تکمیلی برای عمل زانو هزینه های درمان را به نحو قابل توجهی کاهش دهید

بیمه تکمیلی هزینه های بسیاری از خدمات درمانی و پزشکی مثل بستری، جراحی سرپایی، جراحی های عمومی و تخصصی 
را پوشش می دهد. یکی از پوشش های تکمیلی، عمل زانو است؛ عمل های مختلفی هم چون عمل مینیسک، رباط صلیبی، پروتز و 
تعویض مفصل روی زانو انجام می شود. کلیه هزینه های مربوط به عمل زانو جزو تعهدات بیمه تکمیلی است و هزینه هر کدام از عمل ها 
را می توان با تهیه این بیمه پوشش داد. هزینه های عمل زانو و لگن از محل تعهدات جراحی های عمومی و تا سقف تعهدات مندرج 
در قرارداد پس از کسر فرانشیز پرداخت می شود. همچنین بیمه تکمیلی هزینه های مربوط به خرید پروتز و مفصل مصنوعی را نیز 
پوشش می دهد.  بیمه تکمیلی آسماری یکی از بالاترین تعهدات سقف پرداخت برای عمل زانو را به بیمه گذار عرضه می کند. امکان 

پرداخت اقساطی بیمه و سرعت بالا در زمان پرداخت از دیگر مزایای بیمه آسماری هستند. 

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران بمناسبت گرامیداشت هفته بسیج مستضعفین و در راستای ادای احترام به خانواده معزز و معظم 
شهدا با خانواده شهید جبلی دیدار کرد.فرشاد مقیمی به همراه معاونین و مدیران و اعضاء بسیج )پایگاه مقاومت بسیج شهید جبلی( در منزل شهید گرانقدر جبلی حضور یافته، و با 
خانواده ایشان دیدار و گفتگو کرد.او در این دیدار با بیان اینکه خانواده معظم شهدا مایه خیر و برکت نظام و انقلابند، گفت : امروز بر کسی پوشیده نیست که امنیت و آرامش کشور 
در یکی از پرحادثه ترین و پرتهدید ترین نقاط دنیا مرهون ایثار و از جان گذشتگی شهدای والامقام و صبر و استقامت خانواده های معظم شهداست ، باید همگی پاسدار ارزش ها و 
آرمان های این مجاهدان راه حق بوده و در مسیر شهدای گرانقدرمان دفتر حیات خود را تورق کنیم.وی ، تکریم خانواده های شهدا را مصداق عمل به تکلیف و وظیفه مردم و مسئولین 
کشور عنوان کرد و ادامه داد: به تعبیر زیبای رهبری معظم انقلاب، بقای انقلاب و امنیّت و پیشرفت کشور از هر جهتی مرهون صبر و استقامت خانواده های معظّم و مرهون خون 

شهیدان عزیز است. در این دیدار که در جوی صمیمی صورت گرفت، فرزند کوچک شهید والامقام جبلی، یک نقاشی به عنوان یادگاری به معاون وزیر صمت هدیه داد.
شهید “محمدرضا جبلی” شهید مدافع حرم و از کارمندان سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران بوده است./روابط عمومی 

یادگاریفرزند
کوچکشهید
برایمعاون
وزیرصمت

خبـــر

روح الله دهقانــی فیروزآبادی معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور با بیان اینکه ابزارهای سنتی پاسخگوی نیازهای مالی شرکت های 
دانش بنیان نیست، گفت: طیف متنوعی از شرکت های دانش بنیان وجود دارند که 
در مراحل مختلف فعالیت خود به انواع مختلفی از حمایت نیاز دارند. تأمین مالی 
شرکت های دانش بنیان به روش ها و ابزارهای جدید نیاز داشته و باید از ظرفیت های 
موجود برای ایجاد یک ابزار مالی جدید استفاده کرد.وی با بیان اینکه مجموعه 
شرکت های دانش بنیان به چند دسته تقسیم می شوند، افزود: شرکت های نوپا و 
کوچک به کمک های انــدک و بلاعوض، اما شــرکت های بزرگ تر به وام های 
قرض الحسنه از چند صد میلیون تا چند میلیارد تومان برای توسعه کار نیاز دارند. 
برخی شرکت های این حوزه بسیار رشد کرده و به ابعاد بازار رسیده اند که آنها به 
تسهیلات چند ۱۰ میلیارد تومانی نیاز دارند.برخی شرکت های دانش بنیان به حدی 
بزرگ شده اند که حتی معادل دو یا سه برابر سود بازار، درآمد دارند که تأمین مالی 
آنها وسیع تر است. او با بیان اینکه طیف شرکت های دانش بنیان متفاوت است، 
اظهار داشت: صندوق های پژوهش و فناوری به طور عام از شرکت های کوچک 
دسته یک و ۲ و صندوق نوآوری و شکوفایی از شرکت های متوسط سطح سه و 
چهار حمایت می کنند. برای ایجاد تنوع در تأمین مالی شرکت های دانش بنیان، 
پیشنهاداتی آماده شده که برای بررسی و مشورت با وزارت اقتصاد مطرح می شود.
شــرکت های نوپا و کوچک نیازمند کمک های انــدک و بلاعوض اند، اما 
شرکت های بزرگ تر به وام های قرض الحسنه از چند ۱۰۰ میلیون تا چند ده میلیارد 
تومان برای توسعه کار نیاز دارند.به گفته او برخی شرکت های این حوزه نیز بسیار 
رشد کرده و به ابعاد بازار رسیده اند که آنها به تسهیلات چند ده میلیارد تومانی نیاز 
دارند.ماجرا از این قرار است که تامین مالی شرکت های دانش بنیان به روش های 
ســنتی و صرفا ازطریق بازار پول شدنی نیست و برای اینکه بتوان شرکت های 
دانش بنیان را توسعه داد باید به سمت تامین مالی به شیوه مدرن روی آورد. مهم ترین 
محل برای تامین مالی استارت آپ ها بازار سرمایه است. بازار سرمایه با به کارگیری 
ابزار های مدرن این امکان را دارد که کارهای مهمی در زمینه تامین مالی شرکت های 
دانش بنیان انجام دهد. با این حال برای حل این مشــکل باید هم شــرکت های 
دانش بنیان با روش های جدید تامین مالی آشنا شوند و هم مقامات بازار سرمایه 
ابزار هایی را به شرکت های دانش بنیان معرفی که این شرکت ها بتوانند از این طریق 

منابع مالی خود را تأمین کنند./ایرنا 

ابزارهای سنتی، پاسخگوی نیازهای 
مالی شرکت های دانش بنیان نیست
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پرداخت مطالبات داروخانه ها از 
اولویت های تامین اجتماعی است

میرهاشــم موسوی مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در دیدار با 
اعضای هیات مدیره انجمن داروسازان ایران، داروسازان و داروخانه داران را 
شریک خدمت تامین اجتماعی نامید و گفت: پیش بینی و برنامه ریزی ها 
نشان از آن دارد که شرایط پایداری منابع سازمان تامین اجتماعی در حال 
بهبود است. پرداخت مطالبات طرف های قرارداد ازجمله داروخانه ها اولویت 
سازمان تامین اجتماعی است و با بهبود شرایط منابع ورودی، وضعیت ما از 
جهت اجرای تعهدات قراردادی بهتر از شــرایط موجود خواهد شد. ما در 
ســازمان تامین اجتماعی و شما در صنف دارویی، با هم افزایی و با رویکرد 

خدمت رسانی به  دنبال رفع مشکلات و انجام کار مردم هستیم.
اگر امروز مردم با همه اقتضائات، با مشکلات کمتری خدمات را دریافت 
می کنند و روزبه روز وضعیت خدمت رسانی بهتر می شود، نشان از آن دارد که 
همه نقش راهبردی خودشان را مخصوصا در حوزه سلامت به درستی و به 
نحو احسن اجرا می کنند. جای خوشحالی است که انجمن داروسازان ایران 
به عنوان یک انجمن تخصصی، تحلیل درست و ارزشمندی نسبت به طرح 
دارویار دارد و از آن به عنوان طرحی که توانسته از مشکلات بزرگ پیشگیری 
کند یــاد می کند. به رغم همه مشــکلات موجود، این زبان مشــترک 
خدمت رسانی ما در این عرصه است و فهم مشترکی نسبت به طرح دارویار 
داریم. تامین اجتماعی وارد طرح دارویار شد چون نظام حکمرانی سلامت 
این اصلاحات را ضروری می دانست و نمی شد آن را معطل گذاشت. این قضیه 
در مورد نسخه الکترونیک هم اتفاق افتاد و الان بستر مناسبی برای توسعه 

خدمات ایجاد شده است.
در طرح دارویار، سیاست های حوزه سلامت و تکلیف قانونی این بود 
که از طریق و از محل بیمه ها، منابع مالی در این طرح ساری و جاری شود. 
اینکه بیمه ها در این طرح چه مقدار به تعهداتشان عمل کرده اند، براساس 
اسناد مشخص است. تامین اجتماعی همیشه در طرح دارویار از دو جهت 
جلوتر بوده اســت؛ یکی اینکه در اسناد پرداختی برای طرف های قرارداد، 
پرداختی های ما در ســهم ســازمان تامین اجتماعــی از هزینه داروی 
بیمه شــدگان، از پرداخت های طرح دارویار جلوتر بوده؛ و دوم اینکه ما در 
صنعت دارو نزدیک به ۱۱هزار میلیارد تومان مطالبه داریم. البته ما در این 

بخش هیچ دغدغه ای جز ایفای تعهداتمان نداریم.
ما وقتی سازمان را تحویل گرفتیم حتی برای پرداخت مستمری های 
۲7هزار میلیارد تومانی ماهانه مشــکل و کسری داشتیم ولی الان ماهانه 
4۱هزار میلیارد تومان حقوق و مستمری پرداخت می کنیم و از ابتدای سال 
جاری ریالی استقراض نکرده ایم. در همین مدت 4۰۰ قلم داروی جدید هم 
تحت پوشش بیمه قرار گرفت. این کارها برای مردم است و بر استمرار توسعه 
خدمات تاکید داریم. هرچند اقدامات معطوف به توسعه خدمات، هزینه و بار 
مالی سنگینی دارد، اما مشخصا وضعیت پرداختی های ما به حوزه درمان در 
مسیر به روز شدن است. البته مشکلاتی که هست باید برطرف شود تا به نقطه 
سربه سر و پرداخت مطالبات با فاصله یک ماه برسیم. / سازمان تامین اجتماعی

طراحی و اجرای معاملات اوراق گواهی ســپرده طلا، سند همکاری 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و امور اقتصادی و دارایی در استفاده بهینه 
از تولید طلا و کاهش نقدینگی سرگردان در سطح جامعه است. با توافق انجام 
شده بین وزارت صمت و بورس کالا، اکنون عرضه طلا به طور مرتب در حال 

انجام است.
به گزارش ایمیدرو، یکی از اهداف دولت سیزدهم مردمی کردن اقتصاد 
و ایجاد امکان مشارکت حداکثری عموم جامعه جهت سرمایه گذاری حتی با 
سرمایه های خرد بوده که به همین منظور از اسفند ماه ۱4۰۱ معاملات گواهی 
ســپرده شمش طلا در بورس کالای ایران راه اندازی شد تا بازار طلا به سمت 
شفافیت حرکت کند و سرمایه گذاری در حجم های خُرد برای مردم فراهم شود.

در این زمینه دی ماه سال گذشته ایمیدرو تقاضای صدور مجوز معاملات 
اوراق گواهی سپرده بر مبنای شمش را به بانک مرکزی ارائه و معاونت ارزی بانک 
مرکزی نیز موافقت خود را با طرح ایمیدرو اعلام کرد تا طلای استخراج شده از 
معدن »زرشوران« ایران در قالب معاملات اوراق گواهی سپرده بر مبنای شمش 

به عموم مردم عرضه شود.
همواره بازار طلا به عنوان راهکاری برای سرمایه گذاری و حفظ ارزش 
پول مورد توجه مردم قرار داشته اما نوسانات شدید بازار طلا ریسک خرید این 
محصولات را زیاد کرده است، از سوی دیگر وجود طلای تقلبی در بازار به عنوان 
یک مشکل موجب می شود مردم عادی همواره در معرض خطر خرید طلا و 
مصنوعات طلای تقلبی باشند که برای رفع این معضل و با هدف کمک به جذب 
نقدینگی ســرگردان، ایمیدرو )به نمایندگی از وزارت صمت( با همکاری و 
هم افزایــی بورس کالا )به نمایندگــی از وزارت اقتصاد( پیگیر عرضه طلای 

اســتخراج  شده از معادن داخلی به خریداران در قالب سازوکارهای مطمئن 
بورسی شدند.

بر همین اساس سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو( به عنوان یکی از سازمان های زیرمجموعه وزارت صمت دی ماه سال 
قبل تقاضای صدور مجوز معاملات اوراق گواهی سپرده بر مبنای شمش را به 
بانک مرکزی ارائه و معاونت ارزی بانک مرکزی نیز موافقت خود را با طرح سازمان 
ایمیدرو اعلام کرد تا طلای استخراج شــده از معدن زرشوران ایران در قالب 

معاملات اوراق گواهی سپرده بر مبنای شمش به عموم مردم عرضه شود.
در نهایت، )۱۸ اسفند ۱4۰۱( معاملات گواهی سپرده بر مبنای شمش 
طلا در بورس کالا با همکاری شرکت های زیرمجموعه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، شبکه بانکی و بازار سرمایه آغاز شد و شرایط را برای سرمایه گذاری مردم 

تسهیل کرد.
طبق توافق انجام شده، راه اندازی معاملات گواهی سپرده بر مبنای شمش 
طلا میان ایمیدرو، بانک ملت و بورس کالا اجرایی شد که بر اساس آن سقف 
اوراق گواهی سپرده بر مبنای شمش طلا فعلاً تا سقف پنج تن که در واحدهای 
کوچک ۰.۱ گرم قابلیت خرید توسط مردم، شرکت ها و سرمایه گذاران خواهد 
بود. ذخایر طلای ایران در حدود ۳۶۰ تن بوده و امکان استفاده از این الگو برای 
سایر معادن تولیدکننده طلا میسر است، همچنین برای مشتریانی که بیش از 
یک کیلوگرم طلا خریداری کنند، امکان تحویل فیزیکی شمش از طریق بانک 

ملت طی ۲4 ساعت فراهم خواهد بود.
مزیت عمده معاملات گواهی ســپرده شــمش طلا این اســت که 
سرمایه گذاران خُرد هم می توانند در بازار حضور یابند و قادر خواهند بود طلا را 

در قالب اوراق با پشــتوانه ۱۰۰ سوت یا همان یک دهم گرم طلا در این بازار 
خریداری کنند.

نکته مهم در بازار این است که معاملات گواهی سپرده شمش طلا در 
سامانه معاملات ابزارهای نوین مالی بورس کالا انجام می شود. به این منظور 
مشتریان باید اقدام به اخذ کد معاملاتی بازار مالی از بورس کالا کنند. به این 
ترتیب همه مشتریان بازار مالی و همچنین همه مشتریانی که قبل از تاریخ ۱۸ 
اردیبهشت امسال )۱4۰۱( اقدام به اخذ کد بازار مشتقه کرده اند، باید برای ثبت 
نام در سامانه جدید پذیرش مشتریان بورس کالا و دریافت کد بازار مالی اقدام 

کنند.
با توجه به اینکه در همان ســاعات اولیه آغاز این معاملات بیش از ۱.۵ 
کیلوگرم طلا فروخته شد نشان می دهد ابزار مذکور قادر به جذب نقدینگی 
بالایی خواهد بود و معاملات گواهی ســپرده شمش طلا، بازاری جذاب برای 

حفظ سرمایه های مردم و جذب سرمایه ها به سمت تولید است.
کارشناسان معتقدند: این معاملات در ثبات نرخ ارز نیز کمک کننده 
خواهد بود و موضوع مهم، مشارکت مردم در این معاملات به دلیل امکان ورود 
سرمایه های خرد حتی به مقدار یک دهم گرم طلاست که می تواند بخش قابل 

توجهی از نقدینگی را به سمت بازار قانونمند طلا جذب کند.
تاکنون در بازار فیزیکی بورس کالا ابعاد معامله شمش طلا یک کیلوگرم 
بود که این موضوع برای مصرف کنندگان طلا کاربرد داشت، اما با راه اندازی 
گواهی سپرده شمش طلا می توان شاهد مشارکت بسیاری از مردم با اعداد و 
ارقــام کوچک بود. خریدهای خرد ۰.۱ گرم که امروز صورت گرفت به معنای 

پشتیبانی از سرمایه های بسیاری از خانواده هاست.

معاملات اوراق گواهی سپرده طلا؛

سند زرین همکاری وزارتخانه های صمت و اقتصاد در استفاده بهینه از تولید طلا و کاهش نقدینگی

خبـــرخبـــر

در هشتاد و چهارمین جلسه امور آب وزارت نیرو، بر انجام بررسی های 
کارشناسی دقیق در تنظیم برنامه منابع و مصارف حوضه های آبریز کشور تاکید 

شد.
علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو، در هشتاد و چهارمین جلسه امور آب وزارت 
نیرو در دولت سیزدهم، ضمن تبریک هفته بسیج و لزوم توجه مدیران صنعت 
آب کشور به روحیات بسیجی در پیگیری امور، به وضعیت منابع آب کشور در 
سالهای اخیر و محدویت های ناشی از تغییرات اقلیمی و خشکسالی های متوالی 
اشاره کرد و حساسیت های کارشناسی برای تنظیم دقیق برنامه منابع و مصارف 

حوضه های آبریز را مورد تأکید قرار داد.
در این جلسه که با هدف بررسی برنامه منابع و مصارف حوضه های آبریز 
زهره جراحی، حوضه های نوار جنوبی کشور، حوضه ی فلات مرکزی و مرز شرقی 
برگزار شد، مبانی تغییر اقلیم و خشکسالی در کشور و حوضه های آبریز مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت و اثر آن در تأمین مصارف آب کشور ارزیابی شد.
در این جلسه همچنین بر تامین حقابه های زیست محیطی، تأمین مطمئن 
آب شرب، حفظ قدرت تولید کشاورزی و صنایع تاکید شد و از این موارد به عنوان 

مولفه های مهم در تنظیم برنامه های منابع و مصارف حوضه های آبریز یاد شد.
در ادامه این نشســت نیز وقایع حدی سیلاب و خشکسالی در کشور، 
خسارات ناشی از آنها و تمهیدات وزارت نیرو در رویارویی و سازگاری با این مسئله 

پرداخته شد.
روند ساخت ۳ پروژه سدسازی گیلان سرعت می گیرد/ بهره برداری 

از 8 طرح بزرگ برق رسانی گیلان قبل از اوج بار سال آینده
وزیر نیرو با اشــاره به اینکه روند ساخت ۳ پروژه مهم سدسازی گیلان 
سرعت می گیرد، افزود: تا قبل از اوج بار سال آینده ۸ طرح بزرگ برق رسانی در 

این استان به بهره برداری می رسد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو )پاون(، “علی اکبر محرابیان” 
در پایان سفر یک روزه خود به استان گیلان، پیرامون ۳ طرح سد سازی این استان 
گفت: با توجه به بارش های فراوان مدیریت منابع آب در اســتان گیلان امری 
ضروری است و با مانع زدایی و برنامه ریزی صورت گرفته تلاش می کنیم تا روند 
اجرای ۳ پروژه مهم سدسازی پلرور، شفارود و دیورش در استان گیلان را با سرعت 

پیش ببریم.
وزیر نیرو از تکمیل سد شفارود تا سال آینده خبر داد و اضافه کرد: با سرعت 
بخشی روند اجرای پروژه و رفع موانع سد شفارود تا انتهای سال آینده تکمیل و 
به بهره برداری می رسد.محرابیان با اشاره به اینکه سد پلرود برای گیلان از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، گفت: با مانع برداری، اعمال تصمیم گیری ها و سرعت 

بخشی در کار ها سد پلرود تا پایان سال آبگیری می شود.
وزیر نیرو در مورد سد پلرود تصریح کرد: این سد یکی از سد های بزرگ 
استان است که نقش بسیار مهمی در بهبود وضعیت تامین آب شرب، تامین آب 

مورد نیاز محیط زیست و تامین آب مورد نیاز بخش کشاورزی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه شرایط جوی اجازه بازدید از سد دیورش رودبار را نداد، 
افزود: با این وجود جلسه ویژه ای نیز برای پیگیری مسائل این سد در استان برگزار 
کردیم و با اقدامات صورت گرفته و رفع موانع پیش بینی می شود تا نیمه اول 

سال آینده شاهد آبگیری سد دیورش باشیم.
او  با تاکید بر ضرورت ساماندهی شبکه فاضلاب شهری رشت بیان کرد: 
ساماندهی و بازسازی شبکه فاضلاب شهری رشت که از مصوبات اصلی سفر 

رئیس جمهور به گیلان بود و با جدیت دنبال می شود.
وی در همین رابطه گفت: این شبکه فاضلاب اهمیت بالایی برای حفاظت 
از منابع آب اســتان و تصفیه بهداشتی فاضلاب دارد و پیش بینی می شود با 

اقدامات صورت گرفته سرعت بگیرد.
محرابیان با اشاره به اینکه شبکه فاضلاب رشت شبکه گسترده ای است، 
افزود: ضرورت دارد علاوه بر توسعه ظرفیت تصفیه خانه شمال رشت، همچنین 
تصفیه خانه مسکن مهر که هم اکنون ۸۵ درصد پیشرفت دارد را به تکمیل 

برسانیم و یک تصفیه خانه هم در شرق شهر رشت بسازیم.
وزیــر نیرو ابراز امیدواری کرد با حمایت های خوب و برنامه ریزی های 

صورت گرفته در کوتاه ترین زمان ممکن موضوع فاضلاب شهر رشت، تکمیل 
شود.وی در مورد فاضلاب شهر انزلی نیز گفت: برای شبکه فاضلاب انزلی نیز 
گزارش های خوبی به دست ما رسید که امیدواریم این شبکه نیز با سرعت انجام 

شود.
او  با اشاره به اقدامات در حال انجام در حوزه آبرسانی مناطق روستایی 
افزود: بیش از ۸۰۰ روســتای گیلان با مشارکت سپاه و آبفا در جهاد آبرسانی 

منتفع می شوند.
وزیر نیرو از پیشرفت ۳4 درصدی ۸۰۰ پروژه آبرسانی روستایی در گیلان 
خبر داد و اضافه کرد: بر اساس این داده آماری از متوسط کشوری کمی عقب 
هستیم، اما با اعتباراتی که به این طرح ها تزریق می شود، امیدواریم از میانگین 

کشوری پیشی بگیریم.
محرابیان از اجرای ۸ طرح بسیار مهم برق رسانی در گیلان خبر داد و بیان 
کرد: اعتبارات این طرح ها که از جمله محاسن آن جلوگیری از افت ولتاژ و تقویت 
شبکه است، به طور کامل تامین شده و پیش بینی می کنیم تا قبل از اوج بار 

تابستان سال آتی این پروژه ها به بهره برداری می رسد.
وزیر نیرو در بخش پایانی سخنان خود نیز با اشاره به اهمیت اجرای پروژه 
تبدیل ســیم به کابل در شبکه های برق رســانی گیلان، افزود: اجرای طرح 
جایگزین سیم به کابل در گیلان تا کنون ۱۲ درصد پیشرفت داشته است و 
پیش بینی می کنیم تا پایان دولت میزان پیشرفت این پروژه به ۵۰ درصد برسد.

 تاکید وزیر نیرو بر تنظیم دقیق برنامه منابع و 
مصارف حوضه های آبریز کشور

همراهی بانك کشاورزی در پیشبرد برنامه ها 
و تحقق اهداف دولت در استان اصفهان 

فرشید فرخ نژاد مدیرعامل بانک کشاورزی در جریان سفر کاری خود 
به استان اصفهان، با سیدرضا مرتضوی استاندار اصفهان دیدار و درباره رفع 
موانع و مشکلات بهره برداران بخش کشاورزی این استان گفت و گو کرد.

دراین دیدار، مرتضوی ضمن تشــکر و قدردانی از همراهی بانک 
کشاورزی در پیشبرد برنامه ها و تحقق اهداف دولت در استان اصفهان، بر 
ضرورت تداوم این همراهی تأکید کرد و به جلسات برگزار شده کمیسیون 
هماهنگی بانک های استان اصفهان از آغاز دولت سیزدهم و اختیارات استانی 
بانک ها و نسبت منابع و مصارف اشاره گفت : در جلساتی که با حضور رییس 
جمهور برگزار شده، درخواست افزایش اختیارات استان ها مطرح شده است.
مدیرعامل بانک کشاورزی نیز با اشاره به نقش بانک کشاورزی در 
رونق تولید بخش کشاورزی و تأمین امنیت غذایی کشور گفت : برنامه تأمین 
مالی این بخش با نگرش ملی و کشوری تدوین و متناسب با اولویت های هر 

استان اجرایی می شود.
وی در زمینه توسعه و جلوگیری از ادغام شعب، به محدودیت های 
موجود به ویژه نیروی انسانی اشاره گفت : از سال ۹۲ تاکنون بانک کشاورزی 
مجوز استخدام نیرو نداشته است اما از سال گذشته چندین جلسه با مقامات 
مسئول برگزار و طرح توجیهی ارائه شده و منتظر حصول نتیجه هستیم ، 
بانک از ظرفیت بالای کارشناسان مجرب برخوردار است و در اغلب بازدیدها 
خوشبختانه شاهد رضایت ذی نفعان و مشتریان بوده ایم ، تخصیص بهینه 
منابع و توزیع درست اعتبار به زنجیره های واقعی تولید، هدف اصلی بانک 
کشاورزی است، تعامل ما با تولید کنندگان، تعامل برد-برد است و از نگاه ما 

این تعامل باید منجر به تولید، سودآوری و افزایش اشتغال شود.
او ضمن قدردانی از حسن نظر استاندار محترم اصفهان، یادآور شد: 
بانک کشاورزی با پیشینه نود ساله، کاملا در خدمت بخش کشاورزی است 
و با توجه به ظرفیت های موجود، از جمله کارکنان توانمند و متعهد، روند 

خدمت رسانی بانک، پرقدرت و رو به جلو خواهد بود.
در این دیدار محمود حقیقت سرشت معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری اصفهان نیز با بیان این که بانک کشاورزی از بانک های پیشرو این 
استان در تامین منابع طرح های استانی است، گفت: به بانک های تخصصی 
نگاه حمایتی داریم و بانک های پیشرو در امر خدمت رسانی تشویق خواهند 
شد ، پوشش اعتباری طرح های بزرگ استانی نیاز به حمایت بانک ها دارد 
و نگاه ما به بانک کشاورزی نگاه ویژه ای است و تاکنون نیز بانک کشاورزی 
در این راستا همراهی خوبی داشته که شایسته قدردانی است./روابط عمومی 

دکتر »ستار شیرعالی« معاون اقتصادی سازمان بازرسی کل کشور با حضور در برنامه »فرامتن« شبکه افق به بیان برخی موارد مربوط به عملکرد شبکه بانکی کشور پرداخت. تسهیلات خرد، به صورت 
ریالی است و برای مقاصد غیرتجاری یا نیازهای ضروری اشخاص پرداخت می شود که در حال حاضر سقف آن ۳۰۰ میلیون تومان است. بخشی از آن بر اساس منابع بانک ها و ضوابط داخلی به مشتریان 
پرداخت می شود و بخشی نیز تسهیلات تکلیفی است که قانون مقرر کرده است.مثلًا وام ازدواج، فرزندآوری، ودیعه مسکن، ساخت مسکن تحت قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت از جمله 
این تسهیلات است.تمام اهتمام بانک مرکزی به ویژه در یکی دو سال گذشته این بوده که حقوق مردم رعایت شود. نگرش وزارت امور اقتصادی و دارایی نیز معطوف به این است که به مشتریان 
و متقاضیان سخت گیری غیرقانونی نشود.تسهیلات خرد، به طور مستقیم با عدالت اقتصادی و اجتماعی گره خورد و قاطبه مردم به این تسهیلات نیاز دارند.معاون اقتصادی سازمان بازرسی کل 
کشور اظهار داشت: درصد نکول یا غیرجاری شدن تسهیلات خرد در قیاس با تسهیلات کلان بسیار ناچیز است. بانک قرض الحسنه مهر ایران اساساً تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کند و بر 
اساس آمار، نکول تسهیلات این بانک زیر یک درصد است. این یعنی هیچ مشکلی برای پرداخت تسهیلات خرد نداریم.شرکتی که کار وصول مطالبات بانک را انجام می دهد، با ایجاد زیرساخت های 

مناسب موفق شده شاخص مطالبات به مصارف را در روندی مطلوب نگاه دارد و تقریباً هر ماه ۴۰۰هزار پرونده را از سرفصل سررسید گذشته خارج کند./روابط عمومی 

نکولبانک
قرضالحسنه
مهرایران

زیریکدرصد
است

معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی گفت: 
وزارت نیرو به صورت ۱۰۰ درصدی آماده همکاری 
برای تامین خودروهای برقی است و در این حوزه 
نیز از گذشته مطالعات زیادی انجام شده است. 
همایون حائری درباره آمادگی وزارت نیرو برای 
تامین برق خودروهای برقی اظهار کرد: همکاران 
وزارت نیرو از ســال های پیش روی خودروهای 
برقی مطالعه داشتند و صنعت برق متخصصان 
خوبی در این زمینه دارد به طوری که می توانیم 
بگوییم برای تامین تجهیزات صنعت برق در این 
حوزه مشکلی نداریم. اگر بخواهیم خودروهای 
برقی را به صورت گسترده توسعه دهیم می بایست 
زیرساخت های آن توسعه یابد که باید برای افزایش 
ظرفیت شــبکه نیروگاهی و خطــوط انتقال 

سرمایه گذاری انجام شود، اما اعتقادمان روی این 
مساله است. وی در پاسخ به این سوال که آیا وزارت 
نیرو برای احداث ایستگاه های شارژ نیز اقدامی 
انجام خواهد داد؟ گفت: وظیفه وزارت نیرو تامین 
برق است که برای این موضوع مشکلی نداریم اما 
احداث ایستگاه های شارژ بر عهده شهرداری است 
و باید ایستگاه ها متناسب با تعداد خودروها تجهیز 
شود ولی توسعه صنعت برق برای تامین نیاز برقی 
در ایــن حوزه اتفاق خواهد افتــاد و وزارت نیرو 
مشکلی برای تامین برق خودروهای برقی ندارد، 
صنعت برق در بخش توزیــع ۱۰۰ درصد و در 
بخش نیروگاهی بیش از ۹۰ درصد خودکفاست، 
۱۰ درصد باقیمانده به معنای عدم توانایی صنعت 
برق نیســت، چرا که تجهیز این میزان توجیه 

اقتصادی نداشته و ایران جزو تولید کنندگان برتر 
نیروگاهی در دنیا اســت. او با اشــاره به توسعه 
انرژی های تجدید پذیر در کشور اظهار کرد: در 
حال حاضر ۱۱۰۰ مگاوات ظرفیت منســوبه 
نیروگاه های بادی و خورشیدی در کشور است اما 
ریل گذاری خوبی با توجه به حساسیت های وزیر 
نیرو و فعالیت هایی که ساتبا انجام داده انجام شده 
بــه گونــه ای که اکنــون توربیــن و پنل های 
تجدیدپذیرها در داخل کشور ساخته می شود و با 
ریل گــذاری صــورت گرفته، اکنــون احداث 
نیروگاه های تجدیدپذیر شدت خوبی گرفته است 
، سال آینده تحول تجدیدپذیرها در صنعت برق 
رقم می خورد، ۳۰۰۰ تا 4۰۰۰ مگاوات نیروگاه 
خورشیدی در سال احداث می شود که در تابستان 

آینده می توانیم بخشی از آن را مورد استفاده قرار 
دهیم و این برنامه هــا در آینده نیز ادامه خواهد 
داشت به گونه ای که برای ۱۰ سال آینده می توانیم 
بگوییم یک ظرفیت ۳۰ هزار مگاواتی را خواهیم 
داشــت، تمام زوایای کار دیده شده است، نگاه به 
تجدیدپذیرها با توجه به موضوع هوای پاک، شرایط 
محیط زیستی و حفظ منابع سوختی به طور جدی 
در صنعت برق دیده شــده و برای ســال آینده 
تجدیدپذیرها سهم زیادی را به خود اختصاص 
می دهند. برای اینکه صنعت تجدیدپذیر رشد کند 
باید به موضوع ســرمایه گذاری ها توجه شــود، 
اقداماتی که انجام شده بیشتر در بخش تامین منابع 
مالی برای ســرمایه گذار است و این صنعت نیز 

مزایای زیادی برای ورود و توسعه دارد./پاون 

آمادگی 100 درصدی وزارت نیرو برای تأمین زیرساخت خودروهای برقی

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478

دفتر حقوقی سازمان حفاظت محیط زیست با ارسال نامه ای به اداره کل محیط زیست استان یزد با فعالیت های 
معدن روستای “دره زرشک” شهرستان تفت در این استان مخالفت کرد.این نامه در جریان نشست اصحاب 
رســانه با اعضای تشکل های زیست محیطی استان یزد که به همین منظور برپا شد، در میان خبرنگاران توزیع  
شد.یک عضو تشکل های زیست محیطی استان یزد در این نشست با اشاره به تاثیرگذاری فعالیت های معدن 
دره زرشک بر شرایط زیست محیطی استان، افزود: پس از تلاش ۲۰ ساله تشکل های زیست محیطی سرانجام 
واحد حقوقی محیط زیست، مخالفت خود را با فعالیت های این معدن اعلام کرد.سیدعباس هاشمی اظهارداشت: 
البته اســتان یزد با مسائل زیست محیطی متعدد دیگری و از جمله معدن »بهاباد« و دست اندازی به رودخانه 

»دره راویز« و همچنین آلایندگی کوره   های آجرپزی، مواجه است.

مخالفتسازمانمحیطزیستبافعالیتمعدن»درهزرشک«
بانک اقتصادنوین از ابتدای سال تا پایان آبان ماه ۱۴۰۲ با پرداخت بیش از ۹۹۹۸ فقره تسهیلات قرض الحسنه، شامل تسهیلات 
ازدواج، فرزندآوری و خوداشتغالی مددجویان، با ۱۹۴درصد رشد در تعداد تسهیلات پرداختی و ۲۵۰درصد رشد در مبلغ 
تسهیلات نسبت به دوره هشت ماهه مشابه سال قبل جهش چشمگیری را تجربه کرد. به گزارش روابط عمومی بانک 
اقتصادنوین، این بانک تا پایان آبان ماه سال جاری ۴۰۲۴ فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به مبلغ ۸۰۶۶ میلیارد ریال 

پرداخت کرده که ازنظر تعداد ۱۶۴درصد و از نظر مبلغ ۲۹۰درصد بیشتر از دوره مشابه سال گذشته است.
همچنین بانک اقتصادنوین در دوره یادشده ۲۰۸۰فقره تسهیلات قرض الحسنه به مبلغ ۲۵۱۹میلیارد ریال به مددجویان 
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کشــور و ۳۸۹۴ فقره تسهیلات فرزندآوری به مبلغ 

۲۱۶۹میلیارد ریال پرداخت کرده است.

جهشچشمگیرپرداختتسهیلاتقرضالحسنهدربانکاقتصادنوین
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آب از سد رودشتین به سمت تالاب 

بین المللی گاوخونی اصفهان رهاسازی شد

آب از سد رودشتین در شرق اصفهان برای تأمین حقابه زیست 
محیطی به سمت تالاب بین المللی گاوخونی رهاسازی شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان، مهندس 
حسن ساسانی، مدیر عامل شرکت آب منطقه ای اصفهان از رهاسازی 
سازی آب از سد رودشتین به سمت تالاب بین المللی گاوخونی خبر داد 
و گفت:  هشتم آذرماه ذخیره موجود در سد انحرافی رودشتین و جریان 
موجود رودخانه در فاصله ۱۳۰ کیلومتری تالاب بین المللی گاوخونی با 

دبی حدود ۲۵ متر مکعب بر ثانیه به سمت تالاب جاری شد.
وی با تأکید بر ذخیره آب این سد و دبی ورودی موجود حاصل از 
زهاب کشــاورزی افزود: با توجه به رطوبت بستر رودخانه در این مسیر 
انتظار مــی رود با دبی ثابت حدود ۲۰ متر مکعب بر ثانیه در این بازه از 
رودخانه، قســمتی از سهم حقابه زیســت محیطی تالاب بین المللی 

گاوخونی تأمین شود.
آبی که رهاســازی شد پیش بینی می شود تا دهم آذر ماه به خود 
تالاب برســد و نظارت و پایش مناسب این مسیر جهت جلوگیری از 

برداشت غیر مجاز آب به صورت شبانه روزی صورت می گیرد.
در سال گذشته با هدایت سیلاب در روزهای پایانی بهمن ماه به 
ســمت تالاب گاوخونی حدود ۱۲ میلیون مترمکعب آب موجود در 

رودخانه زاینده رود به سمت تالاب گاوخونی جریان یافت.
تالاب بین المللی گاوخونی یکی از بزرگترین و مهمترین تالاب های 
ایران اســت و در منطقه ای به وســعت 47۶ کیلومتــر مربع در ۱۶7 
کیلومتری جنوب شرق اصفهان در کنار شهر ورزنه و در مجاورت تپه های 

شنی واقع است.
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در دیدار مدیرعامل آبفای استان اصفهان و مدیرعامل 

بانك ملی ایران صورت گرفت؛
پیگیری اخذ 1۳00 میلیارد تومان اعتبار از 

محل تسهیلات ماده ۵6 بانك ملی ایران

تامین مالی ۶ طرح آب و فاضلاب استان اصفهان از محل تسهیلات 
ماده ۵۶ بانک ملی به مبلغ ۱۳۰۰ میلیارد تومان با حضور نماینده مردم 
خوانسار و گلپایگان در مجلس شورای اسلامی، مدیر عامل آبفا، مدیر کل 
دفتر برنامه ریزی طرح های شرکت مهندسی آبفای کشور و مدیرعامل بانک 

ملی ایران مورد پیگیری قرار گرفت.
حسین اکبریان مدیرعامل آبفای استان اصفهان گفت : بازسازی و 
توسعه شبکه فاضلاب شاهین شهر، توسعه شبکه فاضلاب و ارتقای تصفیه 
خانه فاضلاب شهرضا، توسعه شبکه جمع آوری فاضلاب برخوار، توسعه 
شبکه جمع آوری فاضلاب خوانسار و نیز توسعه تصفیه خانه آب خوانسار از 
جمله طرح های اولویت دار آبفا در سطح استان هستند که به دلیل عدم 
تخصیص منابع مالی کافی نیمه تمام مانده اند.تخصیص این تسهیلات به 
پروژه هایی که به پیشرفت قابل قبول رسیده اند، می تواند در بهره برداری 

سریع تر و خدمات رسانی مطلوب تر بسیار مفید باشد.
کامران اســماعیلی مدیر کل دفتر برنامه ریزی طرح های شرکت 
مهندسی آبفای کشور با اشاره به مسئولیت اجتماعی بانک ها در قبال آبادانی 
کشور تصریح کرد: آبادانی و موفقیت کشور در عرصه های گوناگون قطعا 
همکاری همه نهادها و دستگاه های خدمت رسان را می طلبد که در این 
میان بانک ها از این امر مستثنی نیستند و نهایت همکاری را با دستگاه های 

خدماتی در دستور کار قرار داده اند.
وی به اهمیــت اجرای به موقع طرح ها در بخش آب و فاضلاب در 
سطح استان اصفهان با استفاده از تسهیلات ماده ۵۶، و تامین مالی توسط 

بانک ملی تاکید کرد.
ابوالفضل نجارزاده، مدیر عامل بانک ملی ایران ضمن ابراز امیدواری به 
آینده همکاری های مشترک آبفا و بانک ملی در جهت توسعه خدمات به 
مردم و بهره مندی هرچه بیشتر از آب شرب سالم و بهداشتی و جمع آوری 
و دفع بهداشتی فاضلاب و ارتقا سلامت عمومی جامعه، در خصوص تامین 

منابع مالی پروژه های شرکت آبفای استان اصفهان قول مساعد داد. 
صدای پای آب در بیمارستان دکتر شریعتی اصفهان

همزمان با برگزاری پانزدهمین جشنواره فراگیری نخستین واژه- آب، 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی، رئیس اداره آموزش همگانی و جمعی 
از کارکنان دفتر روابط عمومی آبفای اســتان اصفهان با حضور در بخش 
کودکان بیمارستان دکتر شریعتی با کودکان بستری در این بخش دیدار و 

کتاب و اقلام فرهنگی مرتبط با مدیریت مصرف به آن ها اهدا کردند.
در این بازدید ویژه برنامه های متنوعی برای کودکان بستری در این 
بیمارستان در نظر گرفته شد که برای دقایقی، لحظات شادی را برای آن ها 
فراهم ساخت که با استقبال همراهان کودکان و پرستاران این بخش مواجه 
شد. در این بازدید که دکتر افقهی مدیر بیمارستان شریعتی نیز حضور داشت 
از پرستاران و کارکنان حاضر در بخش کودکان بیمارستان دکتر شریعتی 

با اهدای لوازم کاهنده مصرف تجلیل به عمل آمد./روابط عمومی
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13
رییس هیأت عامل صندوق ملی مسکن از تکمیل واحدهای نیمه کاره  واحدهای مسکن مهر در استان ها با استفاده از منابع صندوق ملی مسکن خبر داد و گفت: تا امروز در این راستا 
بالغ بر ۶ هزار میلیارد تومان تخصیص صورت گرفته است. به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، محمدرضا مهدیار اسماعیلی رییس هیأت عامل صندوق ملی مسکن 
گفت: ما در صندوق ملی مسکن عملیات سه گانه ای را همزمان دنبال می کنیم که این عملیات یکی تکمیل واحدهای مسکن مهر در استان ها با همکاری سازمان ملی زمین و مسکن 
است که منابع مربوط به صندوق در این واحدها صرف می شود تا مساکن مهر نیمه کاره در مراکز استان ها به ثمر برسد ، بخش دوم تکمیل مساکن مهر شهرهای جدید است 
که این مسیر با تحویل زمین از سمت شرکت مادر تخصصی و تأمین مالی توسط صندوق انجام می شود که عمده عملیات تکمیل واحدهای نیمه کاره ای که در سال گذشته و 
سال جاری انجام شده است، از طریق منابع صندوق بوده است. به موازات این دو بخش، بخش سوم مبتنی بر منابع خود صندوق اتفاق می افتد که عملیات روبنایی در حوزه خدمات 
عمومی است و شامل تجهیز و تکمیل مدارس، درمانگاه ها، پاسگاه ها، مساجد و... است که در شهرهایی که در نهضت ملی مسکن جدید تاسیس می شود، این تخصیص منابع 

صورت می گیرد.تا به امروز بالغ بر ۶ هزار میلیارد تومان تخصیص صورت گرفته و ان شالله تا پایان سال نیز این روند با سرعت مضاعف پیش می رود.

تخصیص۶هزار
میلیاردتومانبرای
تکمیلواحدهای
مسکننیمهکاره

 پاسخگویی در مسأله 
فرونشست زمین متولی ندارد

نشست کمیته آب کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و 
محیط زیست مجلس به منظور بررسی لایحه کنترل فرونشست زمین 
و کاهش اثرات آن در کشور با حضور حجت الاسلام امیرقلی جعفری 
بروجنی  رئیس کمیته آب کمیسیون کشاورزی مجلس ، سمیه رفیعی 
عضو کمیسیون کشاورزی و رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس 

و مسئولان مربوطه برگزار شد.
حجت الاسلام جعفری با انتقاد از اینکه وضعیت فرونشست در 
کشور بحرانی است، گفت: متولی برای پاسخگویی به این موضوع در 

کشور وجود ندارد و باید از پیشروی آن جلوگیری کرد.
او بــا تأکید بر اینکه همه ما )دولت و مجلس( در مورد مســأله 
فرونشست زمین مســئول و مقصر هستیم، تصریح کرد: چنانچه به 
ســمت مدیریت بهره برداری از منابع آب گام برنداریم، هیچ راهکار 
دیگری برای مقابله با فرونشست وجود ندارد و مصرف آب کشاورزی 

نیاز به مدیریت دارد.
وی با اشاره به اظهارات مسئولان مربوطه مبنی بر اینکه علت ۹7 
درصد فرونشست زمین برداشت بی رویه از سفره های آب زیرزمینی 
است، افزود: در این رابطه نامه ای را به وزارت خانه های راه و شهرسازی، 
کشور و جهاد کشاورزی و همچنین مرکز پژوهش های مجلس برای 
اظهارنظر در مورد لایحه کنترل فرونشست زمین و کاهش اثرات آن 
ارسال خواهیم کرد تا نظرات خود را در مورد آن به کمیسیون ارائه کنند 
، نظرات مسئولان وزارتخانه ها و کارشناسان مرکز پژوهش ها در نشست 
کمیسیون کشــاورزی  واکاوی و بررسی خواهد شد تا قانون تکرار و 

متعارض نباشد و بتوان قانون جامعی را تصویب کرد.
سمیه رفیعی عضو کمیســیون کشاورزی و رئیس فراکسیون 
محیط زیســت مجلس گفت: مسأله فرونشســت در بعُد سازگاری، 
علاج بخشــی و پیشگیری نیاز به تعیین متولی دارد و در حال حاضر 
کارگروه ملی سازگاری با کم آبی در حال فعالیت است، اما شاید کسی 
که قرار است سکان وزارت نیرو را در آینده بر عهده بگیرد، اعتقادی به 

این مسائل نداشته باشد.
ســلیقه ای عمل کردن راهکار حل مشکلات زیربنایی کشور 
نیست، اینکه قرار است کارگروه ملی سازگاری با کم آبی در مقابل چه 
کسی پاسخگو باشد هم نکته مهمی است؛ منطقی و بدیهی است در 
جریان اینکه وضعیت کشــور از لحاظ فرونشســت براساس تمامی 
گزارش ها، ســنجش ها و اطلاعات چگونه است و چه دستگاهی باید 
برنامه سازگاری فرونشست را ارائه کند، قرار گیریم و در این رابطه مرجع 
داشتن امری حائز اهمیت است؛ در دنیا مرسوم است که قانون مانع، 
جامع و کامل باشد و پراکنده کاری به هیچ وجه ما را به نتیجه نمی رساند. 
ضروری است دستگاه ها نظرات خود را در مورد لایحه مذکور اعلام و 

ارائه کنند ./ فارس 

مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی در گرامیداشت هفته 
بســیج با حضور در صبحگاه بسیجیان این وزارتخانه که به همین 
مناسبت توسط مرکز مقاومت بسیج وزارت راه و شهرسازی برگزار 
شد، ضمن گرامیداشت آغاز این هفته بر تقویت روحیه بسیجی تاکید 
کرد و گفت: فلســفه نامگذاری هفته بسیج آن ویژگی ها، فضائل و 
مکارم خوب اخلاقی اســت و اگر بسیجی و یا هر فردی به آن مزین 

باشد باید به عنوان بسیجی از آن یاد کنیم.
بســیج یک فرهنگ متفاوت و نجات بخشی است که نسخه 
شفابخش رهایی از بسیاری از مشکلات است و این را به عنوان یک 
باور و به عنوان کســی که عهده دار مســئولیت سنگینی همچون 

وزارتخانه راه و شهرسازی است بیان می کنم.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی،  بذرپاش 
تصریح کرد: نظام مسائلی که کشور این روزها با آن مواجه است و از 
ســال های قبل مانده و برخی نیز باقی خواهد ماند،  جز با رویکرد 

بسیج گونه قابل حل نیست.
وی با بیان اینکه فلســفه راه اندازی نهاد بســیج در نهادها و 
وزارتخانه ها، خدمتگزاری بیشــتر است، گفت: اگر از یک دستگاه 
صفت خدمتگزاری را بگیریم و مردم بر این باور نباشند که آن دستگاه 
در حال خدمت شــبانه روزی است قطعا آن دستگاه بسیجی اداره 

نمی شود، حالا هرچقدر بگوییم بسیجی هستیم.
او  با طرح این پرسش ها که مگر می شود مشکلات به این بزرگی 
را جز با تلاش شبانه روزی از پیش رو برداشت، مگر با عافیت طلبی 
این مشکلات قابل حق است؟ مگر با روش های بروکراسی می شود 
مشکلات را حل کرد؟، گفت:  بسیجی به معنای پرتلاش بودن است. 
بسیج، خلاقانه و مبتکرانه بسیاری از موانع و مشکلات را حل می کند. 
اتخاذ رویکردهای بعضا غلط و اصرار بر روش های غلط کار بسیجی 

نیست.
وی با اعلام اینکه بسیجیان در دفاع مقدس حماسه آفریدند و 
در مقام چشم ظاهربین کار تمام بود، توضیح داد: کشوری که تازه 
انقلاب کرده و وارد جنگ شده بود با آن همه هجمه ای که علیه آن 

شکل گرفت با روحیه بسیجی ادامه داد و دوام آورد. اگر نبود ابتکارات 
فرماندهــان و اجزای مختلف رده های لشــگری در عملیات های 
مختلف ۸ سال دفاع مقدس بسیاری از عملیات ها با شکست مواجه 

می شد.
هم اکنون عرصه حل مشکلات مردم است و روحیه بسیجی به 
معنای راضی نبودن به وضع موجود برای ارتقای سطح خدمت رسانی، 
خدمتگزاری و بهینه تر اداره شدن دستگاه هاست. بسیجی به وضع 
موجود راضی نیست. بسیجی به سطح خدمت رسانی که به مردم 
ارایه می دهد راضی نیست. بسیجی در پی آن است که فردا و فرداها 
چه خلاقیتی به کار ببرد و چه تلاش مضاعف و اقدام متفاوتی داشته 

باشد تا به بهبود وضع موجود، ختم شود.
بزرگداشت هفته بسیج برای یادآوری فضائل و خصائصی است 

کــه ما را از دنیا متفاوت می کند. وقتی می گوییم فرق ما با ســایر 
کشورها، داشتن نگاه بسیجی و داشتن یک جریان اصیل، مردمی و 
مومنانه رفتار کردن به نام بسیج است این است که این روحیه و این 
شجره طیبه مرتبط در حال زایش، ایده پردازی و دگردیسی های 

سازمانی باشد.
فعالیت بسیج در دانشگاه ها، موسسات و دستگاه های مختلف، 
بدین معناست که بسیجیان در حال دمیدن روحی تازه با رویکرد 

خدمتگزاری هستند  که این از ویژگی های انقلاب اسلامی است.
وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه همکاران بسیجی باید 
هرکدام الگو شوند و این شدنی است، گفت: بسیج پیشگام باشد و به 
عنوان پیشران پیشرفت کشور فعالیت کند و پیشران این حرکت 

پیشران با بسیجی ها، نمونه تر خواهد شد.

نظام مسائلی کشور با رویکرد بسیج قابل حل است  خبـــرخبـــر

به دنبال عملیاتی شدن صدور چک های الکترونیکی توسط ۱۱ بانک )تاکنون(، در آخرین خبرها از سوی مسئولان بانکی اعلام شده که 
بزودی بانک ملت و ملی به عرضه کنندگان چک های الکترونیکی می پیوندند که باتوجه به اینکه این دو بانک مشتریان زیادی دارند، 
تأثیرگذاری بسیار خوبی خواهند داشت.چک های الکترونیکی آخرین دستاورد نظام بانکی در حوزه دیجیتال است که با امضای 
دیجیتالی شخص ارائه دهنده، اعتبار پیدا می کند و منجر به کاهش مراجعه مشتریان به بانک ها و صرفه جویی در زمان و هزینه های 
آنها شده است.رایج شدن این نوع چک ها مزایای زیادی دارد؛ کاهش هزینه های مشتری همچون کاهش هزینه رفت  و آمد به 
بانک ها و همچنین صرفه جویی در وقت مشتریان از مهم ترین حسن های چک های الکترونیکی است.ضمن اینکه رهگیری چک های 
دیجیتالی بسیار راحت تر است. قطعاً برگشت خوردن چک های الکترونیکی بسیار کمتر شده و موجب تعامل بیشتر مشتریان با 
یکدیگر شده است. در حقیقت زمانی که فردی چک الکترونیکی صادر می کند، شخص دریافت کننده نیز بایستی وارد سامانه 

»هامون« خود شده تا بتواند چک خود را دریافت و از طریق سامانه مجازی بانک صادرکننده چک، آن را نقد کند./ ایسنا 

چکهای۲بانکپرمشتریبزودیالکترونیکیمیشود
 معاون اجرایی وزیر دفاع در سفر به استان چهارمحال و بختیاری از به کارگیری بخشی از ظرفیت های این وزارتخانه برای 

تسهیل ازدواج و اشتغال جوانان خبرداد.
امیر سرتیپ رضا شعبانپور، گفت: هدف از حضور در این مأموریت، پیگیری مصوبات گذشته است، یعنی آنچه که در دور 
اول سفر تصویب شده بود تا این اطمینان حاصل شود که کارها به نتیجه رسیده است.وی ادامه داد: موضوع مهم دیگر 
این که با توجه به نسبت جمعیت، رزمندگان و جانبازان کثیری در این استان حضور دارند که اینها قابل احترام هستند و ما در 

حد وسع  وزمانی که داریم، با آنان دیدار می کنیم تا اگر کاری ازدستمان برآمد و مشکلاتی داشتند بتوانیم حل کنیم.
امیر شعبانپور، بحث سوم را تسهیل ازدواج جوانان با توجه به تأکیدات رئیس محترم جمهوری اسلامی عنوان کرد و افزود: 

در وزارت دفاع ظرفیت هایی وجود دارد که می تواند برای اشتغالزایی مورد استفاده قرار گیرد.

استفادهازظرفیتهایوزراتدفاعبرایتسهیلازدواجواشتغالجوانان

مهدی موحدی بک نظر سخنگوی سازمان امور 
مالیاتی کشور از تحقق ۹۰ درصدی درآمدهای مالیاتی 
و ساماندهی ۲۳ میلیون دستگاه پوز و درگاه پرداخت خبر 
داد و گفت: حجم درآمدهای مالیاتی امسال به 4۵۰ هزار 
میلیارد تومان رسید که این میزان توانسته است ۵۲ درصد 

بودجه دولت در سال جاری را تأمین کند.
وی با تشریح میزان تحقق عملکرد درآمد مالیاتی 
در ســال جاری، اظهار داشت: تا ۲۶ آبان ۱4۰۲، میزان 
تحقق درآمدهای بودجه از محل مالیات به ۹۰ درصد و 
حجــم درآمدهای مالیاتی به 4۵۰ هزار میلیارد تومان 
رسیده است که این میزان توانسته است ۵۲ درصد بودجه 

دولت در سال جاری را تأمین کند.
او در مورد روش دریافت مالیات و دلایل رشــد 
درآمدهای مالیاتی، گفت: درگاه های پرداخت الکترونیکی 
به کارپوشه های مالیاتی متصل شده و البته این نکته را هم 
باید تأکید کنم که تعیین کننده میزان مالیات، مجلس و 
مراجع تصمیم گیری هستند و سازمان امور مالیاتی بر 
اساس قانون، مجری قانون بودجه و مسئول وصول مالیات 
است ، بخش عمده ای از مالیات ها از محل تمرکز سازمان 
امور مالیاتی در شناسایی مودیان جدید و دانه درشت ها و 
کسانی است که قبلا فرار مالیاتی داشته اند و همچنین 
رســیدگی دقیق به مؤدیان بزرگ و حسابرسی ویژه به 
حساب های این مؤدیان است. موحدی  بک نظر گفت: 
برنامه ریزی ما اتصال پرونده های مالیاتی مؤدیان بزرگ 
است تا فشار زیادی بر مؤدیان کوچک وارد نشود و در هر 
اداره کل عمــده تمرکز روی پرونده های بزرگ مالیاتی 

است.
 ساماندهی 2۳ میلیون
 دستگاه پوز و درگاه پرداخت

وی با اشاره به ساماندهی ۲۳ میلیون دستگاه پوز و 
درگاه پرداخت گفت: در مرحله اول این دستگاه های پوز 
ساماندهی شــده، برخی از آنها غیرفعال شدند و بقیه 
دستگاه ها به پرونده مالیاتی فرد در سامانه جامع مالیاتی 
متصل شده اســت. در این زمینه ۹.4میلیون درگاه و 
دستگاه پذیرنده یا پوز بانکی به پرونده مالیاتی الصاق شده 

است.
در سامانه مؤدیان مالیاتی ۹.2میلیون 

مؤدی فعال مالیاتی ثبت شده است
در سامانه مؤدیان مالیاتی ۹.۲میلیون کارپوشه 
فعال، یعنی مؤدی فعال مالیاتی، ثبت شده است که از این 
تعداد 7۰۰هزار کارپوشه فعال مربوط به اشخاص حقوقی 
و ۸.۵میلیون کارپوشه مربوط به اشخاص حقیقی است. 
تمرکز ما روی کسانی است که درآمدهای بالایی دارند تا 

فشار مالیاتی از گرده مؤدیان کوچک برداشته شود.
او با بیان اینکه امســال ســقف معافیت مالیات 
حقوق بگیران به ۱۲۰میلیون تومان در سال افزایش یافته 
است، گفت: یعنی کسانی که تا ۱۰میلیون تومان در ماه 

درآمد دارند معاف از مالیات هستند. از میان مشاغلی که 
اظهارنامه مالیاتی داده اند ۵۰درصد صاحبان مشاغل و 
اصناف اظهارنامه صفر داده اند، یعنی عملا برای عملکرد 
خود در ســال ۱4۰۱ مالیاتی پرداخت نمی کنند.این 
اظهارنامه ها قطعی شده و گامی در جهت تحقق عدالت 
مالیاتی با هوشمندســازی داده ها صــورت می گیرد. 
موحدی  بک نظــر تاکید کرد: دولــت صرفا بر مبنای 
داده های قابل اتکا مالیات می گیرد تا فشاری به مردم وارد 

نشود.
تلاش ما این است که مالیات حقه که نظام مالیاتی 
در نظر گرفته است گرفته شود و بیش از آن مالیات نگیریم. 
همچنین برای مؤدیان مالیاتی تخفیف ها و ترجیحاتی در 
نظر بگیریم که فشاری به آنها وارد نشود. او گفت: از سوی 
دیگر قانون باید اجرا شود که میزان درآمد مالیاتی بر اساس 
قانون بودجه امسال نسبت به سال گذشته ۶۰درصد رشد 
باید داشته باشد؛ بنابراین باید شرایط تحقق این رشد 
درآمد مالیاتی فراهم شود اما باید عادلانه باشد و فشاری 

به مؤدیان کنونی وارد نشود./فارس

52 درصد  بودجه از محل  مالیات تامین شد

مدیران عامل بانک مسکن و شرکت 
دیجی کالا در حاشیه دومین روز برگزاری 
دهمین همایش بانکداری الکترونیک و 
نظام های هماهنگ پرداخت تفاهم نامه 

همکاری امضا کردند.
دکتر ســید عباس حســینی 
مدیرعامل بانک مسکن در نشست امضای 
تفاهم نامه همکاری با بیان این مطلب که 
تحــولات اجتماعی جامعــه نیازهای 
جدیدی در حوزه بانکداری کشور ایجاد 
می کند گفت: ســطح فعالیت بانک ها 
متناسب با این نیاز جامعه باید پیشرفت 
کنــد و خدمات بانکــی متنوعی برای 
پاسخگویی به این درخواست ها ارایه شود 
، بانک مسکن به عنوان بانک تخصصی در 
حوزه مسکن و ساخت و ساز با قدمت ۸۵ 
ساله و با پیشینه درخشان خود که سال ها 
راهبر نظام بانکی در فعالیت اقتصادی در 
حوزه مسکن بوده است، تلاش می کند 
خود را با تحولات روز دنیا هماهنگ کند ، 
امضای تفاهم نامه همکاری با شــرکت 
دیجی کالا یکی از فعالیتهای بانک مسکن 
در حوزه همگامی با تحولات روز دنیاست 
، بانک مســکن آمادگی دارد با توجه به 
بســترهایی که در این بانک وجود دارد 
ازظرفیتهای فینتکــی، دانش بنیان و 
اقتصاد دیجیتال استفاده کند.وی با تاکید 
بر حضور موثرتر در بازار ســرمایه افزود: 
تلاش می کنیم ابزارهای جدیدی در بازار 

سرمایه به ویژه در صندوق های زمین و 
ســاختمان بوجود آوریم.او با اشــاره به 
ضرورت اعتماد سازی بیشتر مشتریان با 
ارایه خدمــات جدیدتر افزود:تلاش می 
کنیم با ارایه طرح های خوب در حوزه بازار 
سرمایه و بورس از این اعتماد پاسداری 

کنیم.
ما بر انیم با اصلاح ســاختار بانک 
مسکن به سمت بانکداری شرکتی قدم 
های بزرگی را در مســیر توسعه فناوری 
های نوین در ارایه خدمات به مشتریان 

برداریم.
وی افزایش ظرفیت های بانک در 
حوزه پیش فروش واحدهای مسکونی و 
بــه کارگیری صندوق های مســکن و 
ساختمان در بازار ســرمایه را از جمله 
خدماتی عنوان کرد که در این حوزه می 

توان از آنها استفاده کرد.
اقتصاد دیجیتــال فرصت ایجاد 
خدمات بیشتر و هدفمند را برای ما ایجاد 
می کند به طوری که این فرصت باعث می 
شود که به مشتریان خدمات جدیدی ارایه 
دهیم و به رونق بیشتر چرخه اقتصادی در 

جامعه کمک کنیم.
دکتر حسینی با اشاره به دغدغه 
های دولت برای تامین نیاز روبه افزایش 
اقشار مختلف جامعه به مسکن گفت: در 
بانک مسکن با حمایت و همراهی دولت و 
سایر ارگان های مسوول می خواهیم با 

توسعه اقتصادی پایدار و هم افزایی ملی 
بــرای رفــع ایــن دغدغــه هــای 
اقتصادی،معیشتی و از جمله مهم ترین 

آنها مسکن گام برداریم.
در قالب انعقاد تفاهم نامه بین بانک 
مسکن و دیجی کالا امکان خرید اعتباری 
تا سقف اعتباری ۵۰۰ میلیون ریال برای 
مشتریان بانک مسکن فراهم شده است 
به طــوری که آنها مــی توانند با خرید 
اعتبــاری دی جی پــی )الان بخر بعدا 
پرداخت کن( آن را در دو،چهار و شــش 

مرحله پرداخت کنند.
مشتریان بانک مسکن می توانند 
علاوه بر خرید از دیجــی کالا، از طریق 
تمامی درگاه هــای دیجی پی در حوزه 
خرید، سفر، گردشگری و ...استفاده کنند.

با انعقاد تفاهم نامه بانک مسکن و 
دیجی کالا؛ ظرفیت های جدیدی در ارایه 
خدمات به مشتریان بانک مسکن ایجاد 

شد
بانک مسکن نگاه مثبتی در ارایه 
خدمات و محصولات جدید به مشتریان 
خود دارد و رفاه حال مشتریان و سهولت 
در استفاده از خدمات توسط آنها همیشه 

مدنظر بانک مسکن بوده است.
بــه گزارش پایــگاه خبری بانک 
مسکن-هیبنا؛ حمید محمدی رییس 
هیات مدیــره دی جی  پی و مدیر عامل 
دی-جی کالا در حاشیه امضای تفاهم نامه 

بانک مسکن با دیجی کالا طی سخنانی با 
ابراز خرسندی از انعقاد تفاهم  نامه گفت: 
امیدواریــم این تفاهــم نامه همکاری، 
ظرفیت های جدیدی در ارایه خدمات به 
مشتریان برای هر دو سازمان ایجاد کند ، 
مشتریان بانک مسکن می توانند از اعتبار 
خود در تمــام درگاه  هــای متصل به 
دیجی پــی در حوزه های ســفر،کالای 
دیجیتال، پزشکی،گردشگری و ... استفاده 
کنند. وی با بیان این مطلب که سعی داریم 
با اســتفاده از تکنولوژی هــای روز ارایه 
خدمات به مشتریان را با سهولت بیشتری 
انجام دهیــم، ابراز امیدواری کرد: با نگاه 
مثبتی که بانک مسکن در ارایه خدمات و 
محصولات جدید به مشتریان خود دارد؛ 
بتوانیم علاوه بر طرح خرید اعتباری، با 
همکاری این بانک سرویس های دیگری 

نیز به مشتریان ارایه دهیم.
هومــن امینــی مدیرعامل دی 
جی پی نیز طی سخنانی انعقاد این تفاهم 
نامه را سرآغاز همکاری با بانک مسکن 
عنوان کرد و گفت با این قرارداد یک ساله 

همکاری امکان خرید اعتباری مشتریان 
بانک مسکن از دیجی کالا فراهم شد. ما در 
قدم های اولیه این همکاری هستیم ولی 
افقی که ترسیم می کنیم از این همکاری 
افق بسیار بلند مدت و پرآینده  ای هست 
و به همین دلیل امیدواریم این همکاری 
منجر به رشــد تعاملات نزدیک تر نظام 

بانکی و نظام اقتصاد دیجیتال شود.
وی با اشاره به استفاده از فین تک  ها 
در حوزه مسکن یاداور شد: بانک مسکن 
بانکی با سابقه طولانی و مشتریان وفادار 
در حوزه مســکن است که در این زمینه 
می تواند تحولات مثبتــی را در زمینه 
اســتفاده از فین تک  ها در حوزه مسکن 

ایجاد کند.
تفاهم نامه بین بانک مســکن و 
دیجی  ــکالا در دومیــن روز از همایش 
بانکداری الکترونیک و نظام  های هماهنگ 
پرداخت، به امضا رسید که بر اساس آن 
امــکان خرید اعتباری تا ســقف ۵۰۰ 
میلیون ریال برای مشتریان بانک مسکن 

فراهم شده است.

تفاهم نامه همکاری بانک مسکن و دیجی کالا منعقد شد
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اعطای بیش از دو هزار و سیصد میلیارد ریال 

تسهیلات ازدواج و فرزندآوری تا پایان آبان 1۴0۲
بانک خاورمیانه در هشت ماه سپری شده از سال ۱4۰۲ برای عمل به 
بخشی از مسئولیت اجتماعی خود، با اختصاص یک شعبه ویژه به تسهیلات 
ازدواج در مجموع  دو هزار و چهارده میلیارد و دویست و هشتاد میلیون ریال 

به متقاضیان، این نوع تسهیلات اعطا کرد.
همچنین به عنوان تســهیلات فرزندآوری در این بازه زمانی، مبلغ 
سیصد و شانزده میلیارد ریال به متقاضیان، تسهیلات پرداخت شده است. 
به گزارش روابط عمومی بانک خاورمیانه ، این وام ها و همچنین وام ودیعه 
مسکن با هدف تسهیل ازدواج و فرزندآوری در جامعه به افراد واجد شرایط 

اعطا می شود.
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هشت خودروی حمل زباله جدید به 
لجستیك  شهرداری اضافه شد

شهردار کلانشهر کرمانشاه از خرید و اضافه شدن هشت 
دستگاه خودروی حمل زباله به ناوگان شهری خبر داد.

به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه، دکتر 
نادر نوروزی اظهار کرد: تسریع در امور نظافتی شهر امری مهم 

و ضروری است.
وی افزود: برای رســیدن به این امــر مهم، وجود ناوگان 
مناسب برای حمل و نقل زباله در شهر کرمانشاه احساس می شد 

که تأمین آن در اولویت قرار گرفت.
شهردار کرمانشاه تصریح کرد: در این راستا تعداد هشت 
دســتگاه خودروی حمل زباله مکانیزه به قیمت ۳۰۰ میلیارد 
ریال خریداری و طی دو روز آینده به ناوگان حمل و نقل زباله 

شهر کرمانشاه اضافه می شود.
نوروزی ادامه داد: این هشت خودرو، ظرفیت حمل و نقل 
۹۰ تن زباله در هر ســرویس را خواهد داشت که با الحاق آن، 

روند خدمت رسانی به شهروندان تسریع خواهد شد.
وی در پایان گفت: خدمت به جامعه شهروندی را همواره 
بعنــوان یک اصل مهم و ضروری در اولویت کاری قرار داده و با 
تلاش مجموعه همکاران، بســوی داشــتن یک شهر ایده آل 

حرکت خواهیم کرد.

درصورت نیاز برای تامین زمین مسکن 
ملی به سمت مرتفع نشینی پیش می رویم

 ارســلان مالکی رئیس سازمان ملی زمین و مسکن با اشاره به موضوع 
تامین زمین برای طرح نهضت ملی مسکن، گفت: تا کنون بالغ بر ۵۲ هزار هکتار 
زمین تامین شده است؛ ۳۶ هکتار این از این اراضی در حریم شهرها هستند و 
توانستیم آنها را به محدوده شهرها الحاق کنیم. یعنی تاکنون با موجودی خود 
از سایر دستگاه ها ۳۶ هزار هکتار زمین را تامین کردیم و در اختیار طرح قرار 
دادیم.وی با بیان اینکه یکی از سیاست های دولت سیزدهم شهرک سازی است، 
افزود: شهرک سازی اراضی هستند که خارج از حریم شهرها شناسایی و به عنوان 
یک شهرک مستقل برای سکونت در نظر گرفته می شود. ما توانستیم مصوبه 
لازم را از شورای عالی شهرسازی و معماری اخذ کنیم و ۱۶ هزار هکتار هم در 
قالب شهرک سازی تامین کنیم که در مجموع ۵۲ هزار هکتار زمین تامین شده 
است.او در پاسخ به اینکه چه میزان زمین دیگر مورد نیاز است، گفت: همه چهار 
میلیون مسکن در اراضی دولتی تعریف نشده، در برنامه اولیه سازمان ملی زمین 
و مسکن برنامه ریزی و ابلاغ شده که یک میلیون و ۲۰۰ هزار خانوار باید در اراضی 
دولتی ساکن شوند که تا الان بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد را تامین 
کردیم. طبق ثبت نام طرح نهضت ملی، در بعضی موارد بیشتر از برنامه ابلاغی 
بوده که خود را ملزم می دانیم برای همه کسانی که ثبت نام کردند، زمین تامین 

شود.
از چهار میلیونی که اعلام شده، یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد مسکن 
حمایتی بوده که باید در اراضی دولتی تامین می شد؛ به جز آن بخشی توسط 
خود مالک است؛ یعنی مردم زمین دارند و تسهیلات می خواهند که بتوانند 
مسکن بسازند؛ بخشی در بافت های فرسوده است که با تسهیل گری و پرداخت 
وام، مردم مسکن ساخته یا بازسازی می کنند؛ بخشی مسکن روستایی است که 
برنامه ریزی اش در بنیاد مسکن جداست، آن چیزی که برنامه ریزی شده در 
اراضی دولتی، یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد در ســازمان ملی زمین و مسکن 
است.اگر برای یک میلیون و ۸۰۰ هزار واحدی که باید در طول چهار سال تامین 
زمینش در اراضی دولتی اتفاق بیفتد، با تراکم 4۰ واحد در هکتار حساب کنیم، 
حدود 4۵ هزار هکتار زمین نیاز است که تا کنون ۳۶ هزار هکتار را آماده کردیم 
به جز شهرک ها و ۲۳ هزار هکتار هم در مرحله الحاق داریم. بنابراین اگر همه 
برنامه ها و پیش بینی ها در بحث الحاق یا سایر روش های تامین زمین به نتیجه 
برسد، ما مشکلی برای تامین زمین طرح نهضت ملی نداریم.در بعضی شهرها 
دولت هیچگونه امکانی ندارد، یعنی هیچ اراضی دولتی و مردمی وجود ندارد، 
بلکه اراضی درجه یک و دو کشــاورزی یا منطقه کوهستانی هستند که برای 
استفاده از آنها ممنوعیت قانونی داریم. بعضی شهرهای شمالی و شهرهای واقع 
در دامنه های زاگرس مثلا در مریوان، کامیاران، سنندج یا مازندران به خصوص 
رامسر و تنکابن مناطقی است که نتوانستیم اراضی دولتی را با توجه به میزان 
متقاضی شناســایی کنیم و داریم تامین زمین را از روش های مختلف پیش 
می بریم. وی در پاسخ به اینکه آیا به سمت مرتفع نشینی در بعضی از شهرها پیش 
می رویم، گفت: در مواردی ما ناچار هستیم، در جایی که زمین نداریم، مثلا در 
شهرهای شمالی، اراضی کشاورزی درجه یک شالیزارها یا اراضی جنگلی هستند. 
ما ناچاریم زمینی که تامین می کنیم با متقاضیان آن شهر بسنجیم، اگر تقاضا 
بیشــتر از آن زمینی که تامین کردیم بود، بالاجبار ما از زمین بیشتر استفاده 
می کنیم؛ یعنی از ارتفاع و تراکم استفاده می کنیم برای اینکه تعداد بیشتری 

مسکن بسازیم و تحویل مردم دهیم.
 وام ۵۵۰ میلیون تومانی متقاضیان نهضت ملی

 در صورت مهاجرت به روستا
هادی عباسی اصل، معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی، نیز 
در نشست مشترک معاونین هماهنگی امور عمرانی استانداری، مدیران کل راه 
و شهرســازی و مدیران بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان ها گفت: هزینه 
آماده سازی زمین طبق مصوبه اجاره ۹۹ ساله بایستی توسط متقاضی پرداخت 
شود. عباسی با بیان این که در روستاها مهاجرت معکوس و مسکن معیشت 
محور دنبال می شود، افزود: واگذاری ۵۰۰ هزار قطعه زمین روستایی برای امسال 
مصوب شده که استان ها می توانند پیشرو باشند.وی ضمن تاکید بر ایجاد فضای 
اشتغال و اشتغال زایی خانوادگی در مسکن روستایی، گفت: وام مسکن روستایی 
به ۳۵۰ میلیون تومان با ســود ۵ درصدی افزایش یافته و وام شهری نیز ۵۵۰ 
میلیون تومان ۱۸ درصد مقرر شــده است که متقاضیان اگر از شهر به روستا 
مهاجرت معکوس کنند، می توانند بین دو وام ساخت شهری و روستایی یکی را 

انتخاب کنند./ ایسنا 

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478
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اصلاح ماده 1۴ اساسنامه بیمه معلم

مجمع عمومی فوق العاده شرکت به منظور اصلاح ماده ۱4 اساسنامه 
با حضور نمایندگان سهامداران عمده و خرد، سازمان بورس و اوراق بهادار، 
بیمه مرکزی ج.ا.ایران، بازرس و حسابرس قانونی برگزار شد، در راستای 
تسریع در تحقق فرآیندهای اجرایی افزایش سرمایه بیمه معلم، مجمع 
عمومی صاحبان سهام این شرکت به منظور الکترونیکی نمودن اقدامات 
مرتبط و عمل به تکلیف قانونی مقرر سازمان بورس در سال جاری، بخشی 

از مفاد قانونی اساسنامه خود را اصلاح نمود.
زنگ بیمه در استان مازندران توسط بیمه معلم نواخته شد ، در راستای 
ترویج فرهنگ بیمه، ضرورت و اهمیت این موضوع و به مناسبت فرارسیدن 
۱۳ آذر روز ملی بیمه، زنگ بیمه توسط بیمه معلم در دبستان دخترانه شهید 
مهدی رشتی شهر ساری با حضور مدیر روابط عمومی بیمه معلم، مدیر و 
همکاران مجتمع مازندران، مسئولان آموزش و پرورش ساری، دانش آموزان 
و کادر آموزشی مدرسه برگزار شد و در پایان به 4۵۰ دانش آموز این مدرسه، 

بسته فرهنگی بیمه ای اهدا شد./روابط عمومی 
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جامعه،  رسانه
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
چالش های ناشی از ناترازی گاز قابل پیش بینی است و برای همین این موضوع را در دستورکار شورای راهبری قرار دادیم ؛حمیدرضا فولادگر، رئیس شورای راهبری 
نگاهی به سابقه و تاریخچه تدوین و تصویب قانون استفاده از حداکثر توان تولید داشت. بر اساس اظهارات او آنچه درباره همه قانون ها اهمیت دارد، شیوه 
اجراست که باید دقیق و جامع باشد.فولادگر در ادامه به تشکیل وزارت بازرگانی و پیگیری مجدد این موضوع از سوی دولت و مجلس خبر داد و گفت: هنوز مشخص 
نیست که نتیجه آن چه بشود؛ ولی قرار است در فاصله بررسی بودجه به این موضوع پرداخته شود. اصلاح ساختار بانک مرکزی نیز در حال نهایی شدن است.او 
درباره ناترازی گاز و چالش های پیش روی بنگاه های اقتصادی در تأمین گاز نیز گفت: چالش های ناشی از ناترازی گاز قابل پیش بینی است و برای همین این موضوع 
را در دستورکار شورای راهبری قرار دادیم تا راهکارهای قابل اجرا را پیدا کرده و با دولت در میان بگذاریم. قرار است این موضوع در نشست بعدی شورای راهبری 
مورد بررسی قرار گیرد.فولادگر در بخش دیگری از سخنان خود نگاهی به روند طولانی تخصیص ارز، رسوب کالاها در گمرکات و آسیب هایی که بر فعالیت 

واحدهای تولیدی و صنعتی وارد آمده است، داشت و افزود: وضعیت به گونه ای شده که درباره ورود دستگاه قضا به ماجرا صحبت می شود./مهر 

چالشهایناشیاز
ناترازیگازقابل
پیشبینیاست

اتصال بانك رفاه کارگران به پروژه ریال دیجیتال

دکتر مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: ریال 
دیجیتال پروژه مهم بانک مرکزی است که موارد قانونی آن حل شده و در حال 
پیش روی است ، ریال دیجیتال پروژه مهم بانک مرکزی و در حال پیش روی 
است به امید خدا به زودی فاز آزمایشی را به این سمت خواهیم برد که بانک های 
بیشتری در آن باشند ، فکر می کنم ۵ تا ۶ بانک عملیاتی خواهند شد یعنی 
بانک های ما از ۳ به ۸ بانک افزایش پیدا می کند، موارد قانونی هم خداروشکر 
در قانون جدید حل شده است. به امید خدا مشکل خاصی نیست و پروژه جلو 
می رود.وی در پاسخ به این پرسش که کدام بانک ها به سه بانک اضافه خواهند 
شد؟ عنوان کرد : بانک رفاه کارگران و پست بانک از جمله این بانک ها هستند 

که اضافه خواهند شد. 
 پیشرفت های شبکه بانکی 

در حوزه خدمات الکترونیک قابل توجه است
نشست تخصصی »انتظارات شبکه بانکی از بانک مرکزی« با حضور 
مدیران عامل بانک های رفاه کارگران، ملی ایران و صادرات و عضو هیئت مدیره 

و هیئت عامل بانک های گردشگری و مسکن برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دکتر اسماعیل للـه گانی 
مدیرعامل بانک رفاه کارگران طی سخنانی در این همایش که در دومین روز از 
همایش بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت برگزار شد، گفت: شبکه بانکی 
در مقایسه با گذشته پیشرفت های خوبی در حوزه خدمات الکترونیک داشته 
است، اما برای رسیدن به حد مطلوب باید تلاش های بیشتری انجام شود.  در 
فرایند خدمت رسانی به مشتریان، نهادها و سازمان های زیادی نقش دارند که 
انتظار می رود در این مسیر با شبکه بانکی همراهی مناسبی داشته باشند.  برای 
استفاده از فناوری های نوین ارتباطی و الکترونیکی، آموزش نقش مهمی دارد. 
شبکه بانکی، مشتریان و همه کسانی که در بستر بانکداری الکترونیک فعالیت 
می کنند، نیازمند آموزش هستند تا زمینه بهتر استفاده از این فناوری ها فراهم 
شود.  علاوه بر بررسی مسائل بانکی در شرایط کنونی، توجه به پرداخت ها و 
تکنولوژی های پرداخت در دنیا نیز مهم است. استفاده از هوش مصنوعی و 
تکنولوژی های روز دنیا و تقویت مراکز آینده پژوهی نیز باید در این موضوع 
مدنظر قرار گیرند.   یکی از سیاســت های مهم دولت، جذب سرمایه گذاران 
خارجی است، یکی از مهم ترین الزامات تحقق این برنامه، خدمات مالی و پولی 
است که باید به سرمایه گذار خارجی ارائه داد، اما متاسفانه شبکه بانکی در ارائه 
این خدمات ضعیف و بستر لازم فراهم نشده است.آینده شبکه بانکی در گرو 
فناوری ارتباطی و خدمات الکترونیک است و نقش اصلی را نیروهای متخصص 
این حوزه برعهده دارند. مهاجرت نیروهای باتجربه و متخصص این حوزه ممکن 

است در آینده مشکلاتی را به وجود آورد که باید برای آن فکری کرد.  

 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
در ادامــه دیدارهــای وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با مدیران 
زیرمجموعه های وزارتخانه، مهدی رمضانی، دبیرکل نهاد و مدیران 
این مجموعه همزمان با هفته کتاب، با محمدمهدی اسماعیلی دیدار 

و گفتگو کردند.
در ابتدای این جلسه مهدی رمضانی، دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور ضمن تبریک ولادت حضرت زینب)س( و هفته کتاب، 
اظهار داشت: در ابتدا که این مسئولیت به بنده واگذار شد، مکاتبه ای با 
جنابعالی داشتم و نکاتی درباره اداره نهاد تقدیم کردم؛ امروز باید عرض 
کنم به لطف الهی و با حمایت های شما، تقریباً تمامی آن نکات در حوزه 
اجرا پیشرفت داشته است؛ یکی از آن موارد، بحث قانون نهاد بوده است، 
که در کمیسیون فرهنگی به تصویب رسید و آقای قالیباف در مراسم 
روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار در خصوص تصویب این قانون پیش از 
پایان این مجلس قول مساعد دادند. مورد دیگر، آیین نامه اجرایی قانون 
بود که به لطف جنابعالی از مراحل ابتدایی کارشناسی خارج شده و در 
انتظار جلسه نهایی کمیسیون فرهنگی دولت به ریاست شما است. 
موضوع دیگر، پیشنهادهای ما در بحث دسترسی به کتاب بعد از دستور 
آقای رئیس جمهور بود که در کمیسیون فرهنگی دولت مطرح شده 
و در آستانه بررسی است. علاوه بر این، موضوع تصویب سند ملی ترویج 
خواندن در شورای فرهنگ عمومی به سرانجام رسید و با دستور شما 
برای شورای عالی انقلاب فرهنگی ارسال شد و ان شاءالله نهایی شود. 
بحث ساختار نهاد و ادارات کل استانی نیز بحمدالله پیشرفت خوبی 
داشته است. در حوزه معیشت همکاران، اتفاقاتی رخ داده، با این حال 
در حوزه منابع پایدار نکاتی وجود دارد. منتظر دستور رئیس جمهور 
هستیم که در این صورت در حوزه معیشتی گامی جدی و رو به جلو 

برمی داریم. 
 قدرت فوق العاده شبکه کتابخانه های عمومی

 در حکمرانی فرهنگی
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این جلسه ضمن تبریک 
ولادت حضرت زینب)س( و فرارسیدن هفته کتاب، اظهار داشت: از 
همکارانم در نهاد کتابخانه های عمومی کشور قدردانی می کنم؛ چراکه 
مأموریت بسیار مهمی بر عهده دارند و شبکه بزرگ فرهنگی قریب به 
۳ هــزار و ۸۰۰ کتابخانه عمومی، قدرت فوق العــاده ای در زمینه 

حکمرانی فرهنگی ایجاد می کند.
وی با اشــاره به گزارش های ارائه شده از عملکرد بخش های 
مختلف مجموعه نهاد، اظهار داشت: در عین اینکه اقدامات انجام شده 
جای خوشبختی دارد؛ نگاهی جدی برای ارتقای بیشتر می طلبد و در 
همه بخش های نظام نیاز به ایجاد فرایند پشتیبانی از نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور را داریم. روزی کــه کار در وزارتخانه را آغاز کردیم، 
درگیری قانون تأسیس و آیین نامه اجرایی و مجموعه ای از مسائل 
وجود داشت و بنا داشتیم در طول این دوره مسائل را حل کنیم. امروز 
بعد از گذشت بیش از ۲ سال، بخش مهمی از مسائل یا حل شده یا در 

مسیر حل شدن قرار دارد و ما نیازمند ارتقای کیفیت کار هستیم. 
 تلاش برای هویت بخشی

 به »کتابدار« و افزایش مقبولیت »کتابخانه«
رئیس هیئت امنای کتابخانه های عمومی کشور تصریح کرد: به 
طور قطع ما باید زیرساخت های اعتباری را تقویت کنیم و برای سال 
۱4۰۳ کسری بودجه را جبران کنیم. ما باید گامی محکم در این زمنه 
برداریم. در حال حاضر یک بخش اصلی از اعتبارات نهاد، نیم درصد 
درآمد شهرداری ها است. بخشی از مسائل، نتیجه قانون است که در 
صورت اصلاح آن، رفع خواهد شد. جذب منابع جدید را باید به صورت 
هدفمند دنبال کنیم؛ مثلاً حتماً باید برای تقویت بخش کتاب کودک 
و نوجوان یا بخش اسباب بازی عدد خوبی تعیین کنیم. در واقع باید 

سرفصل هایی تفکیک شده در بحث اعتباری داشته باشیم.
وی اظهار داشت: به اعتقاد من در نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، موضوع اصلی »کتابدار« است. تکریم شخصیتی و هویت بخشی 
به شغل کتابداری و توانمندسازی نیروی کتابدار، به عنوان کسی که 
با کاربر در ارتباط است، بسیار حائزاهمیت است. من معتقدم مسائل 
معیشتی کتابداران باید تا حد زیادی رفع شود، به این معنا که جذابیت 

این شغل به قدری شود که متقاضی برای آن افزایش یابد. کار در حوزه 
تبلیغات و شخصیت سازی رسانه ای نیز بسیار حائز اهمیت است؛ 
بحمدالله همکاران نهاد هوش رسانه ای بالایی دارند و به اعتقاد من باید 
کارگروهی به این منظور تشکیل شود. ما بایستی نماد کتابخانه را بیش 
از پیش تقویت کنیم و افزایش مقبولیت کتابخانه ها را در دستور کار 

قرار دهیم.
اسماعیلی همچنین ضرورت ارتباط کتابخانه های عمومی نهاد 
با سایر کتابخانه ها در کشور و حرکت به سمت مدیریت یکپارچه را 
یادآور شد و گفت: به اعتقاد من کتابخانه ها باید یکپارچه مدیریت شوند 

و کتابخانه عمومی باید یک سبک برنامه ریزی و اجرا داشته باشد.
وی تصریح کرد: جامعه ما، جامعه ای عمیقاً فرهنگی است. در 
سفرهای استانی بسیاری از مردم در روستاها خواستار ایجاد کتابخانه 

سیار یا داوطلب اهدای زمین به منظور ساخت کتابخانه هستند.
ضرورت ایجاد باشگاه مخاطبان کتابخانه های عمومی

رئیس شورای فرهنگ عمومی با اشاره به لزوم اهتمام به بحث 
باشگاه مخاطبان که در حال حاضر در حوزه موسیقی و سینما دنبال 
می شــود، گفت: نزدیک به ۳ میلیون نفر عضو فعال کتابخانه های 
عمومی، که اغلب نوجوانان و جوانان هستند، بایستی شبکه قدرتمندی 
را شکل بدهد و ما با آنان در ارتباط و تعامل باشیم، به تغییرات نگرشی 
آنها فکر کنیم، جشنواره هایی برایشان در نظر بگیریم که بسیار مهم و 
اثرگذار خواهد بود. شــما باید در یک برنامه هدفمند و بر اســاس 
جذابیت هایی که ایجاد می کنید، تعداد اعضای فعال را در یک افق 

کوتاه مدت افزایش دهید.
وی تصریح کرد: در حوزه کتاب و کتابخوانی نباید جزیره ای عمل 
شــود و باید از آموزش و پــرورش و کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان اســتفاده کرد؛ با این حال واقعیت این است که بار نهضت 
کتابخوانی بر دوش نهاد کتابخانه های عمومی کشور است. ما باید 
شاخص های این حوزه را به صورت جدی ارتقا دهیم؛ باید از فرصت 
محدود خدمتگزاری، که بخش عمده آن نیز سپری شده، به خوبی 

استفاده کنیم.
محمدمهدی اســماعیلی در خاتمه ضمن تقدیر از مدیران 
مجموعه نهاد اظهار داشت: امیدوارم که همگی ما برای پیشبرد امور و 

تحولات مبارک در حوزه کتابخانه ها و کتابخوانی موفق عمل کنیم.
گفتنی است، در این نشســت علاوه بر مدیران نهاد، مهدی 
نورعلیشاهی، مشــاور وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی، محمدمهدی 
سموعی، رئیس مرکز ارتباطات و روابط عمومی و سیدموسی حسینی 
کاشانی، مدیرکل دفتر ارزیابی عملکرد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

حضور داشتند.
 مسائل معیشتی و صنفی کتابداران عزیز

 را پیگیری می کنیم
محمد مهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراسم 

گرامیداشــت روز کتــاب، کتابخوانی و کتابدار ضمــن تقدیر از 
دست اندرکاران تولید، توزیع، انتشار و ترویج کتاب، گفت: در دولت 
مردمی پررونق ترین دوران حوزه های فرهنگ را سپری می کنیم. در 
سال ۱4۰۱ فروش کتاب نسبت به سال گذشته ۲47 درصد رشد 
داشته  و در هشت ماه سال جاری هم رشد قابل توجهی داشته است. 
گام های مهمی را برای ارتقای کتاب و فرهنگ کتابخوانی برداشتیم و 
آخرین گام مان هم عضویت کتابفروش ها در صندوق هنر بود. صندوق 
هنر هم نزدیک به 4۰ درصد رشد داشته است. حوزه فرهنگ امروز در 

یک شرایط مطلوب قرار گرفته است.
وی ادامه داد: در این روزها دل ها داغ دار قصه پر غصه غزه است 
و هنرمندانمان هم در صحنه هستند. اما ما توقعمان بیشتر است که 
اصحاب هنر و رسانه در ایران اسلامی که پیشتاز مبارزه با صهیونیسم 
جهانی است بیشــتر در حمایت از مردم غزه  بدرخشند. یک رژیم 
کودک کش در مقابل چشم جهانیان با وقاحت تمام کودکان را ذبح 
می کند. البته مقاومت حماسه آفرید و روز ۱۵ مهر در تاریخ ثبت شد. 

اتفاقی که در طول ۱۰۰ سال سابقه نداشته است.
اسماعیلی ضمن تقدیر از همکاران مجموعه نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور گفت: از مسائل معیشتی و صنفی کتابداران عزیز در 
صحن ملــی دفاع می کنم. الحمدلله ۱۵ درصدی که قولش را داده 
بودیم، انجام شد و انشاالله ما در دولت مسائل شما و حق مسکن را نیز 

حل می کنیم.

بار نهضت کتابخوانی بر دوش نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور است/ »کتابدار« موضوع اصلی نهاد است

خبـــر

در طرح امنیت غذایی کودکان که با همکاری 
وزارتخانه های بهداشت و تعاون آغاز شد ، به ازای هر 
کودک دارای اختلال در رشد، ۶۰۰ هزار تا یک میلیون 
تومان اعتبار بیشتر برای خرید اقلام غذایی در مبلغ 

کالابرگ الکترونیکی شان لحاظ می شود. 
یکی از طرح های راهبردی دولت ســیزدهم 
مربوط به امنیت غذایی است.  ارائه کالابرگ  الکترونیکی 
گام کلانی در حوزه تحقق این طرح راهبردی بود که 
از ابتدای سال جاری آغاز شــد. دولت سیزدهم در 

تازه ترین اقدام خود در راستای تحقق طرح راهبردی 
امنیت غذایی، افزایش رفاه زندگی مردم و خصوصا 
دهک های کم درآمد جامعه، طرحی را به مرحله اجرا 
رسانده که به واسطه آن، به خانوارهای دهک های یک 
تا 7 که نمودارهای رشــد کودکان آنها دچار اختلال 
است، ۶۰۰ هزار تا یک میلیون تومان اعتبار بیشتر برای 

خرید اقلام غذایی تعلق می گیرد. 
در این طرح، بیش از ۱۲۳ هزار خانوار توســط 
وزارت بهداشت شناسایی و به وزارت تعاون معرفی 
شده اند تا در دایره مشمولان این طرح قرار بگیرند. به 
ازای هر بچه دارای مشکل در رشد در دهک های یک 
تا ۵، یک میلیون تومان و برای دهک ۶ و 7، ۶۰۰ هزار 

تومان به مبلغ کالابرگ الکترونیک شان افزوده خواهد 
شــد.  این مبلغ به ازای هر یک کودک دارای مشکل 
رشد است و اگر خانواده ای ۲ یا چند فرزند داشته باشد، 
به تمام آنها این مبلغ اختصاص می یابد. طرح امنیت 
غذایی که کودکان ۶ ماه تا ۶ سال را در برمی گیرد از)۲۸ 
آبان ماه( آغاز شد. ۱۱ قلم طرح کالابرگ شامل لبنیات، 

شــیر، ماســت، پنیر، تخم مرغ، پروتئین ها شامل 
گوشت مرغ و گوشت قرمز، حبوبات، روغن، شکر، قند 
و برنج بود و اکنون به این فهرست میوه  و سبزیجات نیز 

اضافه شده است. 
خانواده هــای مشــمول این طــرح از طریق 
پیامک های اطلاع رســانی در جریان این اقدام قرار 
خواهند گرفت. راه دیگر برای اطلاع از مشمول بودن 
در این طرح، نصب برنامه »شما« )شبکه ملی اعتبار( 

است.

یارانه۶۰۰هزارتومانیتایکمیلیونیدولتبرایامنیتغذاییکودکان

پروانه معصومی بعد از انقلاب، از پیله سینمای قبل 
از انقلاب رها شد و به الگوی بازیگر مردمی و متعهد تبدیل 
شــد. طوری که تا پایان عمر همواره از حضور در آثار 
بی مایه و مبتذل پرهیز داشت و از طرفی، خالص و راسخ، 

پای اعتقادات پاک خودش ایستاد.
 پروانه معصومی روز ۶ آذر ۱4۰۲  به خاطر ابتلا 
به عفونت ریوی از دنیا رفت. وی متولد ۱۱ اسفند ۱۳۲۳ 
بود و در دانشــکده زبان های خارجی تحصیل کرد. او 
حدود نیم قرن سابقه فعالیت در سینما و تلویزیون داشت 
و به خاطر بازی در فیلم »گل های داوودی« در ســال 
۱۳۶۳ برنده جایزه بهترین بازیگر جشنواره فیلم فجر 
شــد. علاوه بر »گل های داوودی« وی در آثاری چون 
»یوسف پیامبر«، »کوچک جنگلی«، »امام علی)ع(«، 
»مســافر ری«، »پلیس جوان«، »ملکوت«، »وعده 

دیدار«، »ناخدا خورشید« و... ایفای نقش نموده بود.
پروانه معصومی ازجملــه هنرمندانی بود که 
همواره پای مردم و منافع ملی و مصالح فرهنگی کشور 
ایســتاده بود. وی ســال گذشــته طی مصاحبه ای 

اغتشاش آفرینی در کشور را محکوم کرد و گفت:»قطعاً 
طراحی  شده و برنامه ریزی شده از سوی مردم ما نیست 
و عده ای اغتشاشگر و فرصت طلب خود را قاطی مطالبات 
مردمی کرده و شروع به هرج و مرج می کنند تا به نفع 
خــود از آن بهره ببرند.« وی همچنین در گفت وگو با 
کیهان خودش را یک بســیجی و از اعضای بســیج 
هنرمندان معرفی کرده و گفته بود: »من خط  مشــی 
خاصی را در کار هنری دنبال می کنم و سعی می کنم از 
آن خط خارج نشوم، حضورم در بسیج هنرمندان نیز در 

جهت همین خط  مشی است.«
وی ســال ۱۳۸۹ در دیــدار تاریخی گروهی از 
هنرمندان سینما و تلویزیون با رهبر انقلاب حضور داشت 
و در این جلسه سخنرانی هم کرد. وی در این سخنرانی 
یکی از مســائل مهم عرصه هنری را مشخص نبودن 
جایگاه واقعی زنان در سینما و تلویزیون دانست و با انتقاد 
از رویکرد برخی فیلم ها و سریال ها به دلیل توجه نکردن 
به مسائل واقعی کشور گفته بود: »در برخی از فیلم ها و 
سریال ها فقط به مسائل و موضوعات پایتخت نشینان و 

برخی شهرهای بزرگ پرداخته می شود و توجهی به 
مسائل و موضوعات مورد توجه ساکنان دیگر شهرها و 

به ویژه روستاهای کشور نمی شود.«
نکته قابل توجه این است که مرحومه معصومی 
خودش سال ها به روستایی در شمال کشور نقل مکان 
کرده و مشغول کشاورزی و کارآفرینی برای مردم بود. 
پروانه معصومــی در گفت وگویی با کیهان درباره این 
موضوع گفته بود: در سال هایی که به کشاورزی مشغول 
هستم علاوه بر تولید محصول، برای چند خانواده شغل 

ایجاد کرده ام.
پروانه معصومی دربــاره ماجرای حضورش در 
دیدار با رهبر انقلاب گفته بود: رهبر انقلاب را دوست دارم 
و همیشه هم گفته ام از روی اجبار کاری نکرده ام. چرا که 
یک کسی به من گفت به زور شما را بردند و گفتم من با 

»سر« رفتم.
وی تأکید داشت: انقلاب باعث شد که کشور ما 
هویت محکمی در دنیا پیدا کند. ایران یک اسم قابل 
احترام در دنیا شد برای کسانی که می دانند احترام یعنی 

چه! انقلاب باعث شد من اگر به خارج از ایران می روم و 
ایرانی هســتم به این ایرانی بودن افتخار کنم. افتخار 
می کنم ایرانی هســتم و افتخار کنــم این جا زندگی 
می کردم. این همــه جوان های ما در جنگ تحمیلی 
جان شان را از دست دادند که کشور ما یک کشور سرافراز 

باشد.
پروانه معصومــی در بیان خاطــره ای از فیلم 
»گل های داودی« تعریف می کرد: »یکی از سکانس های 
فیلم در نیمه شبی اتفاق می افتاد که من باید از خواب 
بیدار می شدم و ناگهان به سمت فرزندم می رفتم. قبل از 
فیلمبرداری به من گفته شد که این سکانس باید بدون 
حجاب انجام شود، به دلیل اینکه در خانه و در نیمه شب 
بود. من با این موضوع مخالفت کردم؛ چون اعتقاد داشتم 
که باید تحت هر شــرایطی در سینما حجاب خودم را 
حفظ کنم... همیشه اعتقاد من این بود که ما باید از اصول 
پیروی کنیم. اصل یک فیلم و داستان آن مهم است و 
ایــن موضوعات را باید طبق قوانین رایج در جمهوری 

اسلامی رعایت کرد.« / ایرنا

پروانه معصومی هنرمند متعهد کشورمان دارفانی را وداع گفت 

از ظرفیت های موجود در حوزه 
فرهنگی به درستی استفاده نمی شود

رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: متاسفانه بعضا از ظرفیت های 
موجود در حوزه فرهنگی به درستی استفاده نمی شود بلکه ما باید ابتدا به سمت 
اســتفاده از ظرفیت های موجود گام برداشته و سپس برای به دست آوردن 

نداشته هایمان تلاش کنیم.
محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی در مراسم گرامیداشت 
روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار در تالار وحدت بیان کرد: کمتر جمع هایی داریم 
که ما مردها فرصت ها را به خانم ها داده باشیم. وقتی بالای تریبون آمدم، دیدم 
جمع خانم ها از آقایان بیشــتر است. طبیعتاً حضور خانم هاست که چنین 
خلاقیت هایی را هم به دنبال دارد. ان شاءالله که ما مسئولان قدر بانوان کشور 
و ظرفیت هایی که مغفول مانده اســت را به درستی در زمینه های مختلف 
بشناسیم و فرصت ها را برای آنان فراهم کنیم. به ویژه در حوزه های تربیتی، 
آموزشی و فرهنگی که بانوان می توانند بیشترین نقش را ایفا کنند. بدون شک 
نقش بانوان بی نظیر بوده و هست و ان شاءالله بتوانیم آن را بیشتر تقویت کنیم.

ما باید توجه داشته باشیم خانواده هایی که امروز برای تامین نیازهای 
معیشتی و مسکن خود با چالش مواجه هستند حق دارند که از سبد فرهنگی 
فاصله بگیرند، شاید فراموش نکنند اما کم کم با درگیر شدن به دغدغه های 
معیشــتی سبد فرهنگی را از یاد می برند و عوارض آن برای کشور و خانواده 

خواهد بود.
نهاد کتابخانه ها یک نهاد عمومی است، این نهاد باید جور بار فرهنگی را 
در سبد خانواده ها بر دوش بکشد. نهاد بخش خصوصی یا تخصصی نیست باید 
عرصه فرهنگی خانوار از این طریق پر شود. خیلی از کارها نیاز به پول ندارد بلکه 
نیازمند همکاری و هماهنگی بین دستگاهی دارد. بنده با توجه به مسئولیتی 
که در شهرداری داشتم خطاب به همه شهرداری ها و شهرداران اعلام می کنم 
که نقش مهمی را در حوزه فرهنگی به ویژه فرهنگ کتابخوانی برعهده  دارند.

بنده به به یاد دارم یک تقابلی بین نهاد کتابخانه ها با شهرداری ها بر سر 
عوارضی که در قانون مصوب شده بود وجود داشت، بنده معتقد هستم به جای 
پرداختن به این مسائل باید از ظرفیت ها استفاده شود. با همدلی و همکاری 
می توان از بستر شهرداری برای حوزه کتابخوانی استفاده کرد. امروز بیش از 
۶۰۰ کتابخانه در کشور با عنوان های مختلف مانند کتاب مترو، کتاب تاکسی 
و کتاب اتوبوس شکل گرفته است. در سراهای محله کتابخانه تشکیل شده 
است. عده ای می گفتند چرا سرای محله؟ حتما مدرسه و مسجد پیشروتر از 
نهاد کتابخانه هستند اما ما باید رویکرد محله محور داشته باشیم. در هر محله، 
مسجد، مدرسه و منزل می توانند همپوشانی داشته و از ابعاد مختلف محله را 
پیشرو کنند. در خیلی  از جاها نیازمند پول برای ساخت کتابخانه نیستیم بلکه 
یک ساختمان ممکن اســت سال ها بلاتکلیف باشد. خیلی از موارد نیاز به 
قانون گذاری ندارد. از سوی دیگر قانونی که نوشته می شود باید اجرا شود. ما در 
قانون بودجه ســال گذشته یک درصد از درآمد شــرکت ها را به این حوزه 
اختصاص دادیم اما آیا این یک درصد فقط ۳7میلیون تومان می شود. اجرای 

قانون نیز بسیار مهم است که آن هم نیازمند همدلی و همکاری است.
امروز گره های کشور در حوزه های تحولی با نکاتی که گفتم حل می شود 
اگر ما می خواهیم جامعه آگاه و خلاق داشته باشیم باید در حوزه حکمرانی و 
مدیریتی به این همدلی و همفکری توجه کنیم. بنده به عنوان یک شهروند و 
یک خدمتگزار در مجلس شورای اسلامی تلاش کردم در مسیر تصویب برنامه 
هفتم این نکات را لحاظ کنم. قطعا دولت و مجلس شورای اسلامی به موضوعات 
فرهنگی توجه دارد. اما گاهی ما از داشته هایمان به خوبی استفاده نمی کنیم 
قطعا اولویت اول ما در حوزه فرهنگی کتابخوانی است اما بلافاصله پس از آن 
محتوا نیز حائز اهمیت است قطعا مسائل اخلاقی خط قرمز ما هستند. محتوا 
نیز مهم است گاهی از ظرفیت ها و چهره های برجسته در این عرصه به دلایل 

مختلف به درستی استفاده نمی شود.
بنده حدود دو سال پیش به مجموعه باغ کتاب که مجموعه بزرگی بوده 
و ظرفیت بسیار بزرگی دارد رفتم اما آنچه که آنجا اتفاق می افتد بیشتر به ضد 
فرهنگ شبیه بود تا به کارهای فرهنگی. نوع استفاده ما از داشته هایمان بسیار 
مهم است. اول باید از ظرفیت های موجود به درستی استفاده کنیم سپس به 
فکر چیزهایی که نداریم برویم. ان شاءالله همه دست به دست هم دهیم تا این 

تحول را در حوزه فرهنگی رقم بزنیم.
رئیس  مجلس شورای اسلامی گفت: بنده پس از اتمام تصویب برنامه 
هفتم گزارشی خدمت ملت ایران ارائه می کنم، قطعا افق پنج ساله پیش رو قابل 
دسترسی و روشن خواهد بود و مجلس شورای اسلامی، دولت و قوه قضائیه 

دست به دست هم برای حل مشکلات گام بر می دارند. 
رسالت فرزندان انقلاب اثبات کارآمدی دین در جامعه است

گاهی سختی هایی ایجاد می شود که هم در فضای اجتماعی و هم در 
جریان انقلاب اسلامی تأثیر می گذارد گاهی بار منفی جدی هم دارد، ولی این 
گرد و غبار ها در نهایت فرو می نشیند و عظمت و بزرگی گوهر گرانبهای انقلاب 

اسلامی نمایان می شود
ما فرزندان انقلاب یک رسالت داریم و آن اثبات کارآمدی دین در اداره 
جامعه است که من همواره بر آن تأکید دارم و ستون اصلی این مسئله نیز بسیج 
است.  دکتر محمدباقر قالیباف، در گردهمایی بزرگ پاسداران و بسیجیان سپاه 
حضرت محمد رسول )ص( تهران بزرگ با عنوان »بسیج امید ملت ایران« که  
در پادگان حضرت ولیعصر )عج( برگزار شد، گفت: گاهی سختی هایی ایجاد 
می شــود که هم در فضای اجتماعی و هم در جریان انقلاب اسلامی تأثیر 
می گذارد گاهی بار منفی جدی هم دارد، ولی این گرد و غبار ها در نهایت فرو 
می نشیند و عظمت و بزرگی گوهر گرانبهای انقلاب اسلامی نمایان می شود.

خبـــر

دستور رئیس جمهوری برای تأمین اعتبار همه 
پروژه های نیمه تمام کتابخانه های عمومی

محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در 
حاشیه جلسه هیئت دولت با خبرنگاران گفتگو کرد و از دستور 
رئیس جمهوری بــرای تأمین اعتبار همه پروژه های نیمه تمام 

کتابخانه های عمومی به مناسبت هفته کتاب خبر داد.
وی افزود: بر اساس این دستور سازمان برنامه و بودجه کشور 
تأمین اعتبار تمام طرح های نیمه تمام کتابخانه های عمومی در 

سراسر کشور را برعهده خواهد داشت. 
رئیس هیئت امنای کتابخانه های عمومی کشور با اشاره به 
تعداد پروژه های نیمه تمام کتابخانه ای گفت: بیش از ۳۰۰ پروژه 
نیمه تمام در حوزه کتابخانه های عمومی داریم که حدود ۸۰ پروژه 

بالای 7۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
، اســماعیلی در پایان گفت: امیدوارم با این دستور آقای رئیس 
جمهور، تا پایان دولت بتوانیم بخش عمده ای از این ۳۰۰ پروژه را 
به بهره برداری برسانیم. این موضوع بسیار حائز اهمیت است و اثرات 

ممتاز فرهنگی در کشور بر جای خواهد گذاشت.

پنجشنبه نهم آذر ماه 1402، شماره 388-478

رشد تولید محصولات ارزش افزا با 
جدیت دنبال می شود

احمد زمانی رییس هیات مدیره ذوب آهن اصفهان در حاشیه بازدید 
از نمایشگاه ایران متافو با حضور در غرفه این شرکت، ابتدا به تاریخ سازی 
این مجتمع عظیم صنعتی در عرصه تولید فولاد پرداخت و گفت : نقش 
ذوب آهن اصفهان در ساخت و راه اندازی صنایع فولادی در سطح ایران 
زمین تا همیشه ماندگار است، مادر صنعتی که به همت نیروی انسانی 
مجرب و متعهد خودش در طی این بیش از نیم قرن دستاوردهای موفقی 

نیز در عرصه توسعه و آبادانی کشور عزیزمان رقم زده است.
به برکت ذوب آهن ظرفیت تولید فولاد کشور در حال 

عبور از ۵۰ میلیون تن است
وی با اشاره به اینکه اگر تولید ۵۵ میلیون تنی فولاد که در افق ۱4۰4 
برنامه ریزی شده را بررسی کنیم، نقش زیربنایی ذوب آهن اصفهان و 
نیروی انسانی آن بیش از پیش جلوه گر خواهد شد، افزود : تولید فولاد 
برای اولین بار در کشــور توسط این شرکت و با رقم ۵۰۰ هزار تن کلید 
خورد و هم اکنون به برکت ذوب آهن ظرفیت تولید فولاد کشور در حال 
عبور از ۵۰ میلیون تن می باشد، تا پایان سال جاری با تمام توان، رشد 
تولید محصولات ارزش افزا در شرکت را برنامه ریزی نمودیم که به موازات 
این تولید نیاز است بازاریابی مناسب هم برای فروش محصولات انجام 

گیرد.
اهمیت برگزاری رویدادهای تخصصی

برگزاری کنفرانس ها و همایش های تخصصی به منظور معرفی 
محصولات به جامعه هدف مانند انبوه سازان، سازمان نظام مهندسی، 
انجمن ها و ... هم نیاز است برنامه ریزی شود تا این گروههای مرجع از 
نزدیک با محصولاتی مانند تیرآهن بال پهن آشنایی بیشتری پیدا کنند 
و هر کدام به عنوان سفیری در سطح کشور در این زمینه اطلاع رسانی 

نمایند.
چشم انداز ذوب آهن برای سود دهی

در دوره جدید این شرکت با انسجام، برنامه ریزی و پیگیری مستمر 
هدف گذاری های بسیار خوبی را انجام داده است و تلاش داریم از طریق 
افزایش سرمایه و ... وضعیت نقدینگی و چرخش مالی ذوب آهن را بهبود 

دهیم و انشاا... به سودهی برسیم.
وی بــه تامین پایدار مواد اولیه پرداخت و بیان کرد : ذوب آهن در 
دوره جدید فعالیت های معدنی بسیار خوبی را آغاز نموده است که نتایج 

آن طی دوره های کوتاه مدت و بلند مدت به منصه ظهور می رسد.
تولید ریل ملی در ذوب آهن اصفهان افتخار بسیار بزرگی است که 
به واقع شایســته است به عنوان “ نماد خود باوری و ساخت داخل “ در 
کشور ثبت شود، محصولی که در کنار توسعه حمل و نقل ریلی، ایمنی، 

ارزآوری قابل توجهی را برای ذوب آهن رقم زده است./روابط عمومی 

www.etebar.net



www.etebar.net

نفت

www.etebar.net

15
هفته نامه اقتصادی ایران

دکتر سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی از عملکرد مدیرعامل بانک سپه و سایر مدیران و کارکنان این بانک در اجرای طرح ملی هوشمندسازی یارانه آرد و نان کشور تقدیر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، دکتر خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در آیین ارائه دستاوردهای طرح ملی هوشمندسازی یارانه آرد و نان و رونمایی از بزرگترین سامانه اشتراک 
گذاری تجربه خرید که با حضور مسئولان و مدیران ارشد کشور در سالن ایوان شمس برگزار شد، از تلاش های دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه، دکتر سیدمهدی حسینی قائم مقام 
مدیرعامل و دکتر مهدی متولی مدیرعامل شرکت فراپردازان آروند امید )امیدپی( و سایر دست اندرکاران طرح ملی هوشمندسازی یارانه آرد و نان کشور با اهدای تندیس و لوح تقدیر 
قدردانی به عمل آورد.  وزیر امور اقتصادی و دارایی طرح ملی هوشمندسازی یارانه آرد و نان کشور را نماد عملی امکان اصلاحات اقتصادی با لحاظ محدودیت های اجتماعی و تنوع فرهنگی در 

کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: با دستور رئیس جمهور و با همت بانک سپه و مجموعه ای از جوانان نخبه در اقصی نقاط کشور این طرح در مدت زمان کوتاهی عملیاتی شد. 
دکتر خاندوزی با تشکر از تلاش های بی وقفه دست اندرکاران این طرح عظیم ملی، نتیجه غایی طرح ملی هوشمندسازی یارانه آرد و نان کشور را صرفه جویی حدود یک و نیم میلیون تن آرد یارانه 

ای معادل ۲۷ هزار میلیارد تومان در سال عنوان کرد.

تقدیروزیراقتصاد
ازمدیرعاملبانک
سپهبرایاجرای
طرحملی
هوشمندسازی
یارانهآردونان

 جواد اوجی وزیر نفت گفت: ۱۸۲ طرح نیمه تمام و کلیدی به ارزش 
7۶ میلیارد دلار در حوزه صنعت نفت و گاز از ابتدای دولت سیزدهم نهایی 
شده که از این بین ۱۳۲ طرح به ارزش ۲۸.۵ میلیارد دلار به بهره برداری 

رسیده است.
جواد اوجی در نمایشگاه روایت پیشرفت در قم، افزود: همچنین در 
این مدت تکمیل و بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی با اعتباری افزون بر 
۵.۳ میلیارد دلار نهایی شــد و 7۰ درصــد گاز ایران معادل 4۳ میلیون 
مترمکعب در میدان مشترک پارس جنوبی تولید می شود. هم اینک ایران 
۱۵ میلیون مترمکعب گاز توسط شرکت های داخلی از میدان مشترک 
پارس جنوبی استخراج می کند و تا پایان امسال ۲۸ میلیون مترمکعب از 

گازهای مشتعل جمع آوری و صرف استفاده در صنایع خواهد شد.
اوجی با بیان اینکه از بین ۱۸ میدان نفتی و گازی مشترک هیچکدام 
بلاتکلیف نیست، گفت: ۵۰۰ هزار بشکه از نفت تولیدی روزانه کشور از 
میادین مشترک تامین می شود. با سرمایه گذاری ۳.۵ میلیارد دلاری ۵ 
میلیون تن به ظرفیت تولیدات محصولات پتروشیمی افزوده شده است. 
وزیر نفت با بیان اینکه رشد اقتصادی صنعت نفت و گاز ایران در ۶ ماهه 
امسال ۱۹.۸ درصد بوده است، تصریح کرد: روزانه ۲۰ میلیون مترمکعب 

بنزین یورو ۵ در سطح کشور تولید و وارد مدار مصرف می شود.
وی بــا بیان اینکه مجموع ذخایر نفت و گاز ایران با برآورد حدودی 
بیش از ۲۰ هزار میلیارد بشکه در رتبه اول است، ادامه داد: صنعت نفت و 
گاز ایران بعد از انقلاب اسلامی کاملا بومی شده و در این صنعت حتی یک 
مستشار خارجی وجود ندارد. اوجی گفت: قبل از انقلاب فقط ۲ پالایشگاه 
و پتروشــیمی در ایران وجود داشــت درحالی که هم اکنون حدود ۱۰۰ 

پالایشگاه گازی و پتروشیمی داخل مدار است.
وزیر نفت با بیان اینکه امروز ۹۸ درصد شهرها و ۸۲ درصد روستاها از 
شــبکه گاز برخوردار هستند، یادآور شــد: توسعه و ویژگی های شبکه 

گازرسانی در ایران در کمتر کشوری وجود ندارد.
اوجی با تاکید بر اینکه امروز عمده صنایع بزرگ کشــور به شبکه 
گازرسانی متصل است، گفت: حفاری میادین گاز و نفت ایران افزون بر ۶ 
هزار متر مربع است. وی با بیان اینکه ۸۰ درصد تجهیزات پتروشیمی ایران 
ساخت داخل است، تصریح کرد: صادرات محصولات پتروشیمی ایران طی 

سال گذشته افزون بر ۱4 میلیارد دلار بوده است.
 میزان مصرف گاز امسال نسبت به سال قبل

 ۶ درصد افزایش یافته است
جواد اوجی ، وزیر نفت  در حاشــیه جلسه هیات دولت و در جمع 
خبرنگاران درباره پروژه های نیمه تمام وزارت نفت با اشاره به فرا رسیدن ایام 
سرد به خصوص در استان های غرب کشور گفت: روز سه شنبه شرکت ملی 

گاز گزارش داد تقریبا حدود 4۶۵ میلیون مترمکعب گاز در بخش خانگی، 
تجاری و صنایع غیرعمده مصرف شــده است. وی افزود: مصرف گاز در 
بخش های مختلف تقریبا نسبت به سال گذشته ۶ درصد هم در بخش 

صنایع و هم در بخش نیروگاهی افزایش پیدا کرده است.
امسال وزارت نفت در بحث تامین سوخت نیروگاه ها به عنوان سوخت 
پاک نســبت به سال گذشته، روزانه ۳۶ میلیون مترمکعب گاز بیشتر به 
نیروگاه ها و ۶ میلیون مترمکعب گاز بیشتر به صنایع داده  و روزانه نزدیک 

به ۲۰ میلیون لیتر سوخت مایع کمتری مصرف شده است.
اوجی با تاکید بر اینکه در رابطه با هوای پاک، وزارت نفت در دولت 
ســیزدهم اقدامات خوبی را آغاز کرده است، گفت: تا امروز ۱۱.۵ میلیون 
مترمکعب گازهای سمی مشعل جمع آوری و در پتروشیمی ها تبدیل به 
ارزش افزوده شده است و تا پایان سال این عدد به ۱۸ میلیون مترمکعب 
خواهد رسید.  وی افزود: در بحث دوگانه سوز کردن خودروهای عمومی، 
وزارت نفت و شرکت پالایش پخش، تمامی تلاش خود را برای بنزین سوز 
و گازسوز کردن تاکسی ها و وانت بارها، انجام می دهد و این موضوع در هوای 

پاک بسیار کمک می کند.
وزیر نفت با اشاره به بحث ذخیره سازی گفت: امسال رکورد خوبی در 
بحث ذخیره سازی گاز در مخازن طبیعی ثبت شد و به عدد سه میلیارد و 
۱۰۰ میلیون مترمکعب رســیدیم و تعمیرات اساسی )اورهال( در همه 

پالایشگاه ها و خطوط انتقال و ایستگاه های تقویت فشار انجام شد.
اوجی با اشاره به اینکه نسبت به ابتدای دولت، ۵۰ میلیون مترمکعب 
تولید گاز خام بیشتر شده است، تصریح کرد: تامین سوخت نیروگاه ها و 
سوخت مایع در صنایع و نیروگاه ها رکورد خوبی بود و بیش از سه میلیارد 

و ۲۰۰ لیتر سوخت مایع در نیروگاه ها ذخیره کرده ایم.
با توجه به ناترازی گاز به لحاظ عدم سرمایه گذاری در دوره های قبل 
و عدم رشد تولید گازی، تلاش ما در حوزه وزارت نفت کمک می کند که با 
این ابتکارات و ترفندها، زمســتان امسال را با کمترین چالش پشت سر 
بگذاریم. در بحث تزریق گاز در میادین نفتی، بیشترین موقعیت و زمان را 
در فصل گرم داریم که مصارف در بخش خانگی کمتر اســت که تلاش 

می شود گاز بیشتری در میادین نفتی تزریق شود.
به ازای هر ۶ تا ۸ هزار فوت مکعب که در یک میدان نفتی تزریق گاز 
را انجام می دهیم یک بشکه نفت بیشتری داشته باشم. این جزو رسالت و 
کارهای مهمی بوده که در دستور کار است. وی درباره پنجره خدمات ملی 
هوشمند هم گفت: تمامی شرکت های ما تلاش خود را در این رابطه انجام 
داده اند و اگر برخی از بخش ها و شرکت هایمان به این پنجره متصل نشده اند 
به لحاظ بحث پدافند غیرعامل بوده اســت. دستگاه های حوزه پدافند 
غیرعامل ملاحظاتی دارند که درحال رایزنی هستیم وگرنه از نظر وزارت 

نفت هیچ مشکلی وجود ندارد./ شانا

76 میلیارد دلار سرمایه گذاری در صنعت نفت و گاز نهایی شد
دولت سیزدهم درصدد کاهش فاصله 

تولید علم و نوآوری است
رونق صادرات صنایع دستی باعث رشد 

اقتصاد کشور می شود

محمدعلی زلفی گل، وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در افتتاحیه 
نخستین همایش ملی »مرجعیت علمی«  گفت: درحال حاضر ۸۱ هزار 
عضو هیأت علمی رســمی و پیمانی در وزارتخانه های علوم و بهداشت، 
دانشگاه های آزاد و پژوهشگاه های وابسته به دستگاه های اجرایی داریم که 
از این تعداد ۲۲4۰نفر جزو ۲درصد دانشمندان برتر جهان و ۹۰۰ نفر جزو 
یک درصد دانشمندان برتر جهان هستند. باید بررسی شود که چند درصد 
از آنان توانایی تبدیل شدن به مرجعیت علمی را دارند و چه درصدی از آنان 
نقش کمرنگی در مرجعیت علمی دارند ، انتظار داریم این همایش بتواند 

به سؤالات اساسی ما در حوزه مرجعیت علمی پاسخ دهد.
وی از تدوین و تصویب پژوهانه جامع خبر داد و گفت: این مصوبه در 
قانون هفتم توسعه آورده شده است. در پژوهانه جامع تمام فعالیت های 
آموزشی، فرهنگی، پژوهشی، فناوری و نوآوری مورد توجه قرار گرفته 

است.
زلفی گل با انتقاد از دانشگاه هایی که سرآمدان علمی خود را معرفی 
نکرده اند، این حسادت را افت مدیریت دانست و گفت: برخی از اقدامات 
برای مرجعیت علمی هرچند هزینه ندارد ولی اثرات زیادی دارد، نمونه 
آن اقدام دانشگاه شهرکرد است که اسامی دانشجویان سرآمد خود را هر 

ترم روی بنر منتشر می کند.
وی با اشاره به بازنگری نقشه جامع علمی کشور در سند جامع 
مرجعیت علمی گفت: افق سند مرجعیت علمی تا ۱4۰4 است و این 
سند و همچنین نقشه جامع علمی مورد بازنگری قرار گرفته اند و لازم 

است دست اندرکاران پیشنهادات خود را در این زمینه ارائه دهند.
زلفی گل با اشاره به انتشار ۸۰ هزار سند علمی در سطح بین المللی 
افزود: درصد کمی از آن به زبان فارسی بوده است که در ISC نمایه سازی 
کردیم. درصورتی که درصدی از این اسناد علمی را به فناوری تبدیل 
کنیم، می توانیم خلق ثروت کنیم. این درحالی است که سطح تولید 
فناوری تا ۳ و 4 است و در بالاتر از آن ناموفق هستیم یا کمتر موفقیت 

حاصل شده است.
۹۰۰ نفر عضو هیات علمی ایرانی در زمره یک درصد 

پژوهشگران برجسته جهانی هستند
محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در همایش ملی 
مرجعیت علمی با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و دبیر 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به نظام سنجش و انگیزش، گفت : در 
این زمینه اقدامات زیادی اجرا کردیم، نمونه آن پایه  های تشویقی استادان 
دانشگاه ها است که به ۶۰پایه افزایش دادیم، ضمن آنکه بازنگری آیین نامه 
ارتقا را مد نظر قرار دادیم و انتظار داریم استادان نظرهای خود را ارائه دهند 
،تدوین و تصویب پژوهانه جامع و با تاکید بر اینکه یک استاد دانشگاه باید 
از پژوهانه در حوزه فرهنگی نیز هزینه کند، دانشگاه ها باید به مرجعیت 
علمی توجه زیادی داشته باشند و رتبه ۱۵تولید علم ایران و ۵4در نوآوری، 
در دو سالی که از عمر دولت سیزدهم می گذرد، گام هایی در زمینه کاهش 
فاصله تولید علم و نوآوری برداشتیم که نمونه آن راه اندازی سامانه نان است 
و در آن همه سازمان های دولتی و خصوصی باید نیازهای خود را در این 
سامانه بارگذاری کنند.»اچ ایندکس« یک شاخص بین المللی مرجعیت 
علمی است ولی باید دید چطور می توان »اچ ایندکس بومی« با عنوان »ان 
ایندکس« داشته باشیم. در حال حاضر ۸۱هزار عضو هیات علمی رسمی 
پیمانی در وزارت علوم، بهداشت، دانشگاه  آزاد و پژوهشگاه های وابسته به 
دستگاه های اجرایی داریم که از این تعداد ۲هزار و ۲4۰دانشمند ۲درصد 
و ۹۰۰نفر دانشمند یک درصد هستند و باید بررسی شوند که چند درصد 
از آنها توانایی تبدیل شدن به مرجع علمی را دارند و چه درصدی از آنها 

نقش کمرنگی در مرجعیت علمی داشته اند./  روابط عمومی 

سید عزت الله ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی گفت: شرکت های دانش بنیان می توانند در 
حل مشکلات بازاریابی، بسته بندی و صادرات صنایع دستی 
کمک کنند، رونق صادرات صنایع دستی باعث افزایش و رشد 

اقتصاد کشور می شود.
وی در مراسم امضای توافق نامه همکاری با معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری که در محل این معاونت برگزار شد، 
ایــن توافق نامه نقطه عطفی در حــوزه همکاری ها بین دو 
دســتگاه به حساب می آید. آنچه که اهمیت دارد فکر، ایده و 
اندیشــه ای است که قرار اســت در این همکاری ها از سوی 
شرکت های دانش بنیان به حوزه ماموریت های این وزارتخانه 
منتقل شــود ، این وزارت شــاید از نظر امکانات و اعتبارات 
وضعیت خوبی نداشــته باشــد، اما هیچ گاه کارها را معطل 
امکانات موجود نمی کنیم. چرا که به قول شــهید حســن 
طهرانی مقــدم فقط آدم های ضعیف هســتند که به اندازه 

امکانات شان کار می کنند.
آنچه کــه در حوزه این معاونت از جمله شــرکت های 
دانش بنیان اهمیت دارد، نگاه تخصصی به موضوعات است. 
وقتی شما با نگاه علمی و تخصصی جلو می آیید، حتما همه 

از این نگاه جدید علمی استقبال می کنند.
یکی از حوزه های ما حوزه صنایع دستی است. ما در حوزه 
صنایع دســتی در بازاریابی و در بسته بندی ضعف داریم. در 
حوزه صادرات صنایع دستی نیز با مشکل روبه رو هستیم در 
حالی که اگر صادرات شــکل بگیرد، حجم زیادی از اقتصاد 
کشور را می تواند رشد بدهد. از این رو برای رونق هرچه بهتر 
این حوزه نیازمند اســتفاده از توان معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و شرکت های دانش بنیان هستیم. اعتقاد 
دارم یک هوای تازه از طریق این شرکت های دانش بنیان در 
حوزه ماموریت های وزارت میراث فرهنگی به جریان خواهد 

افتاد. 
پست بانک ایران در بخش گردشگری هم 
پیشتاز بوده و اقدامات خوبی انجام داده است

پســت بانک ایران در اقدامی  شایســته در استان قم با 
تأسیس مجتمع گردشگری دشت بهشت در روستای نایه این 
اســتان که کاملًا با ســرمایه گذاری این بانــک انجام و به 
بهره برداری رسید و این عرصه بانکداری گام بسیار مهمی بود، 
امیدواریــم بانک هایی که می توانند در عرصه گردشــگری 

سرمایه گذاری کنند، با شتاب ورود کنند.
ضرغامی تصریح کرد، اگر پست بانک ایران در حال حاضر 
در میان سایر رقبا به یک جایگاه مقبول و متوازنی در شبکه 
بانکی رسیده و حرف های بسیاری برای گفتن دارد، برای این 
است که مدیریت این بانک علاوه بر تخصص و علم بانکی خود، 
کارکنان خوبی هم دارد و همه با هم در مسیر یک هدف حرکت 
کرده اند و بی شک هر چه این اتحاد و هم افزایی بیشتر شود، 
دستاورد بیشتری برای بانک رقم خواهد خورد.در بازدیدهایی 
کــه از برخی اســتان ها داریم وقتی به روســتاها می رویم 
اشتغال زایی پست بانک ایران را در آنجا می بینیم چون همین 

باجه های بانکی روستایی رونق اقتصادی به همراه دارد.
وی دربــاره ابزارهای الکترونیکی که در این بانک مورد 
اســتفاده قرار می گیرد و برای گردشگران داخلی و خارجی 
مهم است، یادآور شد: طبق اعلام این بانک، با رشد ۵ درصدی 
تعداد خودپردازها اکنون به ۳ هزار و 7۳۶، پایانه فروشگاهی 
با رشــد ۳۱ درصدی به ۳۰۹ هزار و 7۰۰ و تعداد درگاه های 
مدرن نیز از 7 میلیون و ۵۲۶ هزار درگاه عبور کرده است و در 
این بخش پست بانک ایران شــاهد رشد ۸۳ درصدی بوده 

است.
گفتنی است ، مجتمع گردشگری دشت بهشت از محل 
اعتبارات اشتغال پایدار روستایی به مبلغ ۱۵۰ میلیارد ریال 
و با اشتغال ۱۰۰ نفر، با حضور مهندس ضرغامی وزیر میراث 

فرهنگی و گردشگری به بهره برداری رسیده است .
مجتمع گردشگری دشت بهشت در مساحتی به متراژ 
۱۱۸ هکتار اجرا می شود که فاز اول آن به بهره برداری رسید 
و طرح دارای ســوییت های  اقامتی، دریاچه مصنوعی برای 
قایق ســواری، میدان اسب ســواری، فضایی برای موتوری 
ســواری، رستوران، فضاهای ســننتی و .... برای مسافران و 

گردشگران است./ روابط عمومی 

خبـــرخبـــر

مراکز داده دستگاه های دولتی که از حداقل 
استانداردها برخوردار نیستند، شناسایی شده و در 
صورت عدم انجام اصلاحات لازم تعطیل خواهند 
شد. به گزارش سازمان فناوری اطلاعات ایران، حامد 
منکرسی، معاون سیاستگذاری و اعتباربخشی این 
ســازمان با حضور در رویدادی که با هدف آموزش 
مشاوران و ممیزان مراکز داده دستگاه های دولتی در 
مرکز همایش های شــهید قندی برگزار شــد، از 

احتمال تعطیلی مراکز داده غیراستاندارد خبر داد.
وی  با اشــاره به مســوولیت خطیر وزارت 
ارتباطات در حفظ و نگهداری زیرســاخت های 

اطلاعاتی کشور گفت: تا کنون بیش از ۹۸ درصد 
دستگاه های دولتی و حدود ۶۰ درصد خدمات آنها 
به پنجره ملی خدمات دولت هوشــمند متصل 
شــده اند که بنا به تکلیف قانونی این خدمات باید 
افزایش پیدا کند. با توجه به اینکه پنجره ملی خدمات 
دولت هوشمند دارای حدود ۲۸ میلیون کاربر ثبت 
شده است و از هر خانوار ایرانی یک نفر از خدمات این 
ســامانه حتی در دورترین نقاط کشــور استفاده 
می کند؛ ضــرورت میزبانی و نگهداری از داده های 
دســتگاه های اجرایی در مراکز داده ای که دارای 
زیرساخت های قابل اعتماد، امن، حفاظت شده، 

پایدار و استاندارد هستند، دو چندان می شود.وظیفه 
شناسایی و ارزیابی مراکز داده دستگاه های دولتی به 
سازمان فناوری اطلاعات ایران محول شده است تا 
ضمن ارزیابی و شناسایی مراکز داده دستگاه های 
دولتی در پنج فاز، از ارائه خدمات توسط مراکز داده 
غیرمجاز و غیراستاندارد جلوگیری شود. منکرسی 
در خصــوص وضعیــت آن دســته از مراکز داده 
دستگاه های دولتی که در شرایط نامناسبی به سر 
می برند، تاکید کرد: اگر مراکز داده ای را شناسایی 
کردیم که از استانداردهای در نظر گرفته شده، فاصله 
بسیاری داشــتند و امکان اصلاح برای آنها وجود 

نداشــت، راهکار جایگزین استفاده از زیرساخت 
یکپارچه ابر دولت اســت تا ضمن برخورداری از 
ضریب قابل توجهی از امنیت و پایداری؛ با تمرکز 
بیشــتر بر افزایش کیفیت، به ارائه خدمات خود 
بپردازنــد. منکرســی داده را قلب تپنده خدمات 
هوشمند دانست و گفت: امیدواریم با مشارکت و 
تعامل سازمان نظام صنفی رایانه ای )نصر( بتوانیم 
زیرساخت های مطمئن و پایداری را برای حکمرانی 
داده در ایــن مراکز ایجاد کنیم تا ضمن بالا رفتن 
کیفیت خدمات دولت هوشمند، مردم نیز بتوانند 

طعم شیرین فناوری را بچشند. / مهر

مراکز داده غیراستاندارد دستگاه های دولتی تعطیل می شوند

شرکت پلیمر آریاساسول از سوی معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری به عنوان یک 
شــرکت دانش بنیان نوآور معرفی شد. به گزارش 
روابط عمومی، شرکت پلیمر آریاساسول با تولید 
گرید LEC ۱۹۶۹ اولین گرید تخصصی پلی اتیلن 
سبک با کاربری Extrusion Coating در ایران 
در رآکتــور لوله ای نســل جدید خــود، پس از 
 ،Dow chem ical و Sabic شرکت های معظم

به عنوان سومین شرکت در حوزه تولید گریدهای 
نســل جدید Extrusion Coating )دومین 
Segment پرمصــرف جهانی LDPE( مطرح 
شده و بواسطه آن موفق به اخذ گواهینامه دانش بنیان 

نوآور شده است.
این شرکت دانش بنیان، هم می تواند در سطح 
کشوری سرویس های تحقیقاتی ارائه دهد و هم از 
ظرفیت سایر شرکت های دانش بنیان استفاده کند و 

هم افزایی این ظرفیت ها، ثمرات بسیار خوبی خواهد 
داشت. بی شــک یکی از جبهه هایی که به صورت 
جدی می تواند به اقتصاد کشور کمک مؤثر کند حوزه 
نفت، گاز و پتروشیمی است و حرکت شرکت  پلیمر 
آریاساسول به این سمت، موجب افزایش ثروت و 

رشد اقتصادی کشور می شود.
این شرکت درنظر دارد با اتکا به دانش بنیان ها، 
تولیداتی در کلاس جهانی، محصولاتی با کیفیت 

برتر و قیمتی مناسب و رقابتی همراه با سرویس های 
جانبی در بازار داخلی و خارجی تولید و ارائه کند و 
درجهت اهداف اقتصادی ملــت ایران گام بردارد. 
اقدامات انجام شده در شرکت پلیمر آریاساسول برای 
تولید گریدهای جدیــد محصولات و همچنین 
دانش بنیان شدن حرکت در مسیر سیاست تعیین 
شده از ســوی رهبر انقلاب مبنی بر جلوگیری از 

خام فروشی است.

آریاساسول سومین شرکت در حوزه تولید گریدهای نسل جدید

در نشست جلسه ارزیابی عملکرد هشت ماهه سال ۱۴۰۲، روسای ادارات کل آمار و بودجه، اعتبارات، پیگیری وصول 
مطالبات، امور بین الملل، حسابداری و امور سهام، خزانه داری و نظام های پرداخت و بازاریابی و توسعه بازار به ترتیب 
مطالب و گزارش های خود را در زمینه مدیریت منابع، ضمانتنامه ها، مدیریت مصارف )مطالبات غیر جاری(، عملکرد 
ارزی شــعب، مدیریت درآمدها، مدیریت نقدینگی و مدیریت خدمات الکترونیک ارائه کردند.در ادامه جلسه 
پرسش و پاسخی برای رفع ابهامات و ســئوالات مدیران استانی برگزار شد و در پایان نشست دکتر بهزاد شیری 
مدیرعامل ، جلیلی نیا رئیس هیات مدیره و بهمنی عضو هیات مدیره بانک در جمع بندی مباحث و گزارشات مطروحه 
به ارائه رهنمود پرداختند، جلسات ارزیابی عملکرد، به صورت ماهانه برای رصد بر نحوه اجرای برنامه پایش و پویش 

سال ۱۴۰۲ بانک، در سطح مدیریت شعب استان ها و مناطق استان تهران برگزار می شود./روابط عمومی 

جلسهارزیابیعملکردهشتماههپستبانکایرانبرگزارشد
سیزدهمین همایش سراسری رضایتمندی مشتری که صاحبان صنایع، فعالان اقتصادی، برندهای ارزشمند و برخی از مدیران 
و چهره های تاثیرگذار در حوزه تجارت و فعالان کسب و کار حضور داشتند، تندیس طلایی رضایتمندی مشتریان به پاس 
اقدامات موثر به بانک سامان اهدا شد ، این تندیس براساس ارزیابی شاخص های کیفیت، ایجاد درگاه های ارتباطی مناسب 
برای مشتریان و کارآمدی فرآیند رسیدگی به صدای مشتریان به بانک سامان اعطا شد سامان در سال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۱ نیز 
توانسته بود تندیس طلایی این همایش را از آن خود کند و قبل از آن هم این بانک رتبه نخست شاخص رضایتمندی مشتریان 
که توسط استانداری تهران ارزیابی شــده بود را کسب کرد.بانک تا آبان ماه سال ۱۴۰۲ نزدیک به ۱۸۵۷۳ میلیارد ریال 
تسهیلات ازدواج پرداخت کرد ، از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا آبان ماه سال جاري بانک سامان ۱۴۲۶۸ فقره تسهیلات ازدواج به مبلغ 
۱۸۵۷۳ میلیارد ریال پرداخت کرد، از ابتداي سال جاري تا پایان مهرماه، ۳۱۹۷ نفر در انتظار اخذ وام ازدواج از بانک سامان 

اهداءتندیسطلاییرضایتمندیمشتریانبهبانکسامان

www.etebar.net
علیرضا قیطاسی سرپرست بانك دی 

منصوب شد
در جلسه فوق العاده هیئت مدیره بانک دی، ضمن موافقت 
با اســتعفای مدیرعامل این بانک، علیرضا قیطاسی به عنوان 

سرپرست بانک منصوب شد.
به گزارش روابط عمومی بانک دی، در این جلســه که با 
حضور همــه اعضای هیئت مدیره بانک برگزار شــد، »بهمن 
اسکندری« اســتعفای خود از مدیرعاملی این بانک را تقدیم 
هیئت مدیره کرد که ضمن موافقت هیئت مدیره با استعفای وی، 
علیرضا قیطاسی، رییس هیئت مدیره بانک دی، تا زمان تعیین 

مدیرعامل، به عنوان سرپرست بانک دی انتخاب شد.
همچنین گفتنی اســت با پذیرش این استعفا، همت الله 
حسین زاده، که پیش از این به عنوان عضو علی البدل هیئت مدیره 

بانک انتخاب شده بود، عضو هیئت مدیره بانک دی شد.
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عمده مشکلات روستاهای لنجان 
توسعه نیافتگی زیرساخت هاست

حمیدرضا محمدی فشارکی فرماندار شهرستان لنجان ، اصفهان 
گفت: از 4۱ روســتا با همراهی مسئولان شهرستان برای بررسی و رفع 
مشکلات بازدید شد که در نهایت، ۲7۰ مصوبه به تصویب رسید که تعدادی 
در حال اجرا و تعدادی از هم با همکاری دستگاه های اجرایی شهرستان 
لنجان در حال پیگیری است.وی در بازدید از روستاهای شهرستان لنجان 
،عمده مشکلات روستاها را توسعه نیافتگی زیرساخت های روستایی، جاده، 
مسکن، خدمات بهداشتی و درمانی و آموزشی و همچنین حمایت از مشاغل 
خانگی دانســت.فرماندار لنجان، برنامه ریــزی برای مهاجرت معکوسِ 
روستائیان را از مهمترین اهداف حضور مسئولان در روستا ها دانست و تاکید 
کرد: در صورت تامین اشــتغال پایدار برای جوانان در روســتاها، تولید 

محصولات کشاورزی و دامی در شهرستان افزایش می یابد.

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران، گفت: کفش 
یک محصول ارز آور اســت و با تکمیل حلقه های 
مفقوده در زنجیره ارزش کفش و کاهش قیمت تمام 
شده می توان کفش ایران را به یک محصول کاملا 

رقابتی در منطقه و دنیا تبدیل کرد.
به گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران،  
“فرشاد مقیمی” در بازدید از نمایشگاه تخصصی و 
بین المللی ماشــین آلات، مواد اولیه، تکنولوژی و 
صنایع وابسته کفش ایران)مترکس( در قم در گفتگو 
با خبرنگاران، افزود: برگزاری نمایشگاه ماشین آلات 
و صنایع وابسته کفش با محوریت استان قم فرصت 
مغتنمی برای همفکری و هم افزایی صنعتگران 

کفش سراسر کشور برای تهیه یک بسته مشترک 
در راستای توسعه صنعت کفش است.

وی، توجه به ایجاد زیرساخت های صادرات را 
امری ضروری دانســت و تاکید کرد: کار گروهی و 
ایجاد شرکت های مدیریت صادرات و کنسرسیوم ها 

می تواند صادرات کفش را تسهیل کند.
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل ســازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران، بازسازی 
و نوسازی ماشین آلات را برای توسعه این صنعت مهم 
دانسته و تصریح کرد: نصب ماشین آلات به روز و با 
تکنولوژی بالا می تواند در کاهش هزینه تمام شده و 
مصرف انرژی  تاثیر بسزایی داشته باشد و سازمان 
صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران می تواند 
زمینه تعامل با بانک هــا و تامین اعتبار لازم برای 

نوسازی و بازسازی ماشین آلات را هموار نماید.
گفتنی است، معاون وزیر صمت و مدیر عامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
به همراه مدیران عامل شرکت شهرک های صنعتی 
استان قم و اصفهان و اعضای انجمن کفش قم، تبریز 
و اصفهان در یک بازدید چند ســاعته با صاحبان 
صنعــت در غرفه های نمایشــگاه مــواد اولیه، 
ماشــین آلات، تکنولوژی، چرم و صنایع وابسته 
صنعت کفش ایران_قم )مترکس( مذاکره کرده و 
مسائل و مشکلات آنها را نیز مورد بررسی قرار دادند.
شایان ذکر است در نمایشگاه مترکس ، ۲۰7 
شرکت داخلی و خارجی آخرین دستاوردهای خود 

را در زمینه صنعت کفش ارائه نمودند.
کفش ماشینی از جمله خوشه های صنعتی 

موفق در قم است و فعالان این حوزه با استفاده از 
ظرفیت های قابل توجه استان در صنعت کفش، 
محصولات تولیــدی خود را به بازارهای داخلی و 
بین المللــی صادر می کنند؛ حــدود ۳۰۰ واحد 
تولیدی در صنعت کفش قم فعال است، همچنین 
این صنعت در استان حدود ۱۰ هزار شغل مستقیم 

و ۲۵ هزار شغل غیرمستقیم به وجود آورده است.
در بخش صنعت، قم دارای هفت شهرک 
صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
محمودآبــاد، درودگــران، فنــاوری اطلاعات و 
ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، 
دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها 
موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید 

و اشتغال دارد.

تکمیل حلقه های مفقوده در زنجیره ارزش و کاهش قیمت تمام شده برای 
تبدیل کفش ایران به محصول کاملا رقابتی در دنیا



قیمت بازار )تومان(نوع سکه

۲۹/۲۵۰/۰۰۰سکه طرح جدید
۲۵/۸۰۰/۰۰۰سکه طرح قدیم

۱۵/۳۵۰/۰۰۰نیم سکه
۱۰/۳۵۰/۰۰۰ربع سکه
قیمت بازار )تومان(نوع ارز
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4۶/۲۲۰یورو ) توافقی (

۵۳/۳۸۲پوند                    
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اهل دنیا ، چون کاروانی هستند که آنان را می برند در حالی که در خواب هستند ؛  زبان عاقل در پس قلب او و دل نادان پشت زبان اوست .امام علی)ع(:

  مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان
 نشان عالی مدیر سال را کسب کرد 

دکتر محسن قدیری، مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان نشان برتر هشتمین 
اجلاس مدیر عالی سال را کسب کرد

هشتمین اجلاس نشان عالی مدیر سال ، با هدف تحقق اهداف سیاست های کلان اقتصادی 
با نگاه ویژه به جایگاه مدیران و همچنین ارزیابی نقش مدیریت و کارآفرینی و ارائه راهکارهای 
نوین مدیریت بین المللی در مرکز همایش های بین المللی صدا و سیما برگزار شد.گفتنی است 
دکتر محسن قدیری، مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان نیز  موفق به کسب نشان برتر 
اجلاس نشان عالی مدیر سال شد.مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان که در این آئین به 
ایراد سخن پرداخت، در جمع مدیران برتر کشور اظهار کرد: همه طرح ها و پروژه های در دستور 
کار هلدینگ پتروپالایش اصفهان بر اساس برنامه و هدفمند است ، ما ننشستیم که تحریم ها بر 
ما غلبه کند، بلکه برنامه ریزی کردیم و همه آنها را با محوریت دانش و تخصص اجرایی می کنیم.

وی با اشاره به راه اندازی ۶ شرکت زیرمجموعه در هلدینگ پتروپالایش اصفهان برای رسیدن به 
برنامه چشم انداز ۱4۰۵ افزود: برنامه ما تبدیل شدن به هلدینگ موفق منطقه و دستیابی به 
بالاترین ضریب پیچیدگی است.مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان گفت: ما در شرکت های 
زیر مجموعه شرکتی را داریم که با محوریت و مدیریت بانوان فعالیت داشته و پروژه  بزرگی را در 
دست اجرا دارد. ما خود را ملزم به موفقیت می دانیم و به همه جهانیان نشان خواهیم داد که 
تحریم ها نمی تواند ذره ای از اراده ما نسبت به تحقق اهدافمان که سربلندی ایران عزیز است، کم 

کند.
هلدینگ پتروپالایش اصفهان طی 2 هفته 2 مقام برتر کشوری را کسب کرد

هلدینگ پتروپالایش اصفهان طی ۲ هفته متوالی ۲ مقام برتر کشوری در هجدهمین 
جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی کشور و هشتمین اجلاس نشان عالی مدیر سال را به خود 
اختصاص داد.به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان طی ۲ سال اخیر با تغییر در سطح مدیریت و به دنبال آن تغییر در رویکرد، 
اهداف و برنامه های این مجموعه موفقیت های زیادی را در سطح ملی وحتی بین المللی به دست 
آورده است.این موفقیت ها در همه حوزه های سودآوری، کیفیت تولید، نحوه مدیریت، مشتری 
مداری، حوزه مسئولیت اجتماعی، تولیدات فرهنگی و رسانه ای و … بوده است. در این راستا 
یادآور می شویم که این هلدینگ طی دوهفته متوالی موفق به کسب چندین نشان برتر در ۲ 
جشنواره شامل هشتمین اجلاس نشان عالی مدیر سال و هجدهمین جشنواره ملی انتشارات 
روابط عمومی کشور شد. گفتنی است با برنامه ریزی و روند اجرای پروژه ها در همه بخش ها در 

هلدینگ پتروپالایش اصفهان این موفقیت ها ادامه دار خواهد بود.
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 اولین ســری خودرو كراس اور DL5 پارس خودرو به مشــتریان تحویل داده شــد/ مونتاژ 
كراس اور DL5 به زودی آغاز می شود/ تولید و عرضه خودروهای برقی و هیبرید برای شهرهای 

بزرگ
اولین سری خودرو كراس اور DL5 پارس خودرو،  تحویل ثبت نام كنندگان شد و در حاشیه 
این مراســم تاكید شــد كه مونتاژ این خودروی به روز و كیفی به زودی در شركت پارس خودرو 
آغاز خواهد شــد و همچنین در راســتای تنوع و توسعه محصولات گروه خودروسازی سایپا، قرار 

است از تابستان سال آینده، خودروی آریا هیبرید برقی و تمام برقی عرضه شود.
به گزارش سایپانیوز، محمدعلی تیموری، مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا در مراسم تحویل اولین 
سری خودرو كراس اور DL5 پارس خودرو به مشتریان، با بیان اینکه گروه سایپا در 23 ماه اخیر برنامه جامعی تدوین كرده 
است كه مسائل زیست محیطی و گسترش پلتفرم های برقی در آن جایگاه ویژه ای دارند، گفت: با عرضه محصولات به روز 

و كیفی و ارایه خدمات پس از فروش مناسب،  سعی داریم اعتماد مشتریان را به نحو مطلوب، پاسخگو باشیم.
او با تاكید بر اینکه در راســتای كنترل بازار، ارتقای محصولات جاری و به خصوص افزایش رقابت پذیری،  واردات و 
مونتاژ خودروهای وارداتی در دستور كار قرار گرفت،  اذعان داشت: در فاز نخست،  خودرو DL5 به صورت تمام وارداتی 
به مشتریان تحویل داده شد و در فاز دوم، قرار است خودروی یاد شده همراه با داخلی سازی،  مونتاژ و به بازار عرضه شود. 
بر این اســاس اولین قطعات آن در حال ورود به ایران اســت و خطوط تولید این محصول در شــركت پارس خودرو در حال 

آماده سازی است.
او با اشاره به اینکه گروه خودروسازی سایپا، همکاری و شراكت قدیمی خود با شركت خوشنام چین به نام چانگان را 
دوباره آغاز كرده است،  گفت: تولید تیپ های مختلف چانگان در دستور كار گروه سایپا قرار گرفته است، بدین جهت خودرو 
CS55 پلاس در سایپا،  چانگان CS35 پلاس در شركت پارس خودرو و CS15 نیز در یکی از شركت های بن رو یا كاشان 

تولید و عرضه خواهد شد.
تیموری با اشــاره به تولید و عرضه خودروهای برقی و هیبرید برای شــهرهای بزرگ كه آلایندگی دارند، خواهد بود، 
گفت: ضمن آنکه تولید خودروهای برقی در دســتور كار سایپا قرار گرفته،  نمونه های جدید خودروهای برقی وارد ایران 
شــده اســت. بدین جهت خودروهای تمام برقی برای سیســتم حمل و نقل عمومی و به عنوان تاكســی )تحویل ســازمان 

تاكسیرانی(  عرضه خواهد شد.
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا تصریح كرد: برای خودروی جدید آریا)هیبرید برقی و تمام برقی( در حال انجام 

استانداردهای نهایی هستیم و امیدواریم اوایل تابستان سال آینده تولید انبوه این خودرو انجام شود.
گفتنی است، گروه خودروسازی سایپا، از اولین مجموعه های است كه بعد از آزادسازی واردات خودرو به كشور، اقدام 
به واردات محصولات جدید كرده است. بر این اساس در فاز اول 800 دستگاه خودرو DL5 پارس خودرو )بدون تاخیر 
و دقیقا در 30 روز كاری و طبق تعهد قبلی( آماده تحویل به مشــتریان اســت و در فاز دوم 2 هزار خودرو DL5 مونتاژ و 
تحویل داده می شود.كراس اور DL5 دارای یك موتور 1.5 لیتری توربوشارژ ٤ سیلندر به قدرت 1٤٤ اسب بخار است. 

همچنین این موتور می تواند تا 215 نیوتن متر گشتاور تولید كند.

 عرضه آریا هیبرید برقی و تمام برقی از اوایل تابستان سال آینده
عبور از رکورد فروش قطعات یدکی و توسعه سهم بازار

مدیرعامل ســایپایدك از تحقق هدف فروش قطعــات یدكی در آبان ماه و كاهش زمان  
رسیدگی به درخواست های مشتریان خبر داد.

مجتبی معظمی با اشــاره به اهداف سایپایدك در تحقق اهداف فروش قطعه و توسعه 
سهم بازار، گفت: با همکاری شبکه نمایندگی ها و عاملیت ها و تلاش كاركنان در آبان 1٤02، 
موفق به عبور از ركورد فروش قطعه شدیم و قطعا این روند تا پایان سال ادامه پیدا خواهد 

كرد.
با برنامه ریزی های منسجمی كه در سال های اخیر در سایپایدك انجام شده، توانستیم 
بطور مستمر و در طی یك سال چندین بار ركورد فروش قطعات یدكی را محقق كنیم. با حفظ 
رویکــرد تامین به موقع قطعات، میانگین ماهیانه فراوانی خودروهای متوقف در اثر كمبود 
قطعه به پایین ترین میزان خود رســیده اســت و بر این اســاس، حجم پرونده های  ناشی از 
خودرو های متوقف كاهش یافته كه دستاورد بزرگی برای شبکه خدمات پس از فروش سایپا 
به شمار می رود. امیدواریم با ادامه این روند، رضایت حداكثری مشتریان تامین شود و بار 

دیگر بتوانیم رتبه نخست خدمات پس از فروش را كسب كنیم.
وی به موفقیت های سایپایدك در عرصه مبارزه با قطعات تقلبی اشاره كرد و گفت: با تبین 
و ابلاغ سیاست های كلان وزارت صمت در زمینه مدیریت بازار قطعات یدكی و جلوگیری از 
توزیع قطعات تقلبی، سایپایدك نیز ضمن استقبال از این طرح، نقش فعالی در اجرای موثر 
شبکه نمایندگی های مجاز و عاملین فروش ایفاء كرده و تمام ظرفیت خود را به كار گرفته است 
تا ضمن اجرای دقیق این طرح، دسترسی مصرف كنندگان به قطعات اصلی و با قیمت مناسب 
را تســهیل كند. او به تشــریح اقدامات سایپایدك در زمینه مبارزه با تولید و توزیع قطعات 
یدكی تقلبی پرداخت و با مهم دانســتن رویکرد مبارزه با قطعات تقلبی در افزایش فروش 
قطعات یدكی، گفت: در نخستین اقدام، كارگروه ویژه مبارزه با توزیع قطعات تقلبی و قاچاق 
با مشــاركت تمامی شركت های گروه تشکیل شد. عضویت در ســامانه جامع تجارت وزارت 
صمت، ایجاد زیرســاخت های نرم افزاری و سخت افزاری به منظور دریافت كد شناسه كالا و 
كد رهگیری و نصب بر روی قطعات یدكی از دیگر اقدامات انجام شده است كه در فاز اول، 
 این طرح قطعات اعلامی وزارت صمت دارای كد شناســه كالا و رهگیری شــدند و در ادامه 

 برای اولین بار در کشور صورت گرفت؛ 
 ریل صندلی خودروی شاهین داخلی سازی شد ؛

 موفقیت در آزمون بین المللی تست ایمنی صندلی شاهین

شرکت سایپا آذین به همت 
مهندســان و کارشناسان خود و 
همچنین مجموعه های دانش بنیان 
موفق شــد، ریل صندلی خودروی 

شاهین را داخلی سازی کند.
مدیرعامل  حسن زاده،  امین 
شــرکت ســایپا آذین با اشاره به 
بومی سازی قطعات وارداتی خودرو با 
هدف خودکفایی و کاهش خروج ارز 

از کشــور، گفت: شرکت سایپا 
آذین به همت مهندســان و 
کارشناســان خود و همچنین 
مجموعه های دانش بنیان موفق 
شــد، ریل صندلی خودروی 
شاهین را داخلی سازی و کشور 
را از واردات این محصول بی نیاز 

کند.
او با بیــان اینکه ریل صندلی 
خودروی شــاهین که بومی سازی 
شده، توانسته آزمون های بین المللی 
تست ایمنی را با موفقیت سپری کند،  
افزود: به منظــور ارزیابی ایمنی 
سرنشین ها و کاهش آسیب  حاصل از 
تصادف، دو آزمون مهم ایمنی سطح 

خودرویی مجموعه صندلی جلو چپ 
و راســت خودروی شاهین صورت 
گرفت. این آزمون شامل تست ضربه 
از روبرو )برخورد از جلو( در انطباق با 
اســتاندارد ECE R۹۴ و تست 
برخورد جانبی منطبق بر استاندارد 
ECE R۹۵ در یکی از مراکز تست 
معتبر اروپایی انجام و نتایج هر دو 
آزمون برای مجموعه صندلی شاهین 

با موفقیت همراه بوده است.
مدیرعامل شرکت سایپا آذین 
گفت: ریل صندلی خودروی شاهین، 
در مراکز آزمون معتبر داخل کشور 
نیز مورد آزمون قرار گرفته و تمام 

تست ها موفقیت آمیز بوده است.

وزیر صمت با اشــاره به نقش برجســته رییس جمهور در جهت حل 
مشکلات مربوط به تایید استاندارد تولیدات برقی شرکت های مختلف ایرانی 
گفت: اکنون می توانیم بگوییم که موضوع گفتمان خودروهای برقی در کشور 
جــا افتاده و راه خود را طی خواهد کرد، حــال با جدیت به دنبال نوآوری و 
خلاقیت برای تولید خودروی هوشمند و هوشمندسازی کل صنعت هستیم.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت صمت، عباس علی 
آبادی افتتاح این خط تولید را در مسیر طرح برقی سازی ناوگان حمل و نقل 
بسیار با اهمیت دانست و افزود: مهم ترین راهکار برای حفاظت محیط زیست، 
برقی ســازی حمل و نقل بوده که تولید این خودروها، اقتصادی و سازگار با 

محیط زیست است.
وزیر صمت با اشاره به روند تولید خودروهای برقی از دو قرن پیش تا به 
امروز، افزود: از سال 2۰۱۹ با اختصاص جایزه نوبل به موضوع باتری لیتیومی 
توجهات مجددا به این سمت معطوف و نقطه عطفی در مسیر تولید خودروی 
برقی شد. البته برقی سازی حمل و نقل در دنیا دنبال می شود و امروزه در نروژ 

بیش از 8۵ درصد خودروها برقی هستند.
با جدیت دنبال نوآوری و خلاقیت برای تولید خودروی هوشمند هستیم
علی آبادی با قدردانی از همراهی مجلس شورای اسلامی، وزارت نفت و 
بانک مرکزی در جهت بهره مندی بهتر و بیش تر کشور از برقی سازی ناوگان 
حمل و نقل، تصریح کرد: قوانین مربوط به خودروهای برقی در مجلس وجود 
دارد و باید با همت نمایندگان مجلس موضوعات جدید پســینی نیز به آن 

اضافه شود.
وی با بیان این که با فاصله گرفتن از قیمت گذاری دستوری باید به دنبال 
پیشرفت و توسعه در این حوزه باشیم، خاطرنشان کرد: امروز دیگر نگران 
گسترش و تثبیت تولید و واردات خودروی برقی نیستیم، اما با جدیت دنبال 
نوآوری و خلاقیت برای تولید خودروی هوشمند و هوشمندسازی کل صنعت 

هستیم.
وزیر صمت در خطاب به مردم عزیز ایران یادآور شد: اقدام برقی سازی 
حمل و نقل به تنهایی امکان پذیر نیست، اما وقتی دست به دست هم دهیم، 

در بخش های مختلف مجلس، دولت و مردم موفق خواهیم شد.
وی ضمن تبریک به تمامی مدیران و کارکنان ایران خودرو و مردم شریف 
ایران برای به ثمر نشستن افتتاح خط تولید انبوه اتوبوس برقی به عنوان یکی 
از مهم ترین زمینه های برقی سازی ناوگان حمل و نقل بیان کرد: امروز جشن 
شکوفایی یک نوآوری است که در صنعت و اقتصاد کشور رقم می زنیم و تشکر 
ویژه دارم از کسانی که این موضوع را ادامه می هند.فرهنگ سازی استفاده 
از خودروهای برقی و بیان مزیت ها و قابلیت های اســتفاده از خودروهای 
عمومی و شخصی برقی، امر بسیار مهمی است که باید با مشارکت و همکاری 

تمامی دستگاه ها و ارایه مشوق های لازم محقق شود.

وزیر صمت در آیین افتتاح نخستین خط تولید انبوه اتوبوس برقی:

بعد از خودروی برقی، به دنبال 
تولید خودروی هوشمند هستیم

به صورت داوطلبانه، بر روی سایر قطعات نیز در حال اجراست.


